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  A la Ciutat de Valls, essent les 20.05 hores del dia 28 de gener de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M.
Manresa Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González
Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura
Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells
Guasch, Joan Serra Morlà, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusa
l’assistència la Sra. Lídia Garzón. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Plana i Sola i per la interventora habilitada
acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l’extraordinària del dia 20 de desembre de 2001 i a l’ordinària del dia 28 de desembre de 2001, són
aprovats.
 
SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 811/01 al 914/01 i del 1/02 al 33/02.
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 811/01 al 914/01 i del 1/02 al 33/02, ambdós
inclosos.
 
TERCER.- Aprovació provisional de la modificació puntual del Pla General redactat pels Serveis Tècnics
Municipals per la nova alineació del carrer Sant Benet.
 
Llegida la proposta pel Sr. secretari, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vist que el Ple de l’Ajuntament, en sessió de 19 d’octubre de 2001 va acordar:
 
Primer.- L’aprovació inicial de la modificació puntual del Pla General redactada pels Serveis Tècnics Municipals
per la nova alineació del carrer Sant Benet.
 
Segon.- La suspensió de les llicències de parcel·lació, edificació i enderrocament en l’àmbit de la modificació, es a
dir a les parcel·les que donin façana al carrer Sant Benet.
 
Tercer.- Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes, mitjançant la publicació de l’acord al B.O.P., al
D.O.G. i a un dels diaris de major circulació a la província.
 
Quart.- Demanar informe a la Demarcació de carreteres de l’estat a Catalunya, als Serveis Territorials de les
Direccions Generals de Carreteres, Transports i Agència Catalana de l’Aigua, a la Red Nacional de Ferrocarriles
Españoles, adjuntant una còpia del projecte.
 
Cinquè.- Notificar aquest acord a tots els propietaris de l’illa delimitada pels carrers Sant Benet, Paborde, Cor de
Maria i Raval de Farigola.
 
Vist que l’esmentat acord ha sigut publicat al B.O.P. de 7-11-2001  , al D.O.G de 5-11-2001, al diari al Punt de
30-10-01 i que s’ha notificat als propietaris de l’illa delimitada pels carrers Sant Benet, Paborde, Cor de Maria i
Raval de Farigola.
 
Vist que no s’ha presentat cap al·legació.
 
Vist que s’ha demanat informes a la Demarcació de carreteres de l’estat a Catalunya, als Serveis Territorials de les
Direccions Generals de Carreteres, Transports i Agència Catalana de l’Aigua, a la Red Nacional de Ferrocarriles
Españoles, havent transcorregut el termini sense que s’hagin remès, a excepció feta de Renfe que ha emès informe
indicant que no formula cap objecció per no afectar a ferrocarril.
 
Vistos els articles 75, següents i concordants, 41, següents i concordants i 23 del Decret Legislatiu 1/90 de 12 de
juliol, el Ple de l’Ajuntament adopta el següent acord:
 
Primer.- Aprovar provisionalment  la modificació puntual del Pla General redactada pels Serveis Tècnics
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Municipals per la nova alineació del carrer Sant Benet.
 
Segon.- Publicar aquest acord al B.O.P., al D.O.G., a un dels diaris de major circulació a la província, i notificació
a tots els propietaris de l’illa delimitada pels carrers Sant Benet, Paborde, Cor de Maria i Raval de Farigola.
 
Tercer.- Remetre l’expedient i el projecte a la comissió d’Urbanisme de Tarragona, per la seva aprovació
definitiva.
 
QUART.- Aprovació de la resolució del recurs interposat per la Sra. Adelina Solé Guinovart contra l’acord
del Ple de l’Ajuntament de 24-09-2001 relatiu a l’aprovació dels estatuts i bases de la Junta de Compensació
de la UA 7.
 
Llegida la proposta pel secretari, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vist el recurs presentat per Adelina Solé Guinovart contra l’acord notificat el 15 d’octubre de 2001, pel que, diu, se
li notifica l’aprovació dels Estatuts i Bases de la Junta de Compensació de la Unitat d’Actuació núm. 7, i que
impugna concretament les bases 4a., 5a. i 7a.
 
Vistes les al·legacions sobre l’indicat recurs presentades per  Ramon Magriña Batalla , Anton Bonastre Carbonell,
Ramon Magriña Batalla S.A. i Habitatges Valls S.A.,
 
Vist l’informe de l’assessora jurídica que indica que el recurs es troba presentat fora de termini donat que l’acord
recorregut és el notificat a la Senyora Solé el 15 d’octubre de 2001 que és el prés pel Ple de l’Ajuntament de 24 de
setembre de 2001, pel que es va aprovar la introducció d’unes modificacions a la base 18 i als articles 41 i 42 dels
estatuts, que les bases recorregudes son la 4a., 5a. i 7a., les que van ser aprovades definitivament pel Ple de
l’Ajuntament de 24 de març de 2001, acord notificat a la Senyora Solé el 15 d’abril de 2001, acord que no va ser
recorregut ni en via administrativa ni jurisdiccional.
 
Vistos els articles 46 i concordants de la Llei 20/98 reguladora de la Jurisdicció contenciosa administrativa, i
articles 58, 109, 116 i concordants de la Llei 30/92, modificada per la Llei 4/99 de Règim Jurídic de les
administracions públiques i del procediment administratiu comú, el Ple de l’Ajuntament adopta el següent acord:
 
PRIMER.- Desestimar el recurs interposat per Adelina Solé Guinovart contra l’acord del Ple de l’Ajuntament de 24
de setembre de 2001, notificat a la Senyora Solé el 15 d’octubre de 2001, pels motius que es contenen a l’informe
jurídic.

SEGON.- Notificar aquest acord a la recorrent; als al·legants i a tots els que són part a l’expedient.
 
CINQUÈ.- Aprovació de la incorporació de romanents de crèdit compromesos al pressuposts del 2001.
 
Llegida la proposta pel secretari, es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta d’11 vots a favor dels Srs. Moreno, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells,
Serra, Fernández i Sendra, 8 vots en contra dels Srs. Magrinyà Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs
i Plana i 1 abstenció del Sr. Caballero, el Plenari adopta el següent acord:
 
Vist l’informe d’intervenció i el dictamen de la Comissió de serveis econòmics.
 
D’acord amb el previst a l’art. 156 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les hisendes locals i el RD
500/90, el Ple de l’Ajuntament adopta el següent acord:
 
Primer.-  Aprovar l’expedient d’incorporació de romanents de crèdits compromesos de l’exercici de 2001, per
import de 1.076.503,37 €.
 
Segon.- Sotmetre a informació pública el present acord per un termini de 15 dies, previ anunci al Butlletí Oficial de
la Província i al tauler d’anuncis de la Corporació.
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SISÈ.- Aprovació de la creació de la Comissió especial d’Ètica Municipal.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vista la proposta de la Junta de Portaveus celebrada en data 23 de gener.
 
Vistes les designacions efectuades pels diferents grups polítics municipals.
 
Vist el que disposa l’article 57.4 en relació al 56.3 de la Llei 8/87 de 15 d’abril, Municipal i de règim local de
Catalunya.
 
Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l’Ajuntament per l’esmentada normativa, el Ple adopta els següents
acords:
 
 
Primer.- Crear la Comissió Especial d’Ètica Municipal que serà integrada com segueix:
 
President:  Francesc Caballero i Ristol (grup municipal del PP)
 
Vocals:           Grup municipal de CiU:  Titular: Jordi Gibert i Bonet
                                                                 Suplent: Dolors Batalla i Nogués
 
                        Grup municipal del PSC:  Titular: Bonaventura Camps i Sanromà
                                                                  Suplent: M. Carme Migó i Pasalaigua
 
                        Grup municipal d’ERC:    Titular: Andreu Fernández i Mateu
                                                                  Suplent: Joan Serra i Morlà
 
Secretari:       Titular:  Joan Plana i Sola
                        Suplent: Montserrat Córcoles i Martí
 
 
 
En torn d’explicació de vot pren la paraula el Sr. Fernández amb la intervenció següent:
 
Definiriem la política com el conjunt d’activitats teòriques i pràctiques referents a les relacions entre els ciutadans
d’una mateixa col·lectivitat o entre diferents col·lectius. Tal com és entès normalment, doncs, el terme comprèn
d’una banda les teories sobre el govern de la societat i de, l’altra, les pràctiques relacionades amb la gestió dels
afers públics.
Compresa en el camp de la filosofia moral, la filosofia política s’interessa, doncs, pels objectius ètics de tot procés
polític més que no pas pel funcionament concret de l’aparell governamental o per la manera d’actuar dels diferents
organismes de relació entre els ciutadans.
 
La política, en el seu aspecte teòric, es basa en l’estudi de la filosofia política, l’objectiu de la qual és reflexionar
sobre el fet polític en general i proposar possibles fórmules de relació entre el poder públic i els ciutadans.
Com he dit en primer lloc, les teories vers el govern de la societat serien les ideologies polítiques pròpies de cada
partit. Així, per un mateix problema cada agrupació política tindria diversos mètodes per resoldre’l o diferents
punts de vista. En la segona part tindríem les pràctiques en la gestió dels afers públics. Aquí segurament tots hi
estariem d’acord, s’estableixen uns valors individuals i col·lectius com l’honestedat, l’honorabilitat i l’ètica, entre
d’altres.
 
Les dones i els homes d’ERC tenim entre altres objectius la intenció inequívoca de garantir la màxima
transparència com a producte de la voluntat política i com a conseqüència d’una demanda de la societat. Som
patrimoni de la mateixa i, molt especialment, de la base social que ens té com el seu referent polític i desitja
transformar la societat per tal que desaparegui qualsevol signe d’injustícia social i nacional.
ERC és tant un espai social i cultural com una actitud ètica. En conseqüència, la nostra activitat política es basa en
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una concepció del poder polític com un instrument de transformació i rebutgem l’exercici del poder pel poder. Un
altre dels nostres objectius és posar sempre per damunt dels interessos personals i particulars, els de la societat.
 
L’exercici d’un càrrec no és mai un privilegi. Qui ostenta un càrrec orgànic o públic no és, pel fet de cumplir-lo, ni
superior ni diferent de la resta de la ciutadania, la qual espera de tots nosaltres una actitud i uns comportaments
personals i polítics exemplars.
No volem fer ni aquí ni ara pedagogia política, no és ni l’hora ni el lloc per fer-ho. Però volem deixar molt clara la
nostra posició davant d’una sèrie d’actuacions estranyes, d’uns indicis dubtosos, d’uns silencis enigmàtics, d’una
sèrie de rumors sospitosos, d’uns moviments descoordinats, d’unes filtracions interessades, d’una manipulació de
mitjans mediàtics i tots aquests desgavells produïts en els últims nou mesos. L’única finalitat de tot plegat és posar-
nos en entredit, volen donar una imatge de les dones i els homes d’ERC que no s’ajusta a la realitat, perquè
d’aquesta manera els ciutadans i ciutadanes dubtin de nosaltres amb l’objectiu de teure’n un profit electoral.
 
Davant d’aquests trist panorama, poc engrescador per cert, no podem donar el silenci com a resposta (ja ho hem fet
massa temps). Com diu Lluís Llach en una de les seves cançons “No em sap cap greu dur la boca tancada, sou
vosaltres qui heu fet del silenci paraules”. No podem ni volem callar, hem de denunciar-ho públicament i posar els
mitjans necessaris per aclarir-ho primer i solucionar-ho segon.
 
Nosaltres, les dones i els homes d’ERC, ens sentim orgullosos de pertànyer a un partit polític amb més de 70 anys
d’història. Hem estat sempre una organització sobirana, no dependent de cap força aliena a la nostra nació. ERC
apareix a la història amb noms com Francesc Macià, Lluís Companys i d’altres, representant l’independentisme
nacional, el republicanisme federal, l’obrerisme d’influències llibertàries. Per tot això i molt més no podem
permetre que ningú (en un moment de frustració personal) hi jugui, ni posi en dubte les nostres actuacions, la
nostra ètica, la nostra honestedat i la nostra honorabilitat. Ser republicà vol dir precisament no creue en privilegis,
això ho deixem per altres que van agobiats de feina, com per exemple navegar, esquiar, assistir a recepcions, anar a
casaments, buscar novieta al nen i que tingui calerets, fer visites i donar voltes al món. Aquest estrès nosaltres no el
volem, la nostra feina és una altra.
 
El nostre lema en les últimes eleccions nacionals era precisament “mans netes”, aquestes mans netes que algú ara
vol posar en dubte, i vol fer creure als altres que som malgastadors, immadurs i poc seriosos. Ja no som aquell
partit petit que posava la nota de color exòtica en tots els actes, aquell partit que representava la utopia, que era el
contrapunt ideal, aquells bons nois que fins i tot eren simpàtics. Som un partit que vol créixer, que de mica en mica
es va fent cada vegada més gran. Demostrem amb el dia a dia que som capaços de gestionar, de dirigir, d’aportar
idees noves, de treballar pel conjunt de la societat amb rigor, serietat i sobretot honestedat.
 
Nosaltres, dones i homes d’ERC, no tenim ni pertanyem a cap dels “lobys” de poder, ni econòmics, ni financers, ni
mediàtics. En el nostre camí no trobareu rastres de Filesas, Time-Export, Casinos, GAL, Gescartera i molts
d’altres. Nosaltres no tenim personatges ni cracs com Mariano Rubio, Roldán, Vera, germans Guerra, etc. Per això
quan sentim frases com tirar de la manta no tenim por, nosaltres fins i tot, si amb la manta no n'hi ha prou canviem
el llit sencer.
Nosaltres no muntem despatxos als nostres amics, no oferim feina ni negocis als nostres aliats, no col·loquem en
llocs estratègics els nostres fills. És curiós com a mínim, que fins i tot algú que s’ha dignat donar-nos consells
públicament d’honestedat política tingui en aquests moments més de 20 expedients pendents amb la hisenda local,
algun d’ells en via executiva, ves quina cosa, com diuen en algun programa televisiu.
 
Malgrat tot l’exposat tenim uns deures i un gran sentit de la responsabilitat que ens fa complir tot allò a què ens
comprometem. La nostra escala de valors és senzillament diferent, lluitem i treballem per un nou concepte de país
a partir de la política municipal, mentre uns ens busquen els draps bruts, nosaltres busquem la justícia social així
com realitats culturals, polítiques i econòmiques per la nostra ciutat i per la nostra nació: els Països Catalans.
 
Per tot l’exposat i per deixar clar d’una vegada per totes els sabotatges polítics als que hem estat sotmesos, vam
demanar en la junta de Portaveus el passat dimecres, la creació d’una comissió d’investigació per aclarir l’afer de
les dietes, quilometratges, dinars, sopars, utilització de targetes i tot el que faci falta, ja que darrerament i
mitjançant un sistema de difamació, descrèdit i calumnia s’ha volgut embrutar la trajectòria del nostre company i
amic Jordi Castells. Tot això amb la col·laboració entusiasta (aviat sabrem a canvi de què) d’algun mitjà de
comunicació, cosa habitual tractant-se d’ERC. En totes les pel·lícules surten els mateixos actors.
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ERC demana clarificar aquest assumpte i amb justa correspondència volem que s’investigui a fons a tothom que
hagi tingut responsabilitats municipals. Ningú no ens donarà mai lliçons d’ètica. No tan sols estem segurs de
l’honestedat i honorabilitat d’en Jordi Castells, sinó que volem acabar aquest camí estèril, inútil i penós que algú ha
començat en detriment del nostre treball diari a l’Ajuntament. És trist que algú vulgui o pretengui treure profit
polític enviant missatges calumniadors a certs àmbits, participant en converses enverinades dient o insinuant
mentides i tot única i exclusivament per perjudicar un tercer. Això per nosaltres és greu, molt greu i no volem estar
ni participar en aquest joc subterrani i brut. Volem, per això estem avui aquí, que s’aprovi la creació de
l’anomenada Comissió Especial d’Ètica Municipal, i que comenci a treballar.
Volem aclarir que també va ser ERC qui va creure oportú que fos Francesc Caballero el president d’aquesta
comissió per diferents motius. En primer lloc perquè políticament es qui està més lluny d’ERC, en segon lloc
perquè porta menys temps a l’Ajuntament i això ens ajudarà a tots plegats a ser més imparcials i en tercer lloc
perquè degut a la seva feina privada ens pot ajudar amb els seus coneixements d’auditor. També va ser ERC qui, si
es creu oportú, per tal de no malmetre el funcionament diari de treball de l’Ajuntament, va proposar que aquesta
comissió treballi dissabtes i diumenges.
 
És l’hora de posar fil a l’agulla i començar a fer feina, per això creiem que aquesta comissió pot aportar el seu gra
de sorra per donar una altra imatge a la figura del polític ajudant a millorar-la.
No voldria estendre’m més amb aquest lamentable episodi i ja per acabar solsament dir als ciutadans i ciutadanes
vallencs i vallenques, que les dones i els homes d’ERC ens podrem equivocar, segur, l’únic que no s’equivoca és
qui no fa res. Ens podrem equivocar fruit del nostre teball diari, de la nostra inèrcia, potser alguna vegada posarem
els peus a la galleda. Ara bé, el que sí els hi podem assegurar és que nosaltres, la gent d’ERC, la gent de les mans
netes, no hem posat, ni posarem mai les mans al calaix. No tothom pot dir el mateix.
 
 
Pren la paraula el Sr. Camps dient que el grup municipal del PSC ha votat a favor de la creació de la Comissió
especial d’ètica municipal perquè no hi te res en contra i no tindria sentit no acceptar una comissió que teòricament
ha de vetllar pel bon nom de tots i cadascun dels regidors d’aquest Ajuntament; així doncs no hi ha cap problema
en aprovar la proposta malgrat la sorpresa que ha produït el fet que aquesta vingui presentada per un partit que
forma part de l’equip de govern.
Afegeix el Sr. Camps que un cop fet el posicionament entén que també cal apel·lar a la responsabilitat de tothom
per evitar que la finalitat que persegueix aquesta comissió es converteixi en la contrària. Diu el Sr. Camps que es fa
difícil entendre que la salvaguarda del bon nom i l’honorabilitat dels regidors s’hagi d’instrumentar amb un
mecanisme que, per norma general, es demana i impulsa pels partits de l’oposició, de manera que el fet de
proposar-ho un partit de l’equip de govern es podria interpretar al revés i sembrar dubtes que només aconseguirien
l’efecte contrari.
 
Continua el Sr. Camps dient que a l’Ajuntament hi ha molta feina i s’hauria de treballar en allò que realment
demana la ciutat, doncs s’està donant una imatge negativa des d’una dialèctica que ningú entén i que obstaculitza
l’acció de govern; l’equip de govern ha de governar i l’oposició fiscalitzar l’acció de govern des del positivisme.
 
Conclou el Sr. Camps que els aquí presents representen una ciutat rica en activitats, dinàmica, engrescadora i amb
un teixit social extraordinari i això cal gestionar-ho amb amplitud de mires, amb entusiasme i dedicant realment el
temps a allò que la ciutat demana, pensant que els polítics d’ara i són de pas i els ciutadans els jutjaran sobretot per
si han estat capaços de gestionar i defensar els interessos de la ciutat; és per això que des del grup municipal de
PSC es demana una responsabilitat extrema a aquesta comissió i que sigui capaç de treballar i deixar treballar en
allò que realment hi ha l’obligació de fer.
 
Intervé a continuació el Sr. Magrinyà manifestant que és evident que la creació d’aquesta comissió especial d’ètica
municipal és un fet extraordinari, però per entendre les motivacions que justifiquen la proposta i els posicionaments
vol fer unes consideracions prèvies en el sentit que cal tenir present el marc conformat per les actuacions i
comportaments que s’han donat amb motiu de l’execució de la sentència coneguda com de “les percepcions
indegudes”. La darrera d’aquestes actuacions i detonant de tot plegat ha estat la investigació de la targeta de crèdit
del Sr. Castells iniciada pel seu soci de govern, el PSC, sense que aquest advertís prèviament ERC. Diu el Sr.
Magrinyà que aquesta decisió posa de manifest un comportament impropi en un equip de govern conjuntat i
compacte i per això s’entén perfectament que ERC s’hagi sentit dolguda per la desconfiança que això demostra
tractant-se de socis de govern, com també s’entén que l’opinió pública ho constati. Recorda el Sr. Magrinyà que no
és, d’altra banda, un fet aïllat atès que ve precedit d’altres episodis en què els desencontres entre els dos socis de
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govern s’han manifestat públicament. Així doncs el que motiva la reacció d’ERC no és un fet puntual sinó el pòsit
acumulat d’altres desavinences.
 
Continua el Sr. Magrinyà dient que la creació d’aquesta comissió només s’entén en aquest marc d’irregularitats, de
desencontres, d’ambients enrarits i anormalitats internes en el govern que ja des de fa mesos són notícia que ocupa
força pàgines i espais en els mitjans de comunicació. Només cal preguntar-se si és normal que un soci de govern
hagi d’utilitzar certificats d’intervenció i a més fer-los públics per convèncer al seu soci, o si és normal que el
propi govern proposi ser autoinvestigat. O que presenti una proposta d’investigació sense el coneixement de l’altre
soci de govern. Es pregunta el Sr. Magrinyà què ha de fer CiU davant aquesta situació. La resposta és acceptar;
però posant-hi condicions tal com es va dir a la Junta de Portaveus. Recorda el Sr. Magrinyà que el seu grup
comprèn la posició d’ERC i per això va posar com a condició que la investigació no es reduís al Sr. Castells sinó
que inclogués tots els regidors, representants polítics i càrrecs amb responsabilitats dins l’activitat municipal. Una
segona condició és que el període no es limiti a l’etapa del Sr. Castells com a regidor, sinó que contempli períodes
fins i tot anteriors. I finalment que no es limités a l’àmbit del Consistori sinó que inclogués tots els organismes
autònoms, SAMs i altres entitats locals.
 
Diu el Sr. Magrinyà que pel que fa a l’ètica és conegut que ERC ha demostrat una sensibilitat pròpia tot i que s’hi
ha trobat a faltar, al menys a Valls, coherència i continuïtat, doncs no sempre s’ha actuat amb la mateixa
sensibilitat. Només cal recordar casos prou recents protagonitzats per altres noms en els quals ERC ha impedit amb
el seu vot investigar altres targetes i expedients quan en la defensa de l’honorabilitat, per ser consistent no hi ha
d’haver distincions.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que tots els grups van acceptar les condicions que abans indicava i per això avui hi han
donat suport. Aquí s’hauria d’acabar l’explicació de vot però cal recordar que normalment prendre decisions per
unanimitat és un fet positiu, en canvi, avui, aquesta coincidència total constata una realitat negativa i això hauria de
fer reflexionar tothom i generar propostes conseqüents, doncs el clima en el govern, caracteritzat per la
desconfiança, les discrepàncies i els dubtes en els comportaments ètics, no és el millor perquè un govern municipal
treballi amb eficàcia i eficiència pel progrés de la seva ciutat. Diu el Sr. Magrinyà que si tothom coincideix en això
caldria que tothom fos també capaç de prendre altres decisions, no només les encaminades a netejar la imatge
personal dels representants municipals, sinó, més enllà per millorar la imatge de tota la ciutat, doncs d’un temps
ençà Valls és massa sovint protagonista de conflictes interns que malmeten les possibilitats de futur de la ciutat i
això és negatiu i s’hauria d’acabar.
 
Conclou el Sr. Magrinyà que la situació de l’administració municipal de Valls és molt complicada i difícil de
superar; aquesta afirmació la comparteix fins i tot el propi equip de govern. I quan es manifesta que s’ha tocat fons
això equival a dir que la situació més que molt difícil de superar és impossible, per un govern enfrontat i
entretingut en la ivenstigació d’afers interns personals. Diu el Sr. Magrinyà que a aquest pas, al final del mandat
d’aquesta Alcaldia repartida, que no compartida, pot presentar un balanç tan pobre que posi de manifest que Valls
avança massa lent, que té el fre posat i que camina amb el pas canviat: si aquesta percepció es confirma el
repartiment de responsabilitats serà certament desigual, però en qualsevol cas serà perjudicial per tothom, sobretot
per la ciutat.
 
També en torn d’explicació de vot pren la paraula el Sr. Caballero dient que comparteix en bona part les
manifestacions dels portaveus que han intervingut fins ara i que el cert és que si avui es constitueix aquesta
comissió especial, amb un cert retard, potser cal felicitar-se’n, però amb un cert regust amarg, perquè és trist haver
de recòrrer a aquest tipus de comissions per analitzar o treballar en profunditat sobre alguns temes de la vida
municipal. Diu el Sr. Caballero que l’èxit d’aquesta comissió seria que hagués de treballar el menys possible, doncs
són precisament les altres comissions de l’Ajuntament les que han de demostrar el treball diari.
 
Diu el Sr. Caballero que tothom coincideix en una qüestió que és la voluntat de servir Valls de manera
voluntariosa, constant i permanent i per això és trist haver d’entrar en aquest tipus de qüestions per analitzar què fa
cadascú o què deixa de fer. Acaba el Sr. Caballero dient que qui realment valorarà la feina dels membres d’aquesta
Corporació és el ciutadà que cada quatre anys té l’ocasió d’expressar-se amb el seu vot; però de totes maneres és
un fet important que aquesta comissió hi sigui, potser fins i tot és pionera dins la província, però en tot cas reitera
que el seu èxit seria precisament que passés desapercebuda i se n’hagués de parlar el menys possible.
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Pren la paraula el Sr. Fernández dient que com deia el Sr. Caballero el millor resultat que pot donar aquesta
comissió és que se’n parli el menys possible, però també que els partits polítics no mirin de rendabilitzar-la perquè
farien un mal favor.
Afegeix el Sr. Fernández que el Sr. Magrinyà afirmava que el Govern no dóna un bon exemple però també es
podria dir que l’oposició no és que els hagi donat massa bons en el seu funcionament intern, tot i que no vol insistir
en aquest tema perquè com és sabut ERC sempre s’hi ha mostrat molt respectuosa.
Conclou el Sr. Fernández que la voluntat del seu grup és no parlar més d’aquest tema  si no és dins de la comissió i
començar a treballar perquè ben aviat pugui donar els seus fruits aclarint tots els dubtes que s’hagin plantejat.
 
Tanca el torn d’intervencions el Sr. Alcalde dient que tot i que la causa del consens d’avui potser no és satisfactòria
per ningú si que és cert que el contingut dels missatges dels diferents grups són plenament compartits per tothom,
des del desig que aquesta comissió serveixi pel que aquí s’ha manifestat i fent ús cadascú de la seva responsabilitat
per evitar efectes contraindicats que es podrien derivar de certes actituds.
 
Diu el Sr. Alcalde que en qualsevol cas es sent satisfet del to i contingut dels comentaris que s’han fet.
 
 
SETÈ.- Moció de l’Alcaldia en relació a la Llei d’estabilitat pressupostària.
 
Llegida la proposta, es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta de 19 vots a favor dels Srs. Moreno, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells,
Serra, Fernández, Sendra, Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs i Plana i 1 vot en contra
del Sr. Caballero, el Plenari adopta el següent acord:
 
Vista la proposta de resolució aprovada per la Federació de Municipis de Catalunya en el seu Consell Nacional de
15 de gener de 2002, en relació a la interposició de recurs davant del Tribunal Constitucional respecte a la Llei
d’Estabilitat Pressupostària, el Plenari de l’Ajuntament adopta el següent acord:
 
El Ple de l’Ajuntament de Valls, en virtut del que s’estableix a l’article 2.1,d) bis de la Llei Orgànica del Tribunal
Constitucional, acorda:
 
1.      Iniciar el procediment previst a l’article 75 3er. de l’esmentada Llei Orgànica amb la sol·licitud de l’emissió de

dictamen del Consell d’Estat sobre la Llei 18/2001, de 12 de desembre, General d’Estabilitat Pressupostària, en
tant que podria afectar a l’autonomia local garantida constitucionalment, amb la finalitat de, posteriorment,
interposar un conflicte en defensa de l’autonomia local davant del Tribunal Constitucional.

 
2.      Delegar per a la substanciació del present acord i instar la sol·licitud al Consell d’Estat, atorgant la

representació de la Corporació, en l’Excel·lentíssim Alcalde de Lleida, Antoni Siurana i Zaragoza, en qualitat
d’alcalde d’un municipi membre del Consell Nacional de la Federació de Municipis de Catalunya, i vice-
president de la comissió executiva i del consell federal de la FEMP.

 
3.      Del present acord es donarà trasllat a l’Excel·lentíssim Alcalde de Lleida i a la Federació de Municipis de

Catalunya.
 
 
 
En torn d’explicació de vot intervé el Sr. Caballero dient que quan es va presentar la proposta de moció a la
darrera Junta de Portaveus, sense tenir encara del tot clar el seu contingut, ja va expressar que fins i tot s’hi podia
posicionar a favor perquè simplement es demanava un dictamen, qüestió neutral contra la qual no hi ha res a oposar
ni per part dels que estan a favor ni per part dels que estan en contra de la Llei. Però resulta que en el redactat de la
moció ja s’està parlant clarament de la finalitat d’interposar un recurs, amb la qual cosa no es limita a demanar un
dictamen sinó que es posiciona clarament respecte a la Llei d’estabilitat pressupostària. Diu el Sr. Caballero que no
cal allargar-se en el tema perquè ja va ser objecte de debat en un altre Plenari però sí que és oportú fer una reflexió
sobre l’origen de la moció quan hom llegeix l’escrit que la mateixa Federació de Municipis acompanya a la moció.
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Pren la paraula el Sr. Alcalde dient que l’única voluntat que hi ha és que el Plenari de l’Ajuntament prengui en
consideració una proposta de resolució del Consell Nacional de la Federació de Municipis, el contingut i la finalitat
de la qual són prou clares. L’únic que es valora aquí és l’oportunitat d’adherir-s’hi.
 
 
 
VUITÈ.- Precs i preguntes.
 
 
A requeriment del sr. Magrinyà sobre les respostes pendents a preguntes d’altres Plenaris, intervé el Sr. Alcalde
recordant que va quedar pendent la resposta per escrit de determinades consultes plantejades per CiU relatives a la
relació de personal que gaudeix de compatibilitat i a l’execució dels decrets de l’alcaldia en relació al compliment
horari de determinats treballadors. Diu el Sr. Alcalde que desconeix en aquest moment si ja els ha arribat la
resposta però es van donar les instruccions oportunes perquè es redactessin els corresponents informes i es
trametessin al grup municipal de CiU; si  no s’han rebut deuen estar en vies de rebre’s.
 
Diu el Sr. Magrinyà que és la segona vegada que ha de recordar a l’Alcaldia les preguntes que té pendents de
respondre i aprofita per recordar que a part del que esmentava el Sr. Alcalde hi ha pendent de respondre una
pregunta sobre la reordenació de la circulació a la Pl. de la Creu i una altra sobre l’estat d’execució del conveni
amb la Fundació ONCE per la supressió de barreres arquitectòniques.
 
Afegeix el Sr. Magrinyà que a la vista de que allò que hi ha pendent no es fa i atesa la importància del Ple d’avui
amb el tema estrella de la comissió especial d’ètica municipal, posposaran els precs i preguntes que tenien
preparats per a un proper Plenari.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 20.45 hores i s’estén la present acta, del contingut
de la qual, el secretari, en dono fe.
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A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 25 de febrer de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas,
Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps
Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells
Guasch, Joan Serra Morlà, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusa
l'assistència la Sra. Lídia Garzón. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Plana i Sola i per la interventora habilitada
acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
 
Abans de donar inici a la sessió manifesta el Sr. Alcalde la felicitació a la regidora Sra. Garzón en nom de tot
l'Ajuntament per la seva recent maternitat.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 28 de gener, és aprovat.
 
SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 34/02 al 127/02, ambdós inclosos.
 
El Plenari de l’Ajuntament es dóna per assabentat dels Decrets de l’Alcaldia del núm. 34/02 al 127/02, ambdós
inclosos.
 
TERCER.- Aprovació inicial de la modificació de l'Ordenança municipal de circulació de vianants i vehicles.
 
Llegida la proposta pel secretari, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vista la proposta de modificació de l’ordenança municipal de circulació de vianants i vehicles, derivada de
l’entrada en vigor de la Llei 19/2001 de 19 de desembre.
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió informativa de l’Àrea d’Organització i Recursos Humans.
 
Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l’Ajuntament per l’art. 22.2.d) de la Llei 7/85 de 2 d’abril,
reguladora de les Bases de Règim Local, el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació puntual de l’ordenança municipal de circulació de vianants i
vehicles per adaptació a la Llei 19/2001 de 19 de desembre.
 
SEGON.- Sotmetre el present acord a informació pública per un període de 30 dies a comptar des la inserció del
darrer edicte al BOP o al DOGC, als efectes d’al·legacions.
 
En cas de no haver-n’hi l’acord esdevindrà definitiu i es procedirà a publicar el text íntegre de les modificacions
aprovades al BOP per a informació general.
 
 
QUART.- Aprovació definitiva de la reparcel·lació voluntària de la Unitat d'Actuació núm. 9 A, presentada
per Habitat Fornàs, SL.
 
Llegida la proposta pel secretari, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vist que la Comissió de Govern celebrada el 28 de desembre de 2001 va acordar:
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la reparcel·lació voluntària presentada per Habitat Fornàs S.L. de la Unitat
d’Actuació núm. 9 A, formalitzada en les escriptures atorgades els dies 12-11-2001 i 11-12-2001, a la Notaria del
Senyor Juan Suárez Sánchez Ventura, protocols nº 1513, i 1681.
 
SEGON.- Obrir un període d’informació pública de vint dies, publicant aquest acord al BOP, al DOG i a un dels
diaris de major circulació a la província, i notificar-la als propietaris afectats per la unitat d’actuació.
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Vist que l’esmentat acord ha sigut publicat al Diari el Punt de 22-2-2002, al BOP de 23-1-2002, al DOG de 21-1-
2002, i ha sigut notificat individualment als propietaris afectats.
 
Vist que no s’ha presentat cap al·legació.
 
Vistos els articles 115 i concordats del Reglament de Gestió Urbanística, el Ple de l’Ajuntament adopta el següent
acord:
 
Primer.- Aprovar definitivament la reparcel·lació voluntària presentada per Habitat Fornàs S.L. de la Unitat
d’Actuació núm 9 A, formalitzada en les escriptures atorgades els dies 12-11-2001 i 11-12-2001, a la Notaria del
Senyor Juan Suárez Sánchez Ventura, protocols núms. 1513, i 1681.
 
Segon.- Publicar aquest acord al BOP, al DOG, a un dels diaris de major circulació a la província, i notificar-lo
individualment als propietaris afectats per la unitat d’actuació.
 
Tercer.- Expedir certificació de l’acord per a la inscripció de la reparcel·lació al Registre de la Propietat, amb
expressió de la fermesa en via administrativa
 
CINQUÈ.- Aprovació definitiva de l'expedient de municipalització de la Llar d'Infants "Els Tabalets".
 
Llegida la proposta pel secretari, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vist l’acord del Plenari de l’Ajuntament de data 26 de novembre de 2001 pel que s’aprovava inicialment
l’expedient de municipalització de l’escola Bressol “Els Tabalets” i la presa en consideració de la Memòria
justificativa de la municipalització.
 
Vist que l’esmentat acord ha estat publicat al BOP núm. 289 de 18 de desembre de 2001 i al DOGC  núm. 3536 de
la mateixa data, així com al dirari “El Punt” de 20 de desembre de 2001, sense que dins el termini d’informació
pública s’hagin presentat reclamacions, al·legacions o suggerències.
 
Vist l’escrit del Departament d’Ensenyament de data 7 de gener de 2002, informant sobre la tramitació
complementària de  l’expedient davant l’administració de la Generalitat.
 
Vist el que disposa l’art. 149 del Decret 179/95 de 13 de juny, pel que s’aprova el Reglament d’organització,
activitats i serveis dels Ens Locals, en relació a l’art. 56 i següents del Reglament de serveis de les corporacions
locals.
 
Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l’Ajuntament per l’art. 22.2.f) de la Llei 7/85 de 2 d’abril,
Reguladora de les bases de règim local, el Plenari adopta el següent acord:
 
PRIMER.- Aprovar definitivament l’expedient de municipalització de l’escola Bressol “Els Tabalets” i la memòria
justificativa elaborada per la Comissió d’Estudi constituïda a l’efecte.
 
SEGON.- Facultar la Comissió d’Estudi per la creació dels grups de treball que han de materialitzar la
municipalització del servei des dels aspectes laborals, econòmics, d’infraestructures i d’altres necessaris per
l’efectivitat de l’assumpció del servei per part de l’Ajuntament.
 
TERCER.- Donar trasllat del present acord a la Comissió d’Estudi, als representants de l’Escola Bressol i al
Departament d’Ensenyament de la Generalitat i procedir a la seva publicació al BOP i al DOGC per a informació
general.
 
SISÈ.- Proposta d'adhesió al Manifest per una escola inclusiva
 
 
Llegida la proposta pel secretari, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
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Vist el Manifest per una escola inclusiva elaborat per la Plataforma Ciutadana.
 
Considerant que les polítiques públiques d’ensenyament han de :
 
ü      Contribuir decididament a construir un ensenyament públic de qualitat i per a tothom, i que permeti el ple

acompliment del que disposa la normativa vigent.
 
ü      Garantir als menors amb discapacitat i als seus pares o tutors el dret a matricular-los, si aquesta és la seva

opció, en les escoles i instituts d’ensenyament ordinari, públics i concertats, del seu municipi o barri
independentment de la tipologia de la seva discapacitat i del seu grau d'afectació.

 
ü      Garantir l’exercici d’aquest dret en tota l’etapa d’educació infantil i bàsica obligatòria completant l’itinerari

establert d’educació infantil, primària i secundària.
 
Vist l’acord de la Comissió de Govern de data 18 de febrer de 2002, el Ple de l’Ajuntament acorda  adherir-se al
Manifest per una escola inclusiva.
 
SETÈ.- Moció presentada pel grup municipal de CiU en relació a la Mancomunitat de l'Escorxador.
 
Abans de donar lectura a la proposta intervé el Sr. Castells recordant que avui mateix ha proposat al Sr. Magrinyà
la retirada de la moció amb el compromís de facilitar tota mena d'informació sobre l'expedient de l'Escorxador en el
període d'un mes a fi de què es pugui examinar detingudament el tema, de manera que si des del grup municipal de
CiU no es considerés suficient la informació facilitada en un proper Ple es podria plantejar i donar contingut a la
moció. Diu el Sr. Castells que així doncs, demanen formalment que es retiri del Ple la proposta de moció, no per
sempre sinó per un període necessari que doni temps a examinar la documentació i a la vista de la mateixa que el
grup municipal de CiU decideixi si cal tornar-la a presentar o no.
 
Diu el Sr. Magrinyà que efectivament el Sr. Castells li ha fet aquesta proposta que ha estat sotmesa al grup qui l'ha
acceptat amb la condició que el compromís es compleixi i a més es dugui a terme a plena satisfacció.
Afegeix el Sr. Magrinyà que encara que ho hagi demanat el Sr. Castells cal entendre que és el grup municipal
d'ERC i tot l'equip de govern qui ho fa. Això és important perquè molta de la informació que s'haurà de recabar
serà facilitada a partir del compromís avui assolit, mitjançant autorització de l'Alcaldia; així doncs ha de quedar clar
que el compromís és de tot l'equip de govern.
 
Afegeix el Sr. Magrinyà que com tothom sap l'objectiu final que es pretén aconseguir és aclarir un tema important
pendent, tot recordant que des de l'any 94 es demanen auditories de la Mancomunitat de l'Escorxador. No vindrà
doncs d'un mes després de 7 anys d'esperar si això serveix per aclarir l'objectiu pretés, que no és altre que aclarir
una situació preocupant respecte a la qual no hi ha dubte que es posaran tots els mitjans per donar satisfacció a
tothom.
 
Manifesta el Sr. Alcalde que es dóna doncs per retirat aquest punt de l'ordre del dia  amb la finalitat de poder
aclarir els dubtes que es puguin derivar de la situació de la gestió de l'escorxador des de l'any 94 sense haver
d'esmerçar recursos fent una auditoria i sens perjudici que si persistís algun tipus de dubte sempre s'estaria en
condicions de demanar un assessorament extern.
 
 
VUITÈ.- Precs i preguntes.
 
A requeriment del Sr. Magrinyà i contestant temes pendents recorda el Sr. Alcalde que des de l'Alcaldia s'estava
pendent de poder donar trasllat d'uns informes relatius a acords de la Comissió de Govern sobre temes de personal
i si bé és cert que en el darrer Ple es va comprometre a fer-los arribar fins avui a la Comissió de Govern no s'ha
resolt el tema definitivament. Per tant, malgrat la tardança, per la qual es demanen disculpes, un cop resolt el tema
es rebrà en breu la informació corresponent que amplia la que ja es té de la comissió informativa.
 
Intervé el Sr. Sancho recordant que també està pendent el tema de la remodelació de la Plaça de la Creu, respecte
al qual s'està a l'espera d'una proposta de solució tal com es va quedar en un Plenari anterior.
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Respon el Sr. Alcalde que en aquell mateix plenari ja es va assumir verbalment un cert compromís respecte a
l'elaboració de propostes per part dels serveis tècnics municipals, com també és cert que es va parlar de què en
l'estudi que ha de fer el RACC es posi atenció especial en la solució de la problemàtica d'aquesta cruïlla. Recorda
també el Sr. Alcalde que s'han encetat converses amb la Direcció Gral. de Carreteres a fi d'estudiar el tram des de
la font de la Manxa fins a la rotonda de Crysalis i de manera especial el tram comprès entre la Font de la Manxa i
la rotonda del Cementiri; allà encara hi queda pendent de desenvolupar una unitat d'actuació a la zona pròxima al
supermercat Mercadona i per això hi ha una sèrie de qüestions pendents de resoldre abans d'estar en disposició
d'adoptar una solució definitiva. En qualsevol cas, quan hi hagi una proposta tècnica, tal com es va dir, s'estudiarà
en el sí de la comissió de planejament.
 
Pregunta el Sr. Manresa com estan les negociacions amb RENFE sobre l'adequació de l'espai que queda entre el
carrer del tren i la casa abandonada propietat de RENFE.
Recorda el Sr. Manresa que atesa l'imminent obertura de l'IES i la concentració d'edificació a la zona caldria
adequar aquell espai  perquè tal com es troba ara no és el lloc més idoni per al trànsit de persones.
 
Respon el Sr. Alcalde que la reforma de la línia convencional de RENFE conté dos projectes: el primer, ja conegut
és la millora d'andanes i el pas de vianants entre aquestes així com la il·luminació i col·locació de marquesines a
l'estació; el segon projecte que fins ara cap dels municipis afectats per la reforma coneix, contempla la reforma dels
edificis d'estacions, accessos, estacionaments i serveis complementaris.
Afegeix el Sr. Alcalde que davant els interrogants que planteja el projecte s'han emprès diferents accions. Així , fa
aproximadament 20 dies va tenir lloc una reunió amb la Direcció de Patrimoni de RENFE Catalunya amb la
intenció de conèixer el contingut d'aquest segon projecte aprofitant a més el fet que durant un temps l'estació de
Valls ha de ser estació de referència de la línia Lleida-Barcelona, la qual cosa dóna encara més arguments per
exigir la remodelació i l'acondicionament de l'entorn.
 
Diu el Sr. Alcalde que la negociació amb RENFE va en el sentit de què tractant-se d'uns terrenys afectats per usos
ferroviaris, la companyia hauria de promoure la desafectacció d'aquests terrenys per a aquests usos vehiculant-ho a
través d'un conveni amb el municipi i amb el vistiplau del Ministeri, amb la finalitat de conseguir el
condicionament dels terrenys i la seva conversió en estacionament; una solució que sens dubte donaria bona
resposta tant a les necessitats dels usuaris dels serveis de RENFE com a les necessitats d'estacionament que
generarà el trasllat de l'activitat de l'Institut, complementant a més la dotació d'estacionaments en una zona
necessitada d'aquest equipament.
 
Conclou el Sr. Alcalde que aquesta proposta de conveni tot just està parlada, sense cap text, perquè també la
Direcció de Patrimoni de RENFE estava a l'espera de conèixer aquest segon projecte. Amb tot el Secretari d'Estat
d'Infraestructures, Sr. Benigno Blanco, ja va anunciar al col·lectiu d'Alcaldes del manifest de Poblet que aquest
segon projecte contemplaria reformes, acessos i estacionaments de les estacions i que per tant s'emplaçava a una
futura reunió del conjunt d'alcaldes amb la finalitat de negociar el contingut del projecte.
 
Intervé el Sr. Manresa fent un prec en el sentit que fora convenient que es fes una auditoria, o com a mínim un
estudi, contemplant la necessitat d'ajustar la despesa energètica; es tractaria de fer una auditoria energètica de totes
les entitats i dependències de l'Ajuntament més oportuna encara ara que la situació econòmica fa necessària una
racionalització del consum.
 
Respon la Sra. Segú que l'equip de govern coincideix amb aquest criteri i de fet ja el Patronat d'Esports, pel que fa
a l'edifici de la Piscina coberta ha encarregat l'esmentat estudi simultàniament amb la ubicació en aquest espai de
plaques solars com a energia per a l'obtenció d'aigua calenta pel consum sanitari. També des de la Fundació
Pública Municipal per a la Infància i la Joventut "Casa Caritat" s'han fet els passos necessaris per obtenir
cofinançament per a una actuació similar. Diu la Sra. Segú que la sensibilitat hi és i d'actuacions se'n fan, si bé es
pren nota del suggeriment perquè aquestes actuacions s'ampliïn a la resta d'edificis municipals.
 
Diu el Sr. Manresa que efectivament feia el prec de forma genèrica per a totes les dependències municipals de
manera que es pogués arribar a elaborar un Reglament d'utilització racional de l'energia per a tota la casa.
 
Diu el Sr. Magrinyà que si haguessin disposat d'aquests estudis ja fets, potser haurien fet el prec d'una altra 
manera; per això demanen que tots els estudis elaborats se'ls lliurin i així en el proper Ple podran reformular el
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prec.
 
Manifesta el Sr. alcalde que en qualsevol cas és un prec assumible per tothom i fins i tot es pot assumir el
compromís que en aquest exercici i amb la disponibilitat dels recursos oportuns, s'estudiï l'oportunitat de fer aquesta
auditoria integral de costos energètics de la ciutat.
 
Intervé el Sr. Caballero preguntant en relació al Decret de l'Alcaldia 90/02 referent a la batuda de gossos
assalvatjats, què hi ha de cert en la informació que publica la premsa i si hi ha alguna cosa a matisar o explicar
sobre aquest tema.
 
Respon el Sr. Alcalde que el decret en qüestió ordena l'obertura d'un expedient informatiu per aclarir dues
qüestions fonamentals: la validesa jurídica i administrativa del Decret autoritzant la batuda i la correcció de
l'execució de l'esmentat decret. De la resolució de l'expedient informatiu se'n va donar compte a la comissió de
govern de la setmana passada i se n'hagués donat compte també a la Junta de Portaveus si s'hagués celebrat. En
qualsevol cas, l'endemà, a la roda de premsa, es va donar informació sobre la part resolutiva de l'expedient
informatiu i només resta concretar les conclusions a partir de l'informe, que corresponen a l'Alcaldia i que
bàsicament seran tres: d'una banda traslladar l'informe a la Societat de Caçadors recriminant-los la forma
d'execució del decret, atès que l'Ajuntament no té facultats sancionadores; en segon lloc traslladar les conclusions
de l'expedient informatiu al Departament de Medi Ambient per si hagués de fer ús de la seva facultat sancionadora
en relació als fets i en tercer lloc fer un advertiment genèric al conjunt de les àrees a fi i efecte que les disposicions
dels decrets d'alcaldia, siguin observades amb la màxima correcció tal com es correspon.
 
Intervé el Sr. Gibert fent un prec en matèria de normalització lingüística atenent dos fets concrets. Recorda el Sr.
Gibert que al seu dia l'Ajuntament es va dotar d'un element important, com és el Reglament d'ús del català com a
eina de normalització lingüística en tota la documentació interna i d'imatge de l'Ajuntament a l'exterior. Respecte a
aquest segon apartat ja es va fer un prec al seu dia en relació a la difusió de la festa de la Calçotada a la Catalunya
Nord per a la qual es va editar un opuscle encartat en un mitjà de comunicació de la Catalunya Nord que es va
distribuir exclusivament en francès, cosa que no s'entenia, que no és massa lògica tenint en compte que s'està
parlant de la Catalunya Nord i que s'hauria d'haver emprat el català en la redacció del document sens perjudici de
que s'hagués pogut  fer una versió bilingüe també en francès.
 
Afegeix el Sr. Gibert que aquest fet s'afegeix a un altre que els ha fet arribar un ciutadà i que es refereix  a les
denúncies que es formulen davant la Policia Local, la documentació de les quals és exclusivament en castellà i a
més amb l'escut de "Ayuntamiento de Valls" i sense cap alternativa. En altres documents es diu "acta de
instrucción de derechos al perjudicado" "derechos que se citan", etc. tot plegat exclusivament en castellà i sense
redactats alternatius. L'explicació que se li va donar a aquest ciutadà és que el programa informàtic no permetia fer-
ho d'una altra manera, i que ja sortia directament en castellà. Diu el Sr. Gibert que d'aquí el prec de què es tingui
en compte l'aplicació del Reglament d'ús de la llengua catalana en tota la documentació administrativa i de difusió
de l'Ajuntament de Valls
 
Intervé la Sra. batalla tot recordant que una de les conclusions de l'informe d'auditoria de Faura Casas va posar de
manifest que una part important de les quantitats pendents de cobrament per part de l'Ajuntament corresponen a
liquidacions de contribucions especials. en concret a la pàgina 73 de l'informe es diu que hi ha pendent de
cobrament 819.613.013 ptes, de les quals 725 milions corresponen a pressupostos tancats i d'anys molt anteriors, i
94 milions corresponen a pressupostos recents. Fins i tot l'auditoria deixa clar que hi ha obres com les del Pont de
Sant Josep Obrer, són incobrables perquè no es van notificar a temps.
Respecte aquest tema, pregunta la Sra. Batalla si hi ha alguna circumstància excepcional que pugui justificar aquest
fet, que suposa deixar de cobrar 18.788.000 ptes. Pregunta també la Sra. Batalla si tenint en compte que encara
queden 71 milions més per cobrar, es pensa prendre alguna mesura perquè aquestes circumstàncies no es tornin a
repetir.
 
Respon el Sr. alcalde que les respostes es donaran en el proper Plenari.
 
Intervé novament la Sra. Batalla fent referència també al resultat de l'auditoria i a la necessitat de posar tots els
esforços en què pagui tothom que ha de pagar i preguntant en aquest sentit en quin estat es troba el tema de les
inspeccions.
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Demana també la Sra. Batalla un aclariment en relació a un acord de Comissió de Govern del mes de desembre,
que preveia requerir en el futur l'informe d'oportunitat financera d'Intervenció. Diu la Sra. Batalla que demana
l'aclariment perquè fins ara tenien entés que tots els informes preceptius es complimentaven i per tant no entenen
aquest nou concepte.
 
Respecte a les dues preguntes antecedents, manifesta el Sr. alcalde que també es donarà la resposta en el proper
Plenari.
 
Pren novament la paraula la Sra. Batalla fent referència a les modificacions de crèdit que es van aprovar en el
Plenari de 28 de desembre. Recorda en aquest sentit la Sra. Batalla que el grup municipal de CiU havia demanat en
el marc de la valoració del PERI del nucli històric que es fes un estudi sobre mobilitat, circulació i aparcaments; la
resposta que se'ls va donar va ser que no hi havia partida presupostària per elaborar l'estudi. Per això els va
sorprendre que el 28 de desembre l'expedient de modificació de crèdit en qüestió contemplés un traspàs de 7
milions de ptes. i que la partida d'on es treien era precisament la destinada al Pla de rehabilitació del nucli antic;
d'això cal deduir que eren diners sobrants i que es destinaven a altres coses, algunes d'elles despesa corrent, com és
el cas del consum d'aigua que pujava 3,700.000 ptes. o el manteniment de clavegueram. Pregunta la Sra. Batalla
com és possible que per una banda es digui que no hi ha diners i per l'altra s'aprovin expeidents de modificació de
crèdit com el que acaba d'esmentar.
 
En un altre ordre de coses, però també en relació als resultats de l'estudi econòmicofinancer, recorda la Sra. Batalla
que CiU havia denunciat en diverses ocasions que sospitava que a vegades es produia una desviació de diners
d'inversions cap al finançament de despesa corrent, mitjançant les modificacions de crèdit. Doncs bé, l'informe
d'auditoria en certa manera ho ratifica quan en la conclusió núm. 7 afirma que hi ha algunes modificacions de
crèdit fetes mitjançant expedients de transferències o suplements de crèdit aprovades en dates tan properes al
tancament de l'exercici que fa difícil saber exactament les consignacions a les quals s'imputen; en altres paraules es
fa difícil saber amb claretat on van destinat els diners.
 
Diu la Sra. Batalla que per això fa un prec demanant que s'aprofitin les recomanacions de l'estudi i es prengui nota
d'aquest fet mirant que no es torni a repetir, menys quan després de tenir l'informe s'ha tornat a caure en el mateix
tema, com queda clar dels acords de 28 de desembre i dels expedients de modificació de crèdit als quals feia
referència.
 
Intervé el Sr. González preguntant si l'Ajuntament pensa fer alguna cosa respecte a l'arranjament dels passos de
vianants del passeig de l'Estació i l'adopció de mesures de seguretat per evitar accidents, com els que ja s'han
produit.
 
A petició de l'Alcaldia respon el Sr. Bonet que està previst fer al passeig de l'Estació dos passos elevats i després si
cal posar entre un altre, per raó de la distància, algun tipus de mesura de reducció de la velocitat, com ara bandes
rugoses. Afegeix el Sr. Bonet que el més immediat són els dos passos elevats al centre del passeig, tot i que no es
poden donar dades concretes per raó d'alguns problemes de disponibilitat de personal.
 
Intervé novament el Sr. González demanant que, també pel que fa al passeig de l'Estació, es miri d'arranjar la
discordància que hi ha entre l'emplaçament dels jardinets i els passos cap al carrer, doncs no n'hi ha cap que lligui
amb l'altra banda.
 
Respon el Sr. Bonet que li consta que hi ha alguns problemes en estudi per solventar aquest problema.
 
Intervé el Sr. Magrinyà recordant que les preguntes les fan a l'alcalde i és ell qui hauria de contestar-les perquè
normalment es tracta de preguntes que al si de les comissions informatives s'han fet i no han obtingut resposta. Pel
que fa al tema concret, recorda el Sr. Magrinyà que es va demanar un estudi complert del passeig de l'Estació, no
sols en matèria de seguretat sinó també per racionalitzar l'ús dels espais, perquè hom es troba en contradiccions
flagrants com el fet que per sortir del passeig central un vianant hagi de fer una infracció si vol sortir per allà on
toca, atès que davant de les pilones i el corresponent rebaix no hi ha pas de vianants.
 
Recorda també el Sr. Magrinyà en un altre ordre de coses, que té una sèrie de preguntes pendents de resposta de
molt temps enrera. La primera és respecte a l'estat d'execució del conveni entre la Fundació ONCE i l'Ajuntament
de Valls pel que fa a l'eliminació de barreres arquitectòniques, signat fa 6 o 7 anys i que es ve reclamant fa molts
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mesos.
 
Respon el Sr. alcalde que l'únic que pot dir respecte a aquest tema és que efectivament està pendent de contestació,
però també és cert que s'havia emplaçat la resposta al si de la comissió informativa. Recorda també el Sr. alcalde
que en reiterades ocasions ha demanat a l'Àrea que es doni compliment a la pregunta, perquè ell el detall del tema
el desconeix.
 
Diu el Sr. Magrinyà que fa quasi dos mesos va demanar al si d'una comissió informativa una còpia del treball
titulat "L'evolució urbanística de Valls al llarg de la seva històrica", elaborat pel Sr. Francesc Murillo Galimany.
Com que la petició no va ser atesa, diu el Sr. Magrinyà que aprofita per recordar-la a l'Alcaldia per si té més
influència sobre el tema.
 
Respon el Sr. alcalde que no és una qüestió d'influència i que recorda que en el seu moment es va determinar que
tractant-se d'un estudi de titularitat d'un col.laborador social, si aquest no tenia cap inconvenient en lliurar-ne còpia
es facilitarien sense cap problema, tant als diferents portaveus com als mitjans de comunicaicó que en el seu dia
s'hi van interessar.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que precisament un dels motius de la pregunta és el fet d'haver-se adonat que als mitjans
de comunicació ja s'ha publicat o com a mínim s'ha utilitzat aquest treball, mentre que els regidors de la casa tot i
haver-ho demanat pel conducte reglamentari, encara no han estat atesos.
 
Manifesta la Sra. Segú a títol d'aclariment, que encara que el prec es va fer a la comissió de serveis, vol recordar
que ella mateixa va fer la gestió amb l'autor del treball deu fer aproximadament un mes, el qual va confirmar que
no hi havia cap problema en autoritzar el lliurament de còpies del treball. Diu la Sra. Segú que desconeix perquè
encara no se li ha fet arribar al Sr. Magrinyà.
 
Recorda també el Sr. Magrinyà que queda pendent de contestació la petició feta a la presidència de l'IMPE el 16
d'octubre de l'any passat, demanant la relació d'empreses i període d'ocupació de les mateixes al viver d'empreses,
tant l'urbà com l'industrial. Atès que no s'ha rebut resposta eleven la petició al Plenari per veure si així són atesos.
 
Continua el Sr. Magrinyà fent referència a una pregunta formulada abans pel Sr. Caballero relativa al seguiment
dels Decrets i recordant que aquesta és una parcel.la de la gestió de l'administració municipal que requereix més
atenció de la que s'hi dóna, i que si s'hagués actuat amb cura hom s'hauria estalviat molts disgustos i s'hauria pogut
evitar que la imatge de Valls es veiés malmesa en un assumpte que, sense treure gravetat a la qüestió, es podia
haver minimitzat en gran mesura.
 
Finalment, recorda el Sr. Magrinyà,  que a finals del mes passat i principis de l'actual, l'Orquestra Simfònica de
Barcelona i Nacional de Catalunya, va fer una gira molt exitosa pels Estats Units que va acabar amb un concert
final a Nova York. En les vuit representacions efectuades, l'orquestra iniciava la seva actuació interpretant una obra
de Robert Gerhard. Això ha tingut un gran ressó en els mitjans de comunicació i fins i tot el director de l'orquestra
fa assenyalar la importància de Robert Gerhard i la seva obra, qualificant-lo com el compositor català més
important del segle XX. Diu el Sr. Magrinyà que seria bo que aquest reconeixement que l'OBC ha fet del nostre
vallenc il.lustre, fos també recollit i agraït per part de la ciutat de Valls.
 
Pregunta el Sr. Magrinyà si des de l'Alcaldia –ja que ha vist que la Comissió de Govern no ho ha fet- s'ha fet
alguna gestió traslladant aquest agraïment a l'OBC per la promoció de Robert Gerhard. Si no fos així, demana el Sr.
Magrinyà que en nom de tot el Plenari es fes arribar a l'OBC l'agraïment del consistori per aquesta tasca.
 
Respon el Sr. alcalde que no ha fet cap gestió ni des de l'alcaldia ni a nivell personal, però que s'adhereix a la
proposta que des del Plenari es pugui donar trasllat d'aquesta gratitud i felicitació de la ciutat vers l'OBC per la gira
que ha fet i per contemplar dins d'aquesta obres de l'insigne compositor vallenc.
 
Intervé el Sr. Caballero recordant que també és pendent de resposta la pregunta formulada al seu dia sobre la
posició de l'alcaldia i de l'equip de govern respecte al compliment dels Decrets de l'Alcaldia relatius als
incompliments horaris en l'assumpte conegut com a cas Ulloa.
 
A petició de l'alcaldia respon el Sr. Fernández que el sorprèn la pregunta del Sr. Caballero, perquè dijous al si de la



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-02-25.htm[31/03/2017 14:11:24]

comissió informativa es va parlar d'aquest tema i per tant n'hauria de ser coneixedor. En qualsevol cas avui la
Comissió de Govern ha aprovat deixar sense efectes els Decrets d'Alcaldia en qüestió i la documentació
corresponent li serà lliurada el més aviat possible.
 
Diu el Sr. Caballero que és cert que a la Comisisó es va fer esment d'un escrit de la regidora de Planejament
intentant justificar els incompliments horaris de l'any 2001. Encara està a l'espera de rebre aquesta documentació,
però en qualsevol cas encara està pendent d'explicar la situació respecte al període 1993-2000.
 
Manifesta el Sr. Fernández que ell només pot donar respostes del període que coneix i com es pot comprendre des
del 93 fins al 99 ell no era a la casa.
 
Diu el Sr. Caballero que potser ell no, però altres socis de l'equip de govern sí que hi eren i podrien fer un esforç
per aclarir el tema.
 
Intervé el Sr. alcalde per recordar que la Comissió de Govern avui mateix ha aclarit aquesta qüestió, com ho va fer
el 21 de gener respecte a un altre cas que s'havia plantejat. Com s'ha dit hi ha uns informes que justifiquen el tema
sense calendaris ni etapes ni en funció d'altres variables. Per tant el que cal esperar és que es traslladi l'acord de la
Comissió de Govern i amb ell la informació necessària.
 
Pren la paraula el Sr. Magrinyà suggerint al Sr. Caballero que es recordi que el cap de personal a l'any 93
probablement és en aquesta sala i presideix el consistori, i per altra banda sempre quedarà el recurs de demanar la
compareixença del Sr. Pérez de Tudela.
 
Manifesta el Sr. alcalde que aquestes són qüestions poc trascendents pel que fa a l'objecte de la pregunta, a no ser
que l'objecte sigui un altre.
 
Diu el Sr. Caballero que agraeix els consells de polític veterà del Sr. Magrinyà però que prefereix esperar a rebre la
documentació que se li ha dit abans de decidir si ha de prendre alguna altra determinació.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 21.20 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, el secretari, en dono fe.
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 A la Ciutat de Valls, essent les 20.10 hores del dia 25 de març de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas,
Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps
Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells
Guasch, Joan Serra Morlà, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusa
l'assistència la Sra. Lídia Garzón. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Plana i Sola i per la interventora habilitada
acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
De conformitat amb l'establert a l'art. 103.2 de la Llei 8/87 de 15 d'abril, municipal i de règim local de Catalunya,
es sol.licita al Plenari, en apreciació de la seva urgència, la incorporació a l'ordre del dia del següent punt:
 
-         Aprovació de la designació de representants del Grup Municipal de CiU a les Comissions Informatives de

Desenvolupament i Ocupació i Serveis Econòmics.
 
Així doncs, el punt proposat passarà a ocupar el lloc 7è de l'ordre del dia abans de les mocions.
 
Així mateix es fa constar la retirada del punt 13è. moció presentada pel grup popular, a iniciativa del seu portaveu.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 25 de febrer, és aprovat.
 
SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 128/02 al 181/02, ambdós inclosos.
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia, del núm. 128/02 al 181/02, ambdós inclosos.
 
TERCER.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de 25 de febrer de 2002, de compareixença en el
recurs contenciós administratiu núm. 1846/2001, interposat per Jeroni Brunel Nuez.
 
Llegida la proposta el Plenari, per unanimitat, acorda ratificar  l'acord de la Comissió de Govern de 25 de febrer de
2002, el contingut del qual és el següent:
 
"Vist l’emplaçament del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala del Contenciós Administratiu, Secció
Segona en el recurs contenciós administratiu núm. 1846/2001 interposat per JERONI BRUNEL NUEZ contra
l’Ajuntament de Valls, en relació a l'expedient de responsabilitat patrimonial per reclamació de danys, la Comissió
de Govern acorda:
 
PRIMER.- Comparèixer davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en el procediment esmentat.
 
SEGON.- Encomanar la defensa de l’Ajuntament al Lletrat  Sr. Joan Plana i Sola
 
TERCER.- Encomanar la representació d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als següents procuradors: pel
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, els Srs. Arturo Cot Montserrat i Antonio Pueyo Font i pel Tribunal
Suprem, els Srs. Eduardo Morales Price i Luis Alfaro Rodríguez.
 
QUART.- Autoritzar a l’alcalde-president el més ampliament possible i amb les màximes facultats per a defensar
els interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents i escriptures
fossin necessaris per a l’executivitat d’aquest acord.
 
CINQUÈ.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri."
 
QUART.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern d'11 de març de 2002, de compareixença en les
diligències prèvies 1481/2001 davant el Jutjat d'Instrucció núm. 2 de Valls.
 
Llegida la proposta el  Plenari, per unanimitat, acorda ratificar  l'acord de la Comissió de Govern d'11 de març de
2002, el contingut del qual és el següent:
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"Vista la providència del Jutjat d'Instrucció núm. 2 de Valls en les diligències prèvies 1481/2001 dimanants de la
querella interposada pel Sr. Joan Creus Armengol contra Vicente Fisas Comella i Casimiro Alsina Ribé.
 
Atès que l'esmentada providència comporta una mesura cautelar que afecta directament béns adquirits
administrativament per l'Ajuntament, esdevenint en conseqüència la Corporació afectada per les citades diligències
prèvies.
 
Vist el que disposa l'art. 21.1.k) de la Llei 7/85 de 2 d'abril, Reguladora de les bases de règim local
 
La Comissió de Govern acorda:
 
PRIMER.- Comparèixer davant el Jutjat d'Instrucció núm. 2 de Valls en les diligències prèvies 1481/2001.
 
SEGON.- Encomanar la defensa de l'Ajuntament al Lletrat Sr. Jordi Pascual Lario.
 
TERCER.- Encomanar la representació d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als següents procuradors:  de
Valls Sra. M. Isabel Fermin Partido i  Sra. Montserrat Guasch Andreu,  de Tarragona: Sra. M. Antònia Ferrer
Martínez i Sr. Antonio Elias Arcalís.
 
QUART.- Autoritzar a l’alcalde-president el més ampliament possible i amb les màximes facultats per a defensar
els interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents i escriptures
fossin necessaris per a l’executivitat d’aquest acord.
 
CINQUÈ.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri."
 
En torn d'explicació de vot intervé la Sra. Batalla dient que el vot favorable del seu grup es justifica en la necessitat
de preservar la percepció dels Fons Feder que podrien perillar a final d'any si hi haguessin problemes amb la
propietat de l'antiga fàbrica Creus. Dit això volen recordar que si el govern hagués actuat amb les mesures
adequades i no s'hagués precipitat en la signatura de l'acord ara no s'hauria arribat a aquesta circumstància. Afegeix
la Sra. Batalla que certament hauria estat millor que l'Ajuntament s'hagués assegurat de les actuacions i ara hom
s'hauria estalviat aquest procés i la possibilitat de perdre els Fons Feder.
 
Conclou la Sra. Batalla que quan el seu grup diu si a personar-se en aquesta querella volen expressar també el seu
acord en el fet que l'immoble de l'antiga fàbrica Creus sigui propietat de tots els vallencs i vallenques com a
patrimoni de la ciutat i que en qualsevol cas no es confongui això amb el suport a l'actuació global en la qual
s'insereix aquest immoble, l'anomenada plaça major del PERI del nucli històric amb el qual, com és ben sabut, el
grup municipal de CiU no hi està d'acord.
 
Intervé el Sr. Alcalde dient que el satisfà aquest acord unànim que, més enllà dels matisos, tothom convindrà que
un conflicte privat no pot perjudicar l'interès general i cal intervenir per garantir aquest objectiu, que és el de tots.
 
CINQUÈ.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de 4 de març de 2002, d'aprovació del Conveni
urbanístic entre l'Ajuntament i l'Institut Català del Sòl, relatiu a l'execució parcial de les obres de la 1a. fase
del Projecte d'obres de l'interceptor d'aigües pluvials en el sector de Palau de Reig de Dalt, tram Torrent de
la Xamora-Torrent dels Massos, mitjançant el sistema d'expropiació forçosa.
 
Llegida la proposta el Plenari, per unanimitat, acorda ratificar  l'acord de la Comissió de Govern de 4 de març de
2002, el contingut del qual és el següent:
 
"La Comissió de Govern acorda aprovar el conveni urbanístic entre l'Ajuntament de Valls i l'Institut Catlà del Sòl,
relatiu a l'execució parcial de les obres de la 1a. fase del projecte d'obres de l'interceptor d'aigües pluvials en el
sector de Palau de Reig de Dalt, tram Torrent de la Xamora-Torrent dels Massos, mitjançant el sistema
d'expropiació forçosa."
 
SISÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat a favor del funcionari Sr. Juan Miguel Carbonero
Berdún.
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Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vist l’escrit del Sr. Juan Miguel CARBONERO BERDUN, funcionari de carrera, del cos de la policia local,
de l’escala d’administració especial, en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder
treballar com a conductor de grua porta-cotxes a l’empresa GRUES VALLS.
 
Vist que l’activitat no comporta reducció d’horaris ni la modificació de la prestació dels serveis habituals
del funcionari.
 
Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre,  d’incompatibilitats del personal al servei de
l’Administració de la Generalitat; l’art. 37 de la llei 16/1991, de 10 de juliol, de policies locals, Llei
53/1984, de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques; arts.
321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s’aprova el reglament de personal al servei de
les entitats locals.
 
A l’empar de les competències establertes en l’art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l’art. 333
del Decret 214/1990, de 30 de juliol,
 
El Plenari adopta el següent acord:
 
Primer.- Autoritzar al Sr. Juan Miquel CARBONERO BERDUN, funcionari de carrera d’aquest
Ajuntament, per a poder treballar com a conductor de grua porta-cotxes, reconeixent la compatibilitat
d’aquesta activitat amb el desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l’administració local.
 
Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la Llei
21/1987, de 26 de novembre:
 

a)      que la suma de jornades de l’activitat pública i l’activitat privada no pot superar la jornada
ordinària de l’administració incrementada un 50%.

b)      no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l’exercici de l’activitat professional
c)      es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el

factor d’incompatibilitat
d)      el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l’horari,
e)      l’interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes

d’obres, serveis o subministres amb participació o aval dels sector públic
 
Tercer.- L’incompliment de les condicions abans indicades comportarà l’aplicació de les sancions
disciplinàries corresponents.
 
SETÈ.- Aprovació de la designació de representants del Grup Municipal de CiU a les Comissions
Informatives de Desenvolupament i Ocupació i Serveis Econòmics.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Vist l'escrit del grup municipal de CiU comunicant la modificació de nomenaments a les Comissions Informatives
Municipals.
 
Vistos els acords del Plenari de data 21 de maig de 2001 i 30 de juliol de 2001.
 
Vist el que disposa l'art. 57 de la Llei 8/87 de 15 d'abril, Municipal i de règim local de Catalunya, en relació al 123
i següents del Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre i 41 i següents del Reglament orgànic municipal, el Plenari
adopta el següent acord:
 
Primer.- aprovar la modificació puntual de la composició de les Comissions informatives de l'Àrea de
Desenvolupament i Ocupació i de l'Àrea de Serveis Econòmics, que quedaran com segueix:
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Àrea de Desenvolupament i Ocupació
 
-         Jaume Bonet Vallvey
-         Dolors Duch Sanahuja
-         Núria Segú Ferré
-         Lídia Garzón Escarré
-         Ramon Sendra Vidal
-         Mercè Plana Boladeras
-         Jordi Gibert Bonet
-         Eduard González Ribas
-         Francesc Caballero Ristol
 
Àrea de Serveis Econòmics
 
-         Bonaventura Camps Sanromà
-         Dolors Duch Sanahuja
-         Jaume Bonet Vallvey
-         Jordi Castells Guasch
-         Andreu Fernández Mateu
-         Eduard González Ribas
-         Dolors Batalla Nogués
-         Carles Magrinyà Miracle
-         Francesc Caballero Ristol
 
Segon.- Donar trasllat del present acord als interessats i als Caps d'Àrea corresponents.
 
 
VUITÈ.- Moció de l'Alcaldia en relació a la convocatòria dels Plans d'Ocupació 2002 per part del
Departament de Treball de la Generalitat.
 
 
Llegida la proposta diu el Sr. Alcalde que per part del grup municipal de CiU s'han proposat a darrera hora unes
modificacions que no hi ha inconvenient a admetre per aconseguir la finalitat de la seva aprovació unànime.
Aquestes modificacions respecte al redactat inicial, són la supressió del cinquè paràgraf i la supressió del terme
"autonòmiques" en el sisè.
 
Ratifica aquesta qüestió el Sr. Magrinyà.
 
El Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
 
Els Plans d'ocupació van néixer a l'etapa de la Generalitat provisional, des de la iniciativa local i amb la
participació dels sindicats, per facilitar l'experiència en el treball de persones en risc d'exclusió i afavorir la seva
inserció laboral en uns moments d'alts nivells de desocupació. En aquests moments amb taxes d'atur més baixes,
aquesta política ha demostrat seguir sent necessària per afavorir la inserció professional dels col·lectius menys
afavorits.
 
L'Ajuntament de Valls des de fa molts anys hem estat un ferm impulsor dels Plans d'ocupació, una mitjana de 20
contractes anuals han ajudat a pal·liar l'efecte de l'atur a la nostra ciutat i de manera especial en col·lectius amb
especials dificultats d'inserció laboral.
 
Tot i la dificultat de suportar el finançament i cost dels plans d'ocupació degut al retard en l'aportació de la
Generalitat sovint superior a dos anys, sempre hen estat considerats com un instrument positiu al servei de
l'ocupació.
 
Com a conseqüència de la Llei 12/2001, de reforma del mercat de treball, que defineix els contractes d'inserció, es
contempla una aportació màxima als plans d'ocupació determinada per la base mínima de cotització. Com a
conseqüència de l'aplicació d'aquesta llei els ajuntaments que optin per a aquest programa hauran de satisfer una
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aportació per completar els salaris fins el que s'estableixi en els seus convenis, cosa que comporta un
cofinançament addicional que entenem que no correspon fer als ajuntaments. Així doncs, l'Administració de l'Estat
ha traslladat a les administracions locals un sobrecost en els seus pressupostos, sense comptar amb l'acord necessari
amb les entitats municipalistes, imposant una legislació que defuig la ineludible responsabilitat de l'Estat en matèria
de plans d'ocupació.
 
Atès que l'Administració Local està sotmesa a continues restriccions pressupostàries per lleis estatals que ocasionen
serioses dificultats per cofinançar les contractacions en els plans d'ocupació, tot i que considera que són necessàries
per a una política d'inclusió social.
 
Per tot això, l'Ajuntament de Valls
 
MANIFESTA la impossibilitat de presentar sol·licitud d'ajut a la convocatòria per a la contractació de treballadors
desocupats per a la realització d'obres i serveis d'interès general i social, en les condicions establertes a la resolució
de 25 de febrer de 2002, i
 
PROPOSA que el Departament de Treball, de comú acord amb els agents socials i les entitats municipalistes,
modifiqui la normativa de les bases reguladores dels plans d'ocupació establerta a l'ordre de 28 de gener de 2002,
considerant la possibilitat que el temps de treball pugui incloure temps de formació, de manera que els municipis
puguin presentar projectes de plans d'ocupació sense imputar noves càrregues en els seus pressupostos.
 
NOVÈ.- Moció presentada per tots els grups polítics municipals en suport al sector de l'olivera.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda aprovar la següent moció:
 
 
Les baixes temperatures enregistrades, durant la segona quinzena del mes de desembre de 2001, a diverses zones
de Catalunya han tingut i tindran un important efecte negatiu sobre la producció del sector de l'olivera. Les
comarques amb un major grau d'afectació han estat les Garrigues, El Segrià, el Pla d'Urgell, l'Urgell, el Priorat, la
Ribera d'Ebre i la Terra Alta.
 
Les conseqüències directes d'aquesta adversitat meteorològica seran, principalment:
 
·        Una disminució de la producció durant la campanya 2001-2002 en termes quantitatius. En determinades

ocasions, cal afegir efectes negatius sobre la qualitat dels olis d'oliva.
 
·        La pèrdua de collita durant el període 2002-2006 i anys següents d'aquelles oliveres que, si bé no hagin estat

mortes per les gelades, sí que han patit el seu efecte negatiu pel que fa al desenvolupament de l'arbre.
 
·        La mort o destrucció parcial d'oliveres en tots els casos però especialment en les plantacions més joves, un risc

no assegurable en el Pla Anual d'assegurances agràries del Ministeri d'Agricultura, Pesca i Alimentació.
 
D'aquests, els dos darrers són els que presenten una major gravetat per al sector, perquè poden implicar la
necessitat de reconvertir bona part de les plantacions d'olivera d'una zona productiva molt àmplia. No cal oblidar
que les comarques citades anteriorment representen més d'un 40 % de la superfície productiva a Catalunya, segons
les dades estadístiques del Departament d'Agricultura, Ramaderia i Pesca (DARP).
 
A hores d'ara és prematur fer una avaluació precisa d'aquests danys i serà necessari esperar uns mesos per a la seva
acurada quantificació. En qualsevol cas, la intensitat prevista dels danys, així com la seva extensió en el territori,
porten a valorar les conseqüències d'aquesta adversitat meteorològica com d'una magnitud històrica.
 
Des del punt de vista del productor aquesta situació implicarà durant les pròximes campanyes:
 
Fer front a una forta inversió per tal de refer els danys en les plantacions: costos de reposició de material vegetal,
mà d'obra de plantació, adobat, tractaments fitosanitaris... Aquesta acció hauria de tenir com a objectiu restablir la
situació anterior a la gelada a nivell del potencial productiu de l'explotació.
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Durant el període improductiu de la plantació, el pagès patirà, a més, un lucre cessant que implicarà una
disminució severa dels ingressos en relació a la situació actual. Aquest fet es produirà des d'una perspectiva
múltiple:
 
a)      reducció de la producció comercialitzada pel productor.
 
b)      disminució de l'import dels ajuts percebuts a través de l'OCM de matèries greixoses. Amb l'actual ajut a la

producció, recentment prorrogat per tres campanyes, el productor percep l'ajut en base a la producció d'oli
certificada en una almàssera autoritzada, o bé, l'oliva de taula transformada. La pèrdua de collita implicarà, en
anys successius, una disminució proporcional de l'import de l'ajut percebut pels productors en les zones
afectades, agreujat per l'escenari dels pròxims tres anys en que es preveu una penalització mitjana en l'ajut del
20-30 %. Tot i que no hi ha possibilitats de canviar aquesta situació, a curt termini, és necessari tenir en
compte aquest aspecte per a l'avaluació dels efectes sobre el productor. Així mateix, la inestabilitat en les
rendes que implica l'actual ajut a la producció (no només per l'alternança productiva sinó també en situacions
com l'actual d'adversitat meteorològica, quants menys ingressos tens per la collita menor quantia de l'ajut) s'ha
de considerar com un dels elements per proposar un ajut vinculat a la superfície en la futura reforma de l'OCM.

 
c)      disminució d'alguns ajuts. Un dels requisits per a la percepció dels ajuts que integren la indemnització

compensatòria en determinades zones desfavorides és que el beneficiari sigui agricultor a títol principal (més
del 50 % de la seva renda sigui de l'activitat agrària exercida en la seva explotació). Aquest requisit pot ser
difícil de complir si no s'arbitren les mesures imprescindibles que es proposen en el present document.

 
Aquests fets poden posar greument en dubte la viabilitat d'una gran part de les explotacions d'oliveres afectades per
les gelades. Si s'arriba a confirmar el nivell d'afectació, i no s'estableix algun mecanisme d'ajut per part de
l'Administració, es pot córrer el risc de què en àmplies zones es produeixi un abandonament del cultiu de l'livera i
de l'activitat agrària en unes regions considerades majoritàriament com a desfavorides.
 
Des de la perspectiva de les explotacions que hagin sobreviscut a l'adversitat meteorològica es pot produir un
increment de problemes fitosanitaris. Des d'un punt de vista més global, aquesta situació pot suposar un server
impacte mediambiental i socio-econòmic sobre les comarques afectades.
 
Des del vessant de les cooperatives agràries:
 
Les cooperatives de la zona afectada per la gelada es caracteritzen, en termes generals, per una notable
especialització oleïcola.
 
·        Aquesta situació pot agreujar en molts casos el fet d'haver de suportar unes pèrdues com a cooperativa.

Aquestes pèrdues es base en el fet de què s'hauran de continuar fent front a uns costos fixos (personal,
amortitzacions d'instal·lacions vigents...) en unes campanyes en les quals es produirà un descens significatiu de
la producció, prop del 90 % en alguns casos.

 
·        Les inversions previstes en un termini de temps immediat hauran de ser ajornades davant un futur incert i una

producció estimada molt més reduïda, el que pot significar perdre competitivitat en el sector.
 
·        La resta de funcions que realitza la cooperativa en l'àmbit rural (secció de crèdit...) es poden veure afectades

per aquest context.
 
De retruc, tota l'estructura productiva que forma part, en el moment actual o en el futur, del sector de l'olivera pot
veure's alterada:
 
·        Funcionament de les Denominacions d'Origen Protegides (DOP). A la zona afectada existeixen actualment les

DOP Garrigues i Siurana i està en procés de reconeixement la DOP Terra Alta.
 
·        Organitzacions de productors reconegudes.
 
·        Establiment de nous regadius projectats a les zones que han patit la gelada.
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Per tot allò exposat anteriorment, cal establir un seguit de mesures amb l'objectiu de garantir la viabilitat i la
continuïtat de les explotacions d'olivera, així com de les cooperatives agràries de les zones on s'han produït les
gelades de desembre de 2001.
 
La gravetat extraordinària de les gelades fa que l'actual Ordre de 28 de setembre del 2001 sobre bases reguladores
de les mesures extraordinàries d'ajut per pal·liar els danys catastròfics produïts per adversitats climàtiques o
incendis sigui del tot insuficient.
 
Per tant, s'han d'establir una sèrie de mesures excepcionals que han de permetre la fixació dels agricultors en el
territori per a evitar-ne l'abandonament, mitjançant la continuïtat del cultiu de l'olivera (donat que no existeixen
alternatives de conreu viables a la zona). És necessari que en el menor temps possible el potencial productiu
d'olivera s'hagi recuperat als nivells anteriors a la gelada. En aquest sentit, entre d'altres, si cal replantar o
reconvertir les plantacions d'olivera afectades cal establir un ajut perquè la gent pugui continuar treballant.
 
El Ple de l'Ajuntament de Valls aprova instar a les Administracions competents a que faci les accions oportunes
perquè es fixin les següents mesures, de caràcter prioritari:
 
1.- Per als productors, establiment per part de l'Administració d'un "Pla de reestructuració" de les explotacions
d'olivera malmeses. La concepció d'aquest pla ha de seguir, en bona part dels aspectes, el model de funcionament
dels plans de reestructuració i reconversió de la vinya i els plans de millora de la qualitat i la comercialització de la
fruita seca:
 
A.     L'objectiu en aquest cas és reconstruir des de la situació actual el potencial productiu de les plantacions

afectades:
 

I.             Els beneficiaris seran, exclusivament, aquells productors afectats per danys en els arbres que es
comprometin a reconstruir la plantació i no abandonar-la.

II.         La durada prevista ha de permetre arribar fins l'entrada en producció de la plantació, que en alguns casos
pot arribar a ser de fins a 8 anys.

III.      Han de finançar les operacions d'arrencada i nova plantació, així com de l'eventual reconversió de les
plantacions afectades per tal d'assegurar la continuïtat de les explotacions.

IV.      L'Administració s'encarregarà de fer el peritatge inicial de les plantacions afectades i de comprovar el
nivell de compliment de les operacions realitzades. El fet de què es duguin a terme serà requisit per a la
percepció dels ajuts.

 
Cal que es defineixin les operacions concretes a contemplar dins aquests "plans de reestructuració", així com
l'import dels seu cost per tal de fixar-ne la quantia de l'ajut a càrrec de l'Administració (mòduls per cada operació).
 
El compromís de recuperació de les plantacions afectades per les gelades ha de ser un requisit previ per a la
percepció per part de l'oleïcultor de les altres mesures d'ajut.
 
B.     Per als productors, establiment d'un ajut directe per hectàrea i any per a les plantacions afectades, calculada en

base a la pèrdua de producció anual fins que no s'assoleixi una producció del 70 % o 80 % de la producció
normal, tenint en compte la situació de les plantacions joves afectades, com a solució essencial per poder
garantir la continuïtat de les explotacions.

 
Per a les mesures A i B hi haurà criteris d'accés preferent als agricultors professionals, segons la definició que
conté la Llei 19/1995 de Modernització de les explotacions agràries, sense que això suposi excloure a cap
oleïcultor afectat de la convocatòria d'ajuts que s'estableixi.
 
2. Negociació entre el Ministeri d'Agricultura i la Unió europea per aconseguir la percepció íntegra de l'ajut a la
producció de l'oli d'liva per part dels productors afectats, tot i la possible manca de producció durant les properes
campanyes.
 
Es calcularia la producció mitja de cada oleïcultor de les darreres collites i se li atorgaria per aquesta producció
l'ajut no penalitzat (132,25 €/100 Kg d'oli, tenint en compte les detraccions que s'apliquen en relació al Programa
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de Millora de la Qualitat de l'oli d'oliva i pel fet de pertànyer o no a una OPR), ja que es deduiria de la Quantitat
Màxima Garantida i no estaria sotmesa a la penalització. A l'oliva de taula se li aplicaria l'ajut equivalent a 11,5 Kg
d'oli per cada 100 Kg d'olives.
Les detraccions que s'apliquen en relació al Programa de Millora de la Qualitat i fet
 
3. Per a les cooperatives, és necessària l'elaboració d'un Pla Estratègic que avaluï l'efecte de l'adversitat
meteorològica sobre la viabilitat d'aquestes entitats per tal d'assegurar-ne la seva continuïtat, i que s'estableixin les
mesures oportunes per al seu desenvolupament. Els ajuts que es fixin hauran de contemplar la compensació de les
pèrdues que es generin durant aquestes campanyes (manteniment de costos fixos amb una reducció de la
producció).
 
Altres línies a desenvolupar:
 
1.      Moratòria en el pagament d'interessos i amortitzacions dels Plans de Millora i de les incorporacions de pagesos

joves.
2.      Implantació a Catalunya de la mesura agroambiental de "Lluita contra l'erosió en conreus llenyosos en pendents

i terrasses" que inclou el Programa de Desenvolupament rural per a les Mesures d'Acompanyament a l'Estat
espanyol del MAPA pel període 2000-2006, amb el 20 % d'increment de la prima en concepte d'incentiu.

3.      Condonació del pagament de la Seguretat Social Agrària durant tres anys, tant del REASS com de la base
mínima de cotització del RETA de l'activitat agrària.

4.      Condonació de l'IBI de rústica fins que les explotacions tornin a estar en producció.Les corporacions locals han
de ser compensades de la reducció d'ingressos pel Ministeri d'Hisenda.

5.      Ajust de la pressió fiscal de l'IRPF a la reducció d'ingressos de les explotacions afectades.
6.      Assistència tècnica als pagesos per a la recuperació del potencial productiu previ a les gelades.
7.      Que s'acceleri la realització de nous regadius a les zones afectades i que s'aplaci el pagament de les quotes per

part dels agricultors, sempre i quan la resta d'ajudes permetin realment la reestructuració de les plantacions.
8.      Millora de les línies d'assegurança de l'oliva existents. Entre d'altres, s'hauria de contemplar entre les

produccions assegurables les d'oliveres joves. El Grup de Treball del'Assegurança de l'Olivera i el Departament
d'Agricultura, Ramaderia i Pesca faran tots els passos necessaris perquè s'incorpori aquesta nova cobertura de
danys.

 
Considerem d'extrema urgència l'aprovació d'aquestes mesures per donar una perspectiva de futur pels productors
d'oli d'oliva, sobretot els joves. En cas contrari, el despoblament de les zones productores d'oli serà irreversible,
quedant una part important de les comarques afectades de Lleida i Tarragona abandonades, amb el conseqüent
augment del desequilibri territorial que ja patim en aquests moments.
 
Així mateix el Ple de l'Ajuntament de Valls es compromet a notificar l'aprovació d'aquesta moció a:
 
Excelentísimo Sr. Miguel Arias Cañete
Ministro de Agricultura, Pesca y Alimentación
Paseo Infanta Isabel, 1
28014 MADRID
 
Honorable Sr. Josep Grau i Seris
Conseller d'Agricultura, Ramaderia i Pesca
Gran Via de les Corts Catalanes, 612-614
08007 BARCELONA
 
Sr. Xavier Tubert
Federació de Cooperatives Agràries de Catalunya
València 1, subsòl, Pavello Central
08015 BARCELONA
 
Sr. Joan Caball
Unió de Pagesos de Catalunya
avda. dels Països Catalans, 25
43202 REUS
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Sr. Francesc Pasqual
Joves Agricultors i Ramaders de Catalunya
Viladomat, 174 7è
08015 BARCELONA
 
DESÈ.- Moció presentada per tots els grups polítics municipals en relació a l'estat de les obres de la CN-240
(tram Valls-Tarragona).
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda aprovar la següent moció:
 
 
Atès l'allau de queixes i molèsties que pateixen els usuaris de la carretera N-240 (tram Tarragona-Valls) com a
conseqüència del retard considerable en l'execució de les obres de millora i arranjament  del tram de l'esmentada
carretera, la qual és una de les de més circulació de la demarcació.
 
Atès que aquesta situació, afegida a la manca d'una senyalització correcta, constitueixen les principals causes del
nombre considerable d'accidents que s'han produït des de l'inici de les obres fins ara, la qual cosa ha fet que aquesta
via s'hagi convertit actualment en una de les de més alta sinistralitat al país.
 
Per tot això, el Ple adopta els següents
 
 
ACORDS
 
 
1.- Instar al Ministeri de Foment a fi que realitzi tantes actuacions com siguin necessàries perquè finalitzin sense
més demora les obres d'arranjament i millora de la carretera N-240 (tram Tarragona-Valls).
 
2.- Incidir que en l'esmentada carretera es procedeixi a una senyalització correcta.
 
3.- Trametre còpia certificada d'aquest acord al Ministeri de Foment i al Consell Comarcal del Tarragonès.
 
 
ONZÈ.- Moció presentada per tots els grups polítics municipals demanant la cessió a favor de l'Ajuntament
de l'edifici de la plaça del Quarter ocupat actualment per l'IES Narcís Oller.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda aprovar la següent moció:
 
Atès que per al proper curs 2002-2003 és prevista la desafectació de l'edifici situat a la plaça  del Quarter per a l'ús
d'ensenyament, amb motiu del trasllat de l'IES Narcís Oller al seu nou emplaçament, a les instal·lacions del barri
del Fornàs.
 
Atesa la naturalesa de l'immoble, les seves utilitats potencials pel municipi en els àmbits educatiu, cultural, social i
de lleure, així com els antecedents  pel que fa a la propietat municipal de l'edifici i el seu destí, que es concreten en
la història registral de la finca .
 
Vist el que disposen els arts. 28 i següents del Decret 336/88 de 17 d'octubre, pel que s'aprova el Reglament del
Patrimoni dels Ens Locals, el Plenari de l'Ajuntament adopta els següents acords:
 
Primer.- Demanar a la Generalitat de Catalunya, actual titular de l'immoble, i mitjançant el seu Departament
d'Ensenyament, la cessió a favor de l'Ajuntament de Valls de la propietat de l'edifici de la Plaça del Quarter, seu
actual de l'IES Narcís Oller, tot sol·licitant que des dels òrgans competents de l'Administració de la Generalitat
s'incoi l'expedient d'alienació corresponent, a partir de la data de desafectació de l'immoble per a l'ús
d'ensenyament.
 
Segon.- Donar trasllat del present acord al Departament d'Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i a la
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Direcció General del Patrimoni, als efectes pertinents.
 
 
DOTZÈ.- Moció presentada pel grup municipal de CiU en relació a la Llei d'estabilitat pressupostària.
 
Llegida la proposta, es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta de 19 vots a favor dels Srs. Maginyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs,
Plana, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Serra, Fernández, Sendra i Moreno i 1 abstenció del Sr.
Caballero, el Plenari acorda aprovar la següent moció:
 
Atès que l'aprovació de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, General d'Estabilitat Pressupostària, i la Llei Orgànica
5/2001, de 13 de desembre, complementària de la Llei d'Estabilitat Pressupostària, suposen una invasió de les
competències autonòmiques en matèria de política financera, així com també una invasió de les competències
financeres dels ens locals.
 
Atès que el Consell Consultiu de la Generalitat és l'òrgan que ha de vetllar per l'observància i el compliment de la
Constitució i de l'Estatut d'Autonomia de Catalunya, dictaminant prèviament a la interposició davant el Tribunal
Constitucional d'un recurs d'inconstitucionalitat pel Govern o pel Parlament de Catalunya.
 
Atès que el dictamen del Consell Consultiu encomanat pel Govern de la Generalitat i, també, pel Parlament de
Catalunya, adverteix de la inconstitucionalitat d'alguns articles de les esmentades normes, ja que, aquests vulneren
les competències financeres i pressupostàries tant de la Generalitat de Catalunya, com dels ens locals.
 
Atès que el Parlament de Catalunya amb el suport de tots els grups parlamentaris, menys el PP, ha decidit
interposar recurs d'inconstitucionalitat contra les esmentades Lleis.
 
Per tot això el Ple adopta els següents
 
ACORDS
 
1.- Donar suport a la decisió del Parlament de Catalunya d'interposar recurs d'inconstitucionalitat contra la Llei
18/2001, de 12 de desembre, General d'Estabilitat Pressupostària, i la Llei Orgànica 5/2001, de 13 de desembre,
complementària de la Llei d'Estabilitat Pressupostària, davant el Tribunal Constitucional, en els termes del
dictamen que ha elaborat el Consell Consultiu de la Generalitat.
 
2.- Donar trasllat d'aquesta moció al Govern de la Generalitat de Catalunya (Molt Hble. Sr. Jordi Pujol i Soley,
President de la Generalitat de Catalunya, Pl. Sant Jaume 4, 08002 Barcelona) i al Parlament de Catalunya (Molt
Hble. Sr. Joan Rigol i Roig, President del Parlament de Catalunya, Parc de la Ciutadella, s/n, 08003 Barcelona).
 
TRETZÈ.- Moció presentada pel grup municipal de CiU en relació a la gestió de l'Escorxador.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat acorda aprovar la següent moció:
 
Atès que el 29 d’abril de 1998, el Ple de l’Ajuntament de Valls, va resoldre l’expedient d’alienació de l’Escorxador
Intercomarcal de l’Alt Camp i la Conca de Barberà, incoant l’expedient d’alienació directa i facultant al Sr. Alcalde
per la realització de les gestions necessàries amb la finalitat de presentar al Ple la corresponent proposta de venda.
 
Atès que el 30 de juny de 1998, el Ple de l’Ajuntament de Valls, va adjudicar a l’empresa RAMADERIA
JESPORC SL el contracte de venda de l’Escorxador Intercomarcal de l’Alt Camp i la Conca de Barberà, per
import de 71.280.000 pts.
 
Atès el que expressa la recomanació núm. 20, en referència a l’alienació de l’Escorxador, continguda en l’informe,
amb núm. de protocol 2116, relatiu a la situació econòmica i financera de l’Ajuntament de Valls a data 31 de
desembre de 2001, signat per l’empresa auditora Faura Casas.
 
Atès que no existeix cap auditoria externa de la Mancomunitat de Municipis per l’Escorxador Intercomarcal de
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l’Alt Camp i la Conca de Barberà.
 
Atès que els únics controls externs que disposa la Mancomunitat de Municipis per l’Escorxador Intercomarcal de
l’Alt Camp i la Conca de Barberà, són la Revisió i Verificació dels Estats Financers de la Concessionària Cárnicas
de l’Alt Camp, SL, i Notes relatives a la Revisió i Verificació dels Comptes Anuals de la Concessionària Cárnicas
de l’Alt Camp, SL, tancats a 31 de desembre de 1993 i realitzats per l’empresa auditora Faura Casas identificats
amb el núm. de protocol 810.
 
Atès que és important i necessari, per la presa de decisions futures, conèixer quina és la situació real, econòmica i
financera de la Mancomunitat de Municipis per l’Escorxador Intercomarcal de l’Alt Camp i la Conca de Barberà.
 
Atès que l’Ajuntament de Valls té la posició predominant dins la Mancomunitat de Municipis per l’Escorxador
Intercomarcal de l’Alt Camp i la Conca de Barberà.
 
És per tot això, que el Ple de l’Ajuntament de Valls
 
ACORDA
 
Instar a la Mancomunitat de Municipis per l’Escorxador Intercomarcal de l’Alt Camp i la Conca de Barberà, a
contractar una empresa externa homologada, la realització, en el decurs dels propers tres mesos, d’una auditoria
complerta, econòmica, financera i de gestió, de la Mancomunitat de Municipis per l’Escorxador Intercomarcal de
l’Alt Camp i la Conca de Barberà, corresponent al període u de gener de 1994 i 25 de febrer de 2002.
 
 
En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Castells dient que si en el passat Plenari es va considerar la retirada de la
moció va ser per facilitar la consulta de la documentació que hi ha a la casa i per no perjudicar els actuals gestors
de l'escorxador. Diu el Sr. Castells que de totes maneres no hi ha res a amagar en aquest tema i, a part del cost que
suposarà l'auditoria, no hi ha cap inconvenient en fer-la. A més, donada aquesta situació i vist que la mancomunitat
també ha perdut la finalitat per a la que es va constituir, aquesta auditoria també serà com un homenatge final amb
la seguretat que tot s'ajustarà als comptes que s'han anat presentant any rera any.
 
Intervé el Sr. Magrinyà agraïnt el suport de tot el Consistori a la moció, en el ben entès que tothom pretén no un
homenatge però sí l'aclariment d'un tema en el què segurament no hi deu haver res a amagar però sí que hi ha
hagut molta dificultat a obtenir informació, doncs fins avui no ha rebut un últim paquet que encara no sap si és
complert o no perquè l'ha rebut aquest migdia. Diu el Sr. Magrinyà que suposa que tota la documentació deu estar a
l'abast, però també és cert que han demanat per escrit moltes vegades informació sobre la Mancomunitat, en
concret 23 vegades, la darrera el 18 de març. No faltaven dos o tres documents sinó 30 o 40; per tant ha de quedar
clar que el grup municipal de CiU no ha tingut tota la documentació.
 
Diu el Sr. Magrinyà que abans del Ple han ofert altre cop la possibilitat de retirar la moció i tenir més temps per
estudiar la documentació, però també és cert que és aconsellable fer l'auditoria perquè d'una vegada quedi
clarament valorada la gestió de l'escorxador que s'ha portat a terme durant aquests anys i que implica diferents
governs, no només el presidit pel Sr. Castells. Pel que fa a la despesa, estarà ben esmerçada i en qualsevol cas cal
recordar que també es va encarregar un informe jurídic sobre aquest tema pel que es van pagar 350.000 pts. En
qualsevol cas sigui o no un homenatge l'únic que es pretén és que una iniciativa que va començar l'any 85 s'acabi
com s'ha d'acabar, és a dir, deixant constància de com ha anat la gestió, de com s'ha fet l'operació de venda i tancar
el tema definitivament.
 
CATORZÈ.- Pecs i Preguntes
 
 
En l'apartat de respostes pendents a preguntes plantejades a l'anterior Plenari, intervé el Sr. Camps  fent referència a
les conclusions de l'informe de l'auditoria sobre els expedients pendents de cobrament. En aquest sentit i pel que fa
a les contribucions especials, recorda que les obres de Sant Josep Obrer, són pendents des de l'any 99 per un import
de 11 milions. Això és així perquè existeixen 67 reclamacions dels veïns contra les posteriors liquidacions que
estan pendents d'informe tècnic, que han generat seriosos problemes jurídics i que fan que l'expedient sigui pendent
de resolució en la seva totalitat; tot i així no està prescrit i el tema segueix endavant.
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En relació al pont de Sant Josep Obrer que apareixia pendent en l'informe, cal aclarir que no va existir cap
liquidació formal de contribucions especials atès que en el seu moment es va desistir d'aplicar-les ja que en
principi afectaven a una sola banda i es va considerar que no es podien repercutir contribucions especials per la
naturalesa de les obres.
 
Respecte a les contribucions especials de Santa Magdalena, diu el Sr. Camps que la contribució inicial de
6.200.000 pts. i escaig està tota contreta i existeixen alguns saldos pendents per raó de pagaments diferits o perquè
són en executiva. Respecte al carrer Roca Sans, la contribució inicial de 10 milions de pessetes és tota contreta i
queden pendents al final de 2001, 2 milions i escaig de pessetes que són saldos aplaçats o en executiva.
 
Continua el Sr. Camps fent referència al carrer Mossèn Martí que amb una contribució inicial de 13 milions i
escaig està en fase de notificació de liquidacions provisionals; el carrer dels Metges amb una contribució inicial de
12.400.000 pts i escaig ja ha finalitzat el procés únicament amb saldos pendents per aplaçaments; el carrer Fusters
amb una contribució inicial de 99 milions és en fase de requeriment del primer termini per pagament a compte del
40 %; el carrer Francesc Macià és practicament finalitzat pel que fa al procés de pagament amb saldos pendents en
via executiva. El mateix es pot dir dels carrers Apel·les Mestres i Joaquim Ruyra. Pel que fa al carrer Abat Llort és
en procés de pagament la primera part i notificada o a punt de notificar la segona.
 
Afegeix el Sr. Camps que el carrer de l'Ermita és un cas apart, doncs en l'informe de Faura Casas es detalla que hi
ha pendent un contret de l'any 94 de 8 milions i escaig, que correspon a un primer expedient que es va registrar i
va ser retirat posteriorment pel Departament d'Urbanisme; l'any 2001 la Comissió de Govern va aprovar una
adjudicació d'obres per import més petit de 3 milions i escaig, pendent de cobrament. No es van aplicar però
contribucions especials sobre els 8.900.000 pts. inicials perquè els serveis jurídics van considerar que per la
naturalesa de les obres de la primera part del carrer de l'Ermita, aquestes no eren susceptibles d'aplicació de
contribucions especials.
 
Manifesta el Sr. Camps que els altres conceptes pendents de cobrament per import de 700 i escaig milions de
pessetes, són en la seva major part impostos i taxes per padrons que es van regularitzant segons s'esgoten tots els
mitjans de constrenyiment i que es mantenen com a mínim 4 anys des del darrer tràmit a efectes de prescripció.
 
En relació a la pregunta sobre les inspeccions indica el Sr. Camps que en els darrers 4 anys s'ha intensificat
l'activitat inspectora i així en l'IBI urbà i rústic s'han revisat totes les parcel·les del terme amb inventari de dades,
amb un treball que comprèn 31 polígons i que ha estat dirigit pel Departament de Rendes, fent-se el treball de
camp a través de l'empresa TRIBUGEST. Al respecte cal recordar que els resultats de liquidacions i increments de
padrons ja han estat efectius a partir del 2001 i ho seran més en els propers exercicis.
 
Diu el Sr. Camps que pel que fa a la inspecció cadastral, aquesta és una funció atribuïda a la Gerència Territorial
del Cadastre, corresponent als serveis municipals facilitar el procesament de dades i la col·laboració adient per
tramitar les altes corresponents. La gestió i la inspecció de l'IAE han quedat delegades a l'organisme de recaptació
de BASE amb qui s'estudien anualment els plans a seguir i els camps d'acció més necessaris; actualment és al dia la
inspecció de tota la part industrial del municipi.
 
Destaca també el Sr. Camps la coordinació amb notaries i registres per facilitar totes les dades liquidatòries,
actualment a un bon nivell d'eficiència.
 
Comparativament l'evolució dels ingressos tributaris en els darrers tres anys (99-2001) ha experimentat un nivell
del 30 % , passant d'una recaptació de 1.100 i escaig milions a 1.500 milions, amb un notable esforç d'organització
i seguiment a banda del creixement vegetatiu i tenint en compte un manteniment de la pressió fiscal a nivell del
cost de la vida.
 
Afegeix el Sr. Camps que quan es presenti la liquidació del 2001 hom es pordrà fer una idea de la recaptació i la
gestió d'ingressos i es comprovarà el compliment del pla de sanejament que preveu uns ingressos de 1.900 milions.
Diu el Sr. Camps que en qualsevol cas la gestió d'ingressos ha millorat notablement i això es notarà en els propers
exercicis. Afegeix el Sr. Camps que a banda de la millora en la recaptació una sèrie d'ingressos extraordinaris han
facilitat que l'Ajuntament en aquests moments pugui efectuar tots els pagaments en un termini de sis mesos.
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Finalment recorda el Sr. Camps que la pregunta sobre els informes d'intervenció en matèria de despeses ve
determinat per Llei si bé de vegades també s'han de recordar les obvietats de la mateixa manera que es recorda
permanentment que s'ha de dur el cinturó de seguretat posat en el cotxe, tot i que ja és de per sí una obligació.
 
En aquest punt recorda el Sr. Magrinyà que la pregunta no feia referència a aquests informes obvis, sinó a l'informe
d'oportunitat que es preveia en aquell acord de Comissió de Govern.
 
Manifesta el Sr. Camps que es referia als dos tipus d'informe en la seva resposta.
 
Continua el Sr. Camps la seva intervenció fent referència a la 5a. pregunta formulada sobre les modificacions
pressupostàries, tot recordant que totes les administracions fan periòdicament reajustos pressupostaris i en el cas de
l'Ajuntament aquests s'han articulat mitjançant els Decrets de l'Alcaldia 915 i 916 de 28 de desembre de 2001 i els
expedients aprovats pel Ple en la mateixa data, pel que fa a l'exercici 2001. En concret a l'expedient de suplement
de crèdit mitjançant transferència, per un total de 8 milions, que es plantejava a la pregunta, hi figuren els sobrants
de la partida corresponent al concepte de subvencions pel Pla de rehabilitació del nucli antic. L'error en la pregunta
partia d'interpretar que aquesta despesa era d'inversió quan era corrent. És evident que les modificacions en despesa
corrent es destinen a despesa del mateix tipus i les referents a inversions es destinen a inversions. En tot cas
l'expedient indicat comprèn 6 milions del pla de rehabilitació del nucli antic que no es van utilitzar i que es
destinen a altres despeses ordinàries mentre que 1,5 milions d'inversions destinats a la fàbrica Creus es destinen
també a inversions, en aquest cas a equipament de barris i a informàtica.
 
Recorda el Sr. Camps que la darrera pregunta econòmica del passat Plenari feia referència a la nota 7 de l'informe
econòmic –ajustos pressupostaris de l'any 2000 mitjançant decrets 958 i 957- en aquest cas, com en altres exercicis
es tracta d'expedients d'ajustaments de partides vinculades que s'han anat gestionant i que són controlades en el seu
destí i procedència des de l'últim modificat que s'hagi produït. Així pot constatar que dels 54 milions i escaig les
partides de sobrants per inversions importen 30 milions, correspon exactament a la mateixa partida dels augments.
Afegeix el Sr. Camps que pel que fa al seguiment tècnic i registre s'ajusten a la legalitat i és evident que altres
criteris com es reconeix a la mateixa auditoria, són consideracions subjectives o judicis de valor perquè en cap
moment s'acredita que hi hagi modificacions de partides d'inversions a despesa corrent. Els expedients mitjançant
Decret reflecteixen totes les variacions pressupostàries que responen a vinculacions legals entre partides i als
suplements i crèdits extraordinaris a les partides aplicades que no tenen vinculació però que són existents o sobre
altres de nova creació.
 
Intervé la Sra. Batalla recordant que hi ha dues preguntes que no han estat contestades, doncs ella no havia
demanat que se li fes un inventari sobre les contribucions especials sinó que es justifiquessin les circumstàncies
excepcionals que havien portat a declarar incobrables 18 milions de pessetes per manca de notificació. També
preguntava si es prendria alguna mesura perquè allò que es determinava com a pendent de cobrament finalment
s'acabés cobrant evitant prescripcions.
 
Respecte al tema dels ajustaments pressupostàries demana la Sra. Batalla que se li aclareixi si es parla de drets a
cobrar o de realment liquidats. En quan als expedients sobre la modificació del pressupost a fi d'any recorda la Sra.
Batalla que la denúncia no era tant per la desviació a despesa corrent sinó pel fet que havien reclamat un estudi
sobre mobilitat i circulació i se'ls va dir que no hi havia partida pressupostària quan era un tema que afectava
directament al nucli històric, en conseqüència el debat no era sobre la despesa corrent o no, sinó sobre el motiu per
què no s'havien destinat aquells diners als estudis previstos.
 
Recorda finalment la Sra. Batalla que també van fer un prec en el sentit que aquestes modificacions no es fessin
tant a fi d'any  perquè això, tal com deia l'informe posava de manifest l'existència de partides que no se sabia ben
bé a què s'imputaven. El Sr. Camps ho acaba d'atribuir a una opinió, però és una mica greu qualificar així allò que
diu l'informe de Faura Cases, potser no es pot demostrar literalment la desviació, però tampoc és clar que no hi
sigui; d'aquí ve el dubte i per això es va plantejar.
 
Intervé el Sr. Camps dient que si bé ara no és el moment d'entrar en detall de totes les modificacions de partides no
hi ha cap problema en estudiar-les a fons al sí de la comissió; en qualsevol cas el que es pot demostrar és que no hi
ha cap modificació de partida d'inversions a despesa corrent ni al revés. És cert que algunes modificacions es
podien fer amb més antel·lació a fi d'any, però aquesta és una qüestió d'organització i funcionament que de ben
segur trobarem repetida en d'altres administracions.
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Respecte al pla de circulació i mobilitat del centre històric, el resultat final és el mateix: el pla està encomanat i
potser s'hauria pogut assumir en aquell moment, però el cert és que aquella partida no era específica per aquella
finalitat; qüestió diferent és que la mateixa partida s'hagi utilitzat o no fruit de l'evolució que ha seguit el PERI
l'any 2001.
 
 
Continuant en el torn de respostes a preguntes pendents de contestació intervé la Sra. Segú respecte a l'estat
d'execució del conveni entre l'Ajuntament de Valls i la Fundació ONCE, tot recordant que es tractava d'un conveni
que preveia que l'Ajuntament de Valls realitzaria obres en vies urbanes o dependències municipals amb l'objectiu
de millorar l'accessibilitat per a les persones amb discapacitats; es preveia que l'Ajuntament realitzés obres per
valor de 16 milions de pessetes i un cop realitzades aquestes la Fundació ONCE a la seva vegada realitzaria obres
equivalents per un valor de 17 milions de pessetes. La primera part del conveni s'ha realitzat i l'Ajuntament ha
executat efectivament obres per aquest import: 1.564.000 pts. a la Llar del Jubilat, 3.613.000 pts. a la Piscina del
Vilar, 3.000.000 pts a l'edifici de l'Ajuntament, 6.370.000 pts. a l'edifici de Sant Roc, 913.000 pts. a la plaça dels
Alls i 1.200.000 pts. en diferents actuacions més petites. Per la seva part l'ONCE ha iniciat la realització de
despeses per complir la seva part del conveni, finançant obres a la Piscina del Fornàs per import de 426.000 pts. i
en el tema d'instal·lacions semafòriques per import de 668.000 pts. en l'actualitat s'està redactant un pla
d'accessibilitat amb un pressupost aproximat de 3.000.000 pts. i resta pendent de completar l'acord respecte al
finançament de l'ascensor de Casa Caritat; alhora està previst que realitzin obres a la via pública en compliment del
pla d'accessibilitat indicat, tot plegat fins a completar l'aportació corresponent a la Fundació ONCE.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que aquest conveni tenia un plaç d'execució que si es llegeix el document es comprovarà
que ja hauria d'estar més        que complert, de totes maneres, com que confia tenir la resposta per escrit, si aquesta
no fos satisfactòria ja se'n parlarà en propers Plenaris.
 
En un altre ordre de coses recorda el Sr. Magrinyà que era pendent la resposta a la pregunta sobre l'ocupació als
vivers d'empreses urbà i industrial, tot i que aquesta setmana els va arribar per escrit i per tant ja no cal reiterar-la.
 
Afegeix el Sr. Magrinyà que el què sí és pendent és el lliurament dels estudis d'estalvi energètic que l'equip de
govern es va comprometre a facilitar respecte a la Piscina del Fornàs i Casa Caritat. També és pendent la resposta
a la pregunta formulada per escrit sobre la relació de personal amb la compatibilitat autoritzada i finalment és
pendent d'aclarir si el prec formulat en el darrer Ple respecte a la felicitació o reconeixement a l'OBC s'havia fet o
no, ja que no consta que ni per Decret, ni per acord de Comissió de Govern s'hagi tractat aquest tema.
 
A petició de l'Alcaldia intervé la Sra. Segú recordant respecte al tema dels estudis energètics que s'estava realitzant
un estudi cofinançat per la Direcció General d'energia per un import de redacció de 600.000 ptes., de les quals
100.000 eren aportades per l'Ajuntament; aquest estudi el fa Provalls per encàrrec del Patronat d'Esports i és previst
que sigui acabat en el termini d'un mes. Tant aviat com es tingui, es facilitarà al Sr. Magrinyà.
 
Respecte al tema de Casa Caritat recorda la Sra. Segú que hi va haver una sol.licitud per redactar l'estudi energètic
amb cofinançament. La subvenció va ser desestimada i per tant no es va arribar a realitzar l'estudi. Tot i amb això
la proposta feta en el darrer Plenari es força encertada i caldrà veure si en el proper pressupost hi ha disponibilitat
per trobar una fórmula que permeti realitzar aditories energètiques de caràcter més integral i no tan puntual.
 
Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que la Sra. Segú en el Ple passat va assegurar tenir els estudis i per això se li
van demanar. Pel que es pot veure aquests estudis no estan fets, només encarregats i si així s'hagués contestat
aquell dia, hom s'hauria estalviat la petició. En qualsevol cas queda clar que un dels estudis només està encarregat i
no estan disponibles.
 
Diu la Sra. Segú que simplement desconeixia com estava l'estudi, és un tema del Patronat d'Esports i que no es
portava des de la seva regidoria. Pel que fa a Casa Caritat, com ja ha dit, es van fer dues sol.licituds que van ser
desestimades; d'això n'existeix documentació que es pot facilitar quan es vulgui. Pel que fa a l'estudi de la piscina,
cal suposar que el Patronat d'Esports, recollint el prec, el farà arribar puntualment tant bon punt estigui enllestit.
 
Pren la paraula el Sr. alcalde fent referència al prec sobre el reconeixement a l'OBC i informant que s'ha redactat
l'escrit si bé no recorda si ja està signat i enviat.
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Demana la Sra. Batalla si és possible que se'ls faci entrega de l'informe de Tribugest sobre el tema de les
inspeccions d'IBI que explicava el Sr. Camps en la seva intervenció anterior.
 
Tot seguit intervé el Sr. Caballero manifestant la solidaritat cap als membres del PSC-PSOE arran de l'últim
atemptat terrorista i afegint que malgrat no haver optat per presentar una moció per la falta d'acollida que tenien en
aquest Plenari, no vol deixar passar l'ocasió d'expressar el seu suport a la gent del partit socialista. Recorda també
el Sr. Caballero  que amb la seva proposta de posar les banderes a mitja asta a l'edifici de l'Ajuntament potser no es
guanyava res però es posava de manifest que la gent que defensa la llibertat no oblida els seus drets a viure en
democràcia i llibertat; per això demana que el Ple reconsideri aquell prec.
 
Manifesta el Sr. Alcalde que en nom de tota la gent del PSC agraeix el suport manifestat.
 
Intervé novament el Sr. Caballero recordant que al final de carrer de la Cort, cantonada amb el Pati, hi ha una
bombona d'oxígen de grans dimensions que, segons els entesos, pot suposar un perill. Atès que ja porta una
setmana allà pregunta el Sr. Caballero si s'ha fet algun tipus de seguiment per saber què fa aquest material en
aquell indret, si té algun tipus de permís i si realment representa algun perill.
 
Respon el Sr. Serra que tal com es va posar de manifest a la comissió s'ha enviat a l'inspector perquè informi sobre
el tema i es faran arribar als membres de la comissió les conclusions que se n'extreguin.
 
Intervé novament el Sr. Caballero fent referència als projectes que s'encarreguen a PROVALLS des de la comissió
de planejament i recordant pel que fa a l'encàrrec del projecte d'urbanització dels terrenys lindants amb el col·legi
Eladi Homs, que van votar en contra per diferents circumstàncies; la primera perquè el pressupost de 29.450 € és
molt elevat per la naturalesa del projecte; la segona raó és que aquest projecte es podria haver redactat perfectament
des dels serveis tècnics de l'Ajuntament i si és cert que estan tant saturats, valdria la pena contractar un altre tècnic
perquè a la llarga el cost seria inferior, i a més de redactar projectes podria col·laborar amb el departament. Diu el
Sr. Caballero que és en aquest sentit que formula el present prec.
 
Intervé el Sr. Magrinyà dient que es veu en l'obligació de reincidir en el prec que han vingut fent des de fa mesos
en protesta pel fet que a la Comissió de Govern es prenen acords que no han estat tractats a la corresponent
comissió informativa. Sense anar més lluny el tema dels Plans d'Ocupació no es va tractar a la comissió tot i haver-
ne fet una fa quatre dies. És un cas similar al que passa amb la premsa que treu notícies com "projectada la millora
en la xarxa de subministrament d'aigua potable de Valls". Pregunta el Sr. Magrinyà si els membres del Consistori
podran conèixer aquest projecte i si la notícia ha sortit de l'equip de govern o de l'empresa concessionària.
 
Respon el Sr. Alcalde que allò que el Sr. Magrinyà ha vist publicat és un primer esborrany, una mena de pla
director del què disposa el govern a partir de la reunió mantinguda amb la Federació d'Associacions de Veïns i
mercés al compromís de l'empresa concessionària del servei, SOREA. Aquest pla director encara no ha estat
sotmès a estudi de les comissions informatives atès que com s'ha dit, és un primer esborrany i en el seu moment
serà posat a debat a la pròpia comissió. La informació avui apareguda l'ha facilitat el govern municipal i com es pot
comprovar només apunta els trets generals i les conclusions provisionals del document.
 
Reitera el Sr. Magrinyà la seva queixa tot considerant que primer ha de ser la comissió informativa que els mitjans
de comunicació; el contrari és una falta de respecte.
 
 
Abans d'acabar la sessió informa el Sr. Alcalde de la defunció aquest matí de l'esposa del funcionari Jesús Reyes,
empleat de la casa de fa molts anys, conegut i estimat per tots. Expressa el Sr. Alcalde el condol del Plenari a la
família tot recordant que el funeral serà demà a les 5 de la tarda a l'església de Sant Joan.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 21.05 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, el secretari, en dono fe.
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A la Ciutat de Valls, essent les 20.10 hores del dia 29 d'abril de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l'Ajuntament a l'objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l'efecte. Presideix
l'alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, Jordi Gibert Bonet, Eduard González Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume
Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano
Gassó, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra
Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusen l'assistència les Sres. Batalla i Duch i el Sr. Sancho. Estan assistits pel
secretari Sr. Joan Plana i Sola i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.

PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l'esborrany de l'acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 25 de març, és aprovat.

SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 182/02 al 287/02, ambdós inclosos.

El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia del núm. 182/02 al 287/02, ambdós inclosos.

TERCER.- Aprovació de la designació de representants del Grup Municipal de CiU a la Comissió Especial de
Comptes i Pressupostos.

Llegida la proposta, el Plenari per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist l'escrit del grup municipal de CiU comunicant la modificació de nomenaments a la Comissió Especial de
Comptes .

Vistos els acords del Plenari de data 21 de maig de 2001 i 30 de juliol de 2001.

Vist el que disposa l'art. 57 de la Llei 8/87 de 15 d'abril, Municipal i de règim local de Catalunya, en relació al 123
i següents del Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre i 41 i següents del Reglament orgànic municipal, el Plenari
adopta el següent acord:

Primer.- aprovar la modificació puntual de la composició de la Comissió Especial de Comptes, que quedarà com
segueix:

President: Bonaventura Camps i Sanromà
Vocals: Dolors Duch Sanahuja
Núria Segú Ferré
Eduard González Ribas
Dolors Batalla Nogués
Carles Magrinyà Miracle
Andreu Fernández Mateu
Jordi Castells Guasch
Francesc Caballero Ristol
Secretari: El de la Corporació o funcionari en qui delegui.

Segon.- Donar trasllat del present acord als interessats i al President de la Comissió Especial de Comptes.

QUART.- Ratificació del nomenament de membres del Consell de Comerç.

Llegida la proposta, el Plenari per unanimitat, adopta el següent acord:

El Plenari acorda ratificar l'acord del Consell Municipal de Comerç de 3 d'abril de 2002, el contingut del qual és el
següent:

"El Consell Municipal de Comerç, en sessió celebrada el passat dia 3 d'abril, adoptà entre altres els següents
acords:

PRIMER.- Nomenar al Sr. Salvador Lluís Marias Gaspa, membre del Consell Municipal de Comerç, en
representació del grup municipal del PP, en substitució del Sr. Frederic Recasens Gatell.
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SEGON.- Nomenar a la Sra. Margarida Garcia Inglés, membre del Consell Municipal de Comerç, en representació
del Consell Directiu de l'IMPE, en substitució del Sr. Francesc Moreno Espinosa.

TERCER.- Elevar al proper plenari de l'Ajuntament aquests acords per a la seva ratificació."

CINQUÈ.- Aprovació inicial del Reglament Intern del Cos de la Policia Local.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vista la proposta de Reglament Intern del Cos de la Policia Local de Valls, presentat per l'Àrea d'Organització i
Recursos Humans.

Vista l'oportunitat d'adequar la normativa interna de la Policia Local a les previsions de la Llei 7/85 de 2 d'abril
Reguladora de les bases de règim local, la LO 2/86 de 13 de març de Forces i Cossos de Seguretat i la Llei 16/91
de 10 de juliol de Policies Locals de Catalunya, normes posteriors a l'anterior reglament de la Policia Local.

Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l'Ajuntament per l'art. 22.2.d) de la Llei 7/85 de 2 d'abril,
Reguladora de les bases de règim local, el Plenari adopta el següent acord:

Primer.- Aprovar inicialment el Reglament Intern del Cos de la Policia Local de Valls.

Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública per un període de 30 dies a comptar des de la inserció del
darrer edicte al BOP o al DOGC als efectes d'al·legacions.
En cas de no haver-n'hi, l'acord esdevindrà definitiu i es procedirà a la publicació íntegra del Reglament al BOP.

SISÈ.- Aprovació definitiva dels Estatuts del Consorci del Camp de Tarragona.

Llegida la proposta, el Ple, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist que el Ple municipal, en sessió de data 26 de novembre de 2001, va aprovar inicialment la creació del
Consorci del Camp de Tarragona i de la seva àrea d'influència, aixó com els seus estatuts reguladors; acord que la
Diputació de Tarragona, actuant per encàrrec exprés de gestió, juntament amb els de la resta de membres, es va
sotmetre a informació pública per un termini de 30 dies, mitjançant anuncis publicats en el BOP de Tarragona
núm. 282 de 10 de desembre de 2001 i amb referència en el DOGC núm. 3534 de 14 de desembre de 2001.

Dels acords d'aprovació inicial dels membres del Consorci rebuts durant el termini concedit per a la seva adopció,
es tramiten com al·legacions a l'articulat dels estatuts els següents:

a) Ajuntament de Tarragona (RE 1/2001/16902 de 27 de novembre de 2001), sobre el caràcter local i no pas
instrumental del consorci, ja que la major part dels membres són ens locals (municipis i consells comarcals) i que
les funcions (article 7 i també punts 3 i 7 de l'article 8) del consorci recauen sobre competències municipals,
proposant la modificació de l'article 14, en el sentit que la designació del secretari, interventor i tresorer del
consorci recaigui en funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter nacional.
b) Ajuntament de la Pobla de Mafumet (RE 1/2001/17731, de 12 de desembre de 2001), en el mateix sentit i igual
contingut que les al·legacions de l'Ajuntament de Tarragona.
c) Ajuntament de l'EMD de la Canonja (RE 1/2001/17523 de 10 de desembre de 2001), reiterant les esmenes
proposades en la primera fase prèvia l'elaboració dels estatuts (RE 1/2001/13437 d'1 d'octubre de 2001): que es
substitueixin les referències a "municipis" per "ens locals" i així donar cabuda també a les entitats municipals
descentralitzades i que es possibiliti la participació en els òrgans representatius.
d) Ministerio de Fomento (Secretaria de Estado de Infraestructuras) (RE 1/2002/428 d'11 de gener de 2002),
reiterant la posició manifestada en un escrit anterior de data 16 de maig de 2001 tramès a l'Alcalde de Tarragona i
que, per tant, es suprimeixi la participació del Ministeri de Foment del consorci com a membre, es disposi el
següent: "El Gobierno de España prestará su colaboración, en el ámbito de sus competencias, para el mejor
cumplimiento de los objetivos fijados" i que es suprimeixi qualsevol referència a l'Autoritat Portuària de
Tarragona, com a membre del consorci.

I durant el tràmit formal d'informació pública per a la presentació d'al·legacions i reclamacions en contra, s'ha
presentat la següent:
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a) Col·legi de Secretaris, Interventors i Tresorers d'Administració Local de Tarragona (RE 1/2002/805 de 17 de
gener de 2002), en els mateixos termes que les al·legacions dels Ajuntaments de Tarragona i la Pobla de Mafumet
(modificació de l'article 14).

Posteriorment, en data 22 de febrer de 2002 (RE núm. 1/2002/2583), s'ha rebut carta de la Secretaria General del
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya per la qual es planteja la
possibilitat que la vicepresidència del Consorci recaigui en el representant de la Generalitat de Catalunya, atès que
la presidència es reserva pels alcaldes dels municipis consorciats.

Vist l'acord del ple de la Diputació de Tarragona que resol, en virtut de l'encàrrec de gestió i de conformitat amb
l'acord de 25 de febrer de 2002 de la Comissió de seguiment de l'Acord institucional del Camp de Tarragona i la
seva àrea d'influència, sobre les al·legacions i reclamacions en contra presentades i sobre l'aprovació definitiva de
la creació del Consorci i dels seus estatuts reguladors,

Per tot aixó, el Plenari per unanimitat, adopta els següents

ACORDS:

1.- Ratificar íntegrament l'acord del ple de la Diputació de Tarragona de data 28 de febrer de 2002, que resol sobre
les al·legacions, esmenes i reclamacions en contra presentades a l'aprovació inicial i, en conseqüència, aprovar
definitivament, en els termes que s'indiquen, la creació del Conroci del Camp de Tarragona i la seva àrea
d'influència, integrat pels ajuntaments i els consells comarcals de les comarques de l'Alt Camp, el Baix Camp, el
Baix Penedès, la Conca de Barberà, el Priorat i el Tarragonès, la Diputació de Tarragona, la Generalitat de
Catalunya i les entitats privades signants de l'Acord institucional de 18 de maig de 2001, així com els Estatuts pels
quals es regeix i que consten en l'expedient, annexes a aquest acord:

A.- Desestimar les al·legacions presentades per l'Ajuntament de Tarragona, l'Ajuntament de la Pobla de Mafumet i
el Col·legi de Secretaris, Interventors i Tresorers d'Administració Local de Tarragona, en allò que es refereix al
caràcter local del consorci i el contingut de l'article 14 dels estatuts.

B.- Estimar l'al·legació de l'EMD de la Canonja i substituir en tot l'articulat els estatuts (articles 2.1, 8.3 i 8.7, 10.2,
10.3 i 10.4, 16, 17.2 i 17.5, 23.6, Annex I i Annex II) l'expressió "municipis i consells comarcals" per "ens locals".

C.- Estimar parcialment l'al·legació del Ministeri de Foment, en el sentit de suprimir la participació com a membre
de l'Administració de l'Estat en el Consorci (articles 2.3, 11 i 17.1) però mantenir l'Autoritat Portuària de Tarragona
com a membre del Consorci, d'acord amb l'article 2 dels estatuts, i atesa la importància i el protagonisme d'aquest
organisme en l'activitat econòmica i social del Camp de Tarragona, que fan convenient i necessària la participació
de l'Autoritat Portuària en el Consorci.

D.- Estimar l'al·legació del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya i
modificar, en conseqüència, l'article 13 dels estatuts en els termes següents:

Article 13
És vicepresident nat el representant de la Generalitat de Catalunya en el Consorci. La resta, si s'escau, són
nomenats pel Consell Plenari per elecció entre els alcaldes-presidents dels ens locals consorciats i el seu mandat té
la mateixa durada que el del president.
El vicepresident o vicepresidents substitueixen el president en totes les seves funcions en casos d'absència, vacant o
malaltia.

2.- Facultar tan àmpliament com sigui possible en dret l'alcalde d'aquest Ajuntament perquè atorgui tots els
documents públics i privats necessaris per a la plena eficàcia d'aquest acord i per a la constitució efectiva del
Consorci esmentat.

3.- Comunicar aquest acord a la Diputació de Tarragona, els efectes que, en virtut de l'encàrrec de gestió,
procedeixi a la publicació conjunta de l'anunci únic i a un sol efecte de l'aprovació definitiva de la creació del
Consorci, amb el text íntegre dels seus Estatuts reguladors.

SETÈ.- Nomenament del representant de l'Ajuntament a la Junta de Compensació del Pla Parcial Palau de Reig
Sector 3 com administració actuant a favor de la regidora Núria Segú Ferré i nomenament com a representant de
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l'Ajuntament a la Junta de Compensació com a propietaris de sòl a favor de l'alcalde o regidor en qui delegui.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist l'escrit presentat pels promotors de l'àmbit del Pla Parcial Palau de Reig, sector 3, promogut per Carbonell
Figueras S.A., en què indiquen que opten per la tramitació simultània dels estatuts, bases de compensació, projecte
de compensació i projecte d'urbanització, d'acord als articles 69.3 i 64 del Decret Legislatiu 1/90, pel que demanen
sigui nomenat el o la representant de l'Ajuntament a la Junta de Compensació.

Vistos els articles 69.3, 64, i concordants del Decret Legislatiu 1/90 de 12 de juliol, i articles 162, següents i
concordants del Reglament de Gestió Urbanística, el Ple de l'Ajuntament adopta el següent acord:

Primer.- Nomenar representant de l'Ajuntament a la Junta de compensació del Pla Parcial Palau de Reig, sector 3,
com a administració actuant, a la Regidora Núria Segú Ferré, i nomenar com a representat de l'Ajuntament a la
Junta de Compensació com a propietaris de sòl a l'Alcalde, Francesc Moreno Espinosa, o al Regidor/a en qui
delegui.

Segon.- Notificar aquest acord als propietaris de l'àmbit del Pla Parcial Palau de Reig, Sector 3 i publicar-lo al
BOP i al DOG.

VUITÈ.- Aprovació del Text Refós redactat pels Serveis Tècnics Municipals del projecte de modificació puntual
del Pla General pel que fa a la nova alineació del carrer Sant Benet.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist l'acord de la Comissió d'Urbanisme de Tarragona de 20 de març de 2002 que acorda:

1.- Aprovar definitivament la modificació puntual del Pla general pel que fa a la nova alineació del carrer Sant
Benet de Valls, promoguda i tramesa per l'Ajuntament, supeditant la seva executivitat i publicació al Diari Oficial
de la Generalitat de Catalunya fins que mitjançant un text refós, que es presentarà per triplicat, verificat per l'òrgan
que ha atorgat l'aprovació provisional de l'expedient, i degudament diligenciat es compleixi la prescripció següent:

S'haurà de corregir l'errada material consistent en canviar la qualificació de 200 m2 de la clau 6b ( zona verda), o
bé, si el que realment es pretengués fos modificar la zona verda s'haurà d'aportar una superfície equivalent i
justificar quantitativament i qualitativa el canvi proposat, a més de tramitar-ho conforme el previst a l'article 76 del
Decret Legislatiu 1/90 de 12 de juliol.

Vist el Test Refós redactat pels Serveis Tècnics Municipals d'Urbanisme, el Ple de l'Ajuntament adopta el següent
acord:

PRIMER.- Aprovar el text refós redactat pels serveis Tècnics municipals del projecte de modificació puntual del
Pla general pel que fa a la nova alineació del carrer Sant Benet de Valls.

SEGON.- Trametre a la comissió d'Urbanisme de Tarragona, certificació d'aquest acord i tres exemplars del
projecte, degudament diligenciats, per a la seva publicació i executivitat.

TERCER.- Notificar aquest acord a tots els propietaris de l'illa delimitada pels carrers Sant Benet, Paborde, Cor de
Maria i Raval de Farigola.

NOVÈ.- Moció de l'Alcaldia sobre l'adhesió a la Declaració Universal de Drets Lingüístics.

El Plenari, per unanimitat, acorda adherir-se a la Declaració Universal de Drets Lingüístics, del contingut següent:

DECLARACIÓ UNIVERSAL DE DRETS LINGÜÍSTICS

PRELIMINARS

Les institucions i organitzacions no governamentals signatàries de la present Declaració universal de drets
lingüístics, reunides a Barcelona, els dies 6 al 9 de juny de 1996,
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Vista la Declaració universal dels drets humans de 1948, que en el preàmbul afirma la "fe en els drets humans
fonamentals, en la dignitat i en la vàlua de la persona humana i en la igualtat de drets d'homes i dones"; i que en el
seu article segon estableix que "tothom té tots els drets i totes les llibertats" sense distinció de "raça, color, sexe,
llengua, religió, opinió política o altra, origen nacional o social, posició econòmica, naixement o qualsevol altra
condició";

Vistos el Pacte internacional de drets civils i polítics, de 16 de desembre de 1966 (article 27), i el Pacte
internacional de drets econòmics, socials i culturals, de la mateixa data, que en llurs preàmbuls postulen que l'ésser
humà no pot ser lliure si no es creen les condicions que li permetin gaudir tant dels seus drets civils i polítics com
dels seus drets econòmics, socials i culturals;

Vista la Resolució 47/135, de 18 de desembre de 1992, de l'Assemblea General de l'Organització de les Nacions
Unides, que adopta la Declaració sobre els drets de les persones pertanyents a minories nacionals o ètniques,
religioses i lingüístiques;

Vistos els convenis i declaracions del Consell d'Europa, com el Conveni europeu per a la protecció dels drets
humans i les llibertats fonamentals, de 4 de novembre de 1950 (article 14); la Convenció del Consell de Ministres
del Consell d'Europa, de 29 de juny de 1992, per la qual s'aprova la Carta europea sobre les llengües regionals o
minoritàries; la Declaració de la Cimera del Consell d'Europa, de 9 d'octubre de 1993, sobre les minories nacionals;
i la Convenció marc per a la protecció de les minories nacionals, del mes de novembre de 1994;

Vistes la Declaració de Santiago de Compostel·la del PEN Club Internacional i la Declaració, de 15 de desembre
de 1993, del Comitè de Traduccions i Drets Lingüístics del PEN Club Internacional sobre la proposta de realitzar
una conferència mundial de drets lingüístics;

Vist que en la Declaració de Recife, el Brasil, de 9 d'octubre de 1987, el XXII Seminari de l'Associació
Internacional per al Desenvolupament de la Comunicació Intercultural recomana a les Nacions Unides que
prenguin les mesures necessàries a fi d'adoptar i aplicar una declaració universal dels drets lingüístics;

Vista la Convenció número 169 de l'Organització Internacional del Treball, de 26 de juny de 1989, relativa als
pobles indígenes en països independents;

Vist que la Declaració universal dels drets col·lectius dels pobles, de Barcelona, del maig de 1990, declara que
qualsevol poble té dret a expressar i a desenvolupar la seva cultura, la seva llengua i les seves normes
d'organització i, per fer-ho, a dotar-se de les pròpies estructures polítiques, educatives, de comunicació i
d'administració pública, en marcs polítics diferents;

Vista la Declaració final de l'Assemblea General de la Federació Internacional de Professors de Llengües Vives a
Pécs (Hongria), de 16 d'agost de 1991, que recomana que els drets lingüístics siguin considerats com a drets
fonamentals de l'individu;

Vist l'informe de la Comissió de Drets Humans del Consell Econòmic i Social de les Nacions Unides, de 20 d'abril
de 1994, relatiu al text provisional de la Declaració dels drets dels pobles indígenes, declaració en què els drets
individuals es valoren a la llum dels drets col·lectius;

Vist l'esborrany de la Declaració de la Comissió Interamericana de Drets Humans sobre els drets dels pobles
indígenes, aprovat en la sessió 1278, de 18 de setembre de 1995;

Atès que la majoria de les llengües amenaçades del món pertanyen a pobles no sobirans i que uns dels principals
factors que impedeixen el desenvolupament d'aquestes llengües i acceleren el procés de substitució lingüística són
la manca d'autogovern i la política d'estats que imposen llur estructura politicoadministrativa i llur llengua;

Atès que la invasió, la colonització i l'ocupació, així com d'altres casos de subordinació política, econòmica o
social, impliquen sovint la imposició directa d'una llengua aliena o, si més no, la distorsió de la percepció del valor
de les llengües i l'aparició d'actituds lingüístiques jerarquitzants que afecten la lleialtat lingüística dels parlants; i
atès que, per aquests motius, les llengües d'alguns pobles que han esdevingut sobirans estan immerses en un procés
de substitució lingüística a causa d'una política que afavoreix la llengua dels antics poders imperials o colonials;

Atès que l'universalisme s'ha de basar en una concepció de la diversitat lingüística i cultural que superi alhora les
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tendències homogeneïtzadores i les tendències a l'aïllament exclusivista;

Atès que per garantir la convivència entre comunitats lingüístiques cal trobar uns principis d'ordre universal que
permetin assegurar la promoció, el respecte i l'ús social públic i privat de totes les llengües;

Atès que diversos factors d'ordre extralingüístic (històrics, polítics, territorials, demogràfics, econòmics,
socioculturals, sociolingüístics i d'actitud col·lectiva) generen problemes que provoquen la desaparició, marginació
i degradació de nombroses llengües, i que cal, per tant, que els drets lingüístics es plantegin des d'una perspectiva
global, perquè es puguin aplicar en cada cas les solucions específiques adequades; entenent que cal una declaració
universal de drets lingüístics que permeti de corregir els desequilibris lingüístics de manera que asseguri el respecte
i el ple desplegament de totes les llengües i que estableixi els principis d'una pau lingüística planetària justa i
equitativa, com a factor cabdal de la convivència social;

DECLAREM QUE

PREÀMBUL

La situació de cada llengua, vistes les consideracions prèvies, és el resultat de la confluència i de la interacció
d'una gran varietat de factors: politicojurídics, ideològics i històrics, demogràfics i territorials, econòmics i socials,
culturals, lingüístics i sociolingüístics, interlingüístics i, finalment, subjectius

En concret, la situació actual es caracteritza per:

. La secular tendència unificadora de la majoria d'estats a reduir la diversitat i a afavorir actituds adverses a la
pluralitat cultural i al pluralisme lingüístic.

. El procés de mundialització de l'economia i, en conseqüència, del mercat de la informació, la comunicació i la
cultura, que trasbalsa els àmbits de relació i les formes d'interacció que garanteixen la cohesió interna de cada
comunitat lingüística.

. El model economicista de creixement propugnat pels grups econòmics transnacionals, que pretén identificar la
desregulació amb el progrés i l'individualisme competitiu amb la llibertat, cosa que genera greus i creixents
desigualtats econòmiques, socials, culturals i lingüístiques.

Les amenaces que, en el moment actual, pressionen les comunitats lingüístiques sigui per la manca d'autogovern,
per una demografia limitada o bé parcialment o enterament dispersa, per una economia precària, per una llengua no
codificada o per un model cultural oposat al predominant, fan que moltes llengües no puguin sobreviure i
desenvolupar-se si no es tenen en compte aquests eixos fonamentals:

. En la perspectiva política, concebre una organització de la diversitat lingüística que permeti la participació
efectiva de les comunitats lingüístiques en aquest nou model de creixement.

. En la perspectiva cultural, fer plenament compatible l'espai comunicatiu mundial amb la participació equitativa de
tots els pobles, de totes les comunitats lingüístiques i de totes les persones en el procés de desenvolupament

. En la perspectiva econòmica, fonamentar un desenvolupament sostenible basat en la participació de tothom i en el
respecte per l'equilibri ecològic de les societats i per unes relacions equitatives entre totes les llengües i cultures.

Per tot això, aquesta Declaració parteix de les comunitats lingüístiques i no pas dels estats, i s'inscriu en el marc de
reforçament de les institucions internacionals capaces de garantir un desenvolupament sostenible i equitatiu per a
tota la humanitat, i té com a finalitat de propiciar l'organització d'un marc polític de la diversitat lingüística basat en
la convivència i en el respecte i el benefici recíprocs.

TÍTOL PRELIMINAR

Precisions conceptuals

Article 1
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1.- Aquesta Declaració entén com a comunitat lingüística tota societat humana que, assentada històricament en un
espai territorial determinat, reconegut o no, s'autoidentifica com a poble i ha desenvolupat una llengua comuna com
a mitjà de comunicació natural i de cohesió cultural entre els seus membres. Amb la denominació de llengua pròpia
d'un territori es fa referència a l'idioma de la comunitat històricament establerta en aquest espai.

2.- Aquesta Declaració parteix del principi que els drets lingüístics són alhora individuals i col·lectius, i adopta
com a referent de la plenitud dels drets lingüístics el cas d'una comunitat lingüística històrica en el seu espai
territorial, entès aquest no solament com a àrea geogràfica on viu aquesta comunitat, sinó també com un espai
social i funcional imprescindible per al ple desenvolupament de la llengua. És a partir d'aquest referent que es
poden establir com una gradació o contínuum els drets que corresponen als grups lingüístics al·ludits al punt 5
d'aquest mateix article i els de les persones fora del territori de la seva comunitat.

3.- Als efectes d'aquesta Declaració, s'entén que es troben també al seu propi territori i pertanyen a una comunitat
lingüística les col·lectivitats que:

a.- es troben separades del gruix de la seva comunitat per fronteres polítiques o administratives;
b.- estan assentades històricament en un espai geogràfic reduït, envoltat pels membres d'altres comunitats
lingüístiques; o
c.- estan assentades en un espai geogràfic compartit amb els membres d'altres comunitats lingüístiques d'historicitat
similar.

4.- Als efectes d'aquesta Declaració es consideren, també, com a comunitats lingüístiques dins el seu propi territori
històric els pobles nòmades en les seves àrees de desplaçament o els pobles d'assentament dispers.

5.- Aquesta Declaració entén com a grup lingüístic tota col·lectivitat humana que comparteix una mateixa llengua i
que es troba assentada en l'espai territorial d'una altra comunitat lingüística, però sense una historicitat equivalent,
com succeeix en casos diversos com ara immigrats, refugiats, deportats o els membres de les diàspores.

Article 2

1.- Aquesta Declaració considera que, en els casos en què diferents comunitats i grups lingüístics concorren en un
territori compartit, l'exercici dels drets formulats en aquesta Declaració s'ha de regir pel respecte entre tots i dins de
les màximes garanties democràtiques.

2.- A l'hora d'establir un equilibri sociolingüístic satisfactori, és a dir, l'adequada articulació entre els drets
respectius d'aquestes comunitats i grups lingüístics i de les persones que en formen part, cal tenir en compte, a més
de la seva historicitat relativa i la seva voluntat expressada democràticament, factors que poden aconsellar un tracte
reequilibrador, d'objectiu compensatori: el caràcter forçat de les migracions que han conduït a la convivència de les
diferents comunitats i grups, o el seu grau de precarietat política, socioeconòmica i cultural.

Article 3

1.- Aquesta Declaració considera com a drets personals inalienables, exercibles en qualsevol situació, els següents:

a.- el dret a ésser reconegut com a membre d'una comunitat lingüística;
b.- el dret a l'ús de la llengua en privat i en públic;
c.- el dret a l'ús del propi nom;
d.- el dret de relacionar-se i d'associar-se amb altres membres de la comunitat lingüística d'origen;
e.- el dret de mantenir i desenvolupar la pròpia cultura;
f.- i tots els altres drets de contingut lingüístic reconeguts en el Pacte internacional de drets civils i polítics, de 16
de desembre de 1966, i el Pacte internacional de drets econòmics, socials i culturals, de la mateixa data.

2.- Aquesta Declaració considera que els drets col.lectius dels grups lingüístics, a més dels establerts per als seus
membres a l'apartat anterior, també poden incloure, d'acord amb les puntualitzacions de l'article 2.2:

a.- el dret a l'ensenyament de la pròpia llengua i cultura;
b.- el dret a disposar de serveis culturals;
c.- el dret a una presència equitativa de la llengua i la cultura del grup en els mitjans de comunicació;
d.- el dret a ser atesos en la seva llengua en els organismes oficials i les relacions socioeconòmiques.
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3.- Els drets de les persones i els grups lingüístics anteriorment esmentats no poden representar cap obstacle a la
interrelació i la integració d'aquests amb la comunitat lingüística receptora, ni cap limitació dels drets d'aquesta
comunitat o dels seus membres a la plenitud de l'ús públic de la llengua pròpia en el conjunt del seu espai territorial

Article 4

1.- Aquesta Declaració considera que les persones que es traslladen i s'estableixen al territori d'una comunitat
lingüística diferent de la pròpia tenen el dret i el deure de mantenir-hi una relació d'integració. La integració s'entén
com una socialització addicional d'aquestes persones de manera que puguin conservar les seves característiques
culturals d'origen, però comparteixin amb la societat que les acull prou referències, valors i comportaments per
permetre un funcionament social global sense més dificultats que les dels membres de la comunitat receptora.

2.- Aquesta Declaració considera, en canvi, que l'assimilació -entesa com l'aculturació de les persones en la societat
que les acull, de tal manera que substitueixin les seves característiques culturals d'origen per les referències, els
valors i els comportaments propis de la societat receptora- en cap cas no ha de ser forçada o induïda, sinó resultat
d'una opció plenament lliure.

Article 5

Aquesta Declaració es basa en el principi que els drets de totes les comunitats lingüístiques són iguals i
independents de la consideració jurídica o política de llengües oficials, regionals o minoritàries. L'ús de
designacions com llengua regional o minoritària no és adoptat en aquest text perquè, si bé en algun cas el
reconeixement com a llengües minoritàries o regionals pot facilitar l'exercici de certs drets, és freqüent l'ús
d'aquests i altres determinatius per restringir els drets d'una comunitat lingüística.

Article 6

Aquesta Declaració exclou que una llengua pugui ser considerada pròpia d'un territori únicament pel fet de ser
l'oficial de l'Estat o de tenir tradició de ser utilitzada dins d'aquest territori com a llengua administrativa o de certes
activitats culturals.

TÍTOL PRIMER

Principis generals

Article 7

1.- Totes les llengües són l'expressió d'una identitat col·lectiva i d'una manera distinta de percebre i de descriure la
realitat; per tant, han de poder gaudir de les condicions necessàries per al seu desenvolupament en totes les
funcions.

2.- Cada llengua és una realitat constituïda col·lectivament i és en el si d'una comunitat que esdevé disponible per a
l'ús individual, com a instrument de cohesió, identificació, comunicació i expressivitat creadora.

Article 8

1.- Totes les comunitats lingüístiques tenen el dret d'organitzar i gestionar els propis recursos a fi d'assegurar l'ús de
la seva llengua en totes les funcions socials.

2.- Totes les comunitats lingüístiques tenen el dret de disposar dels mitjans necessaris per tal d'assegurar la
transmissió i la projecció futures de la llengua.

Article 9

Tota comunitat lingüística té el dret de codificar, estandarditzar, preservar, desenvolupar i promoure el seu sistema
lingüístic, sense interferències induïdes o forçades.

Article 10
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1.- Totes les comunitats lingüístiques són iguals en dret.

2.- Aquesta Declaració considera inadmissibles les discriminacions contra les comunitats lingüístiques basades en
criteris com ara el seu grau de sobirania política, la seva situació social, econòmica o en qualsevol altre criteri, així
com el nivell de codificació, actualització o modernització que han assolit llurs llengües.

3.- En aplicació del principi d'igualtat cal disposar les mesures indispensables perquè aquesta igualtat sigui efectiva.

Article 11

Tota comunitat lingüística té el dret de gaudir dels mitjans de traducció directa o inversa que garanteixin l'exercici
dels drets recollits en aquesta Declaració.

Article 12

1.- En l'àmbit públic, tothom té dret a desenvolupar totes les activitats en la seva llengua, si és llengua pròpia del
territori on resideix.

2.- En l'àmbit personal i familiar tothom té dret a usar la seva llengua.

Article 13

1.- Tothom té el dret d'accedir al coneixement de la llengua pròpia del territori on resideix.

2.- Tothom té dret al poliglotisme, i a conèixer i usar la llengua més adient per al seu desenvolupament personal o
per a la seva mobilitat social, sense perjudici de les garanties establertes en aquesta Declaració per a l'ús públic de
la llengua pròpia del territori.

Article 14

Les disposicions d'aquesta Declaració no poden ser interpretades o utilitzades contra qualsevol norma o pràctica
més favorable del règim intern o internacional a l'ús d'una llengua dins el territori que li és propi.

TÍTOL SEGON

Règim lingüístic general

Secció I

Administració pública i òrgans oficials

Article 15

1.- Tota comunitat lingüística té el dret que la seva llengua sigui utilitzada com a oficial dins del seu territori.

2.- Tota comunitat lingüística té el dret que les actuacions judicials i administratives, els documents públics i
privats i els assentaments en registres públics realitzats en la llengua pròpia del territori siguin vàlids i eficaços i
ningú no pugui al·legar-ne el desconeixement.

Article 16

Tot membre d'una comunitat lingüística té el dret de relacionar-se i ser atès en la seva llengua pels serveis dels
poders públics o de les divisions administratives centrals, territorials, locals i supraterritorials als quals pertany el
territori d'on és pròpia la llengua.

Article 17

1.- Tota comunitat lingüística té el dret de disposar i d'obtenir tota la documentació oficial en la seva llengua, en
suport paper, informàtic o qualsevol altre, per a les relacions que afecten el territori d'on és pròpia aquesta llengua.
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2.- Els poders públics han de disposar de formularis, impresos i models en suport paper, informàtic o qualsevol
altre en les llengües territorials, i oferir-los al públic en els serveis que afectin els territoris d'on és pròpia la llengua
respectiva.

Article 18

1.- Tota comunitat lingüística té el dret que les lleis i altres disposicions jurídiques que la concerneixen es
publiquin en la llengua pròpia del territori.

2.- Els poders públics que tenen en els seus àmbits d'actuació més d'una llengua territorialment històrica han de
publicar totes les lleis i altres disposicions jurídiques de caràcter general en aquestes llengües, amb independència
que els seus parlants n'entenguin d'altres.

Article 19

1.- Les assemblees de representants han d'adoptar com a oficials la llengua o les llengües històricament parlades en
el territori que representen.

2.- Aquest dret inclou les llengües de les comunitats d'assentament dispers referides a l'article 1 paràgraf 4.

Article 20

1.- Tothom té dret a usar de paraula i per escrit, en els tribunals de justícia, la llengua històricament parlada en el
territori en què estan ubicats. Els tribunals han d'emprar la llengua pròpia del territori en les seves actuacions
internes i, si per raó de l'organització judicial de l'estat, el procediment se segueix fora del lloc d'origen, s'hi ha de
mantenir la llengua d'origen.

2.- En qualsevol cas, tothom té dret a ser jutjat en una llengua que li sigui entenedora i pugui parlar, o a obtenir
gratuïtament un intèrpret.

Article 21

Tota comunitat lingüística té el dret que els assentaments dels registres públics es facin en la llengua pròpia del
territori.

Article 22

Tota comunitat lingüística té el dret que els documents notarials o autoritzats per funcionaris que exerceixen la fe
pública siguin redactats en la llengua pròpia del territori on el notari o funcionari autoritzat tingui ubicada la seva
seu.

Secció II

Ensenyament

Article 23

1.- L'ensenyament ha de contribuir a fomentar la capacitat d'autoexpressió lingüística i cultural de la comunitat
lingüística del territori on és impartit.

2.- L'ensenyament ha de contribuir al manteniment i desenvolupament de la llengua parlada per la comunitat
lingüística del territori on és impartit.

3.- L'ensenyament ha d'estar sempre al servei de la diversitat lingüística i cultural, i de les relacions harmonioses
entre diferents comunitats lingüístiques arreu del món.

4.- En el marc dels principis anteriors, tothom té dret a aprendre qualsevol llengua.
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Article 24

Tota comunitat lingüística té dret a decidir quin ha de ser el grau de presència de la seva llengua, com a llengua
vehicular i com a objecte d'estudi, a tots els nivells de l'ensenyament dintre del seu territori: preescolar, primari,
secundari, tècnic i professional, universitari i formació d'adults.

Article 25

Tota comunitat lingüística té dret a disposar de tots els recursos humans i materials necessaris per aconseguir el
grau desitjat de presència de la seva llengua a tots els nivells de l'ensenyament dintre del seu territori: ensenyants
degudament formats, mètodes pedagògics adequats, manuals, finançament, locals i equips, mitjans tecnològics
tradicionals i innovadors.

Article 26

Tota comunitat lingüística té dret a un ensenyament que permeti a tots els seus membres d'adquirir el ple domini de
la seva pròpia llengua, amb les diverses capacitats relatives a tots els àmbits d'ús habituals, així com el millor
domini possible de qualsevol altra llengua que desitgin conèixer.

Article 27

Tota comunitat lingüística té dret a un ensenyament que permeti als seus membres el coneixement de les llengües
vinculades a la pròpia tradició cultural, tals com les llengües literàries o sagrades, usades antigament com a
llengües habituals de la pròpia comunitat.

Article 28

Tota comunitat lingüística té dret a un ensenyament que permeti als seus membres d'adquirir un coneixement
aprofundit del seu patrimoni cultural (història i geografia, literatura i altres manifestacions de la pròpia cultura), així
com el màxim domini possible de qualsevol altra cultura que desitgin conèixer.

Article 29

1.- Tota persona té dret a rebre l'ensenyament en la llengua pròpia del territori on resideix.

2.- Aquest dret no exclou el dret d'accés al coneixement oral i escrit de qualsevol llengua que li serveixi d'eina de
comunicació amb altres comunitats lingüístiques.

Article 30

La llengua i la cultura de cada comunitat lingüística han de ser objecte d'estudi i de recerca a nivell universitari.

Secció III

Onomàstica

Article 31

Tota comunitat lingüística té el dret de preservar i usar en tots els àmbits i ocasions el seu sistema onomàstic.

Article 32

1.- Tota comunitat lingüística té el dret de fer ús dels topònims en la llengua pròpia del territori, en els usos orals i
escrits, i en els àmbits privats, públics i oficials.

2.- Tota comunitat lingüística té el dret d'establir, preservar i revisar la toponímia autòctona. Aquesta no pot ser
suprimida, alterada o adaptada arbitràriament, com tampoc no pot ser substituïda en cas de canvis de conjuntures
polítiques o d'un altre tipus.

Article 33
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Tota comunitat lingüística té el dret d'autodesignar-se en la seva llengua. Així doncs, qualsevol traducció a altres
llengües ha d'evitar denominacions confuses o despectives.

Article 34

Tota persona té dret a l'ús del seu antropònim en la llengua que li és pròpia i en tots els àmbits, i a una transcripció
fonèticament tan fidel com sigui possible a un altre sistema gràfic només quan s'escaigui.

Secció IV

Mitjans de comunicació i noves tecnologies

Article 35

Tota comunitat lingüística té el dret de decidir quin ha de ser el grau de presència de la seva llengua als mitjans de
comunicació del seu territori, tant els locals i tradicionals com els de major abast i de tecnologia més avançada,
independentment del sistema de difusió o transmissió emprat.

Article 36

Tota comunitat lingüística té el dret de disposar de tots els mitjans humans i materials necessaris per assegurar el
grau desitjat de presència de la seva llengua i d'autoexpressió cultural en els mitjans de comunicació del seu
territori: personal degudament format, finançament, locals i equips, mitjans tecnològics tradicionals i innovadors.

Article 37

Tota comunitat lingüística té el dret de rebre, a través dels mitjans de comunicació, un coneixement aprofundit del
seu patrimoni cultural (història i geografia, literatura i altres manifestacions de la pròpia cultura), així com el
màxim grau d'informació possible de qualsevol altra cultura que desitgin conèixer els seus membres.

Article 38

Totes les llengües i les cultures de les comunitats lingüístiques han de rebre un tracte equitatiu i no discriminatori
en els continguts dels mitjans de comunicació d'arreu del món.

Article 39

Les comunitats descrites en l'article 1, paràgrafs 3 i 4, d'aquesta Declaració, així com els grups esmentats en el
paràgraf 5 del mateix article, tenen dret a una representació equitativa de la seva llengua en els mitjans de
comunicació del territori on s'han establert o per on es desplacen. L'exercici d'aquest dret ha d'anar en harmonia
amb l'exercici dels drets propis dels altres grups o comunitats del territori.

Article 40

Tota comunitat lingüística té el dret de disposar, en el camp de la informàtica, d'equips adaptats al seu sistema
lingüístic i d'eines i productes en la seva llengua, per tal d'aprofitar plenament el potencial que ofereixen aquestes
tecnologies de cara a l'autoexpressió, l'educació, la comunicació, l'edició, la traducció, i, en general, el tractament
de la informació i la difusió cultural.

Secció V

Cultura

Article 41

1.- Tota comunitat lingüística té el dret d'usar la seva llengua i de mantenir-la i potenciar-la en totes les expressions
culturals.

2.- L'exercici d'aquest dret ha de poder desplegar-se plenament sense que l'espai de cap comunitat sigui ocupat de
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manera hegemònica per una cultura aliena.

Article 42

Tota comunitat lingüística té el dret de desenvolupar-se plenament en el propi àmbit cultural.

Article 43

Tota comunitat lingüística té el dret d'accedir a les obres produïdes en la seva llengua.

Article 44

Tota comunitat lingüística té el dret d'accedir a les programacions interculturals, per mitjà de la difusió d'una
informació suficient, i que es doni suport a les activitats d'aprenentatge als estrangers o de traducció, doblatge,
postsincronització i subtitulació.

Article 45

Tota comunitat lingüística té dret que la llengua pròpia del territori figuri en un lloc prioritari en les manifestacions
i serveis culturals com ara biblioteques, videoteques, cinemes, teatres, museus, arxius, folklore, indústries culturals
i totes les altres expressions que derivin de la realitat cultural.

Article 46

Tota comunitat lingüística té dret a la preservació del seu patrimoni lingüístic i cultural, compreses les
manifestacions materials com ara fons documentals, heretatge artístic, arquitectònic i monumental, i presència
epigràfica de la seva llengua.

Secció VI

Àmbit socioeconòmic

Article 47

1.- Tota comunitat lingüística té el dret d'establir l'ús de la seva llengua en totes les activitats socioeconòmiques
dins el seu territori.

2.- Qualsevol membre d'una comunitat lingüística té dret a disposar en la seva llengua de tots els mitjans que
requereix l'exercici de l'activitat professional, com ara documents i llibres de consulta, instruccions, impresos,
formularis, i equips, eines i productes informàtics.

3.- La utilització d'altres llengües en aquest àmbit només es pot exigir en la mesura que ho justifiqui la naturalesa
de l'activitat professional desenvolupada. En cap cas una altra llengua advinguda més recentment no pot subordinar
o ocultar l'ús de la llengua pròpia del territori.

Article 48

1.- En el territori de la pròpia comunitat lingüística, tothom té el dret d'usar la seva llengua, amb plena validesa
jurídica, en les transaccions econòmiques de tota mena, com ara la compravenda de béns i serveis, les operacions
bancàries, les assegurances, els contractes laborals i altres.

2.- Cap clàusula d'aquests actes privats no pot excloure o limitar l'ús de la llengua pròpia del territori.

3.- En el territori de la pròpia comunitat lingüística, tothom té dret a disposar en la seva llengua dels documents
necessaris per a la realització de les operacions esmentades com ara impresos, formularis, xecs, contractes, factures,
rebuts, albarans, comandes i altres.

Article 49
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En el territori de la pròpia comunitat lingüística, tothom té dret a usar la seva llengua en qualsevol tipus
d'organitzacions socioeconòmiques: laborals, sindicals, patronals, professionals i gremials.

Article 50

1.- Tota comunitat lingüística té dret a una presència predominant de la seva llengua en la publicitat, la retolació, la
senyalització exterior i en el conjunt de la imatge del país.

2.- En el territori de la pròpia comunitat lingüística, tothom té dret a gaudir en la seva llengua d'una informació
completa, tant oral com escrita, sobre els productes i serveis que proposen els establiments comercials ubicats en el
territori, com ara les instruccions d'ús, les etiquetes, els llistats d'ingredients, la publicitat, les garanties i altres.

3.- Totes les indicacions públiques referents a la seguretat de les persones han de ser expressades almenys en la
llengua pròpia de la comunitat lingüística i en condicions no inferiors a les de cap altra llengua

Article 51

1.- Tothom té dret a usar la llengua pròpia del territori en les seves relacions amb les empreses, establiments
comercials i entitats privades i a ser recíprocament atès i correspost en aquesta llengua.

2.- Tothom té dret, com a client, consumidor o usuari, a ser informat, oralment o per escrit, en la llengua pròpia del
territori en els establiments oberts al públic.

Article 52

Tothom té dret a exercir les activitats laborals o professionals en la llengua pròpia del territori, llevat que les
funcions inherents al lloc de treball requereixin l'ús d'altres idiomes, com és el cas dels professors de llengües, els
traductors o els guies turístics.

DISPOSICIONS ADDICIONALS

Primera

Els poders públics han de prendre totes les mesures oportunes per a l'aplicació dels drets proclamats en aquesta
Declaració en el seu àmbit d'actuació. Concretament, cal que s'habilitin fons internacionals de suport a l'exercici
dels drets lingüístics a les comunitats ostensiblement mancades de recursos. Així mateix, els poders públics han
d'aportar el suport necessari per a la codificació, la transcripció, l'ensenyament de les llengües de les diverses
comunitats i la seva utilització en l'Administració.

Segona

Els poders públics han de vetllar perquè les autoritats, les organitzacions i les persones concernides siguin
informades dels drets i els deures correlatius que es desprenen d'aquesta Declaració.

Tercera

Els poders públics han de preveure, d'acord amb les legislacions vigents, les sancions derivades de la violació dels
drets lingüístics que recull aquesta Declaració.

DISPOSICIONS FINALS

Primera

Aquesta Declaració proposa la creació del Consell de les Llengües en el si de les Nacions Unides. Correspon a
l'Assemblea General de les Nacions Unides la creació d'aquest Consell, la definició de les seves atribucions, el
nomenament dels seus membres i l'establiment de l'organisme de dret internacional que ha d'emparar les
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comunitats lingüístiques en l'exercici dels drets reconeguts en aquesta Declaració.

Segona

Aquesta Declaració propugna i promou la creació d'una Comissió Mundial de Drets Lingüístics, de natura no
oficial i de caràcter consultiu, formada per representants d'ONG i entitats d'àmbit del dret lingüístic.

Barcelona, juny del 1996

DESÈ.- Moció de l'Alcaldia d'adhesió a la proposta del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament demanant
la fi de la violència contra el Poble Palestí.

El Plenari per unanimitat acorda l'adhesió a la Proposta del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament per la
fi de la violència contra el poble palestí :

Davant la massacre que s'està produint contra la població palestina des de fa uns mesos, però que en les últimes
setmanes s'ha intensificat, la comunitat internacional i, especialment, la Unió Europea, ha d'exigir la fi immediata
de totes les operacions militars, també com la retirada de les armes pesades i el replegament de les tropes de
l'exèrcit israelià.

Les conseqüències que es desprenen d'aquesta situació afecten el conjunt de la comunitat internacional, ja que els
símbols de la injustícia que està patint el poble palestí va més enllà del seu territori, per la qual cosa no es pot
continuar amb una política de silencis i permissivitats o, el que és el mateix, amb una política que no té en compte
la centralitat d'aquest conflicte.

En aquest sentit, és indispensable el restabliment de les negociacions -amb el reconeixement de la legitimitat del
president de l'Autoritat Nacional Palestina-, la continuïtat del procés de pau i el reconeixement dels drets del poble
palestí de tenir un Estat propi viable com a garantia del restabliment d'una pau justa i permanent a l'Orient Mitjà.

Per tot això, des del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament es poroposa al Ple l'aprovació dels següents
acords:

Primer.- Instar el Govern a realitzar, amb caràcter d'urgència, les accions necessàries amb l'objectiu de finalitzar
l'estat de violència permanent contra el poble palestí, en especial des de la Presidència de la Unió Europea que està
exercint actualment.

Segon.- L'aplicació immediata de la Resolució 1.402 del Consell de Seguretat de l'ONU, per la qual es fa una crida
a Israel perquè retiri les seves tropes de les ciutats palestines, inclòs Ramal·lah, on es troba retingut el president de
l'Autoritat Palestina. En aquesta línia, cal garantir el cessament de les hostilitats i la lliure circulació de les persones
que, legítimament, són les interlocutores del poble palestí.

Tercer.- El reconeixement per part de l'Estat espanyol i la Unió Europea d'un Estat palestí independent, viable i
democràtic, tot seguint el mandat de la Resolució 1.397 del Consell de Seguretat de l'ONU, també com la promoció
per tal que aquest reconeixement sigui extensible a la totalitat de la comunitat internacional.

Quart.- L'actuació urgent de les Nacions Unides per a la defensa dels drets humans a la zona i l'enviament urgent
sobre el terreny d'una missió internacional de protecció de les víctimes del conflicte i d'interposició sota el mandat
de l'ONU.

Cinquè.- La promulgació de mesures de sanció a Israel, entre les quals cal incloure les sancions econòmiques i
l'embargament d'armament.

Sisè.- La represa immediata de les negociacions per la pau i la seguretat a la zona, basades en les propostes
constructives formulades per la Cimera de la Lliga Àrab a Beirut.

Setè.- Comunicar aquest acord al secretari general de les Nacions Unides, al President de la Comissió Europea, al
President del Govern espanyol, al President de la Generalitat de Catalunya, al primer ministre d'Israel, a
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l'Ambaixada palestina a Madrid, al president de la Federació Catalana d'ONGD i al president del Fons Català de
Cooperació al Desenvolupament per tal que puguin ser trameses conjuntament.

ONZÈ.- Moció de l'Alcaldia d'adhesió a la proposta de l'Ajuntament de Bellpuig sol·licitant la Creu de Sant Jordi
per l'Excm. i Rvdm. Sr. Antoni Deig, bisbe emèrit de Solsona.

Llegida la proposta el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda adherir-se a l'expedient iniciat i aprovat pel Ple de l'Ajuntament de Bellpuig, de data
31 d'octubre de 2001, per instar a la Generalitat de Catalunya a atorgar la Creu de Sant Jordi, pels mèrits
concorreguts, a l'Excm. i Rvdm. Sr. Antoni Deig, bisbe emèrit de Solsona.

Aquesta proposta es fonamenta com a reconeixement a la seva contribució en la defensa de les institucions i la
cultura catalanes.

DOTZÈ.- Moció de l'Alcaldia en suport de la Convenció europea.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Europa continua fent passes endavant en el camí de la seva integració. Des del primer de gener, 290 milions de
ciutadans i ciutadanes disposem d'una moneda única, l'euro. L'ampliació de la Unió Europea s'apropa, culminant la
plena unificació europea. Amb limitacions i contradiccions, la UE va iniciant una política exterior comuna, i una
presència creixent en el món de la globalització.
S'avança en la coordinació de les polítiques econòmiques i socials, així com en un espai europeu de llibertat,
seguretat i justícia.

Però aquests avenços topen amb dificultats. L'opinió pública europea, majoritàriament favorable a l'avenç de la
integració, desconeix o contempla amb distanciament les institucions de la Unió. Aquestes funcionen feixugament,
amb un mètode predominantment intergovernamental, mostrant la creixent necessitat d'una reforma fonamental,
sense la qual l'ampliació fins a 25 o 30 Estats membres podria significar el retrocés o el col·lapse de la integració
política.

Conscient d'aquest repte, el Consell Europeu reunit a Laeken el desembre del 2001 ha convocat una "Convenció
sobre el futur d'Europa".

Aquesta Convenció europea, que començà les seves tasques el passat 28 de febrer, aplega un ample ventall de
representants dels governs i dels parlaments dels 15 Estats membres. Els seus treballs són públics i totes les
organitzacions i institucions interessades tenen la possibilitat d'aportar la seva contribució als seus debats. És una
Convenció que pren, de fet, un caràcter constituent. Representa la possibilitat de dotar la UE d'un projecte de
Constitució europea oferta a la ratificació democràtica dels pobles d'Europa.

Aquesta Convenció europea representa una oportunitat històrica. Mentre que en els darrers 50 anys, només els
governs estatals havien negociat i preparat els Tractats, en exclusiva i a porta tancada, ara s'ha obert un procés a
plena llum, amb la participació dels Parlaments i amb un diàleg estructurat i permanent entre la societat civil i les
institucions europees, estatals, nacionals, regionals i locals.

Responent a una resolució aprovada per unanimitat el 4 d'octubre de 2001 en el Parlament de Catalunya, ha estat
convocada una "Convenció catalana sobre el futur d'Europa", i s'ha posat en marxa un "Fòrum cívic per la
Constitució europea", per impulsar un ample debat ciutadà, amb la participació d'entitats cíviques i juvenils, ONGs,
sindicats i organitzacions empresarials, socials i professionals, partits, universitats, mitjans de comunicació,
ajuntaments, diputacions, el Parlament de Catalunya i el Govern de la Generalitat.

És una amplia iniciativa per definir les nostres propostes sobre el futur d'Europa, tant les que fan referència al
nostre paper en l'entramat polític i institucional de la UE -i en general, el de les ciutats i les anomenades "regions
constitucionals"-, com les que es vinculen als grans reptes de l'Europa del segle XXI.

És necessari que els municipis de Catalunya facin sentir la seva veu en aquest procés constituent europeu. Per
aquest motiu, els grups polítics de l'Ajuntament de Valls
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ACORDEN

1.- Saludar la convocatòria de la Convenció europea encarregada de preparar la reforma dels Tractats europeus i
expressar el desig que prepari un projecte de Constitució europea, per a ésser sotmès a referèndum dels pobles
d'Europa.

2.- Donar suport a la "Convenció catalana sobre el futur d'Europa" i expressar la voluntat de participar en el
"Fòrum cívic per la Constitució europea". Cridar a la participació en el mateix a les organitzacions i associacions
del nostre municipi.

3.- Expressar la nostra voluntat de treballar per una Europa pròxima: una democràcia europea representativa,
participativa i paritària, que compti amb els municipis com a peces cabdals. Volem una Unió Europea democràtica,
transparent i eficaç, més pròxima als ciutadans i ciutadanes, més forta en la recerca de la pau, la llibertat, l'equitat i
la justícia en el món del segle XXI.

TRETZÈ.- Moció presentada per tots els grups municipals en relació al futur Consorci del Museu Casteller.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist que entre els equipaments culturals de la ciutat el museu casteller constitueix un objectiu prioritari per les
raons històriques que defineixen la nostra ciutat com a bressol dels castells.

Vista la proposta del Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya en ordre a la creació d'un consorci pel
museu casteller que ha de fer realitat la creació del museu amb implicació del propi govern de la Generalitat,
l'Ajuntament, la Diputació de Tarragona i altres institucions i entitats.

Vist que aquesta iniciativa representa l'assumpció del caràcter nacional del museu i garanteix la seva ubicació a la
nostra ciutat.

Vist el que disposen els arts. 252 i següents de la Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal i de règim local de Catalunya.

Vista la proposta de la Junta de Portaveus de data 10 d'abril de 2002, el Plenari de l'Ajuntament adopta el següent
acord:

Primer.- Manifestar el suport de l'Ajuntament a la proposta de creació del Consorci pel museu casteller de
Catalunya.

Segon.- Expressar la voluntat de l'Ajuntament que la constitució del consorci s'esdevingui una realitat en el temps
més breu possible.

Tercer.- Donar trasllat d'aquest acord al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, a la Diputació de
Tarragona, a la Coordinadora de Colles Castelleres i a les Colles Castelleres Locals.

CATORZÈ.- Moció presentada pel grup municipal de CiU en relació a les reformes legals en matèria de
finançament dels ens locals.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Atès que la concepció que s'ha configurat de Catalunya, a partir de l'Estatut, les lleis d'ordenació i els acords de
Parlament, està esctructurada a partir dels municipis, de les comarques i de la Generalitat, fruit, aquest model, de la
nostra història.

Atès que la cohesió municipal i el reforçament de les entitats locals suposa aprofundir en l'equilibri territorial.
Entenent, que equilibri territorial és que les persones visquin on visquin, gaudeixin no només dels mateixos drets
sinó que tinguin les mateixes oportunitats de desenvolupament social, familiar, professional, cultural i tinguin un
nivell de prestació de serveis uniforme. D'altra banda, equilibri territorial és aconseguir que en qualsevol punt de
Catalunya s'hi puguin desenvolupar les persones amb tota la seva plenitud.

Atès que l'estructuració de l'estat no es pot fer des d'una visió centralista on l'únic poder decisori sigui Madrid, sinó
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que cal una pluricentralitat on les decisions, pel cap baix, estiguin compartides. El desenvolupament dels municipis
i el reconeixement de llurs competències no pot servir per minvar les competències de les autonomies, ans al
contrari, és el Parlament de Catalunya i el Govern de la Generalitat qui tenen la competència plena en matèria
municipal.

És evident, i per aquí va l'evolució, que l'Estat en aquest segle ha de ser, en tot cas, un intermediari entre el poder
central europeu i el poder regional, aplicant doncs el principi de la subsidiarietat i respectant, en tot moment, els
principis de respecte i autonomia locals. No es tracta que l'estat recuperi competències perdudes sinó que cedeixi o
retorni les competències a les comunitats autònomes i als ens locals.

Per aixó, l'Estat ha de dotar els ajuntaments dels recursos econòmics perquè aquests puguin finançar les
competències pròpies i, de forma clara i contundent ha de fer un esforç per reconèixer com a competències aquells
serveis que els ajuntaments presten sense tenir-ne l'obligació legal. Al mateix temps, cal que l'estat tingui en
compte que el nivell d'exigència dels ciutadans, envers els serveis públics, cada vegada és més elevat i això obliga
a una adequació constant.

Atès que el debat sobre el "pacto local" ha estat imposat de manera irreflexiva, amb plantejaments uniformistes i
centralistes, obligant a les CCAA a delegar competències als Ajuntaments com si l'Estat no tingués cap
responsabilitat sobre la veritable problemàtica del món municipal: la manca de recursos dels ens locals, i en lloc de
plantejar un nou finançament local intenta enfrontar a les CCAA amb els ens locals.

Atès que ara és el moment de resoldre el finançament dels ajuntaments, i mentre aquesta matèria no es resolgui,
creiem que qualsevol altre debat que es vulgui dur a terme sobre el món local, que no porti com a premissa la
solució satisfactòria del finançament, és un intent de distreure l'atenció. I fis a cert punt un intent d'enfrontar el món
local amb les CCAA.

Per aquests motius, el Ple de l'Ajuntament de Valls aprova els següents:

ACORDS

Primer.- Instar al Govern de l'Estat espanyol, en el marc d'un Estat que és plurinacional, a que consideri com a
necessari donar ple compliment al principi d'Administració única, especialment en aquelles Comunitats Autònomes
amb una realitat nacional pròpia i que han demostrat històricament una voluntat decidida d'augmentar el seu actual
nivell d'autogovern.

Segon.- Demanar, al Congrés dels Diputats, tal com es fa en les conclusions del 2n. congrés de municipis de
Catalunya, que el Parlament de Catalunya tingui competències exclusives en legislació d'hisendes locals. Les
característiques de Catalunya han configurat uns models de municipis i de gestió i prestació de serveis diferents
que a la resta de l'estat. El reconeixement d'aquesta singularitat passa indefugiblement per dotar Catalunya dels
instruments jurídics necessaris per poder nodrir-se d'unes normatives pròpies en relació al finançament local.

Tercer.- Instar al Consell Executiu de la Generalitat de Catalunya a constituir una Comissió Mixta entre el Govern,
les Entitats Municipals (FMC i ACM) i les forces polítiques amb representació parlamentària, que avanci en la
formulació del Pacte Local de Catalunya i que estableixi i iniciï, tot seguit, un procés de descentralització de
competències i recursos des de l'Administració de la Generalitat als ajuntaments i ens locals de Catalunya.
Al mateix temps, s'insta al Govern de la Generalitat, a dotar-los dels instruments polítics i legals, que augmentin la
seva capacitat de gestió i que els permeti desenvolupar, amb major eficàcia, les seves responsabilitats
d'administració més propera als ciutadans.

Quart.- Demanar als legisladors la redacció d'una nova llei d'hisendes locals, per tal de millorar el finançament dels
ens locals, que estableixi criteris de participació financera més estables i suficients. I reconeixi els serveis públics
prestats i les competències actualment exercides per totes les administracions públiques locals.

Cinquè.- Comunicar el present acord al President de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del
Parlament de Catalunya i de les Corts Generals, i al Govern de l'Estat, a través del Ministerio para las
Administraciones Públicas.

QUINZÈ.- Moció presentada pel grup municipal de CiU en relació al traspàs a la Generalitat d'aquelles
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competències que actualment s'exerceixen des dels òrgans territorials de l'Administració de l'Estat a Catalunya.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Atès que en el procés de desenvolupament constitucional del dret a l'Autonomia es considera necessari donar
compliment al principi d'Administració única que ha de comportar la plena consideració que les Comunitats
Autònomes són l'Estat i, en conseqüència, que les seves administracions autonòmiques, en el marc d'un Estat que
és plurinacional, han de ser l'administració ordinària i única, assumint la responsabilitat directa en la gestió davant
els ciutadans de les competències autonòmiques i estatals en el seu àmbit territorial.

La pròpia Llei 6/1997, de 14 d'abril, d'Organització i Funcionament de l'Administració General de l'Estat
(LOFAGE) considera en la seva Exposició de motius "l'objectiu de l'Administració única o comú de forma que el
protagonisme administratiu en el territori autonòmic ho tingui l'Administracó autonòmica, que també podrà assumir
funcions administratives corresponents a matèries de competència exclusiva de l'Estat a partir de les tècniques de
l'article 150.2 de la Constitució".

En aquest sentit, ha de recordar-se que aquest article 150.2 de la Constitució preveu expressament que "l'Estat
podrà transferir o delegar en les Comunitats Autònomes, mitjançant Llei Orgànica, facultats corresponents a
matèria de titularitat estatal que per la seva pròpia naturalesa siguin susceptibles de transferència o delegació".

En aquest context, des de Catalunya es reclama un augment substancial de les facultats d'autogovern, augment que
ha de plasmar-se, entre altres mesures, en l'assumpció de les facultats executives que l'Administració estatal
realitza a través dels seus òrgans territorials, facultats que poden ser susceptibles de transferència a la Generalitat
de Catalunya, reforçant així el ple caràcter d'Administració única que ha de tenir. Aquesta transferència pot
realitzar-se a través del mecanisme contemplat en l'article 150.2 de la Constitució i respondria a la realitat nacional
de Catalunya, a la seva demanda de major autogovern i a l'avanç per tots reclamat en el procés d'eliminació de
duplicitats i de millora de la qualitat dels serveis que es presten.

Per aquests motius, el Ple de l'Ajuntament de Valls aprova els següents:

ACORDS

Primer.- Instar al Congrés dels Diputats, en el marc d'un Estat que és plurinacional, a que consideri com a necessari
donar ple compliment al principi d'Administració única, especialment en aquelles Comunitats Autònomes amb una
realitat nacional pròpia i que han demostrat històricament una voluntat decidida d'augmentar el seu actual nivell
d'autogovern.

Segon.- Instar al Govern a presentar, abans del 30 de setembre de l'any 2002, un Projecte de Llei Orgànica, d'acord
amb el previst en l'article 150.2 de la Constitució, de transferència a la Generalitat de Catalunya de totes les
facultats executives corresponents a matèries de titularitat estatal que actualment es presten a través dels òrgans
territorials de l'Administració General de l'Estat a Catalunya.

Tercer.- Comunicar el present acord al president de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del
Parlament de Catalunya i de les Corts Generals, i al Govern de l'Estat, a través del Ministerio para las
Administraciones Públicas.

SETZÈ.- Precs i Preguntes.

En l'apartat de respostes pendents recorda el Sr. Alcalde que es va recollir el prec relatiu a la relació de persones
que disposen d'autorització de compatibilitat, el qual és encara pendent de resposta si bé cal recordar que des de
l'Àrea corresponent es va fer una circular per recordar al personal l'obligació de declarar les segones activitats i
sol·licitar si s'escau, l'autorització de compatibilitat. En aquest moment s'estan recollint diferents situacions
d'empleats a fi i efecte d'actualitzar la situació.

Recorda el Sr. Gibert que en qualsevol cas la resposta encara no ha estat donada i recorda així mateix que hi ha
pendent de contestar la pregunta sobre el compliment d'una sèrie de resolucions de la Comissió de Govern respecte
a incompliments d'horari de diferent personal de la Corporació.

Manifesta el Sr. Alcalde que la resposta es farà per escrit si bé li consta que ja es va donar resposta en la comissió
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informativa.

Diu el Sr. Gibert que l'Alcalde pot delegar la resposta en altres regidors si ho considera oportú però sí que voldrien
que es donés resposta a través del mitjà que van demanar en els seus escrits, tot recordant que es tracta de
sol·licituds expresses entrades a través del registre general de l'Ajuntament. La resposta que ha arribat adreçada per
carta al portaveu no té l'amplitud que seria de desitjar i per això confien que se subsani.

Intervé el Sr. Magrinyà recordant que en el Ple de 25 de febrer van fer referència a les auditories energètiques i
varen rebre resposta de la Sra. Segú en el sentit que hi havien dos estudis encarregats; un de la Piscina Municipal
del Fornàs i l'altre de Casa Caritat. Un mes després la mateixa Sra. Segú va matisar la resposta dient que en realitat
l'encàrrec s'havia fet a PROVALLS a través del Patronat d'Esports. En tot cas va preveure que l'estudi estaria
acabat en un mes i els seria facilitat. Diu el Sr. Magrinyà que atès que transcorregut un mes no ha rebut els
informes demana en quin estat es troben.

A petició de l'Alcaldia respon el Sr. Sendra que és previst que l'estudi estigui acabat a finals de maig. Un cop el
Patronat en disposi el lliurarà a la Sra. Segú perquè en pugui informar a l'Ajuntament de la mateixa manera que se
n'informarà al Consell Rector del Patronat.

Intervé de nou el Sr. Magrinyà fent referència a la informació que la Sra. Batalla va demanar en el Ple anterior
relativa a l'informe de Tribugest sobre les inspeccions de l'IBI. Diu el Sr. Magrinyà que abans de començar el
Plenari el Sr. Camps li ha lliurat un estudi que correspon a la petició i que un cop analitzat el seu grup ja es
manifestarà sobre el mateix; en qualsevol cas volia deixar constància d'aquest fet.

En un altre ordre de coses demana el Sr. Magrinyà que es tingui en compte un prec en el sentit de millorar el
sistema d'agenda que utilitza l'Alcaldia per comunicar als regidors els actes que durant la setmana puguin merèixer
l'interès dels membres de la Corporació. Recorda el Sr. Magrinyà que quan hi va haver el canvi d'Alcaldia es va
canviar el sistema i que si bé en alguns aspectes ha estat positiu no acaba de funcionar: l'agenda es rep el dijous o
divendres, quan la majoria d'actes tenen lloc el mateix divendres o el cap de setmana i en conseqüència es fa difícil
pels regidors combinar les respectives agendes per poder assistir-hi. Demana el Sr. Magrinyà que es millori el
sistema de manera que es combinin els avantatges del sistema anterior, és a dir, adreçant les invitacions a mesura
que arriben i fent arribar a finals de setmana una agenda recordatori.

Diu el Sr. Alcalde que cal distingir l'agenda genèrica d'actes i aquells actes per als quals l'entitat organitzadora
demana que es faci extensiva l'invitació a tots els regidors. En aquest darrer cas s'utilitza la forma del saluda i es
comunica en el moment en què es rep. En qualsevol cas es procurarà que aquesta línia de comunicació sigui el més
àgil possible perquè tothom pugui fer les seves previsions.

Intervé el Sr. Caballero recordant que a la comissió informativa de 21 de febrer de l'Àrea d'organització i recursos
humans, el Sr. Fernández va informar de l'estat de l'expedient incoat a un empleat de la casa pel tema dels
incompliments horaris, tot dient que la Sra. Segú havia fet arribar un informe a l'àrea i d'acord amb aquest es
proposava l'arxiu de l'expedient a la Comissió de Govern. En aquella mateixa reunió es va demanar al Sr.
Fernández una còpia de l'esmentat informe. Més endavant va reiterar la petició a la comissió informativa i
finalment va rebre una documentació amb advertiment de la seva confidencialitat per part de l'Àrea de
planejament: es tracta simplement d'un comunicat intern de la cap d'àrea al Sr. Fernández en quan al compliment
d'horaris i la seva justificació. Diu el Sr. Caballero que només vol preguntar si aquesta és tota la justificació del
tema.

Diu la Sra. Segú que aquest no és l'únic document que hi ha sobre aquesta qüestió.

Recorda el Sr. Alcalde que a l'Ajuntament hi ha espais suficients per abordar aquesta qüestió, estudiar-la i prendre
les decisions que calguin. Per això demana que s'aplaçi el debat a la pròxima comissió informativa i allà es
discuteixi com cal.

Diu el Sr. Caballero que en aquest cas es limitarà a reiterar el que va demanar el 21 de febrer en el sentit de si se li
pot facilitar l'expedient que resol aquest cas.

Diu el Sr. Alcalde que ha quedat entesa la intenció del Sr. Caballero i que per la seva part i en relació a aquest
tema, també li vol fer el prec de què no es confonguin mai les funcions i responsabilitats pròpies del regidor en
temes que poden entrar en dimensions de caràcter personal, que de ben segur no ajudaran a ningú.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-04-29.htm[31/03/2017 14:11:25]

Recorda el Sr. Caballero que la intenció del prec era simplement disposar de la documentació necessària per aclarir
el tema, sense intenció de fer cap atac personal, perquè malgrat les interpretacions interessades que s'han volgut
donar a la qüestió no és una qüestió personal contra ningú sinó simplement l'interès en dirimir responsabilitats i
que cadascú en aquesta casa estigui al seu lloc.

Abans d'acabar la sessió recorda el Sr. Alcalde la recent maternitat de la regidora Dolors Duch, per la qual cosa
expressa la felicitació en nom del Plenari a la regidora amb motiu d'aquest esdeveniment.

Així mateix aprofita per donar la benvinguda a la Sra. Garzón que avui es reincorpora al Ple després de la seva
baixa pel mateix motiu.

No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20.40 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, el secretari, en dono fe.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-05-27.htm[31/03/2017 14:11:26]

A la Ciutat de Valls, essent les 20.05 hores del dia 27 de maig de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l'Ajuntament a l'objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l'efecte. Presideix
l'alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, Jordi Gibert Bonet, Eduard González Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume
Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano
Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu
Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusen l'assistència la Sra. Dolors Batalla i el
Sr. Joan Miquel Sancho. Estan assistits pel secretari Sr. Joan Plana i Sola i per la interventora habilitada acctal.
Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.

PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l'esborrany de l'acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 29 d'abril, és aprovat.

SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 288/02 al 414/02, ambdós inclosos.

El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 288/02 al 414/02, ambdós inclosos

TERCER.- Dació de compte del Decret de l'Alcaldia 402/02, pel qual s'aprova la liquidació del pressupost de la
Corporació i dels seus organismes autònoms, corresponent a l'exercici 2001.

El Plenari de l'Ajuntament es dóna per assabentat del Decret de l'Alcaldia 402/02, pel qual s'aprova la liquidació
del pressupost de la Corporació i dels seus organismes autònoms, corresponent a l'exercici 2001, del contingut
següent:

ANTECEDENTS

1. Presentada la liquidació del pressupost de la corporació i dels patronats així com de les societats mercantils per
part d'aquesta intervenció, s'han obtingut els següents resultats, segons els següents detalls:

CORPORACIÓ

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:

Pressupost inicial de despeses: 2.331.020.544
Modificacions de despeses: 380.850.096 
Pressupost definitiu de despeses: 2.711.870.640
Obligacions reconegudes: 2.449.870.688
Despeses ordenades: 2.173.091.679
Pagaments realitzats: 1.624.226.437
Obligacions pendents de pagament: 276.779.009
Ordres pendents de pagament 548.865.242

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs: -
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 318.036.820
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: 1.796.003
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 577.790.055

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 1.723.267.129 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos de la corporació:
1- Exercici en curs:
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Pressupost inicial d'ingressos: 2.485.886.775
Modificacions d'ingressos: 380.850.096
Pressupost definitiu d'ingressos: 2.866.736.871
Drets reconeguts: 2.266.919.286
Drets anul·lats: 7.688.318
Recaptació neta: 1.815.832.900
Drets pendents de cobrament: 451.086.386

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: 744.052.732
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 64.260.806
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: (102.692.866)
Ajuntaments ingressos realitzats pendents d'aplicació 98.252.280
Saldos de dubtós cobrament (141.695.590)

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 1.113.263.748

C)Resultat pressupostari de l'exercici de la corporació:

- Drets reconeguts nets: 2.266.919.286 
- Obligacions reconegudes netes: 2.449.870.688

RESULTAT PRESSUPOSTARI: (182.951.402)
- Desviacions positives de finançament: -
+ Desviacions negatives de finançament: 150.000.000
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria: -
+ Resultat d'operacions comercials: -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT: (32.951.402)

D) Romanents de crèdit de la corporació:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de 179.115.091 pts.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 1.113.263.748
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 451.086.386
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats 744.052.732
D'altres operacions no pressupostàries 64.260.806
- Saldos de dubtós cobrament (141.695.590)
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva (102.692.866)
Ajustes ingressos pendents d'aplicació 98.252.280

(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 1.723.267.129 
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 825.644.251
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 318.036.820 
De pressupostos d'ingressos 1.796.003
D'operacions comercials - 
D'altres operacions no pressupostàries 577.790.055
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- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva. (2.606.670)
Ajustaments pagaments pendents d'aplicació 2.606.670

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 132.509.225

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL ( 477.494.156 ) ptes.

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en 141.695.590 pessetes. Per a la
determinació d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels
recursos, i els percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria
l'anul.lació del dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-

3- . S'han informat negativament els pagaments i expedients administratius següents: (si és el cas)

PATRONATS

MUSEU DE VALLS

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:

Pressupost inicial de despeses: 11.806.089
Modificacions de despeses: 1.386.316
Pressupost definitiu de despeses: 13.192.405
Obligacions reconegudes: 12.710.400
Despeses ordenades: 11.334.218
Pagaments realitzats: 11.334.218
Obligacions pendents de pagament: 1.376.182

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs:
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 559.104
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 409.547

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 2.344.833 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos :
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 11.806.089
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Modificacions d'ingressos: 1.386.316
Pressupost definitiu d'ingressos: 13.192.405
Drets reconeguts: 15.105.648
Drets anul·lats: -
Recaptació neta: 12.232.148
Drets pendents de cobrament: 2.873.500

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: -
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 3.879.347
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: -

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 6.752.847

C)Resultat pressupostari de l'exercici :

- Drets reconeguts nets. 15.105.648 
- Obligacions reconegudes netes 12.710.400

RESULTAT PRESSUPOSTARI: 2.395.248
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT(en ptes.): 2.395.248

D) Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 6.752.847 
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 2.873.500
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats -
D'altres operacions no pressupostàries 3.879.347
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva -
- Saldos de dubtós cobrament -

(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 2.344.833
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 1.376.182
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 559.104
De pressupostos d'ingressos -
D'operacions comercials -
D'altres operacions no pressupostàries 409.547
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva -

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 2.980.866
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ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA. -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 7.388.880 ptes. 

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-

PATRONAT M. ESPORTS

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:

Pressupost inicial de despeses: 127.929.352
Modificacions de despeses: 9.514.055
Pressupost definitiu de despeses: 137.443.407
Obligacions reconegudes: 137.425.082
Despeses ordenades: 126.966.197
Pagaments realitzats: 126.966.197
Obligacions pendents de pagament: 10.458.885

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs: -
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 925.806
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 6.728.238

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 18.112.929 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos :
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 127.929.352
Modificacions d'ingressos: 9.514.055
Pressupost definitiu d'ingressos: 137.443.407
Drets reconeguts: 129.375.440
Drets anul·lats: 1.000
Recaptació neta: 125.840.539
Drets pendents de cobrament: 3.534.901

2- Exercicis tancats:
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Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: 1.087.275
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 621.944
Saldo de cobrament dubtós: 63.700
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: -

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 5.180.420

C)Resultat pressupostari de l'exercici :

- Drets reconeguts nets 129.375.440
- Obligacions reconegudes netes 137.425.082

RESULTAT PRESSUPOSTARI: (8.049.642)
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (en ptes): (8.049.642)

D) Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 5.180.420
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 3.534.901
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats 1.087.275
D'altres operacions no pressupostàries 621.944
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva -
- Saldos de dubtós cobrament (63.700)

(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 18.112.929
De pressupostos de despeses. Exercici en curs. 10.458.885
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 925.806
De pressupostos d'ingressos. -
D'operacions comercials -
D'altres operacions no pressupostàries 6.728.238
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva. -

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 4.075.575

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA. -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (8.856.934 ptes.)

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
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341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-
FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:

Pressupost inicial de despeses: 63.400.645
Modificacions de despeses: 3.300.000
Pressupost definitiu de despeses: 66.700.645
Obligacions reconegudes: 66.699.991
Despeses ordenades: 56.739.111
Pagaments realitzats: 56.739.111
Obligacions pendents de pagament: 9.960.880

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs: -
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 484.790
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
D'operacions comercials 1.000.000
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 11.732.589

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 23.178.259 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos:
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 67.534.451
Modificacions d'ingressos: 3.300.000
Pressupost definitiu d'ingressos: 70.834.451
Drets reconeguts: 63.015.507
Drets anul·lats: -
Recaptació neta: 59.105.920
Drets pendents de cobrament: 3.909.587

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: 347.600
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 1.976.937 
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: -

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 6.234.124

C)Resultat pressupostari de l'exercici:



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-05-27.htm[31/03/2017 14:11:26]

- Drets reconeguts nets 63.015.507 
- Obligacions reconegudes netes 66.699.991

RESULTAT PRESSUPOSTARI: (3.684.484) 
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT: (3.684.484)

D) Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 6.234.124
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 3.909.587
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats 347.600
D'altres operacions no pressupostàries 1.976.937
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva -
- Saldos de dubtós cobrament -

(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 23.178.259
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 9.960.880
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 484.790
De pressupostos d'ingressos -
D'operacions comercials 1.000.000
D'altres operacions no pressupostàries 11.732.589 
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva -

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 5.877.852

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA. -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (11.066.283ptes.)

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-05-27.htm[31/03/2017 14:11:26]

-
-
-

FUNDACIÓ P. M. PIUS HOSPITAL DE VALLS

comptes pendents auditoria

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:
Pressupost inicial de despeses: 50.179.596
Modificacions de despeses: 17.975.301
Pressupost definitiu de despeses: 68.154.897
Obligacions reconegudes: 68.064.652
Despeses ordenades: 51.766.649
Pagaments realitzats: 51.766.649
Obligacions pendents de pagament: 16.298.003

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs: - 
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 3.032.421
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 35.296

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 19.365.720 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos:
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 53.079.868
Modificacions d'ingressos: 17.975.301
Pressupost definitiu d'ingressos: 71.055.169
Drets reconeguts: 64.927.358
Drets anul·lats: -
Recaptació neta: 59.499.579
Drets pendents de cobrament: 2.102.005

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: 1.684.530 
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 30.908.384
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: -

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 34.694.919

C)Resultat pressupostari de l'exercici:

- Drets reconeguts nets 64.927.358
- Obligacions reconegudes netes 68.064.652

RESULTAT PRESSUPOSTARI: (3.137.294)
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -
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RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT: (3.137.294)

D) Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 34.694.919
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 2.102.005
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats 1.684.530
D'altres operacions no pressupostàries 30.908.384
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva. -
- Saldos de dubtós cobrament -

(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 19.365.720
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 16.298.003
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 3.032.421
De pressupostos d'ingressos -
D'operacions comercials -
D'altres operacions no pressupostàries 35.296
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva -

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 13.005.731

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA. -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 28.334.930 ptes.

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-

ESCOLA M. DE MÚSICA "ROBERT GERHARD"

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:
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Pressupost inicial de despeses: 39.090.624
Modificacions de despeses: 7.184.042
Pressupost definitiu de despeses: 46.274.666
Obligacions reconegudes: 46.269.715
Despeses ordenades: 42.893.385
Pagaments realitzats: 42.893.385
Obligacions pendents de pagament: 3.376.330

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs:
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats:
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 1.173.933
Menys = pagaments pendents aplicació 109.584

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 4.440.679 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos:
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 39.090.624
Modificacions d'ingressos: 7.184.042
Pressupost definitiu d'ingressos: 46.274.666
Drets reconeguts: 46.352.691 
Drets anul·lats: -
Recaptació neta: 38.690.276
Drets pendents de cobrament: 7.662.415

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: -
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 360.000
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: 1.385.656

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 6.636.759

C)Resultat pressupostari de :

- Drets reconeguts nets 46.352.691 
- Obligacions reconegudes netes 46.269.715

RESULTAT PRESSUPOSTARI: 82.976
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT(en ptes.): 82.976

D) Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
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- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

(+)DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 6.636.759
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 7.662.415
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats -
D'altres operacions no pressupostàries. 360.000
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva -
- Saldos de dubtós cobrament -
Menys = ingressos pendents d'aplicació 1.385.656

(-)CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 4.440.679
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 3.376.330
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats -
De pressupostos d'ingressos -
D'operacions comercials -
D'altres operacions no pressupostàries 1.173.933
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 109.584

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 6.265.298

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA. -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 8.461.378 ptes.

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-

INSTITUT MUNICIPAL DE PROMOCIÓ ECOCÒMICA

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:

Pressupost inicial de despeses: 44.545.909
Modificacions de despeses: 35.691.272
Pressupost definitiu de despeses: 80.237.181
Despeses autoritzades: 80.166.074
Despeses compromeses: 80.166.074
Obligacions reconegudes: 80.166.074
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Despeses ordenades: 54.120.814
Pagaments realitzats: 54.120.814
Obligacions pendents de pagament: 26.045.260

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs: -
Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 
5.857.865.
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 13.927.527
Menys pagaments realitzats pendents aplicació definitiva: 100 
D'operacions comercials: -

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 45.830.552 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos:
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 44.545.909
Modificacions d'ingressos: 33.633.667
Pressupost definitiu d'ingressos: 78.179.576
Drets reconeguts: 75.231.413
Drets anul·lats: -
Recaptació neta: 44.147.673
Drets pendents de cobrament: 31.083.740

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: 5.805.822
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 660.592
Ingressos realitzats pendents d'aplicació: -

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 37.550.154

C)Resultat pressupostari de l'exercici :

- Drets reconeguts nets 75.231.413
- Obligacions reconegudes netes 80.166.074

RESULTAT PRESSUPOSTARI: (4.934.661) 
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT: (4,934.661) 

D) Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):
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E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 37.550.154
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs. 31.083.740
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats 5.805.822
D'altres operacions no pressupostàries 660.592
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva -
- Saldos de dubtós cobrament -

+CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 45.830.552
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 26.045.260
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 5.857.865
De pressupostos d'ingressos -
D'operacions comercials 
D'altres operacions no pressupostàries 13.927.527 
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva -
+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI (85.554)

+ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (8.365.952) ptes. 

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-

FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL PER A LA INFÀNCIA I LA JOVENTUT "CASA CARITAT"

A)Respecte al Pressupost de despeses:

1- Exercici en curs:

Pressupost inicial de despeses: 57.833.858
Modificacions de despeses: 99.212.256
Pressupost definitiu de despeses: 157.046.116
Obligacions reconegudes: 157.046.116
Despeses ordenades: 138.790.110
Pagaments realitzats: 138.790.110 
Obligacions pendents de pagament: 18.256.004

2- Exercicis tancats:

Obligacions pendents de pagament corresponents al pressupost de despeses de l'exercici en curs: -
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Obligacions pendents de pagament corresponents als pressupostos de despeses d'exercicis tancats: 64.046
Obligacions derivades de devolucions d'ingressos pressupostaris: -
Ròssecs dels comptes de creditors no pressupostaris: 38.092.651

TOTAL CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT: 56.412.701 

B) Respecte al Pressupost d'ingressos:
1- Exercici en curs:

Pressupost inicial d'ingressos: 57.833.858
Modificacions d'ingressos: 99.212.256
Pressupost definitiu d'ingressos: 157.046.114
Drets reconeguts: 159.405.857
Drets anul·lats: -
Recaptació neta: 123.243.064
Drets pendents de cobrament: 36.162.793

2- Exercicis tancats:

Drets pressupostaris liquidats durant l'exercici pendents de cobrament: -
Drets pressupostaris liquidats en exercicis anteriors pendents de cobrament: 7.996.676
Els ròssecs dels comptes de deutors no pressupostaris: 743.944
Menys - Ingressos realitzats pendents d'aplicació: 2.436.870

TOTAL DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT: 42.466.543

C)Resultat pressupostari de l'exercici :

- Drets reconeguts nets 159.405.857
- Obligacions reconegudes netes 157.046.114

RESULTAT PRESSUPOSTARI: 2.359.743
- Desviacions positives de finançament -
+ Desviacions negatives de finançament -
+ Despeses finançades amb romanents líquids de tresoreria -
+ Resultat d'operacions comercials -

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT: 2.359.743

D) Romanents de crèdit :

El total de romanents de crèdit ascendeix a un total de - pessetes.

- Incorporació obligatòria (art.163.3 LLRHL): 
- Incorporació voluntària (art. 163.1 LLRHL):

E) Romanent de tresoreria:

El romanent de tresoreria, segons l'estat financer que figura a continuació:

DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 42.466.543
De pressupostos d'ingressos. Exercici en curs 36.162.793
De pressupostos d'ingressos. Pressupostos tancats 7.996.676
D'altres operacions no pressupostàries 743.944
- Ingressos realitzats pendents d'aplicació definitiva -
- Saldos de dubtós cobrament -
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Menys = ingressos realitzats pendents d'aplicació 2.436.870

+CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FINAL DE L'EXERCICI 56.412.701
De pressupostos de despeses. Exercici en curs 18.256.004 
De pressupostos de despeses. Pressupostos tancats 64.046
De pressupostos d'ingressos. - 
D'operacions comercials. -
D'altres operacions no pressupostàries. 38.092.651
- Pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva -

+ FONS LÍQUIDS A LA TRESORERIA A FINALS DE L'EXERCICI 16.587.371

+ROMANENT DE TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇAMENT FINALISTA. -

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 2.641.213 ptes.

1- De conformitat amb els articles 172.2 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes Locals (LLRHL) i article
101.1 del RD 500/1990 que desenvolupa la Llei d'Hisendes Locals en matèria pressupostària així com la regla
341.1 de la Instrucció de Comptabilitat es preveu que per quantificar el romanent de tresoreria s'han de deduir els
drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació, considerant:

El pendent de cobrament s'ha minorat, en concepte de dubtós cobrament, en - pessetes. Per a la determinació
d'aquesta quantia s'ha tingut en compte l'antiguitat dels deutes, el seu import, la naturalesa dels recursos, i els
percentatges de recaptació tant en executiva com en voluntària. En qualsevol cas això no implicaria l'anul.lació del
dret reconegut ni produirà la seva baixa.

2- S'han considerat com a ingressos afectats els següents:

-
-
-

SOCIETATS MERCANTILS

VIAS

Comptes pendents d'aprovació Junta General

COMPTE DE RESULTATS

706 Vendes de serveis 64.528.744
710 Interessos 37.333
755 Subv. d'explotació de CCAA 2.600.000
762 Transferències cts. del sector estatal 33.300
765 Transferències cts CCAA 7.024.037
766 Transferències cts d'entitats locals 2.977.191
789 Altres ingressos 60.223
VENDES I INGRESSOS 77.260.828

COST DE VENDES

610 Sous i salaris 36.215.006
615 Indemnitzacions per raó del servei 307.806
617 Cotitzacions socials a càrrec de l'empleador 946.501
618 Altres despeses socials 92.905
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630 Tributs de caràcter local 343.095
632 Tributs estatals 10.000
640 Lloguers 5.230.632
641 Reparacions i conservació 1.134.225
642 Subministraments 2.886.023
643 Comunicacions 140.535
645 Treballs realitzats per altres empreses 2.244.722
646 Primes d'assegurances 579.503
648 Material d'oficina 3.277.819
649 Despeses diverses 871.684
671 Transferències corrents A.O.O.A.A. adminis-
tratives de l'entitat local 8.574.652
DESPESES EXPLOTACIÓ 62.855.108

MARGE EXPLOTACIÓ 14.405.720

624 Interessos de préstecs 13.488.564
629 Altres despeses financeres 103.121
DESPESES FINANCERES 13.591.685

690 Amortització de l'immobilitzat material 4.640.287
AMORTITZACIONS I PROVISIONS 4.640.287

RESULTATS CORRENTS DE L'EXERCICI (3.826.252)
RESULTATS EXTRAORDINARIS
RESULTATS DE LA CARTERA DE VALORS
MODIFICACIÓ DE DRETS I OBLIGACIONS DE 
PRESSUPOSTOS TANCATS 
RESULTATS DE L'EXERCICI (3.826.252)

GESTIÓ PIUS HOSPITAL DE VALLS

Comptes pendents d'auditoria

COMPTE D'EXPLOTACIÓ

DEURE Saldo
31.12.01
DESPESES D'EXPLOTACIÓ

APROVISIONAMENTS
Consums de l'exercici

DESPESES DE PERSONAL

VARIACIONS EN PROVISIONS

ALTRES DESPESES D'EXPLOTACIÓ
Serveis exteriors
Tributs
Despeses de gestió 2.700.264.495

676.072.603
676.072.603
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1.807.890.009

0

216.301.883
216.186.791
115.092

BENEFICIS D'EXPLOTACIÓ 0

DESPESES FINANCERES 
17.880.565
RESULTATS FINANCERS POSITIUS 0

BENEFICIS DE LES ACTIVITATS ORDINÀRIES 0

DESPESES EXTRAORDINÀRIES

23.712.765
RESULTAT EXTRAORDINARI POSITIU 0

RESULTAT DE L'EXERCICI (BENEFICIS) 0

HAVER Saldo
31-12-01

INGRESSOS D'EXPLOTACIÓ

IMPORT NET XIFRA DE NEGOCI
Prestació de serveis assistencials

ALTRES INGRESSOS D'EXPLOTACIÓ
Subvencions a l'explotació
Ingressos accessoris
Excés i aplicacions de provisions 
2.619.057.706

2.588.796.994
2.588.796.994

30,260.712
4.295.392
25.965.320
0
PÈRDUES D'EXPLOTACIÓ 81.206.789

INGRESSOS FINANCERS 
197.767
RESULTATS FINANCERS NEGATIUS 17.682.798

PÈRDUES DE LAS ACTIVITATS ORDINÀRIES 98.889.587

INGRESSOS EXTRAORDINARIS 
11.641.539
RESULTAT EXTRAORDINARI NEGATIU 12.071.226

RESULTAT DE L'EXERCICI (PÈRDUES) 110.960.813
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FONAMENTS JURÍDICS

1. La liquidació posa de manifest, respecte al pressupost de despeses i per a cada partida pressupostària, els crèdits
inicials, les modificacions i els crèdits definitius, les despeses autoritzades i compromeses, les obligacions
reconegudes, els pagaments ordenats i els realitzats.

2. Respecte al pressupost d'ingressos, i per a cada concepte, la liquidació posa de manifest les previsions inicials,
les seves modificacions i les previsions definitives, els drets reconeguts i anul·lats, així com la recaptació neta.

3. S'ha complert el que estableix l'art.92 i següents del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, segons el qual es
desenvolupa el capítol primer del títol sisè de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals,
en matèria de pressupostos (LLHL)

4. Pel Secretri i l'interventor s'han emès els corresponents informes d'acord amb l'art. 172,3 de la LLHL.

DECRET

Primer.- Aprovar la liquidació del pressupost de l'exercici 2001.

Segon.- Informar al Ple en la primera sessió qui hi hagi.

QUART.- Aprovació del nomenament de representants del grup municipal del PP a diversos organismes autònoms.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vistos els escrits del Grup Municipal del PP de data 21 de maig, demanant el canvi de representants del grup
municipal del PP al Patronat Municipal d'Esports, a la Fundació Pública Municipal de Música Robert Gerhard i a la
Fundació Pública Municipal per a la Infància i la Joventut "Casa Caritat".

Vist el que disposa l'art. 38.c) del Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament
d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, el Ple adopta el següent acord:

Primer.- Modificar puntualment l'acord del Ple de 21 de maig de 2001, de nomenament de representants municipals
als òrgans col·legiats dels organismes autònoms municipals, segons s'indica a continuació

PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS
CiU: Sr. Joan Casabona Cardó
PSC: Sr. Óscar Morgado González
ERC: Sr. Josep Anton Romero
PP: Sr. Mario Martín Fernández

F.P.M. DE MÚSICA ROBERT GERHARD
CiU: Sra. Mercè Plana Boladeras
PSC: Sr. Joan Canela Coll
ERC: Sr. Josep Maria Pallàs Guasch
PP: Sra. Esther Recasens Segú

F.P.M. PER A LA INFÀNCIA I LA JOVENTUT "CASA CARITAT"
CiU: Sr. Joan Recasens Pié
PSC: Sra. Anna Andrés Toda
ERC: Sr. Josep Maria Pallàs Guasch
PP: Sr. Alberto Tejero Andrés

Segon.- Donar trasllat del present acord als interessats i als respectius organismes autònoms.
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CINQUÈ.- Aprovació inicial del pressupost únic de la Corporació i dels Organismes Autònoms per al'exercici 2002
i de la plantilla de personal.

Llegida la proposta intervé el Sr. Alcalde recordant que, si no hi ha cap objecció, aquest punt i el següent es
debatran conjuntament tenint en compte el vincle entre ambdues propostes.

Tot seguit intervé el Sr. Camps dient que quan es planteja el debat sobre pressupostos, tothom té molt clar que es
tracta d'un dels debats més importants de l'exercici i en aquest cas, és així per un doble motiu: pel propi pressupost i
per la presentació del pla d'actuació que ha d'ajudar a normalitzar la situació econòmica.

Diu el Sr. Camps que el pressupost total d'ingressos és de 17.660.049 € i el de despeses és de 15.902.126 €.
Respecte als detalls concrets que demostren la voluntat política de l'equip de govern i que constitueixen alhora els
paràmetres definidors del pla de sanejament són els següents: el resultat pressupostari previst serà de 1.757.923 € el
que representa un estalvi corrent a la fi de l'exercici 2002 d'1.310.149 €. Els ingressos corrents, amb 13.066.049 €
representen un augment del 12 % en referència al pressupost inicial del 2001 i un 5 % sobre el liquidat del mateix
exercici; aquesta dada confirma la millora considerable en la gestió d'ingressos iniciada l'any 2000 i que s'ha de
veure confirmada encara més els propers exercicis atesa la repercussió de les inspeccions sobre els padrons. En
aquest sentit posa com a exemple el Sr. Camps l'estat d'execució del primer trimestre del 2002 en partides que no
son padrons -plusvàlues, llicències d'obres, etc.- respecte a les quals s'ha superat gairebé en tots els casos la meitat
de les previsions d'ingrès de tot l'exercici tot i ser el primer quatrimestre.

Pel que fa a les despeses corrents diu el Sr. Camps que són de 11.755.900 € el que representa un 9 % d'increment
en referència al pressupost inicial del 2001 i un 1 % sobre el liquidat del mateix exercici; és clara doncs la
diferència a favor dels ingressos.

Per capítols, manifesta el Sr. Camps que en el capítol I, despeses de personal l'increment aproximat és d'un 3 %
mentre que el capíol II, serveis, representa una disminució de l'1 % si bé cal aclarir en aquest cas que algunes
partides s'han traspassat a d'altres organismes, com ara SAM VIAS, de manera que sense aquesta repercussió
l'increment del capítol 2 seria aproximadament del 4 %. En l'apartat de despeses financeres, capítol III, la
disminució ha estat del 13 % mentre que el capítol IV, transferències corrents ha experimentat un augment del 8 %.

Diu el Sr. Camps que aquestes dades permeten comprovar com s'ha materialitzat la contenció de la despesa i la
responsabilitat de l'equip de govern és conseguir que aquesta contenció sigui real i es reflecteixi en la liquidació del
pressupost de l'exercici 2002. Això ha de ser compatible amb la prestació dels mateixos serveis, buscant altres vies
d'ingressos, i sense deixar de potenciar les activitats destinades al conjunt de la societat civil, moltres de les quals
depenen de patronats i fundacions que han vist incrementats els seus ingressos al voltant del 10 %.

En relació a les inversions recorda el Sr. Camps que es redueixen considerablement, en concret fins a 2.437.953 €
el que representa un 10 % menys que el 2001; d'aquesta xifra l'Ajuntament destinarà 1.442.429 € de recursos propis
que inclouen els 841.000 € destinats a la reforma del pavelló Joana Ballart, que en aquest cas no afecten l'estalvi
net, atès que són finançats mitjançant un crèdit hipotecari. La resta d'inversions, pràcticament el 40 %, van
destinades al centre històric directe o indirectament.

Continua el Sr. Camps fent referència al pla de sanejament sobre el qual diu que està fet sobre xifres reals i
contrastades, perquè la pretensió és plantejar un pla realitzable i per això s'ha formulat sobre xifres concretes del
pressupost del present exercici. Recorda el Sr. Camps que, com és sabut, el pla s'ha elaborat a partir de
l'assessorament extern i ha estat debatut, consensuat i acceptat plenament per la direcció general de política
financera de la Generalitat de Catalunya; aquest pla té una vigència fins el 2005 i marca la línia de treball en les
macro xifres tant de les ordenances com dels pressupostos futurs. El resultat del Pla ha de portar a través d'una
serie d'operacions financeres a liquidar el 2003 amb un romanent de tresoreria equilibrat després de normalitzar els
pagaments en un termini raonable. En aquest sentit recorda el Sr. Camps que ja ara l'Ajuntament està pagant una
part important dels seus proveïdors a 6 mesos en lloc dels 16-18 que havien d'esperar fins fa ben poc. Diu el Sr.
Camps que el resultat final del pla de sanejament ha de ser que l'exercici 2005 es tanqui amb un superàvit de
tresoreria previst de 2.737.277 €.

Conclou el Sr. Camps que aquestes xifres demostren la voluntat de l'equip de govern de presentar d'una banda un
pressupost equilibrat, que alhora dóna resposta a les demandes de la societat i alhora presentar un pla de sanejament
amb la voluntat de complir-lo fidelment que ha de condicionar els pressupostos d'aquí al 2005; tot plegat s'ha
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d'afegir la capacitat de fer més estalvi i poder obtenir recursos per altres vies, però sempre amb la pauta d'aquest
pla que ha de portar a l'Ajuntament a una situació absolutament normalitzada, en el marc, això sí, de la
problemàtica de totes les hisendes locals.

Intervé el Sr. Caballero dient que el grup municipal del PP votarà en contra de les dues propostes -pressupost i pla
de sanejament- .

Recorda el Sr. Caballero que en primer lloc hi ha una qüestió de coherència i atès que no van estar d'acord amb la
proposta d'ordenances fiscals per l'exercici 2002 i en conseqüència no poden estar d'acord amb els ingressos
previstos en aquesta proposta de pressupost. Afegeix el Sr. Caballero que el que més el sobta de totes maneres és
l'apartat de despeses, perquè segons la documentació que ha pogut comprovar, l'increment de la despesa de
personal és de l'11,4 %, l'increment de despeses per béns corrents i serveis és d'un 15,19 % mentre que en les
transferències corrents l'increment és del 22,14 %. A més en l'apartat d'inversions la reducció segons les mateixes
dades consultades és del 24,62 %. Diu el Sr. Caballero que davant d'això la conclusió és que el pressupost està fet
una mica a mida engrandit en alguns aspectes per tal que encaixi en el contingut del pla de sanejament; però la
contenció de la despesa no es veu per enlloc hi ha capítols certament preocupants com el de personal, béns corrents
i serveis i transferències corrents.

Afegeix el Sr. Caballero que també és preocupant la referència feta pel Sr. Camps en l'apartat d'inversions
precisament ara que s'està en ple moviment del PERI del barri vell. En aquest sentit recorda el Sr. Caballero que la
inversió més important és la de l'antiga fàbrica Creus recolzada amb els fons FEDER, però buscant la resta de
partides d'inversions només ha sabut trobar una partida de l'àrea de planejament que parla del Pla General i del
PERI del centre històric amb una dotació de 30.000 € i dues partides de l'àrea de serveis, disciplina urbanística i
execució d'obra -urbanització d'espais públics i urbanització de carrers- per valors respectius de 60.000 € cada una.
Tenint en compte la magnitud del PERI i la previsió d'execució aquesta seria una clara insuficiència; en qualsevol
cas per aquesta i la resta de raons exposades, com s'ha dit a l'inici, el vot del grup municipal del PP serà
desfavorable a l'aprovació del pressupost i del pla de sanejament.

Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que començarà per les coincidències, en primer lloc respecte a la importància
del pressupost que no és altra cosa que la plasmació i la quantificació econòmica d'un projecte polític que es vol
portar a terme durant un període concret i de futur . Recorda el Sr. Magrinyà que vol remarcar aquest caràcter de
futur perquè cal tenir present que el pressupost que s'està aprovant és el del present exercici, no el del proper.

Diu el Sr. Magrinyà que fent un repàs de les característiques del pressupost del 2002 cal parlar del qui, com i quan
es presenta aquest document; pel que fa al qui, és obvi que el presenta el Sr. alcalde amb el suport del seu equp de
govern, en aquest cas PSC i ERC; respecte al quan, som a 27 de maig de l'any en curs, comparativament amb altres
administracions 7 o 8 mesos més tard del que preveu la llei i és recomanable, tenint en compte a més que un cop el
pressupost sigui aprovat definitivament, com a mínim a finals del mes vinent, haurà transcorregut més de la meitat
de l'exercici; és evident, doncs, el retard, un retard que en l'etapa Castells es va corregir bastant però ara hom
existeix a un pas enrera. Afegeix el Sr. Magrinyà que presentà el pressupost tard té avantatges i inconvenients;
entre els avantatges hi ha el fet que es pot presentar un projecte més ajustat, més creïble, més executable, ja que hi
ha una realitat ja coneguda del projecte que es vol desenvolupar, talment com qui ja coneix la meitat de les
preguntes d'un examen. Però també té inconvenients, i grossos: el primer i sobretot és que perd la funció específica
del pressupost com element previsor i de futur.

Respecte al "com" es presenta aquest pressupost, recorda el Sr. Magrinyà que per sobre de tot es presenta
condicionat, en primer lloc per la gestió d'altres projectes desenvolupats en el passat, però també per una situació
general marcada per l'existència de dèficits i que és el resultat de la gestió portada a terme pel govern municipal en
els darrers anys; condicionat també per la greu situació econòmica municipal i per la no celebració en el passat del
debat de la ciutat que hauria permés disposar de propostes diverses i de futur; i finalment molt condicionat, com bé
deia el Sr. Camps, pel Pla de sanejament. Diu el Sr. Magrinyà que és en definitiva un pressupost condicionat pel
passat; un pressupost que obliga a mirar enrera, a corregir errors i que no permet contemplar iniciatives de futur
treient-li aquell contingut que li és propi.

Respecte a la qualitat tècnica del pressupost 2002, diu el Sr. Magrinyà que es poden discutir molt poques xifres i
que tant les esmentades pel Sr. Camps com les esmentades pel Sr. Caballero són correctes si bé s'utilitzen bases
diferents, a partir del pressupost reconegut i a partir del pressupost inicial, segons el cas. En qualsevol cas, diu el
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Sr. Magrinyà que aquest cop el Sr. Camps i el seu equip de col.laboradors s'han treballat el pressupost, fins al punt
que dels 11 pressupostos que ha tingut ocasió de valorar, pot dir que tècnicament és el millor que ha tingut a les
mans. Afegeix el Sr. Magrinyà que sobre el paper, el pressupost preveu un estalvi corrent important, 1,3 milions
d'euros i uns objectius econòmics del tot necessaris, per tant la valoració des d'aquest punt de vista ha de ser bona.
Ara bé, també s'ha de dir que es tracta d'un pressupost molt forçat, com entrat en calçador, amb uns objectius que
exigeixen un elevat nivell d'eficàcia pel que fa a l'equip gestor que els ha de posar a la pràctica i per qui l'ha de
complir i fer-lo complir. A partir d'aquí la primera pregunta que hom ha de fer-se és si aquest pressupost del 2002
és o no executable. Per analitzar-ho i no fer ball de números es compararà amb pressupost executats, no amb
pressupostos inicials, i s'analitzarà sobretot l'Ajuntament deixant la banda el consolidat, que pràcticament segueix la
mateixa línia.

Així, pel que fa als ingressos, diu el Sr. Magrinyà que ha separat els corrents en dos grups: els propis, I, II i III, que
depenen de l'Ajuntament, i la resta que provenen de l'estat i la Generalitat. Pel que fa als capítols I, II i III hi ha un
increment respecte al reconegut d'un 12,54%. En el conjunt dels ingressos corrents, és a dir, incloent també els
capítos IV i V, l'increment és del 7,22%. El total d'ingressos incrementa un 29,62% respecte al liquidat del 2001;
en definitiva totes les dades facilitades es poden donar per bones.

Recorda també el Sr. Magrinyà que l'equip de govern preveu facturar en concepte d'IBI i IAE, dins del capítol I, un
13,47% més del liquidat i en el capítol II, respecte a l'impost sobre construccions i obres, fonamentalment, un 112%
més respecte a l'inicial, tot i que només un 18,02% sobre el liquidat. El mateix es pot dir respecte a les llicències
urbanístiques del capítol III, si bé en aquest cas l'increment sobre el liquidat és el 20,02%; déu n'hi do, doncs, de
l'increment d'ingressos que es preveuen aconseguir.

Pel que fa a les despeses, diu el Sr. Magrinyà que tampoc entrarà en detall i ho resumirà recordant que en el
conjunt dels capítols I, II, III i IV es preveu un increment del 9,01% respecte al liquidat i un 12,40% respecte a
l'inicial. El total de les despeses contempla un increment en conjunt del 8% respecte a l'anterior pressupost liquidat
i d'un 13,51 respecte a l'inicial de l'any passat. En aquest apartat només cal destacar els patronats que han vist
incrementades les seves partides -Esports, Acció Cultural, IMPE i Museu- en detriment de Casa Caritat, Hospital i
Escola de Música.

Respecte a l'estalvi corrent previst, recorda el Sr. Magrinyà que efectivament és el que ha citat el Sr. Camps: 1,3
milions d'euros.

Com a conclusió de tot plegat, diu el Sr. Magrinyà que es preveu incrementar els ingressos respecte al liquidat d'un
18,20% i les despeses d'un 13,51%; és a dir, un diferencial de gairebé 5 punts; és aquí on l'equip de govern es basa
per aconseguir l'objectiu; dit d'altra manera es concentra l'esforç en ingressar més en lloc de reduir més.

Pel que fa a les inversions, diu el Sr. Magrinyà que respecte al pressupost inicial de l'any passat hi ha una reducció
de 24,62%, un 10% sobre el liquidat; cal fer notar, però, que pel que fa al finançament d'aquestes inversions el
80,96% procedeixen de fons propis, de dos apartats concrets: vendre's parcel.les per valor de mig milió d'euros i
recórrer a crèdits per 1,4 milions d'euros; només un 19% de fons externs. Afegeix el Sr. Magrinyà que la inversió
més important és la del pavelló Joana Ballart que, cal recordar, és només una remodel.lació d'un edifici vell de 33
anys d'existència. Pel que fa a la resta està d'acord amb el Sr. Caballero en el sentit que les consignacions de
partides pel centre històric no s'ajusten a les seves necessitats i d'altra banda són normalment compromisos contrets
en el passat.

En relació al pla de sanejament diu el Sr. Magrinyà que és aquest un instrument que afecta aquest exercici i els
següents, d'aquí la seva importància i la forma com condiciona els pressupostos. Deia el Sr. Camps que aquest és
un pla per complir com si els altres 4 no ho fossin. De fet el grup municipal de CiU ja advertia que els atres plans
eren incomplibles i ara se'ls dóna la raó; esperen i desitgen que efectivament el cinquè pla es compleixi, tot i que
déu n'hi do de les hipòtesis d'evolució que es fixen: Així hi ha d'haver un creixement en els exercicis futurs dels
pressupostos de despesa corrent únicament en els mateixos termes que la inflació; abans s'ha parlat d'un 9% i
segurament no és aquesta la inflació prevista. La mateixa auditoria marca un 3,5%. En exercicis futurs es preveu
implantar els mecanismes de gestió de despesa que permetin realitzar la despesa corrent pressupostada en un 95 %
del seu import, una cosa que fins ara l'equip de govern ho ha aconseguit.

Continua el Sr. Magrinyà dient que com a hipòtesi d'evolució el pla també fixa que el creixement en exercicis
futurs dels imports pressupostats per ingressos corrents ha de ser superior a la inflació i per tant a la despesa
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corrent; això és possible sempre i quan es compleixi l'altra hiòtesi, és a dir que hi hagi la deguda actualització de
padrons, la realització d'una política activa d'inspecció tributària, l'actualització dels tipus impositius i l'anàlisi dels
costos reals dels serveis finançats amb taxes. Una altra hipòtesi d'obligat compliment és l'increment dels ingressos
per transferències corrents mitjançant una política activa d'activitats subvencionables i una gestió efectiva de la
sol·licitud i justificació de subvencions. Diu el Sr. Magrinyà que això cal posar-ho en dube atesa la política de
confrontació que últimament s'està practicant des del govern. Recorda el Sr. Magrinyà que el Pla també planteja
una política de gestió tributària que permeti liquidar com a mínim el 100 % dels imports previstos; cal recordar en
aquest sentit com adverteixen els auditors que l'equip de govern mai ha passat del 86 %.

Recorda el Sr. Magrinyà que també es planteja una política de millora en els terminis de pagament, citant com a
exemple el Sr. Camps la reducció de 16 a 6. L'altre dia a la comissió ja es va poder demostrar que la política de
compres no és gaire efectiva i que no es va gaire bé quan es subcontracta una empresa intermediària perquè compri
pel compte de l'Ajuntament uns serveis innecessaris com els de l'estudi geològic de la plaça de l'Escorxador.
Continua el Sr. Magrinyà dient que quan el seu grup va demanar quines mesures havien de garantir el compliment
del Pla se'ls va remetre a l'art. 30 de les bases d'execució del pressupost, el qual no preveu cap mesura concreta,
doncs només diu textualment "amb la periodicitat que estableixi la regidoria d'hisenda es realitzarà un seguiment de
l'execució del pressupost de l'exercici 2002 per tal d'analitzar les possibles desviacions que puguin produir-se" diu
el Sr. Magrinyà que no se sap quina periodicitat és aquesta. Les bases continuen dient "quan s'escaigui aquest
seguiment de l'execució pressupostària podrà donar lloc a una reunió de control pressupostari" o bé "el seguiment
pressupostari comportarà la preparació de resums periòdics " i "els responsables gestors de la despesa hauran de
justificar quan així els sigui requerit l'origen i naturalesa de les desviacions detectades", talment com si ja se'n
preveiessin; o bé quan es diu que "la intervenció municipal informarà d'aquelles despeses per les quals no s'hagin
seguit els tràmits previs d'autorització", com si ja es donés per possible que no se seguissin els tràmits preceptius.

Diu el Sr. Magrinyà que podria continuar citant les bases del pressupost però el cert és que no ha trobat cap mesura
concreta de garantia. En qualsevol cas tot i donar per bons tots els números la pregunta és si és executable i
sobretot si és executable per aquest equip gestor i sobre això darrer hi ha molts dubtes. El pressupost de 2002
introdueix canvis importants respecte als anteriors, per tant la pregunta que caldria fer-se és si hi ha canvis de
gestió que garanteixin el compliment d'aquests canvis . Diu el Sr. Magrinyà que posant un símil empresarial el
consell d'administració és el mateix, no s'ha ampliat, CiU no hi ha entrat; el president és el mateix malgrat la
permuta, l'equip tècnic és el mateix i també hi ha el mateix organigrama, no s'ha aprovat cap mecanisme o nou
procés de gestió com podria ser l'ISO 9001 o l'EFQM que garanteixin el rigor dels processos. Tot segueix igual i
pel que fa als procediments de gestió tot sembla indicar que es continua seguint el vell i famós PAMEGM fruit de
la inspiració del Sr. Moreno que hom sap els èxits que ha donat.

Diu el Sr. Magrinyà que efectivament CiU dubta de la capacitat de l'equip gestó per raons de currículum i de la
gestió feta fins ara. Per exemplificar-ho han elaborat un quadre comparatiu que relaciona l'efectivitat entre el que es
preveia i el que s'ha aconseguit en els darrers set anys. Així, pel que fa als ingressos en els capítols I, II i III, en set
anys mai s'ha aconseguit l'efectivitat que ara es promet, el 100 %, ans al contrari, la mitjana és del 89,69 % i el
darrer any un 86,45 % -la gràfica elaborada permet visualitzar la tendència descendent- . Afegeix el Sr. Magrinyà
que pel que fa a l'evolució històrica en valors absoluts aquesta reflecteix una tendència que no es correspon a allò
que l'equip de govern preveu assolir, és a dir aquest resum històric de 7 anys projecta a una situació de futur que
no compleix amb les previsions del pressupost.

Continua el Sr. Magrinyà dient que en la mateixa anàlisi històrica el desglós dels últims 3 anys és una mica millor.
Pel que fa a la previsió d'increment d'ingressos que l'equip de govern xifra en 880.000 € si hom es fia de l'històric
això s'hauria de reduir en 270.000 € perquè allò que reflecteix l'estudi és que l'equip de govern ha sobrevalorat els
ingressos a obtenir malgrat la millora dels tres últims anys i sempre tenint en compte que amb els ingressos s'ha de
ser conservador.

Pel que fa a les despeses la situació és completament al revés, doncs la tendència és ascendent és a dir allò que
l'equip de govern es compromet a mantenir en paral·lel s'ha anat desviant sempre anys rere any. Així si bé es
preveu un increment de la despesa en el conjunt dels capítols I a IV de només 83.000 € l'anàlisi històrica assenyala
que la desviació serà de 154.000 €.

Manifesta el Sr. Magrinyà que si l'anàlisi es fa a partir dels compromisos més recents es pot comprovar que a l'any
passat es preveia, per boca del Sr. Ollé, una reducció del 3 % a la qual s'havia d'arribar, textualment, "executant un
projecte elaborat pel Departament de Recursos Humans, un estudi organitzatiu que ha de permetre optimitzar els
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recursos humans de la Corporació"; doncs bé es preveia una reducció del 3 % i s'ha obtingut un increment de l'11
%. Pel que fa al capítol II també el Sr. Ollé deia que la previsió era reduir un 6 %, doncs bé el que s'ha aconseguit
és incrementar un 15 %. El mateix Sr. Fernández deia que sempre s'havia recriminat a l'equip de govern la
incapacitat per rebaixar els capítols I i II i que per primer cop això es plantejava seriosament. Diu el Sr. Magrinyà
que ja es veu la seriositat de reudir un 3 a incrementar un 11% i de reduir un 6% a incrementar un 15 % per no
continuar amb més exemples.

Continua el Sr. Magrinyà dient que hi ha més qüestions que avalen tots els dubtes que el grup municipal de CiU té
al respecte, en aquest sentit és definitiva la liquidació del 2001, de resultats negatius com la majoria dels darrers
exercicis i amb un acumulat en aquest darrer cas de 312 milions de pessetes.

Manifesta el Sr. Magrinyà que el Sr. Camps feia referència a l'estat d'execució del present exercici per allò dels
avantatges d'anar amb les preguntes sabudes. En aquest sentit recorda el Sr. Magrinyà que les xifres de què disposa
només arriben fins al mes de maig i agafant 15 partides significatives ha constatat per exemple, que en la partida
d'imprevistos, que n'hi ha tot l'any, només en el primer trimestre l'Ajuntament n'ha gastat un 36,21 % enlloc del 25
% que correspondria; en la partida de publicitat i subscripcions, la despesa s'eleva al 53 % i en la contractació per
excés de feina ja són al 54,83 % tot i que l'objectiu era no fer-ne. Pel que fa a les hores extres ja s'ha gastat el
29,26 % i en la partida de manteniment de carrers el 42,28 % mentre que en el manteniment d'enllumenat el 39,29
% i en telèfon de l'edifici el 28,84 % . Això en el primer trimestre.

Tot plegat, anàlisi històrica, liquidació, seguiment d'execució del pressupost, són fons d'informació que permeten
plantejar-se tota aquesta sèrie de dubtes.

Diu el Sr. Magrinyà també que vol fer referència a la captació de recursos extraordinaris que, com s'ha dit són
importantíssims però que no van per gaire bon camí amb la política de confrontació que s'ha obert. Arribats a
aquest punt cal reconèixer al Sr. Castells que en la seva etapa això es va corregir i déu n'hi dó la diferència amb
l'etapa del Sr. Pérez de Tudela; prova d'aquesta correcció és que es van aconseguir bons resultats. Afegeix el Sr.
Magrinyà que l'etapa del Sr. Moreno s'acosta molt més a l'etapa del Sr. Pérez de Tudela que no pas a la del Sr.
Castells i que cal donar al Cèsar allò que és del Cèsar.

Conclou el Sr. Magrinyà que el pressupost del 2002 i el pla de sanejament es presenten tard, molt tard; que el
pressupost està totalment condicionat pel pla de sanejament i pel passat i que el seu compliment requereix un nivell
d'exigència a l'equip gestor. Tècnicament és un bon pressupost però la qüestió és si és executable pel mateix equip
gestor sobre el qual hi ha seriosos dubtes de que sigui capaç de canviar les tendències històriques que s'han
explicat.

Diu el Sr. Magrinyà que aprofitant la presència de membres del CB Valls a la sala, posarà un símil que pot ser
entenedor: aquest equip de govern durant 7 anys només ha estat capaç d'encistellar un promig de 82 punts per
partit, que vindrien a ser els ingressos; pel que fa a les despeses ha encaixat una mitjana de 107 punts en el mateix
període i per acabar aquest mateix equip pel que fa a l'estalvi corrent que pretenia aconseguir durant 7 temporades
seguides ha suspès totes les lligues. Es pregunta el Sr. Magrinyà si algú creu que aquest equip que durant 7 anys ha
fet això, ara és capaç, 4 temporades seguides de fer més de 100 punts en cada partit en lloc de 82 i d'encaixar-ne
menys de 85 en lloc de 100. Diu el Sr. Magrinyà que si les respostes a aquestes preguntes fossin afirmatives no
tindrien cap dubte en votar a favor de la proposta, però els dubtes com s'ha pogut comprovar són força raonables.
Amb tot, com que aquest cop s'ha presentat d'una altra manera i es veu un esforç important i tenint en compte que
som davant l'aprovació inicial el grup municipal de CiU no votarà en contra de la proposta, s'abstindrà, però ja
avancen que si en el període d'informació pública i abans de l'aprovació definitiva no hi ha una acceptació o
introducció de mesures que garanteixin el compliment del pla de sanejament i el pressupost, tenint en compte el
decàleg presentat per CiU, sobretot en l'apartat d'involucrar l'organització en la consecució d'objectius, és a dir, si
l'equip de govern no fa un canvi substancial d'organigrama, al juny hom pot imaginar el que passarà.

Intervé el Sr. Camps agraïnt al Sr. Magrinyà el to emprat i recordant al Sr. Caballero que evidentment es referia al
pressupost liquidat de 2001. Referint-se també al Sr. Caballero diu el Sr. Camps que lamenta que encara sigui
l'hora que en una comissió de control pressupostari o d'hisenda el Sr. Caballero hagi dit alguna cosa sobre els
pressupostos, tot i que tothom té dret a utilitzar els fòrums que cregui més convenients. En relació al centre històric,
recorda el Sr. Camps que quan s'ha referit a Ca Creus també ha aclarit que es tractava d'una part de la inversió i
com es pot comprovar hi ha d'altres inversions a l'àmbit del centre històric.
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Fent referència a la intervenció del Sr. Magrinyà diu el Sr. Camps que certament el pressupost s'ha presentat amb
retard i hauria estat fàcil per l'equip de govern presentar un pressupost sense tenir en compte que es necessitava fer
un pla de sanejament; més cal tenir en compte que si el pressupost no s'ha presentat abans ha estat seguint
recomanacions expresses de la Direcció Gral. de Política Financera de la Generalitat, que demanava a l'Ajuntament
la presentació conjunta del Pla de sanejament amb les mesures adequades. Potser tècnicament no hi hauria hagut
cap problema però calia establir els mecanismes de control i contenció.

Pel que fa al compliment del pla de sanejament diu el Sr. Camps que ara no serveix per res pensar en allò que
hauria pogut ser i no ha estat. No es tracta de fer hipòtesis sinó de buscar alternatives i complir-les; és legítim tenir
dubtes, però es pot assegurar que la voluntat de l'equip de govern és complir el pla i temps hi haurà per comprovar-
ho en el moment de fer les liquidacions de cada pressupost. Partir del negativisme no serveix per a res.

En quan als ingressos, diu el Sr. Camps que malgrat els dubtes sobre el compliment de les previsions el cert és que
les xifres del primer trimestre són prou explícites; així pel que fa a l'impost sobre increment del valor dels terrenys
amb una previsió de 516.000 € ja hi ha reconeguts drets per import de 230.000 i escaig euros. En l'impost
d'instal·lacions, obres i construccions, del 1.021.000 € pressupostats ja s'han reconegut drets per import de 694.000
€ i en llicències urbanístiques 313.000 € en front dels 610.000 € previstos per tot l'any, tot això en el primer
trimestre i només en partides que no es corresponen a padrons respecte als quals es veurà el grau de compliment un
cop siguin en circulació.

En relació a les mesures per portar a terme el pla de sanejament diu el Sr. Camps que les mesures exposades per
CiU en forma de decàleg d'una o altra manera ja són incorporades al pressupost i encara que el Sr. Magrinyà dubti
de la concreció de l'art. 30 de les bases d'execució és evident que el desenvolupament d'aquestes l'ha de marcar la
regidoria d'hisenda; la periodicitat s'ha d'establir en funció de les liquidacions, de l'estat d'execució del pressupost i
és absolutament lògic que així sigui. D'altra banda cal recordar que no hi ha cap problema en debatre i discutir
totes les mesures que es creguin convenients perquè l'objectiu final és donar compliment al pla.

Manifesta el Sr. Camps que l'equip de govern té una part important de responsabilitat quan a l'execució del
pressupost municipal però també l'oposició hi té un paper important per bé que cal demanar respecte pel treball de
la Comissió i participar-hi de la forma adequada, cosa que sempre serà més constructiva que anar ensenyant gràfics
aquí al plenari. Afegeix el Sr. Camps que malgrat tots els gràfics que es puguin presentar ell no coneix cap
administració en la qual les despeses tinguin tendència a baixar i menys quan es tracta d'una administració que té
l'obligació de donar serveis. El que sí és lògic és que les tendències es vagin equilibrant i això vol dir millorar la
gestió d'ingressos i controlar les despeses.

Conclou el Sr. Camps que avui ha quedat prou clar allò de veure el got mig buit o mig ple i que si bé no pot evitar
que el grup municipal de CiU el vegi mig buit ha de demanar respecte per la visió contrària i sobretot pel treball, la
recerca de solucions i alternatives de vegades extrapressupostàries. Perquè la venda d'actius, per exemple, no té
altre objectiu que fer inversions que també es transformen en serveis i infraestructures i per tant redunden en el bé
comú, en quelcom que queda per la ciutat.

Intervé en torn de rèplica el Sr. Caballero dient que és membre de la comissió des de fa poc més de 3 anys i pot
assegurar que d'aportacions n'ha fet i moltes, una altra cosa és que gairebé mai han estat escoltades; de totes
maneres el Sr. Camps només fa un any que és a l'àrea i potser no ha pogut viure aquesta realitat. En qualsevol cas
poca cosa es pot aportar quan les xifres es disposen des de fa tan pocs dies. Recorda el Sr. Caballero que alguna
cosa sí que ha aportat quan va advertir a la comissió de què les xifres que es presentaven a la Generalitat no
quadraven amb les que es donaven als regidors i això va permetre a tothom partir d'una documentació correcta.
També ha intentat corregir els errors de càlcul i fer quadrar les xifres, tot recordant en aquest sentit que aplicant les
fòrmules que va considerar adients, el romanent de tresoreria de l'any 2005 no quadrava amb gairebé 1 milió
d'euros, concretament 960.226 €. Acaba la seva intervenció el Sr. Caballero recordant que sobre les inversions del
barri vell tot i que el tema de la plaça de la Fusta és molt important, sumant tota la inversió prevista pel PERI i
projectada a 10 anys es continua quedant coixa.

També en torn de rèplica intervé el Sr. Magrinyà demanant al Sr. Camps que no s'excusi en la Generalitat per
haver presentat tard els pressupostos. Respecte als Plans de sanejament recorda el Sr. Magrinyà que si els altres 4
s'haguessin complert el cinquè no hauria estat necessari. D'altra banda una de les condicions a què es va supeditar
la preparació del pressupost no va ser el pla de sanejament sinó l'auditoria econòmica encarregada pel Sr. Moreno,
per tant s'ha d'explicar tot. En quan als dubtes diu el Sr. Magrinyà que no tan sols són legítims sinó que també són
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fonamentats tal com ha aclarit en la seva intervenció anterior i tot i que no pot negar la voluntat de compliment,
menys encara es pot negar la realitat dels resultats obtinguts fins ara amb aquesta bona voluntat.

Diu el Sr. Magrinyà que els ingressos tenen bones espectatives i hom pot estar-hi d'acord però cal malfiar-se dels
ingressos que són fruit de situacions conjunturals; aquests s'haurien de guardar per fer coses extraordinàries mai per
fer despesa corrent. Respecte a les mesures, potser sí que n'hi ha de concretes però la seva eficàcia no es veurà fins
que no es presenti la feina feta. A més recorda el Sr. Magrinyà que el Sr. Camps ha parlat molt dels ingressos i ha
oblidat la desviació de les despeses sense explicar quines mesures va prendre el 31 de març quan va veure que se li
desviava el pressupost.

Diu el Sr. Magrinyà que és cert que les aportacions s'han de fer a la comissió informativa, però en qualsevol cas al
grup municipal de CiU no se li pot negar que d'apotacions n'ha fet.

Respecte als gràfics recorda el Sr. Magrinyà que el primer que ha ensenyat relacionava les previsions amb les coses
finalment aconseguides, i aquest era clarament descendent, mentre que les despeses es disparaven cap amunt.

Afegeix el Sr. Magrinyà que potser sí que veuen el got mig buit, però el cert és que no tenen altre remei a la vista
de la molta set que al llarg de set anys ha demostrat l'equip de govern.

Respecte a les vendes, diu el Sr. Magrinyà que potser sí que és una solució, però en cap cas l'única. És una mesura
que fins ara no s'havia fet servir en aquesta dimensió i això s'ha de tenir en compte a l'hora de comparar.

Acaba el Sr. Magrinyà recordant que abans de començar el Plenari preguntava a l'alcalde si s'havia tingut en
compte la incorporació al pressupost de la partida del local social de Picamoixons, que com tothom sap està
compromesa en aquest Ple en dues ocasions. El compromís de l'alcalde ha estat d'incorporar-ho abans de
l'aprovació definitiva, en conseqüència introdueix aquesta tercera condició perquè efectivament sigui tinguda en
compte.

Pren la paraula el Sr. Castells dient que de la intervenció del Sr. Magrinyà dedueix que el portaveu de CiU li passa
una mica com a l'adolescent que quan el cost li reacciona perquè està en període de creixement, creu que això
només li passa a ell, quan en realitat és un fet objectiu pel qual passa tot ésser humà. Recorda el Sr. Castells aquella
cançó del Lluís Llach que diu "el meu país és tan petit que des de dalt del campanar es veu el campanar veí". Diu
el Sr. Castells que aprofitant que a Valls hi ha un dels campanars més alts de Catalunya, vol demanar al Sr.
Magrinyà que utilitzi aquesta perspectiva per veure tot el panorama general, així sí sense obviar que s'han de
millorar les coses, que s'ha de millorar la gestió i que en aquest aspecte tothom hi està d'acord.

Abans de tancar el torn d'intervencions, pren la paraula el Sr. alcalde agraint el to que s'ha utilitzat i també la
constància que ha quedat del treball en profunditat que ha dut a terme l'equip de govern sota la direcció del Sr.
Camps i també per part de l'oposició, independentment del suport que acabi rebent. Afegeix el Sr. alcalde que li ha
donat una mica la sensació que es feia la lectura d'un pressupost tècnicament correcte i també políticament
assumible. En aquest punt recorda el Sr. alcalde que la implantació de l'euro ha suposat una complicació tècnica
afegida a la confecció del pressupost i cal no oblidar que ja es van sentar els antecedents de la seva estructura amb
l'aprovació de les ordenances fiscals, que partien d'un plantejament de contenció de la pressió fiscal, tot i saber que
un increment superior a l'IPC hauria ajudat des del punt de vista pressupostari. Un segon antecedent va ser la
necessitat de fer una auditoria que permetés a tots plegats, no només a l'equip de govern, conèixer la situació real
per entendre sense marge d'error quin és el pressupost que la institució necessita; i efectivament les conclusions de
l'auditoria han portat a una lectura determinada que ha suposat la implantació d'una sèrie de mecanismes que el
pressupost necessitava, perquè els plans de sanejament havien quedat obsolets i perquè calia un nou pla que portés
la institució a l'horitzó que necessita, tot això amb la complicitat i el suport del Departament d'Economia i Finances.
Recorda el Sr. alcalde que això no és una excusa del retard, però cal admetre que el retard es veu compensat amb
la realitat d'haver presentat el millor pressupost possible.

Fent referència a la posició de vot anunciada pel grup municipal de CiU, diu el Sr. alcalde que aquest joc
d'intencions pot ser un instrument correcte, però sembla més aviat que no es vulgui reconèixer obertament que és
un bon pressupost per a la institució condicionant el vot a la falta de confiança en els gestors. Diu el Sr. alcalde que
sobre aquest criteri no hi poden fer res, però sí que vol expressar la ferma voluntat de l'alcaldia, especialment
tractant-se del primer pressupost que afronta, de dissenyar-lo com a instrument que possibilités el consens
institucional i des d'aquest punt de vista és una eina perfectament assimilable.
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Conclou el Sr. alcalde que tot i que els posicionaments ja puguin venir predeterminats, no vol deixar passar l'ocasió
de recordar que aquest pressupost del 2002, any previ a unes eleccions, està fet amb la voluntat de què ningú a
partir del 2003 s'hagi de penedir del pressupost que avui s'aprova. Recorda el Sr. alcalde que el mateix Sr.
Magrinyà va dir un dia que per redreçar la situació calia fer un pressupost amb cost polític, i això és cert. Les
mateixes gràfiques que ha mostrat el Sr. Magrinyà demostren que aquest pressupost tampoc és el que des d'un punt
de vista polític o electoral a l'alcaldia li hauria agradat aprovar, però sí que és el pressupost que la institució mereix
des d'un punt de vista de responsabilitat institucional. Diu el Sr. alclade que és cert que el pressupost ve
condicionat pel passat i n'assumeix la responsabilitat per la part que li toca, però ara li correspon també la
responsabilitat inaludible d'intentar redreçar la situació.

Diu el Sr. alcalde que no vol deixar passar l'ocasió per constatar en to crític algunes coses: així el Ministeri de
Foment només ha invertit a Catalunya del pressupost del 2001 l'equivalent al 22 % de les al·legacions que CiU
presentava al pressupost general de l'Estat a Catalunya; és a dir aquelles al·legacions que CiU feia servir per
justificar el vot favorable al PP en la Llei de pressupostos només s'han complert en un 22 %. A l'inrevés, cada any
s'assisteix a la comèdia de les al·legacions que el grup català del PP presenta al Govern de la Generalitat en el
debat pressupostari. En aquest sentit recorda el Sr. alcalde que una al·legació del PP va fer que es contemplessin al
pressupost d'inversions de la Generalitat del 2001 100 milions destinats al centre històric de Valls. Doncs bé, avui
cal lamentar que la inversió al centre històric s'hagi de canalitzar només amb recursos propis. Caldrà esperar que a
l'exercici 2002 el PP es recordi de tornar a presentar la mateixa esmena i CiU de complir-la.

No havent-hi altres intervencions es procedeix a la votació amb el següent resultat:

Per majoria absoluta de 12 vots a favor dels Srs. Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Serra,
Garzón, Fernández, Sendra i Moreno, 6 abstencions dels Srs. Magrinyà, Manresa, Gibert, González, Tomàs i Plana
i 1 vot en contra del Sr. Caballero, el Plenari adopta el següent acord:

Vist el projecte de pressupost de la Corporació i dels Ens, el Plenari adopta el següent acord:

PRIMER.- Aprovar inicialment, de conformitat amb el previst a l'art. 150 de la Llei 39/88 de 28 de desembre,
reguladora de les Hisendes Locals, el Pressupost General per a l'exercici de 2002 que comprèn el de l'entitat que
expressa el següent resum per capítols:

AJUNTAMENT DE VALLS

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Impostos directes 5.799.766,80
2 Impostos indirectes 1.021.720,58
3 Taxes i altres ingressos 3.048.990,73
4 Transferències corrents 3.094.601,00
5 Ingressos Patrimonials 100.970,03

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Alineació d'inversions reals 531.895,71
7 Transferències de capital 464.050,18
8 Variació d'actius financers 
9 Passius financers 3.598.054,45

TOTAL INGRESSOS 17.660.049,48

DESPESES 
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A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 4.884.121,84
2 Compra de béns corrents i de serveis 4.186.906,03
3 Despeses financeres 759.009,13
4 Transferències corrents 1.925.863,13

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 2.437.953,34
7 Transferències de Capital 
8 Variació actius financers 
9 Variació passius financers 1.708.272,90

TOTAL DESPESES 15.902.126,24

I quedant en conseqüència aprovats implícitament cada un dels pressupostos que integren el general, que a
continuació s'especifiquen:

FUNDACIÓ PUBLICA MUNICIPAL PER LA INFANCIA I LA JOVENTUT "CASA CARITAT"

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 8.637,07
4 Transferències corrents 396.622,76
5 Ingressos Patrimonials 8.693,78

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Alineació d'inversions reals 

TOTAL INGRESSOS 413.953,61

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 330.044,87
2 Compra de béns corrents i de serveis 50.575,30
3 Despeses financeres 6.515,98
4 Transferències corrents 26.799,43

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 18,03
7 Transferències de Capital 

TOTAL DESPESES 413.953,61
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MUSEU DE VALLS

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 3.119,25
4 Transferències corrents 69.122,40
5 Ingressos Patrimonials 180,30

TOTAL INGRESSOS 72.421,95

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 49.613,15
2 Compra de béns corrents i de serveis 22.796,78

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 12,02

TOTAL DESPESES 72.421,95

ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA ROBERT GERHARD

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 
3 Taxes i altres ingressos 97.938,58
4 Transferències corrents 171.075,54
B. OPERACIONS DE CAPITAL 
6 Inversions reals 
7 Transferències de capital 

TOTAL INGRESSOS 269.014,12

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 255.809,88
2 Compra de béns corrents i de serveis 12.380,85
3 Despeses financeres 811,37
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B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 12,02

TOTAL DESPESES 269.014,12

PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 418.311,53
4 Transferències corrents 299.153,78
5 Ingressos Patrimonials 114.973,62

TOTAL INGRESSOS 832.438,93

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 530.898,07
2 Compra de béns corrents i de serveis 283.986,29
3 Despeses financeres 2.704,55
4 Transferències corrents 300,51
B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 3,00

TOTAL DESPESES 817.892,42

FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 63.695,27
4 Transferències corrents 341.327,96
5 Ingressos Patrimonials 1,79

TOTAL INGRESSOS 405.025,02

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
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1 Remuneracions de personal 81.848,76
2 Compra de béns corrents i de serveis 274.073,54
3 Despeses financeres 3.215,41
4 Transferències corrents 11.419,23

TOTAL DESPESES 370.556,94

INSTITUT MUNICIPAL PROMOCIÓ ECONÒMICA

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 19.204,21
4 Transferències corrents 342.714,90
5 Ingressos Patrimonials 25.367,74

TOTAL INGRESSOS 387.286,85

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 284.410,62
2 Compra de béns corrents i de serveis 51.922,72
3 Despeses financeres 607,02
4 Transferències corrents 24,04

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 42,07

TOTAL DESPESES 337.006,47

FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL PIUS HOSPITAL DE VALLS

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

3 Taxes i altres ingressos 
4 Transferències corrents 22.093,25
5 Ingressos Patrimonials 351.872,97

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

9 Passius financers 

TOTAL INGRESSOS 373.966,22
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DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 
2 Compra de béns corrents i de serveis 119.476,75
3 Despeses financeres 18,03

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 237.372,50

TOTAL DESPESES 356.867,28

GESTIÓ PIUS HOSPITAL DE VALLS

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 16.819.731,97
4 Transferències corrents 14.965,20
5 Ingressos Patrimonials 

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

7 Transferències de capital 

TOTAL INGRESSOS 16.834.697,17

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 11.141.829,55
2 Compra de béns corrents i de serveis 5.571.436,17
3 Despeses financeres 121.404,45

TOTAL DESPESES 16.834.697,17

VALLS INFRAESTRUCTURES, APARCAMENTS I SERVEIS

INGRESSOS 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
3 Taxes i altres ingressos 398.567,19
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4 Transferències corrents 132.030,95
5 Ingressos Patrimonials 216,36

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

9 Passius financers 6,01

TOTAL INGRESSOS 530.820,51

DESPESES 

A. OPERACIONS CORRENTS 

Capítol 
1 Remuneracions de personal 291.530,91
2 Compra de béns corrents i de serveis 77.462,84
3 Despeses financeres 79.814,91
4 Transferències corrents 53.248,68

B. OPERACIONS DE CAPITAL 

6 Inversions reals 24,04
9 Passius financeers 28.739,13
TOTAL DESPESES 530.820,51

SEGON.- Aprovar el projecte de bases d'execució del Pressupost General.

TERCER.- Que el pressupost aprovat s'exposi al públic pel termini de quinze dies, previ anunci que s'inserirà al
Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d'anuncis de la Corporació, de conformitat amb el previst a l'art. 150 de
la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, als efectes de que es puguin presentar
al·legacions.

QUART.- El pressupost s'entendrà definitivament aprovat si durant el període d'exposició al públic no s'ha
presentat cap al·legació, de conformitat amb el previst a l'art. 150 de l'esmentada Llei.

CINQUÈ.- Aprovar la relació dels llocs de treball que es proposa integrin la plantilla de l'entitat, de conformitat al
previst a l'art. 149.c) de la Llei 30/88, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, i que comprèn tots els
llocs de treball degudament classificats reservats a funcionaris de carrera i al personal laboral, confeccionada de
conformitat al disposat a l'art. 14.5 de la Llei 30/1984, de 2 d'agost, art. 90 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril i altres
disposicions concordants d'aplicació.

A. FUNCIONARIS DE CARRERA

Denominació places Nº places GRUP ESCALA SUBESCALA Observacions
Secretari 1 A Habil. Nacio. 1 vacant, 1 interí
Interventor 1 A Habil. Nacio. 1 vacant
Tresorer 1 A Habil. Nacio. 1 vacant
Tècnic admó. Gral. 2 A general Tècnica 1 vacant
Administratiu 10 C general Administrativa --
Aux. administratiu 7 D general Aux. adva. 3 vacants
Agutzil 1 E general Subalterna --
Tècnics superiors 6 A especial Técnica 1 amortitzar
Técnics mitjos 3 B especial Técnica 1 interí
Inspector 1 C 1vacant
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Sots inspector 1 C especial Policia local --
Sergent 1 C especial Policia Local --
Caporal 4 D especial Policia Local --
Agents 27 D especial Policia Local (3 en pràctiques)

A. PERSONAL LABORAL FIXE

Denominació llocs de treball Nº llocs Titulació exigida Observacions
Técnic medi ambient 1 Llicenciatura --
Ingenier tècnic 1 Diplomatura --
Tècnic Relacions Ciudadanes 1 Diplomatura --
Tècnic informàtic 1 Diplomatura --
Tècnic cultura 1 Diplomatura --
Asistent social, educadors 4 Diplomatura --
Tècnic documentalista 1 Diplomatura --
Administratius, delineants 13 FP2 o BUP 3 vacants
Tècnic auxiliar ensenyament 1 FP2 o BUP --
Encarregat S.mantenim. 1 FP2 o BUP --
Sub encarregat manten. 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª obres 5 FP2 o BUP 2 vacant
Oficial 1ª electricista 2 FP2 o BUP --
Oficial 1ª ferrer 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª pintura 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª fuster 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª cementiri 1 FP2 o BUP --
Monitors 2 FP2 o BUP 2 temps parcial 1 vacant (1 interí)
Treballadores familiars 3 FP2 oBUP 2 temps parcial
Tècnic auxiliar informàtica 1 FP2 o BUP --
Auxiliar administratiu, aux. delineant 11 FP1 o graduat escolar 1 vacant(1 interí)
Telefonista 1 FP1 o graduat escolar --
Oficial 2ª obres 5 FP1 o Graduat escolar 2 vacants, 1 interí
Oficial 2ª electricista 3 FP1 o graduat escolar 1 vacant
Oficial 2ª pintura 1 FP1 o graduat escolar --
Oficial 2ªcementiri 1 FP1 o graduat escolar --
Conductor grua 3 FP1 o graduat escolar 2 vacants (1 interí)
Ajudant electricista 1 Certificat escolaritat --
Peó especialista 3 Certificat escolaritat --
Peó 5 Certificat escolaritat 1 vacant (1 interí a amortitzar)
Netejadores 16 Certificat escolariat 3 temps parcial
Subalterns 5 Certificat escolaritat 1 temps parcial
Conserges 6 Certificat escolaritat --

PERSONAL FUNCIONARI EVENTUAL

Denominació llocs de treball Nombre de llocs Titulació exigida Observacions
Técnic superior 2 Llicenciatura --
Técnic mig 1 Diplomatura --
Tècnic auxiliar 1 FP2 o BUP --

NÚMERO TOTAL DE FUNCIONARIS DE CARRERA: 66
NUMERO TOTAL DE PERSONAL LABORAL FIX: 104
NUMERO TOTAL DE FUNCIONARIS EVENTUALS: 4

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Magrinyà dient que l'ha sorprès que el Sr. alcalde demanés el canvi de
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posició de CiU i com a argument utilitzés el mateix que històricament ha fet servir el Sr. Castells sobre el mal
repartiment en el finançament local. Diu el Sr. Magrinyà que ningú discuteix aquest mal repartiment, però això
afecta a tots els municipis i n'hi ha moltíssims, segú que més del 22 % que el mes de novembre passat ja tenien
aprovat el pressupost.

Manifesta el Sr. Magrinyà que no hi ha dubte que amb uns millors ingressos extraordinaris es podrien resoldre
moltes mancances però el que és cert és que si hi hagués hagut una bona gestió ja estarien resoltes o no s'haguessin
produït.

Acaba la seva intervenció el Sr. Magrinyà dient que respecte a la cançoneta del PP i CiU només vol recordar que
mentre avui aquí s'està discutint el pressupost del 2002 en un altre àmbit CiU i el PP ja estan parlant del pressupost
del 2003.

També en torn d'explicació de vot intervé el Sr. Fernández dient que com cada any l'Ajuntament es troba davant
l'aprovació dels pressupostos anuals, probablement el debat més important de l'any, on es reflecteix la il·lusió, els
desitjos, les inquietuds i les ganes de fer coses de l'equip de govern així com la manera de fer-ho.

Diu el Sr. Fernández que en primer lloc vol recordar el tancament de l'exercici anterior al qual fins ara no s'ha fet
esment, tot fent memòria del Ple de 29 d'octubre passat en què es van dir una sèrie de coses gruixudes
acompanyades d'afirmacions una mica estrambòtiques que el temps ha demostrat que no s'ajustaven a la realitat i
que formaven part únicament del ja conegut pla de catastrofisme polític que utilitza CiU quan parla de Valls. Així
s'ha demostrat en el capítol de personal que les xifres de què es parlava no s'han confirmat i no cal entrar en
guerres de números perquè això no portaria en lloc. Senzillament es tracta de que cadascú assumeixi el seu rol: el
govern ha de governar, amb coherència i amb aquesta finalitat s'ha elaborat un pressupost conjuntament per fer
front a les necessitats de la ciutat gestionant i prioritzant els problemes quotidians que no són pocs. A l'oposició,
aquí i a qualsevol altra institució li toca votar que no o abstenir-se.

Recorda el Sr. Fernández que són moltes les demandes que la ciutadania reclama a l'Ajuntament totes elles
segurament amb arguments sòlids i raonables, però els recursos són els que són i aquí radica la feina de priorització
que ha de fer un govern que té a una banda de la balança les possibles desviacions pressupostàries i a l'altra molts
serveis per donar. Dins la responsabilitat política de l'equip de govern entra valorar quin dels dos costats de la
balança ha d'inclinar-se.

Diu el Sr. Fernández que es podria entrar a parlar del finançament de les hisendes locals, que és la veritable raó del
problema de la manca de recursos, però segurament algú recordaria el famós "ara no toca" o bé "estem parlant de
Valls, el que facin als altres llocs no ens interessa"; així doncs, valdrà més deixar-ho còrrer per un altre dia.

Continua el Sr. Fernández dient que cal entendre que aquest pressupost elaborat conjuntament amb els socis de
govern actuals acull punts de vista diferents, lògics i fàcils d'entendre procedint de partits diferents, amb ideologies,
punts de vista, filosofies i maneres d'entendre les dificultats, problemes i solucions des d'angles diferents; però la
responsabilitat de govern compartida pels dos grups municipals ha portat a aprovar el pressupost del 2002. Afegeix
el Sr. Fernández que es podria fer ara i aquí política barata mancada de seriositat i responsabilitat, es podrien posar
en evidència mil i una anècdotes que no serien altra cosa que simbologia d'aparador per amagar la veritable feina
que pertoca a tots plegats: fer progressar la ciutat. Manifesta el Sr. Fernández que dit això no poden obviar una
sèrie d'inquietuds que entenen essencials que els planteja el darrer pressupost sencer que l'actual equip de govern
portarà a la pràctica. Així, diu el Sr. Fernández que potser no és el moment adequat per parlar de canvis a la
secretaria de l'Ajuntament; no pel fons de la qüestió sinó per les formes. Recorda el Sr. Fernández que el seu grup
no tant sols està d'acord amb la dotació econòmica de la plaça, sinó que fins i tot ha proposat i ha intervingut
directament per tal que es dotessin les places d'interventor i tresorer en el mateix sentit; ara bé el grup municipal
d'ERC no creu que a menys d'un any de les properes eleccions sigui el moment més adequat per adoptar aquestes
mesures i demana en aquest sentit que ningú vegi segones intencions sobre aquest punt de vista.

Diu el Sr. Fernández que de totes maneres consideren que aquest pressupost dóna marge de gestió per millorar
l'estalvi en algunes partides com podria ser l'optimització de la recollida de la brossa i la recollida orgànica, les
possibilitats de fer auditories energètiques, etc. i cal confiar que amb el control d'aquest pressupost segurament es
duran a terme, doncs si les auditories són importants per corregir la situació puntual de l'objecte a considerar, ho
són més quan poden portar a utilitzar millor els recursos.
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Conclou el Sr. Fernández dient que tot i l'esforç de sanejament que s'ha dut a terme sota les directrius de la
Sindicatura de Comptes i atès que es van donar uns resultats atenent a aquestes recomanacions es veuen en
l'obligació de dir que en aquest pressupost hi troben a faltar uns 200 milions de pessetes perquè se li pugui donar
compliment.

Pel que fa al pla de sanejament diu el Sr. Fernández que tots els plans són bons i que no es coneix des d'ERC cap
pla concebut com a un mal instrument. L'important d'un pla és la voluntat política de portar-lo a terme i en aquest
punt segur que trobaran la gent d'ERC doncs la seva intenció és ajudar a fer-lo efectiu pel bé de la ciutat i dels seus
ciutadans però sene traumes.

Per acabar i a tall d'anècdota recorda el Sr. Fernández que en política, com en moltes altres coses, és important
tenir memòria i en aquest sentit es refereix a una reunió feta el 6 d'abril del 2000 en què els membres de l'equip de
govern un cop elaborat el programa comú van establir les prioritats del mateix. Recorda el Sr. Fernández que des
d'ERC ell mateix va proposar com a prioritat de legislatura la producció d'estalvi net i la positivització del
romanent de tresoreria. Llavors no es va considerar una prioritat. Amb això no es vol cap polèmica ni cap
insinuació, només recordar que ERC ja ha fet saber la seva voluntat i el seu compromís.

SISÈ.- Aprovació del Pla de Sanejament financer.

Llegida la proposta es procedeix a la votació amb el següent resultat:

Per majoria absoluta de 12 vots a favor dels Srs. Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Serra,
Garzón, Fernández, Sendra i Moreno, 6 abstencions dels Srs. Magrinyà, Manresa, Gibert, González, Tomàs i Plana
i 1 vot en contra del Sr. Caballero, el Plenari, adopta el següent acord:

Vist l'expedient informatiu del pla de sanejament per operacions de crèdit per inversions pels exercicis 2002 a
2005, integrat per l'informe de l'alcaldia i l'informe tècnic d'intervenció, subscrit per la interventora municipal i el
coordinador de serveis econòmics.

Vist el que disposen els arts. 49 a 56 de la Llei 39/88 de 28 de desembre, Reguladora de les hisendes locals i, en
especial, l'art. 54 de l'esmentada normativa, en la redacció donada per la Llei 13/96 de 30 de desembre i per la Llei
66/97 de 30 de desembre, respecte als preceptius expedients d'acompanyament als crèdits per inversions en els
supòsits d'estalvi net negatiu.

Vista la informació facilitada a la Comissió Informativa de Serveis Econòmics.

Vistes les competències atribuïdes al Plenari de la Corporació per l'art. 54.1 de la Llei 39/88 de 28 de desembre,
reguladora de les hisendes locals, el Ple adopta el següent acord:

Primer.- Aprovar l'expedient del Pla de sanejament financer pels exercicis 2002 a 2005 complementari als
expedients de crèdits pel finançament d'inversions, als efectes previstos a l'art. 50 i 54 de la Llei 39/88 de 28 de
desembre, Reguladora de les hisendes locals.

Segon.- Donar trasllat del present acord al Departament d'Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya.

Tercer.- Donar publicitat al present acord mitjançant la inserció dels corresponents edictes al BOP i al DOGC per a
informació general.

SETÈ.- Aprovació de la modificació del Conveni amb el CB Valls, aprovat pel Plenari de l'Ajuntament en data 26
de juny de 2001 i acceptació de la reversió anticipada del pavelló, amb modificació de l'escriptura de constitució
del dret de superfície atorgada en data 4 de novembre de 1968.

Llegida la proposta intervé el Sr. Sendra dient que avui som davant una proposta de gran trascendència per al món
de l'esport, tal com ja es va posar de manifest a la sessió especial de la comissió de Cultura que va debatre aquest
tema. Recorda el Sr. Sendra que la història es remunta a l'any 68 quan es va construir el Pavelló Joana Ballart en
virtud d'un dret de superfície que es concedia al CB Valls i que obligava a l'Ajuntament a indemnitzar al club amb
el 50 % del valor de l'immoble un cop transcorreguts els 50 anys de durada d'aquest dret, termini que comportava
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la devolució del pavelló construit a l'Ajuntament.

Continua el Sr. Sendra recordant que després de la construcció del Pavelló van passar els anys i es va arribar a un
moment de fort creixement esportiu però també de dificultats per mantenir les intal·lacions, per això es va firmar
l'any 87 el conveni del CB Valls amb el Patronat municipal d'Esports que partia de la filosofia de posar a l'abast de
les entitats i de forma gratuïta les instal·lacions municipals, mentalitat aquesta que moltes administracions de
l'entorn han abandonat en pro de fer pagar pels serveis però que a Valls es manté vigent. A partir de l'any 87 es
van anar fent inversions, totes elles necessàries, perquè el Joana Ballart era el pavelló que la ciutat tenia més a
l'abast i perquè esportivament i socialment el CB Valls tenia prou empenta així, l'any 95 es va signar el conveni per
l'arranjament de la pista de l'escenari i en silenci es van fer moltes actuacions de cara a normalitzar la situació.

Recorda el Sr. Sendra que l'any 99 el pla d'instal·lacions esportives de Catalunya contemplava com a pavelló
esportiu de Valls el de la Colla Vella que certament té la seva funció però que no era un pavelló esportiu malgrat
que la Direcció General de l'Esport hi hagués destinat diners. Era incongruent que s'haguessin invertit diners en
dos pavellons privats com el de la Colla Vella i el del Pare Claret i no n'hi hagués pel Joana Ballart. Per això es va
intentar que el pavelló passés a la xarxa bàsica amb el suport de la Federació de Bàsquet per resoldre problemes
per exemple, com les sortides d'emergència que constitueixen encara avui una seriosa preocupació.

Diu el Sr. Sendra que en la previsió de què aquesta situació s'hagués de normalitzar algun dia l'agost del 2000 es va
encarregar una tasació per actualitzar el valor del pavelló i poder anar avançant en aquest camí. Els tècnics
municipals van ratificar aquesta valoració que ascendia en aquell moment a 103 milions de pessetes. A continuació
es va redactar un projecte que si bé donava solució a l'ampliació i reforma dels vestidors, no complia amb una sèrie
de normatives de cara a la sol·licitud de subvencions a la Generalitat. Finalment el maig del 2001 es va disposar
d'un avant projecte que complia amb aquests requisits i a partir d'aquí es va començar la redacció del què va ser el
conveni de juny del 2001 que establia la col·laboració entre l'Ajuntament i el Club en el finançament de les obres
previstes al conveni.

Continua el Sr. Sendra explicant que des del mes de juny fins avui la comissió mixta de seguiment del conveni ha
mantingut moltes reunions per tirar endavant el tema sota la premisa de què el Club demanés un crèdit hipotecari
per fer front a les obres amb el suport de l'Ajuntament. Finalment, qüestions de valoració de riscos presentades per
diverses entitats bancàries que no cal anomenar, van fer desestimar l'operació malgrat tots els esforços que des de
l'Alcaldia, el Club i per part d'ell mateix s'hi van esmerçar. Només quedava com a solució la reversió del Pavelló a
favor de l'Ajuntament perquè fos l'Ajuntament qui pugués afrontar la inversió i els préstecs necessaris. La reversió
és un primer pas, queda a partir d'ara elaborar un reglament d'ús, preveure la gestió i el manteniment, programar la
realització de les obres i la seva contractació i que la comissió continui el seu treball perquè hi ha feina per estona.
Caldrà per exemple esforçar-se en no perdre la subvenció conceida per la Generalitat que tot i ser escassa cal
aprofitar. En aquest punt, comenta el Sr. Sendra que és injust el repartiment que s'ha fet per províncies, per
comarques i per ciutats, quan s'hauria d'haver establert una priorització segons necessitats que al menys hauria
permès saber que un dia o altre li tocaria a la nostra Ciutat. El sistema de repartiment actual pot portar a la
paradoxa de què la Conca de Barberà tingui més diners que Valls i que la ciutat es quedi amb xifres realment
baixes.

Manifesta el Sr. Sendra que el Club Bàsquet Valls amb el seu acord s'ha desposseït d'un patrimoni que
sentimentalment els era propi però a partir d'ara han de valorar aquest fet positivament perquè mai més el club
estarà sol sinó que tindrà sempre l'Ajuntament al seu costat. Conclou el Sr. Sendra que per tot el que ha explicat
cal valorar de forma molt positiva el pas que avui es dona i per això demana l'aprovació de la proposta que es
presenta.

No havent-hi altres intervencions el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist l'acord del Plenari de l'Ajuntament de data 26 de juny de 2001, pel qual s'aprovava el Conveni de col.laboració
amb el CB Valls per a la reforma i gestió del Pavelló Joana Ballart.

Vist l'acord de l'assemblea del CB Valls de data 26 d'abril de 2002, pel qual el Club renuncia al dret de superfície
constituït al seu favor (escriptura atorgada davant el notari Modesto Recasens Gassió el 4 de novembre de 1968),
amb la finalitat de facilitar l'actuació de remodel.lació del Pavelló Joana Ballart.

Vista l'oportunitat de modificar el Conveni subscrit el 15 de juny de 2001 per adequar-lo a la situació resultant de
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la renuncia anticipada del dret de superfície i la incidència d'aquest fet en la titularitat de les obres i el seu
finançament.

Vist el que disposen els arts. 28 i següents del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat per Decret 336/88,
de 17 d'octubre.

Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l'Ajuntament per l'art. 21.1 de la Llei 7/85, reguladora de les bases
de règim local, el Plenari de l'Ajuntament adopta el següent acord:

PRIMER.- Acceptar la reversió anticipada del Pavelló Joana Ballart, a instrumentar mitjançant la renúncia al dret
de superfície constituït a favor del CB Valls sobre la finca registral 8.303 del Registre de la Propietat de Valls.

SEGON.- Modificar el Conveni d'acord amb la nova situació jurídica, aprovant un nou document contractual, de
caràcter administratiu, amb el següent text:

"A la Ciutat de Valls, en el seu Ajuntament, essent el dia 28 de maig de 2002,

COMPAREIXEN

D'una part el Sr. FRANCESC MORENO ESPINOSA, amb DNI núm. 39.662.002-C, domiciliat, als efectes
d'aquest document a Valls, plaça del Blat, 1

I de l'altra, el Sr. JOSEP CAMPAMÀ CUSCÓ, amb DNI núm. 37.630.739, domiciliat, als efectes d'aquest
document a Valls, carrer del Vilar s/n.

ACTUEN

El Sr. FRANCESC MORENO i ESPINOSA en nom i representació de l'Excm. Ajuntament de Valls, segons
resulta del nomenament efectuat en sessió extraordinària del Plenari de 5 de maig de 2001.
És facultat expressament per a la signatura del present conveni per acord del Plenari de l'Ajuntament de data 27 de
maig de 2002 i és assistit a tal efecte pel Secretari de la Corporació, Sr. Joan Plana i Sola.

El Sr. JOSEP CAMPAMÀ CUSCÓ en nom i representació del CLUB BASQUET VALLS, amb CIF núm. G-
43027721, i amb el domicili abans indicat, segons resulta de les facultats que té atribuïdes estatutàriament.
És facultat expressament per aquest acte per acord de l'Assemblea General del Club de data 26 d'abril de 2002.

Ambdues parts, en la representació que ostenten, es reconeixen mútuament la capacitat legal necessària per
obligar-se en aquest acte i

MANIFESTEN

I.- Que l'Ajuntament de Valls és propietari del solar situat a Valls, partida Rec del Vilar, actualment cr. Prat de la
Riba s/n, corresponent a la finca registral 8.303 del Registre de la Propietat de Valls.
Sobre l'esmentat solar, es constituí un dret de superfície per un període de 50 anys, a favor del Club Bàsquet Valls
mitjançant escriptura atorgada davant el Notari de Valls, D. Modesto Recasens Gassió en data 4 de novembre de
1968, núm. de protocol 2.363.

II.- Que en virtut de l'esmentat dret, el Club Bàsquet Valls va edificar sobre el citat solar un pavelló poliesportiu
del qual en ve fent ús regular d'acord amb les activitats esportives que li són pròpies i en les condicions d'utilització
que es reflecteixen al conveni subscrit amb el Patronat Municipal d'Esports en data 8 de gener de 1987, actualment
vigent.

III.- Que d'acord amb l'escriptura de constitució del Dret de superfície, aquest s'extingeix el dia 4 de novembre de
2018 havent-se previst, amb aquesta finalitat i en la mateixa escriptura, que, complert el termini, l'edificació
revertirà en l'Ajuntament , el qual indemnitzarà el Club Bàsquet Valls amb un import equivalent a la diferència
entre el valor de les instal.lacions al moment de la reversió i la seva amortització, la qual es va fixar en un 50% de
l'esmentat valor.
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IV.- Que amb la finalitat de determinar les condicions de reversió del bé, ateses les inversions municipals
efectuades en les instal.lacions, així com les inversions a efectuar fins la data de reversió i la seva influència en la
liquidació final, les parts van concertar el conveni de data 15 de juny de 2001, que establia alhora, la participació
de l'ajuntament en el finançament de les obres.

V.- Que l'execució del conveni ha esdevingut impossible, atès que per part de les entitats financeres consultades no
s'ha facilitat la constitució de préstec amb garantia hipotecària a favor del club, amb la qual cosa resten sense
efecte les clàusules del conveni que preveuen la fórmula de finançament de les obres i la subvenció municipal
sobre les quotes del préstec.

VI.- Que a partir de la nova situació, i tenint en compte l'interès públic de la viabilitat de l'execució de les obres de
reforma i ampliació del pavelló, les parts han estimat la conveniència de revisar els termes del conveni, assumint
l'ajuntament la inversió, prèvia la reversió anticipada del pavelló i la consegüent extinció del dret de superfície
vigent, de manera que, confosos el sòl i el vol en una única finca i sota titularitat municipal es faciliti la prestació
de les corresponents garanties davant les entitats financeres, tot plegat mantenint els drets del club quan a la
utilització de les instal.lacions, a articular mitjançant el corresponent reglament d'ús i gestió.

En virtut de l'exposat, els compareixents acorden subscriure el present CONVENI en base als següents

PACTES

PRIMER: OBJECTE DEL CONVENI

Constitueix l'objecte del present conveni la modificació de les condicions de reversió del pavelló Joana Ballart a
favor de l'Ajuntament, així com les condicions d'execució i finançament de les obres derivats de la nova situació.

A tal efecte, el CB Valls renuncia anticipadament al dret de superfície constituit en escriptura pública atorgada
davant el notari Modesto Recasens Gassió en data 4 de novembre de 1968, revertint l'edificació a favor de
l'Ajuntament, propietari del solar.

Així mateix, el CB Valls renuncia a la indemnització prevista a la condició 4ª de la clàusula segona de la referida
escriptura.

L'ajuntament com a nou titular del pavelló, assumirà amb càrrec al seu pressupost les inversions necessàries per
l'ampliació i reforma de les instal.lacions en la totalitat de l'import del projecte, sens perjudici dels drets d'ús que
corresponen al club i que en el seu moment es definiran.

SEGON: PROGRAMA D'INVERSIONS AL PAVELLÓ.

Les inversions a dur a terme al pavelló Joana Ballart per part de l'ajuntament seran les compreses a l'
AVANTPROJECTE DE REFORMA I AMPLIACIÓ DEL PAVELLÓ, elaborat per l'arquitecte Antoni Traguany
Royo i presentat pel CB Valls a l'Ajuntament en data 27 d'abril de 2001. L'import total de les inversions previstes,
segons l'avantprojecte és de 665.136,66 € (110.669.429 pts.), corresponents al pressupost d'execució per contracte
de les obres.

S'acompanya com a annex I del present conveni l'avantprojecte esmentat.

En un termini de 30 dies des de l'atorgament del present Conveni, el CB Valls s'obliga a presentar el projecte
definitiu, el qual prevaldrà sobre l'avant-projecte en cas de discrepància tècnica o econòmica.
L'Ajuntament assumirà com a propi el projecte, atesa la nova situació de titularitat jurídica de l'immoble i procedirà
a la seva aprovació d'acord amb l'establert a l'art. 219 de la Llei 8/87 de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de
Catalunya.

TERCER: FINANÇAMENT DE LES INVERSIONS

L'execució del programa d'inversions previst al pacte SEGON consistent en el projecte correspondrà a l'Ajuntament
com a titular del pavelló i amb aquesta finalitat, s'obliga a procurar l'obtenció dels recursos necessaris pel
finançament de les obres, mitjançant la concertació d'una operació de crèdit, sens perjudici de la possibilitat
d'obtenció de subvencions o altres fons de finançament extern.
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QUART: ÚS DE LES INSTAL.LACIONS. CONDICIONS DE GESTIÓ I UTILITZACIÓ.

Com a contraprestació a la renúncia anticipada al dret de superfície i a les indemnitzacions corresponents,
l'Ajuntament garantirà al CB Valls els drets d'utilització de les instal.lacions del pavelló, a reserva de les facultats
de domini de l'ajuntament i de les condicions d'ús general que es deriven de la nova situació de titularitat.

A fi de regular les condicions respecte al manteniment i ús de les instal.lacions, les parts s'obliguen a elaborar en el
termini de dos mesos, un Reglament d'ús, gestió i manteniment de les instal.lacions que s'incorporarà com a annex
al present Conveni.

En qualsevol cas, i com a marc general del Reglament citat al paràgraf anterior, s'estableix que el dret d'utilització
de les instal.lacions per part del Club es fixa en un període de 25 anys, que seran prorrogables si a l'extinció de
l'esmentat termini el club continua desenvolupant el seu objecte social i esportiu.

CINQUÈ: SUBROGACIÓ DE L'AJUNTAMENT EN ELS DRETS I OBLIGACIONS DEL CLUB DERIVATS
DE L'EXECUCIÓ DE LES OBRES.

Atenent les noves circumstàncies de titularitat jurídica de l'immoble, l'Ajuntament es subrogarà, a partir de la data
d'elevació a públic del present conveni, en els vigents contractes d'obres i subministraments dels que és part el club
i que fan referència a les instal.lacions del pavelló.

En particular, se subrogarà en el vigent contracte d'obres per l'execució del projecte esmentat al pacte SEGON,
tenint en compte allò que estableix l'art. 141.1, apartats b) i c) del RD 2/2000 de 16 de juny, pel que s'aprova el
Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. L'esmentada subrogació resta condicionada
al compliment per part del contractista de les condicions per contractar amb l'administració establertes a l'art. 20 de
la citada norma i a la possessió de la classificació de contractista de l'administració adequada a les característiques
de l'obra.

Així mateix, l'ajuntament es subrogarà en els drets del club en matèria de finançament extern de les obres, sens
perjudici dels acords que correspongui adoptar en aquest sentit a les administracion, institucions o empreses
deutores de l'ajut o subvenció corresponent.

SISÈ: EFICACIA DEL CONVENI. ELEVACIÓ A PÚBLIC

Atesa la naturalesa real dels drets que es modifiquen i d'acord amb allò que disposa la vigent legislació hipotecària,
l'eficàcia dels presents pactes, en allò que fa referència al dret de superfície i la reversió de l'edificació a favor de
l'ajuntament, resta supeditada a la seva inscripció registral, previ l'atorgament de la corresponent escriptura pública.

SETÈ: CLÀUSULA SUPLETÒRIA

Per a tot allò no previst al present conveni, per la seva naturalesa administrativa, serà d'aplicació la normativa
recollida al Reglament d'obres, activitats i serveis de les entitats locals, el Reglament de Patrimoni dels ens locals
de Catalunya i resta de normativa administrativa que resulti d'aplicació. Supletòriament les parts estaran a allò que
preveu, en matèria d'obligacions i contractes, el Llibre IV del vigent Codi Civil.

VUITÈ: CLÀUSULA DEROGATÒRIA

Aquest conveni deroga el conveni de 9 de gener de 1987 i el de 15 de juny de 2001.

En prova de conformitat, les parts es ratifiquen en tot el pactat i signen el present document per triplicat exemplar
al lloc i en la data indicats a l'encapçalament."

TERCER.- Facultar l'alcalde per a la signatura del Conveni, de tots els documents necessaris per l'execució
d'aquest acord i, en particular per a l'elevació a públic d'aquells acords que per la seva naturalesa requereixin aquest
tràmit.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Camps dient que el vot del seu grup ha estat evidentment afirmatiu per
diferents raons de les quals en vol destacar dues: l'obligació de dotar d'aquest tipus d'infraestructura i el deure de
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les institucions, en aquest cas de l'Ajuntament, de buscar fòrmules enmig de l'escassedat de recursos, amb la
imaginació necessària per fer factibles aquestes infraestructures.

Diu el Sr. Camps que el pavelló del CB Valls és una infraestructura necessària no només per l'esport de
competició, que exigia la reforma per qüestions legals, sinó també i sobretot pel foment de l'esport de base. No es
pot negar que el CB Valls és un referent esportiu i ho és en la mesura que els nens i nenes que volen practicar
aquest esport el tenen com a factor de motivació. Recorda el Sr. Camps que estem parlant d'una entitat amb un
col·lectiu important, amb un equip responsable i capaç de tirar endavant l'entitat i és important per la ciutat
mantenir viva aquesta il·lusió no només quan totes les coses van bé. Conclou el Sr. Camps agraïnt a tota la massa
social del CB Valls la decisió adoptada en la recerca d'una fòrmula per tirar endavant aquest projecte.

Intervé també en torn d'explicació de vot el Sr. Magrinyà dient que avui estem aquí perquè fa 11 mesos i 1 dia es
va aprovar per unanimitat de tots els grups un conveni amb el CB Valls en la creença que era la solució a la
necessitat d'adequar el pavelló Joana Ballart a la normativa d'obligat compliment. Avui ha calgut aprovar un altre
conveni perquè aquell problema no està resolt. Donades les circumstàncies cal valorar la substitució del conveni de
forma molt positiva, com la millor possible i per això hi han donat suport. Destaca el Sr. Magrinyà en aquest sentit
que amb el nou conveni el CB Valls retorna el pavelló amb 16 anys d'antel·lació en benefici de la ciutat i sense
rebre cap indemnització econòmica a canvi, això sí, assegurant-se per 25 anys la seva utilització; i això és bo i cal
esperar que la utilització d'aquest equipament els propers 25 anys sigui tan profitosa per l'esport i per la ciutat com
ho ha estat en el passat en els seus 33 anys de funcionament. Diu el Sr. Magrinyà que tan de bo l'equip de govern
municipal pogués presentar un balanç de gestió com el que presenta el CB Valls.

Afegeix el Sr. Magrinyà que pel grup municipal de CiU el CB Valls ha fet prou donacions a la ciutat a través de
l'esport i la promoció que suposa, com per evitar-li les dificultats que ha patit darrerament i que han pogut superar
gràcies a la generositat i compromisos dels seus socis i dirigents.

Diu el Sr. Magrinyà que CiU però discrepa profundament de la política del govern municipal marcada per la manca
de planificació, per la inexistència d'un pla d'equipaments i un programa de realitzacions concretes. Si aquestes
mancances fossin resoltes l'Ajuntament tindria capacitat resolutòria eficient i encert en el futur i hom s'hauria
estalviat per exemple haver d'actuar obligats per la immediatesa.

Acaba el Sr. Magrinyà recordant al Sr. Alcalde que desviar aquestes dicrepàncies i crítiques al govern amb la
pretensió de fer creure que van dirigides al CB Valls és senzillament tregiversar. Diu el Sr. Magrinyà que en aquest
camp el Sr. Alcalde és un mestre i no l'hi poden ensenyar, ara bé, tant des de CiU com des d'ERC sí que li podrien
ensenyar com una persona o una empresa poden ajudar desinteressadament i amb generositat l'esport de la ciutat
des de les entitats.

Tanca el torn d'intervencions el Sr. Alcalde manifestant a tots els grups el seu agraïment per la unanimitat en
l'adopció de l'acord.

VUITÈ.- Aprovació de la compatibilitat a favor del funcionari Sr. Lluís Ulloa Hernández.

Per raó de la seva naturales aquest punt es debat conjuntament amb els dos següents.

Llegida la proposta intervé el Sr. Caballero dient que com a consideració prèvia als tres punts, aplaudeix el fet que
des de l'equip de govern es normalitzi la situació dels treballadors que tenen una altra activitat i l'únic que demana
es que es faci la feina ben feta. En aquest sentit recorda el Sr. Caballero que en el cas del Sr. Ulloa si bé s'ajusta als
límits horaris per la dedicació a la segona activitat -un màxim del 50 % de l'horari total dedicat a l'activitat privada-
, vol recordar que hi ha una sèrie d'aclariments pendents, en concret pel que fa a la compatibilitat del Sr. Ulloa per
ser membre de la Junta del Col·legi d'Arquitectes de Tarragona. És una qüestió que fa mesos que s'ha formulat a
l'àrea de recursos humans i que encara no té resposta; en conseqüència recorda el Sr. Caballero que fins que això
no estigui aclarit ha de votar en contra pel que fa a aquesta petició.

Respecte a la compatibilitat del Sr. Domènech, diu el Sr. Caballero que també compleix amb els requisits horaris
però a l'hora de definir l'àmbit d'actuació -província de Tarragona- no s'exlou Valls i caldria saber si això és
possible.

En quan al tercer cas, el de la Sra. Iglesias, recorda el Sr. Caballero que en l'apartat horari queda clar que treballa
35 hores a l'Ajuntament, però que a l'altra empresa ho fa a mitja jornada, de la qual cosa cal deduir que només
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estaria dins els límits horaris si l'altra empresa tingués una jornada de 35 hores, però no si la tingués de 40 com és
habitual.

Demana el Sr. Caballero si en aquest moment es pot donar una explicació que aclareixi aquests temes, atès que en
cas contrari haurà de votar en contra o com a mínim demanar si la feina es vol fer bé, que es retirin aquests punts
del plenari per la seva adequada correcció.

Diu el Sr. Gibert que pel fet de formar part de la comissió recorda que es va tractar aquest tema i va quedar clar
que s'exloïa en els dos casos la ciutat de Valls com a àmbit d'actuació per una clara incompatibilitat. Cal creure
que això es portarà a terme sens perjudici que si a la documentació hi ha algun error material ja es subsanarà.

Recorda el Sr. Gibert incidint en aquest tema, que per cert ha sortit a petició del grup municipal de CiU, que encara
resta pendent saber quin personal de la casa té autoritzada la compatibilitat. És una pregunta que fa 5 o 6 mesos que
tenen formulada i que encara no té resposta malgrat la seva simplicitat.

Es ratifica el Sr. Fernández en el criteri que el municipi de Valls queda exclós en els dos casos i respecte a la
pregunta formulada pel Sr. Gibert li recorda que des de l'alcaldia ja es va contestar en el sentit què trobant-se en
fase de regularització aquest tema s'esperaria a què totes les peticions passessin pel Ple per poder donar una llista
definitiva.

Intervé el Sr. Caballero dient que si es vota globalment haurà de dir que no a tots tres, doncs no coincideix la
documentació que té amb el que es va tractar a l'àrea de personal. Si es tracta només de subsanar un error no hi té
cap inconvenient, l'únic que demana es que es facin les coses ben fetes.

A petició de l'alcaldia intervé el Secretari explicant que com que la prohibició és de caire legal, sortís o no a la
proposta els antecedents legals hi són directament d'aplicació per la remissió a la Llei que el propi acord conté.

Diu el Sr. Caballero que malgrat tot insisteix que si s'han de votar els tres conjuntament no té més remei que votar
que no.

No havent-hi altres intervencions es procedeix a la votació amb el següent resultat:

Per majoria absoluta de 18 vots a favor dels Srs. Magrinyà, Manresa, Gibert, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú,
Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 vot en contra del Sr.
Caballero, el Plenari adopta el següent acord:

Vist l'escrit del Sr. Lluis ULLOA HERNÁNDEZ, funcionari de carrera, de l'escala d'administració especial,
subescala tècnica, classe tècnica superior, en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder treballar
per compte pròpia com a arquitecte.

Vist que en data 26 d'abril se'l va requerir perquè aportés informació complementària en relació a l'exercici de la
professió, el qual va complimentar per escrit de data 14 de maig.

Vist que en l'escrit del 14 de maig el Sr.ULLOA manifesta que la dedicació horària en la segona activitat serà de
"quinze hores setmanals i que l'àmbit d'actuació és en la Comunitat Autònoma de Catalunya, excloent-hi el terme
municipal de Valls".

Vist que l'activitat no comporta reducció d'horaris ni la modificació de la prestació dels serveis habituals del
funcionari.

Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració
de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d'incompatibilitats del personal al servei de les administracions
públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s'aprova el reglament de personal al
servei de les entitats locals.

Vistes les competències establertes en l'art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l'art. 333 del Decret
214/1990, de 30 de juliol,

El Plenari adopta el següent acord:
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Primer.- Autoritzar al Sr. Lluis ULLOA HERNANDEZ, funcionari de carrera d'aquest Ajuntament, per a poder
exercir l'activitat d'arquitecte per compte pròpia, reconeixent la compatibilitat d'aquesta activitat amb el
desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l'administració local.

Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la Llei 21/1987, de
26 de novembre:

a) que la suma de jornades de l'activitat pública i l'activitat privada no pot superar la jornada ordinària de
l'administració incrementada un 50%.
b) no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l'exercici de l'activitat professional
c) es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor
d'incompatibilitat
d) el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l'horari,
e) l'interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d'obres, serveis o
subministres amb participació o aval dels sector públic
f) l'interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o en els que
hagi d'intervenir per raó del càrrec públic.

Tercer.- L'incompliment de les condicions abans indicades comportarà l'aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.

NOVÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat a favor del funcionari Sr. Pere Domènech Grau.

Per majoria absoluta de 18 vots a favor dels Srs. Magrinyà, Manresa, Gibert, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú,
Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 vot en contra del Sr.
Caballero, el Plenari adopta el següent acord:

Vist l'escrit del Sr. Pere DOMENECH GRAU, funcionari de carrera, de l'escala d'administració especial, subescala
tècnica, classe tècnica diplomada, en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder treballar per
compte pròpia com a arquitecte tècnic.

Vist que en data 26 d'abril se'l va requerir perquè aportés informació complementària en relació a l'exercici de la
professió, el qual va complimentar per escrit de data 7 de maig.

Vist que en l'escrit del 7 de maig el Sr. DOMENECH manifesta que la dedicació horària en la segona activitat serà
de "quinze hores setmanals i que l'àmbit d'actuació es limita a la província de Tarragona".

Vist que l'activitat no comporta reducció d'horaris ni la modificació de la prestació dels serveis habituals del
funcionari.

Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració
de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d'incompatibilitats del personal al servei de les administracions
públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s'aprova el reglament de personal al
servei de les entitats locals.

Vistes les competències establertes en l'art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l'art. 333 del Decret
214/1990, de 30 de juliol,

El Plenari adopta el següent acord:

Primer.- Autoritzar al Sr. Pere DOMENECH GRAU, funcionari de carrera d'aquest Ajuntament, per a poder
exercir l'activitat d'arquitecte tècnic per compte pròpia, reconeixent la compatibilitat d'aquesta activitat amb el
desenvolupament de les funcions que li són pròpies en l'administració local.

Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la Llei 21/1987, de
26 de novembre:

a) que la suma de jornades de l'activitat pública i l'activitat privada no pot superar la jornada ordinària de
l'administració incrementada un 50%.
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b) no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l'exercici de l'activitat professional
c) es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor
d'incompatibilitat
d) el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l'horari,
e) l'interessat no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d'obres, serveis o
subministres amb participació o aval dels sector públic
f) l'interessat no podrà intervenir en aquells assumptes en què hagi intervingut en els darrers dos anys o en els que
hagi d'intervenir per raó del càrrec públic.

Tercer.- L'incompliment de les condicions abans indicades comportarà l'aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.

DESÈ.- Aprovació de la declaració de compatibilitat a favor de la sra. Montserrat Iglesias Solé.

Per majoria absoluta de 18 vots a favor dels Srs. Magrinyà, Manresa, Gibert, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú,
Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 vot en contra del Sr.
Caballero, el Plenari adopta el següent acord:

Vist l'escrit de la Sra. Montserrat IGLESIAS SOLÉ, funcionària interina, de l'escala d'administració especial,
subescala tècnica, classe tècnica diplomada, en què sol·licita el reconeixement de la compatibilitat per poder
treballar com a monitora a mitja jornada a l'empresa APRODISCA.

Vist que l'activitat no comporta reducció d'horaris ni la modificació de la prestació dels serveis habituals de la
funcionària.

Atès el que preveu la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al servei de l'Administració
de la Generalitat; Llei 53/1984, de 26 de desembre d'incompatibilitats del personal al servei de les administracions
públiques; arts. 321 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que s'aprova el reglament de personal al
servei de les entitats locals.

Vistes les competències establertes en l'art. 22.2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, i l'art. 333 del Decret
214/1990, de 30 de juliol,

El Plenari adopta el següent acord:

Primer.- Autoritzar a la Sra. Montserrat IGLESIAS SOLÉ, funcionària interina d'aquest Ajuntament, per a poder
treballar com a monitora, reconeixent la compatibilitat d'aquesta activitat amb el desenvolupament de les funcions
que li són pròpies en l'administració local.

Segon.- La present autorització queda condicionada al compliment dels requisits establerts en la Llei 21/1987, de
26 de novembre:

a) que la suma de jornades de l'activitat pública i l'activitat privada no pot superar la jornada ordinària de
l'administració incrementada un 50%.
b) no es pot invocar ni fer ús de la seva condició pública per a l'exercici de l'activitat professional
c) es procedirà a la corresponent reducció de la part del complement específic que retribueix el factor
d'incompatibilitat
d) el reconeixement de la compatibilitat no pot modificar la jornada de treball ni l'horari,
e) l'interessada no podrà ostentar cap càrrec en empreses, societats concessionàries o contractistes d'obres, serveis o
subministres amb participació o aval dels sector públic

Tercer.- L'incompliment de les condicions abans indicades comportarà l'aplicació de les sancions disciplinàries
corresponents.

ONZÈ.- Aprovació inicial de la toponímia oficial del terme municipal, d'acord amb el Decret 60/2001, de 23 de
gener.

Llegida la proposta el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:
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Vista la proposta de nomenclàtor oficial de la toponímia del terme municipal elaborada per la Comissió de
Toponímia creada pel Govern de la Generalitat, a instàncies de la resolució 563/V del Parlament de Catalunya.

Vist l'informe favorable emès per l'Institut d'Estudis Vallencs, condicionat a l'adaptació dels topònims continguts al
punt B) de l'informe.

Vist el que disposa el Decret 60/2001 de 23 de gener, pel que es regula el procediment de canvi de nom de nuclis
de població i per l'aprovació de les propostes de denominació oficial.

Vistes les competències atribuïdes al Plenari per l'esmentada normativa, el Plenari adopta el següent acord::

Primer.- Aprovar inicialment el nomenclàtor oficial de la toponímia del terme municipal de Valls, d'acord amb la
proposta de la Comissió de Toponímia de la Generalitat de Catalunya i amb les següents rectificacions, per
adaptació a denominacions populars arrelades o rectificacions derivades de la correcció dels noms invocats.

Entitats de població:
- 3. els Pisos de Clols.
- 4. el Bosch
- 13. la Plana d'en Berga
- 15. Sol i vent

Altres
- 3. el Puig
- 16. Masia Lilla

Segon.- Donar trasllat del present acord a la Direcció General d'Administració Local del Departament de
Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya als efectes previstos al Decret 60/2001 de 13
de gener i donar la publicitat adient per un període de 30 dies a comptar des de la inserció del corresponent edicte
al BOP o al DOGC.
En cas de no haver-hi al·legacions l'acord esdevindrà definitiu.

Tercer.- Donar trasllat del present acord a l'Institut d'Estudis Vallencs.

DOTZÈ.- Moció proposant l'adhesió a la declaració "Drets de les dones són Drets Humans".

Llegida la proposta, el Plenari per unanimitat, adopta el següent acord:

ELS DRETS DE LES DONES SÓN DRETS HUMANS

Per la defensa dels drets humans a l'Afganistan

Davant els continus atemptats als Drets Humans que la població afganesa segueix patint i la situació d'abandó en la
qual es troba

MANIFESTEM:

Que l'Afganistan és un dels països més pobres del món i des de fa més de 25 anys els Drets Humans de les
persones han estat ignorats i violats secularment per la classe dirigent.

Que el sofriment provocat per la guerra no és mai voluntat dels pobles. Al contari, són aquestos, i en particular els
sectors més desafavorits, les seves víctimes i només des de la defensa dels drets individuals i col·lectius es pot
lluitar contra la guerra i els seus orígens.

Que la comunitat internacional, liderada per EEUU i amb el seguidisme d'Europa, més preocupats pels interessos
econòmics i geo-estratègics de la zona, va fer ulls clucs al que estava passant a l'Afganistan, i continua donant
l'esquena, intentant militaritzar el pensament, les actituds i les respostes, que haurien d'arribar des de tots els indrets
del planeta.
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Que les dones no ens hem de mantenir al marge d'aquesta situació, i per això, i per tal de trobar solucions a la
realitat afganesa, hem de dissenyar estratègies polítiques i de solidaritat amb el poble afganès, i en concret per la
lluita dels seus Drets Humans i per a condemnar tot tipus de discriminació per raons ètniques, de gènere,
polítiques, religioses o de qualsevol altre caire.

És necessari donar protagonisme i participació a les dones en els processos de reconstrucció i desenvolupament
d'Afganistan.

ENS COMPROMETEM:

· A dur a terme les accions polítiques necessàries per a lluitar contra la discriminació de gènere amb mesures que
permetin a les dones l'autosuficiència i la igualtat d'oportunitats respecte als homes.

· A participar en iniciatives solidàries, ciutadanes i polítiques. Actuarem per a conscienciar el nostre entorn i donar
suport a qui defensi els valors de la pau, igualtat i justícia social a l'Afganistan.

· A instar l'ONU, la UE i el govern d'Espanya per a què exigeixin del govern afganès la legalització de les
organitzacions democràtiques a l'Afganistan, en concret de HAWCA (Humanitarian Assistance for the Women and
Children of Afnaistan) i RAWA (Revolutionary Afgan Women Association), pel seu treball en projectes amb
l'objectiu de millorar el benestar de les dones i de tota la població afganesa i la seva trajectòria en la lluita en
defensa dels drets de les dones i dels Drets Humans.

· A exigir que es posin en pràctica les resolucions de l'ONU, dels Organigrames internacionals i dels governs
europeus, per tal que s'impliquin en la reconstrucció de l'Afganistan i en l'establiment dels Drets Humans de la
població.

· A vetllar amb especial interès per a què els fons d'ajut internacional a Afganistan es condicionin a l'acompliment
dels Drets Humans per a tots els afganesos i afganeses.

· A donar tot el nostre recolzament a organitzacions socials i polítiques que treballin en l'educació i en la creació
de teixit productiu local per la igualtat de les dones, com HAWCA i RAWA, que duen a terme la seva tasca a
l'Afganistan i en els camps de refugiats al Pakistan.

TRETZÈ.- Moció de suport a la iniciativa legislativa popular per l'educació dels infants de 0 a 3 anys.

Llegida la proposta, el Plenari per unanimitat, adopta el següent acord:

PROPOSTA DE MOCIÓ DE SUPORT A LA "INICIATIVA LEGISLATIVA POPULAR PER L'EDUCACIÓ
DELS INFANTS DE 0 A 3 ANYS"

Ateses les consideracions que es manifesten en els motius de presentació de l'esmentada proposta de llei:

- Que la més alta organització mundial sobre la infància, la UNICEF, afirma i proclama que "Les decisions que es
prenguin i les activitats que es realitzin en nom dels infants durant aquest període fonamental influeixen no
solament en la forma que els infants es desenvolupen sinó en la manera que progressen els països".

- Que el nostre país precisa d'una xarxa de llars d'infants amb una oferta suficient i de qualitat per atendre les
necessitats educatives dels infants d'entre 0 i 3 anys i les necessitats de les famílies.

- Que el Govern de la Generalitat ha de fer realitat el compromís de crear 30.000 noves places de llars d'infants de
qualitat com a primer pas cap a una oferta pública ajustada a la demanda real.

- Que el Parlament de Catalunya pot i ha de legislar en matèria de creació de places públiques de llars d'infants.

Atesa la nostra conformitat amb l'articulat que es proposa per a l'esmentada llei, on s'especifica:

- Que el Govern de la Generalitat, en coordinació amb les administracions locals, crearà una xarxa pública de llars
d'infants a Catalunya en el termini de tres mesos des de l'entrada en vigor d'aquesta Llei, que incorpori les llars
d'infants del Departament d'Ensenyament i les de titularitat municipal.
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- Que el Govern de la Generalitat elaborarà el Mapa de les llars d'infants, en què es contemplin les existents i les de
nova creació, en el termini de sis mesos des de l'entrada en vigor d'aquesta Llei. Es farà a través del Departament
d'Ensenyament i amb la participació dels diferents sectors, d'una manera especial amb les administracions locals.

- Que el Govern de la Generalitat impulsarà, en el període 2003-2007, un pla de creació i manteniment d'un mínim
de 30.000 places de llars d'infants de titularitat pública, prioritzant les zones més mancades i els municipis de més
creixent demanda.

- Que el Govern de la Generalitat garantirà la qualitat i la coherència de la diversitat de models de llars d'infants
que la realitat catalana demana.

Per les consideracions exposades, el Ple de la Corporació adopta el següent

ACORD

Primer.- Recolzar la "Iniciativa Legislativa Popular per l'educació dels infants de 0 a 3 anys" presentada al
Parlament de Catalunya per a l'aprovació d'una proposició de Llei de creació de places de llars d'infants públiques i
de qualitat.

Segon.- Donar trasllat d'aquest acord al Parlament de Catalunya, a la Conselleria d'Ensenyament i al Marc Unitari
de la Comunitat Educativa (MUCE)

CATORZÈ.- Moció sobre el dia de les famílies

Llegida la proposta, el Plenari per unanimitat, adopta el següent acord:

MANIFEST AMB MOTIU DEL DIA INTERNACIONAL DE LES FAMÍLIES: 15 DE MAIG DE 2002

La proclamació anual del Dia Internacional de les Famílies, instituïda per l'Assemblea General de les Nacions
Unides en la seva resolució 47/37, del 20 de setembre de 1993, reflecteix l'important paper que tenen les famílies
com a unitats bàsiques de la societat, així com la inquietud manifesta de les situacions que viuen aquestes arreu del
món.

En els darrers anys s'han produït al nostre país nombroses modificacions en les relacions i en les estructures
familiars, condicionades en part pels processos evolutius dels mateixos individus i també per una manca de
polítiques integrals de suports essencials a les famílies. Aquests fets han portat a situar la nostra comunitat
autònoma en les franges més baixes de natalitat de la Unió Europea i l'Estat central en el dispensador de menys
recursos públics dedicats a la família.

Un cop més, els municipis hem d'afrontar la diversitat de les realitats familiars que impulsa la societat i refermar el
compromís de progrés dels governs locals amb les condicions de vida de tots els ciutadans i cituadanes.

Volem aprofitar l'oportunitat per fer palesa la nostra voluntat de contribuir, dins del marc de les nostres
competències, a la igualtat social i a la llibertat familiar, a la solidaritat intergeneracional, a la conciliació de la
privacitat i les responsabilitats parentals, i a l'harmonització de la vida professional i familiar. Cal, però, prestar
especial atenció a les famílies amb recursos insuficients i facilitar les eines convenients per a la seva integració real
a la societat de la qual formen part.

Volem convidar en aquest Dia, de nou, a la corresponsabilització ciutadana, a tots els estaments de la societat a
reflexionar, a contribuir socialment i a declarar el valor positiu de les famílies com a unitats lliures de convivència.

Volem instar els governs autonòmics i estatal a prende consciència, mesures i accions de suport a les famílies per
millorar la seva qualitat de vida, el seu creixement, la seva seguretat i felicitat, i el benestar dels seus membres.
Així com indicar la necessitat de polítiques de protecció econòmica i de foment de la natalitat, de béns i serveis
que garanteixin el suport als infants i a les persones grans amb dependència o amb dificultats d'autonomia en les
seves activitats de vida diàries. La posada en marxa de plans efectius i compromesos per a la igualtat d'oportunitats
de les dones en l'accés al mercat laboral i en la participació en la presa de decisions. L'establiment coherent i
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coordinat de prestacions universals destinades a la diversitat de les famílies, garantint un major suport a les unitats
familiars més fràgils. Així com la incentivació de tots els sectors implicats en el desenvolupament del marc natural
de la família.

Per totes aquestes raons en el Dia Internacional de les Famílies, l'Ajuntament de VALLS, com a administració més
propera als ciutadans i a les ciutadanes, volem difondre aquest manifest amb la participació dels mitjans de
comunicació i fer-lo mirall de sensibilització.

QUINZÈ.- Precs i Preguntes

--------------------

No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 22.15 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, el secretari, en dono fe.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-06-26.htm[31/03/2017 14:11:28]

A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 26 de juny de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Jaume Pau Tomàs Yvern,
Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey,Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M.
Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré,
Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusen l'assistència la Sra. Núria
Segú i el Sr. Eduard González. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Plana i Sola i per la interventora habilitada
acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 27 de maig, és aprovat.
 
SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 415/02 al 494/02, ambdós inclosos.
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia del núm. 415/02 al 494/02, ambdós inclosos.
 
TERCER.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de 27 de maig de 2002, de compareixença en el
recurs contenciós administratiu núm. 101/2002, interposat per Distribuciones Pascual, SA, en relació a
contribucions especials del carrer Abat Llort.
 
Llegida la proposta, el Plenari , per unanimitat, acorda ratificar  l'acord de Comissió de Govern  de 27 de maig de
2002, del contingut següent:
 
"Vist l’emplaçament del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona en el recurs contenciós administratiu
núm. 101/2002 interposat per DISTRIBUCIONES PASCUAL, SA contra l’Ajuntament de Valls, en relació a
l'acord de Comissió de Govern de 11 de març de 2002 pel que es resol el recurs de reposició interposat en data 5
d'octubre contra el repartiment provisional de contribucions especials núm 211/2001, aprovat pel Ple en data 26 de
març de 2001, la Comissió de Govern acorda:
 
PRIMER.- Comparèixer davant el Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona en el procediment
esmentat.

 
SEGON.- Encomanar la defensa de l’Ajuntament al Lletrat Sr. JOAN PLANA i SOLA

 
TERCER.- Encomanar la representació d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als següents procuradors: Pel
Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona els Srs. Angel Ramon Fabregat Ornaque i Mireia Espejo Iglesias i pel
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya els Srs. Arturo Cot Montserrat i Antonio Pueyo Font.

 
QUART.- Autoritzar a l’alcalde-president el més ampliament possible i amb les màximes facultats per a defensar
els interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents i escriptures
fossin necessaris per a l’executivitat d’aquest acord.

 
CINQUÈ.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri. "
 
QUART.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de 17 de juny de 2002, de compareixença en el
recurs contenciós administratiu núm. 100/2002, interposat pel Sr. Jaume Pascual Medrano, en relació a
contribucions especials del carrer Abat Llort.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda ratificar  l'acord de Comissió de Govern de 17 de juny de
2002, del contingut següent:
 
"Vist l’emplaçament del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona en el recurs contenciós administratiu
núm. 100/2002 interposat per JAUME PASCUAL MEDRANO contra l’Ajuntament de Valls, en relació a l'acord
de Comissió de Govern d'11-03-2002 sobre contribucions especials del cr. Abat Llort (liquidació 211/2001), la
Comissió de Govern acorda:
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PRIMER.- Comparèixer davant el Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona en el procediment
esmentat.

 
SEGON.- Encomanar la defensa de l’Ajuntament al Lletrat Sr. Eusebi Campdepadrós Pucurull

 
TERCER.- Encomanar la representació d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als següents procuradors: pel
Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona els Srs. Angel Ramon Fabregat Ornaque i Mireia Espejo Iglesias i pel
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya els Srs. Iu Ranera Cahís i Francisca Bordell Sarro.

 
QUART.- Autoritzar a l’alcalde-president el més ampliament possible i amb les màximes facultats per a defensar
els interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents i escriptures
fossin necessaris per a l’executivitat d’aquest acord.

 
CINQUÈ.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri."
 
 
CINQUÈ.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de 3 de juny de 2002, de compareixença en el
recurs contenciós administratiu núm. 132/2002, interposat pel Sr. Pedro Rubio Sánchez, en relació a l'acord
de la Comissió de Govern de 18 de març de 2002, pel qual es va denegar el reingrés al servei actiu.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat acorda ratificar l'acord de Comissió de Govern de 3 de juny de 2002,
del contingut següent:
 
"Vist l’emplaçament del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona en el recurs contenciós administratiu
núm. 132/2002 interposat per PEDRO RUBIO SÁNCHEZ contra l’Ajuntament de Valls, en relació a l'acord de
Comissió de Govern de 18 de març de 2002, pel que es va denegar el reingrés al servei actiu, la Comissió de
Govern acorda:
 
PRIMER.- Comparèixer davant el Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Tarragona en el procediment
esmentat.

 
SEGON.- Encomanar la defensa de l’Ajuntament al Lletrat  Sr. Eusebi Campdepadrós Pucurull

 
TERCER.- Encomanar la representació d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als següents procuradors: de
Tarragona, Angel Ramon Fabregat Ornaque i Mireia Espejo Iglesias i de Barcelona, Iu Ranera Cahís i Francisca
Bordell Sarro.

 
QUART.- Autoritzar a l’alcalde-president el més ampliament possible i amb les màximes facultats per a defensar
els interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents i escriptures
fossin necessaris per a l’executivitat d’aquest acord.

 
CINQUÈ.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri."
 
SISÈ.- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de 10 de juny de 2002, de compareixença en el recurs
abreujat núm. 66/2002 interposat pel Sr. Pedro Rubio Sánchez contra l'Ajuntament de Valls, en relació a
l'acord de Comissió de Govern per la provisió d'una plaça de caporal de la Policia Local.
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda ratificar l'acord de Comissió de Govern de 10 de juny de
2002, del contingut següent:
 
"Vist l’emplaçament del Jutjat contenciós administratiu Dos de Tarragona en el recurs abreujat núm. 66/2002
interposat pel Sr. Pedro  RUBIO SÀNCHEZ contra l’Ajuntament de Valls, en relació a l’acord de Comissió de
Govern per la provisió d’una plaça de caporal de la Policia Local.
 
La Comissió de Govern acorda:

 
Primer.- comparèixer davant del Jutjat Contenciós administratiu Dos de Tarragona en el procediment abans
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esmentat.
 

Segon.- Encomanar la defensa jurídica de l’Ajuntament al Sr. Eusebi CAMPDEPADROS PUCURULL.
 

Tercer.- Encomanar la representació jurídica d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als Procuradors de
Tarragona Sr. Àngel Ramon FABREGAT ORNAQUE i Sra. Mireia ESPEJO IGLESIAS.

 
Quart.- Autoritzar a l’alcalde-president el més àmpliament possible i amb les màximes facultats per a defensar els
interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents fossin necessaris
per a l’efectivitat d’aquest acord.

 
Cinquè.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri."
 
SETÈ.- Moció de l'alcaldia d'adhesió a la campanya "Documents plurals"
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda adherir-se a la moció del contingut següent:
 

MOCIÓ
 
L'article 3 de la Constitució espanyola disposa que el castellà és la llengua espanyola oficial de l'Estat, estableix
que les altres llengües espanyoles seran oficials en les respectives comunitats autònomes d'acord amb els seus
estatuts d'autonomia i anuncia que la diversitat lingüística d'Espanya serà objecte d'especial respecte i protecció.
 
Malgrat aquest mandat constitucional de respecte i protecció del caràcter plurilingüe de l'Estat, les llengües
espanyoles diferents del castellà, que es parlen en un territori on viu més del 40 per cent de la població espanyola,
han estat absents durant més de 20 anys d'un seguit d'àmbits de gran importància simbòlica i pràctica, entre els
quals hi ha la documentació personal dels ciutadans (el document nacional d'identitat, el passaport i el permís de
conduir) i la documentació dels residents estrangers, que en una època d'immigració creixent com l'actual ha
adquirit una rellevància que fins ara no havia tingut.
 
Aquesta pràctica espanyola contrasta amb la de les altres democràcies plurilingües d'Europa i del món, que
traslladen als seus documents la seva diversitat lingüística interna i d'aquesta manera permeten no solament que els
ciutadans de llengües diferents es reconeguin en els seus documents sinó també que tots els ciutadans,
independentment de la seva llengua habitual, així com els residents estrangers, tinguin l'oportunitat de veure
reflectit en la seva documentació el pluralisle lingüístic de la societat i l'acceptin com un fet normal.
 
Així, Bèlgica incorpora en la carta d'identitat i el passaport el francès i el neerlandès, però també l'alemany, que
només parla l'1 per cent de la població; Finlàndia utilitza el finès i el suec en tots els documents; el Canadà fa el
mateix amb l'anglès i el francès; i els documents personals a Suïssa contenen les quatre llengües oficials (el francès,
l'alemany, l'italià i el romanx, que com l'alemany a Bèlgica només parla l'1 per cent de la població). En tots quatre
casos, el plurilingüisme és present en tots els documents, incloent-hi el passaport, sense necessitat de petició prèvia
de l'interessat i independentment del lloc on s'expedeixen.
 
Com a ciutadans espanyos que parlem llengües diferents del castellà ens volem reconèixer en els nostres
documents personals, i també volem que el conjunt de la societat espanyola conegui i faci seu el caràcter
plurilingüe de l'Estat que tots compartim.
 
Per això, volem cridar els nostres governants a prendre totes les mesures necessàries perquè en el termini més breu
possible els documents personals espanyols adoptin un règim lingüístic semblant al que apliquen les altres
democràcies plurilingües del món, que permeti una plasmació efectiva del mandat constitucional de respecte i
protecció de la diversitat lingüística espanyola.
 

ACORDS
 
1.- Afegir-se a la campanya "Documents plurals", que propugna la incorporació als documents nacionals
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació personal de les
llengües espanyoles diferents del castellà que són oficials d'acord amb els estatuts d'autonomia, sense excloure l'ús
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addicional de les llengües que, tot i no ser oficials d'acord amb els estatuts d'autonomia, es beneficien igualment del
mandat constitucional de respecte i protecció de la diversitat lingüística espanyola.
 
2.- Instar tots els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya a presentar a la Mesa del Congrés dels Diputats
una proposició de llei sobre l'ús de les llengües espanyoles als documents nacionals d'identitat, passaports,
permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació personal.
 
3.- Fer arribar aquesta moció al Parlament de Catalunya (M.H. Sr. Joan Rigol i Roig, President del Parlament de
Catalunya, Parc de la Ciutadella, s/n, 08003 Barcelona), a la seu del Govern central al Palau de la Moncloa
(Excmo. Sr. D. José Maria Aznar López, Presidente del Gobierno, Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n
28071 Madrid; Excmo. Sr. D. Juan José Lucas Jiménez, Ministro de Presidencia, Complejo de la Moncloa, Puerta
de Hierro s/n, 28071 Madrid), al Ministeri d'Interior (Excmo. Sr. D. Mariano Rajoy Brey, Vicepresidente primero y
Ministro de Interior, c/ Amador de los Rios, 7, 28010 Madrid), al Ministeri d'Afers Exteriors (Excmo. Sr. D. Josep
Piqué i Camps, Ministro de Asuntos Exteriores, Plaza del Marqués de Salamanca, 8, 28071 Madrid), a la
Presidència del Congrés dels Diputats (Excma. Sra. Doña Luisa Fernanda Rudi Úbeda, Presidenta del Congreso de
los Diputados, Carrera de San Jerónimo, s/n, 28014 Madrid) i a Organització pel Multilingüisme (Apartat de
correus 107, 08560 Manlleu).
 
VUITÈ.- Precs i Preguntes
 
Intervé el Sr. Fernández fent referència a les notícies aparegudes a la premsa respecte a un suposat deute acumulat
de l’Hospital de 1.000 milions de ptes. Diu el Sr. Fernández que el seu grup tenia entès que no eren aquestes les
xifres i demana una explicació sobre aquest punt.
 
A petició de l’alcaldia respon el Sr. Castells que ell també va quedar soptat, corprès i garratibat en llegir aquestes
manifestacions, que no fan cap gràcia i que són gairebé per fer servir la camisa de força amb algú. Diu el Sr.
Castells que no sap si ha sigut una manifestació d’algú de l’Hospital o del consistori o manifestacions del propi
mitjà de comunicació, el que és cert és que aquesta xifra no s’ajusta a la realitat auditada, de la qual es desprèn que
el deute acumulat de l’Hospital és de 476 milions, que inclouen el deute amb la seguretat social.
 
Recorda el Sr. Castells que l’Hospital mai ha amagat la informació a ningú i que en aquest cas tothom la té a
l’abast per treure’n les conclusions necessàries. En qualsevol cas si les manifestacions han sortit d’algun membre de
la corporació, que s’ho faci mirar perquè són molt greus.
 
Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que efectivament constata que el Sr. Castells ha quedat garratibat perquè ha
tardat 5 dies a reaccionar. La pregunta es podia haver plantejat a la Junta General d’Accionistes, on hi havia la
documentació. Ara som al Ple municipal, però no hi ha inconvenient a recordar els números, que són molt fàcils:
476 milions de deute, més 455 que es deuen a la seguretat social i a Joan XXIII, als quals cal afegir els 204 que va
condonnar la Generalitat, total 1.106 milions.
 
Replica el Sr. Castells que potser els papers ho aguanten tot, però la cara dura també. Perquè els imports que està
dient el Sr.Magrinyà de la seguretat social ja estan inclosos en el 476 milions. I qui això negui, és que no sap llegir
un balanç, i si hom es creu aquesta mentida, encara és més greu.
 
Intervé el Sr. alcalde dient que considera procedent la pregunta, però demana que tots els aclariments es facin en el
to de correcció necessari, per evitar paraules no escaients en aquesta Sala.
 
Pren la paraula el Sr. Magrinyà qui agraeix l’observació feta pel Sr. alcalde, tot recordant que ell mateix en les
seves intervencions ha pogut ser crític o exigent, però mai ha insultat ningú ni li ha adreçat el calificatiu de cara
dura. En qualsevol cas recorda que la Junta General d’Accionistes de l’any passat l’acta recollia una sèrie de
manifestacions aprovades per l’equip de govern, en les quals hi constaven 1.200 milions de deute. El Sr. Castells
pot ser professional dels números, però el seu currículum pràctic ja l’ha demostrat  a l’hora de presentar els
comptes de les decennals o en el primer exercici de presidència de la SAM, amb 135 milions de dèficit.
 
Diu el Sr. Magrinyà que queda sorprès que una pregunta tan simple de respondre hagi derivat en un insult tan
injust i inoportú per part del Sr. Castells.
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En un altre ordre de coses, recorda el Sr. Magrinyà que hi ha respostes pendents a preguntes formulades en Plens
anteriors.
 
Respon el Sr. alcalde que no li consta que hagin quedat qüestions per resoldre i, si n’hi ha alguna, agrairia que se li
fes memòria.
 
Recorda el Sr. Gibert que és pendent de contestar la petició formulada demanant la relació de personal de
l’Ajuntament amb la compatibilitat autoritzada: aquesta és una pregunta que s’ha anat reiterant en els darrers
Plenaris i en la qual cal insistir perquè a hores d’ara encara no és contestada.
 
Demana el Sr. Gibert que se’ls aclareixin els motius pels quals encara no se’ls ha facilitat.
 
Respon el Sr. alcalde que no coneix cap motiu pel qual no s’hagi de facilitar la resposta i que li sembla recordar
que en el darrer Plenari ja es va donar compte de les diferents sol.licituds de reconeixement de compatibilitat i es
va emplaçar als regidors interessats a la comissió informativa de Règim Intern i Personal, on s’han discutit aquests
temes. Això no treu que si fa falta una resposta escrit, s’hi donarà compliment.
 
Reitera el Sr. Gibert que la relació de personal amb la compatibilitat autoritzada encara no la coneixen; coneixen
els tres casos autoritzats en el passat Plenari, però res més.
 
Manifesta el Sr. alcalde que demà mateix es donaran les instruccions oportunes a l’Àrea de Personal perquè es faci
un ofici comunicant la relació exhaustiva del personal en aquesta situació.
 
Reitera el Sr. Magrinyà la pregunta formulada en anteriors Plenaris respecte a la solució a la problemàtica
circulatòria a la plaça de la Creu.
 
Respon el Sr. alcalde que la pregunta ja li ha estat contestada quan s’indicava que hi havia tres elements en estudi
per part de la regidoria de Planejament; d’una banda l’estudi de circulació que podia aportar dades sobre la solució
tècnica més convenient per aquell punt; en segon lloc el possible desenvolupament urbanístic d’una part de la plaça
amb la corresponent incidència en matèria de circulació, tema aquest condicionat per una promoció privada; i en
tercer lloc l’existència d’un avantprojecte que podria servir com a pauta o model de la solució definitiva. La
resposta no és definitiva però les propostes que es vagin elaborant seran estudiades i presentades a la mateixa
comissió de Planejament.
 
Pregunta el Sr. Magrinyà perquè el consell de l’IMPE no s’ha reunit des del mes de desembre de 2001, fa més de
sis mesos.
 
Diu el Sr. alcalde que ho desconeix.
 
En relació al mateix tema, pregunta al Sr. Magrinyà si hom és conscient que el Consell de l’IMPE no ha aprovat el
pressupost del 2002.
 
Respon el Sr. alcalde que la contestació és la mateixa i lamenta que no sigui present la Sra. Segú per donar una
resposta al tema.
 
Diu el Sr. Magrinyà que ja fa mesos, a la comissió informativa corresponent, es va demanar la relació de projectes
encomanats a PROVALLS; aquest recordatori s’ha anat fent comissió rera comissió sense cap resposta satisfactòria
-l’última resposta és que no es facilita la documentació degut als “recursos minsos de què disposa l’Àrea”-.
Pregunta el Sr. Magrinyà què pensa fer el Sr. alcalde al respecte, perquè la petició és molt senzilla i la resposta que
s’ha donat és inadmissible, sobretot després de veure els mesos que han passat.
 
Respon el Sr. alcalde que li consta, per la informació facilitada per la regidora, que s’està acabant de recopilar el
llistat sol.licitat amb la col.laboració de PROVALLS. Diu el Sr. alcalde, però, que certament la pregunta és
senzilla, com senzill seria consultar les actes de la Comisisó de Govern en què s’han anat prenent els corresponents
acords d’encàrrec.
 
Fent referència amb el conveni amb la fundació ONCE, diu el Sr. Magrinyà que fins ara han obingut només una
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part de la informació, segons la Sra. Segú perquè també li manquen recursos tècnics i administratius. Recorda el Sr.
Magrinyà que van demanar només un detall de les partides i l’estan esperant des de fa mesos, per tant demanen el
mateix que en l’anterior petició i proposen que s’organitzi millor la feina. En relació a aquest tema, pregunta també
el Sr. Magrinyà si el pla d’accessibilitat compromès al conveni, ja està fet, doncs el 25 de febrer de 2002 es preveia
un termini de dos mesos i ja n’han passat quatre. Finalment pregunta el Sr. Magrinypa quines obres són previstes
de finançar per completar l’execució del conveni, atès que l’ONCE només a aportat 1.300.000 ptes. dels 17
compromesos.
 
Diu el Sr. alcalde que la seva obligació es acceptar les preguntes i procurar que tinguin resposta, i que li consta que
en aquest cas el tema s’ha anat plantejant reiteradament a la Comissió, a la qual, sense eludir responsabilitats,
voldria emplaçar el debat. Tot això sens perjudici de què farà el possible perquè la documentació que demanen
estigui disponible amb la màxima celeritat.
 
Manifesta el Sr. Magrinyà que certament, se’n ha parlat a la Comisisó informativa però quan aquesta via queda
esgotada no tenen més remei que plantejar-ho directament a l’alcaldia.
 
En un altre ordre de coses, pregunta el Sr. Magrinyà si s’han realitzat els Plans anuals d’obres previstos al contracte
d’arrendament del servei de subministrament d’aigua potable amb SOREA, que van quedar recollits també a
l’estudi elaborat per SOREA a ran de les reivindicacions de la Federació d’Associacions de Veïns.
 
A petició de l’alcaldia manifesta el Sr. Serra que es donarà resposta a aquest tema en la propera comissió
informativa.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que el Plenari de 26 de març de 2001 es va aprovar per unanimitat una moció sobre el Pla
Local de Joventut i el Sr. Camps, en nom del PSC, es va comprometre a presentar aquest Pla local, textualment diu
l’acta que “diu el Sr. Camps que el seu grup en el proper Plenari presentarà una moció en la qual completaran els
arguments acompanyats de les mesures que s’haurien d’adoptar per l’eficàcia d’un Pla de Joventut”. Pregunta el Sr.
Magrinyà com està aquest Pla.
 
Puntualitza el Sr. Camps en primer lloc, que es va parlar d’un proper Plenari, no del proper Plenari. En segon lloc
recorda el Sr. Camps que ell en aquests moments no porta la regidoria de Joventut, tot i que pot recordar que a
nivell comarcal, el Consell elabora un Pla de Joventut, repecte al qual s’està en converses per incorporar una sèrie
d’activitats a través dels municipis i del nostre Ajuntament en concret. Manifesta el Sr. Camps que en aquest
moment desconeix l’evolució d’aquest Pla Comarcal de Joventut, que és competència del Consell en tant que
disposa dels recursos, tal com disposa el Pla Nacional de Joventut, que estableix que les iniciatives i recursos es
canalitzaran a través dels Consells Comarcals.
 
Recorda el Sr. Camps que el problema dels Plans de Joventut de les ciutats mitjanes, és que els recursos vénen a
través del Consell Comarcal i per això la proposta anava en el sentit d’establir iniciatives de finançament, no per
fer plans concrets al municipi.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que certament el Consell gestiona aquests recursos, però també és cert que ja s’han
presentat quatre plans locals i és una llàstima que Valls no l’hagi presentat i, per tant, tampoc pugui gaudir de les
subvencions a què altres municipis accediran.
 
Manifesta el Sr. Camps que el Sr. Magrinyà també deu saber,  i si no ho pot consultar a la tècnica de cultura del
Consell Comarcal, que ell mateix es va oferir perquè hi hagués aquesta comunicació entre l’Ajuntament i el
Consell, en l’ordre a la determinació del Pla Local de Joventut.
 
En un altre ordre de coses, recorda el Sr. Magrinyà que l’any 94 van presentar una documentació que demanava la
creació d’una ADF a Valls que va ser refusada, en canvi l’any 99 la van tornar a presentar i fou aprovada amb
l’única abstenció del Sr. Úbeda. Aquesta moció en va sortir el compromís de constituir l’ADF la setmana següent i
així es reflecteix a l’acta. No ha passat una setmana, sinó 160 i el risc d’incendi és elevat i ningú dubta dels
beneficis que comporta disposar d’una ADF, per tant la pregunta és lògica: per què no s’ha creat?
 
Diu el Sr. alcalde que recorda perfectament els compromisos que indicava el Sr. Magrinyà i també recorda que el
tema es va plantejar al sí del Pla d’Emergències Local. En relació a la creació de l’ADF es van realitzar diferents
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reunions amb veïns de Fontscaldes i amb membres de l’ADF de Figuerola, en les quals es van acordar diferents
mesures a l’entorn dels boscos de Valls, tot valorant la dificultat que plantejava l’aplicació d’aquestes mesures a les
propietats privades d’aquell sector, des de la neteja perimetral fins a la construcció de diferents basses accessibles
per mitjans aeris i terrestres o les actuacions amb matèries de camins. Algunes d’aquestes mesures s’han dut a
terme, però desconeix el motiu pel qual no es va arribar a constitiur l’ADF local.
 
Diu el Sr. alcalde que en qualsevol cas està convençut que si hi han possibilitats de constituir-la no veu cap
dificultat en fer-ho. Ara bé, també ha de dir que desconeix el criteri del tècnic de protecció civil respecte a aquesta
possibilitat.
 
Diu el Sr. Magrinyà que en qualsevol cas és evident que s’ha incomplert un acord del Plenari i caldrà veure com
s’acaba el tema.
 
Pren la paraula el Sr. alcalde dient que també té la intenció de fer una pregunta en una qüestió d’interès, com és el
Museu Casteller. En aquest sentit recorda el Sr. alcalde que en la darrera Junta de Portaveus es va posar de
manifest la necessitat que tot el Plenari es pronunciés respecte a la constitució del consorci i d’aquí en va sortir una
moció aprovada per unanimitat, en la qual se saludava i aplaudia la iniciativa de la constitució del Consorci del
Museu Casteller i es manifestava la predisposició a col.laborar en la seva posada en marxa. La resposta del
Departament de Cultura no sembla que vagi en la intenció de la constitució immediata del Consorci, sinó per la
constitució d’una comissió gestora. A la vista de tot plegat, diu el Sr. alcalde que li ha semblat oportú formular a
tot el Plenari aquesta reflexió perquè tothom en sigui coneixedor i alhora, parlant de control i seguiment, li agradari
conèixer en qui moment el Sr.Magrinyà va ser coneixedor del canvi de criteri del Departament de Cultura.
 
Respon el Sr. Magrinyà que a la Junta de Portaveus es va explicar amb prou claretat respecte a aquest canvi de
plantejament i per això va suggerir que quan es trametés la resposta al Sr. Vidal i Gaiolà, se li fes palesa la voluntat
de què el nou document era un pas previ a la creació del Consorci del Museu Casteller. Recorda el Sr. Magrinyà
que el Sr. alcalde li va dir que ja havia contestat amb aquests termes, cosa que ha pogut constatar posteriorment i
que el satisfà perquè tots els portaveus hi van donar suport i hi estan totalment d’acord.
 
Reitera el Sr. alcalde la pregunta respecte al moment en què el Sr. Magrinyà va ser sabedor de la nova proposta del
Departament de Cultura.
 
Respon el Sr. Magrinyà que suposa que se’n va assabentar al mateix moment que l’alcalde.
 
Pregunta el Sr. alcalde al Sr. Magrinyà si li van enviar un fax el mateix dia que a ell.
 
A la qual cosa respon el Sr. Magrinyà que no és cert, que a ell no li han enviat cap fax i que la documentació que li
va ser facilitada junt amb la carta, és la mateixa que tenia. Afegeix el Sr. Magrinyà que sí que és cert que en aquest
tema manté contacte permanent amb el Departament i sempre que se li ha demanat opinió o col.laboració, l’ha
donat de la manera que ha cregut més eficaç. Pel que fa a la constitució de la Comissió Gestora, la recolza com a
pas previ a la creació d’un Consorci, que és la figura en la qual tothom confia i la que dóna més garanties.
 
Pregunta el Sr. alcalde si d’això cal deduir que el Sr. Magrinyà és partícep d’aquest canvi de criteri.
 
Respon el Sr. Magrinyà que si el Sr. alcalde vol, pot tornar a repetir els mateixos arguments que ha fet servir amb
anterioritat, però que de totes maneres li sembla una mica atípic aquest funcionament del Plenari d’avui, en què és
el govern qui fa preguntes a l’oposició.
 
Reitera el Sr. alcalde la pregunta, tot recordant que ell se’n va assabentar el dia 6 al matí, a través d’un fax, prèvia
una trucada telefònica.
 
Diu el Sr. Magrinyà que ell no té cap fax i tal com va dir a la mateixa Junta de Portaveus, creu recordar que va ser
un mitjà de comunicació qui li va fer arribar aquesta inforamció; per tant, el Sr. alcalde sabrà si va fer arribar el fax
o no a algun mitjà de comunicació.
 
Manifesta el Sr. alcalde que el Sr. Magrinyà sap perfectmaent que això no és així, i que només es tracta de
perservar les obligacions de cadascú i tota vegada que sovint se l’acusa de no controlar els acords del Plenari, se
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sentia amb un cert deute amb el Departament de Cultura des del punt de vista que es podia haver contrariat un
acord pres unanimament pel canvi d’opinió del Departament, i com que hi han informacions que contrasten amb la
resposta del Sr. Magrinyà respecte al seu grau d’implicació amb la nova proposta del Departament, és per això que
ha formulat la pregunta.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20.55 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, el secretari, en dono fe.
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 A la Ciutat de Valls, essent les 20.10 hores del dia 15 de juliol de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a
l’efecte. Presideix l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep
M. Manresa Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard
González Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, 
M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells i Guasch, Lídia
Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusen l’assistència
els Srs. Mercè Plana Boladeras i Joan Serra Morlà. Estan assistits per la secretària en funcions Sra. Montserrat
Córcoles Martí i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
 
PRIMER.- Ratificació de l’acord de la Comissió de Govern de 8 de juliol de 2002, de compareixença en el
recurs contenciós administratiu núm. 739/2002, interposat per Esteban Albaiges Magrané
 
Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, acorda ratificar l'acord de Comissió de Govern  de 8 de juliol de
2002, del contingut següent:
 
“Vist l’emplaçament del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala Contenciosa Administrativa, Secció
Segona, en el recurs contenciós administratiu núm. 739/2002 interposat per ESTEBAN ALBAIGES MAGRANÉ
contra l’Ajuntament de Valls, en relació a l’expedient de responsabilitat patrimonial per reclamació de danys, la
Comissió de Govern acorda:
 
PRIMER.- Comparèixer davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en el procediment esmentat.
 
SEGON.- Encomanar la defensa de l’Ajuntament al Lletrat Sr. JOAN PLANA I SOLA.
 
TERCER.- Encomanar la representació d’aquest Ajuntament en l’esmentada causa als següents procuradors: pel
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya els Srs. Arturo Cot Montserrat i Antonio Pueyo Font i pel Tribunal
Suprem, els Srs. Eduardo Morales Price i Luis Alfaro Rodríguez.
 
QUART.- Autoritzar a l’alcalde-president el més ampliament possible i amb les màximes facultats per a defensar
els interessos d’aquest Ajuntament, i per l’atorgament de l’escriptura de poders i quants documents i escriptures
fossin necessaris per a l’executivitat d’aquest acord.
 
CINQUÈ.- Aquest acord haurà de ser ratificat pel Plenari de l’Ajuntament en la propera sessió que celebri.”
 
 
SEGON.- Aprovació definitiva del pressupost municipal de l’exercici 2002
 
Llegida la proposta intervé el Sr. Camps dient que malgrat no haver-hi al.legacions a la proposta de pressupost, hi
han hagut modificacions d’ofici que corresponen als compromisos assumits al Plenari de 27 de maig, en el sentit
de concretar diversos aspectes de les bases d’execució del pressupost relacionats amb la metodologia d’aplicació de
les mesures de compliment pressupostari. Aquesta concreció es reflecteix en la mesura d’establir comissions
informatives de forma sistemàtica, perquè tothom pugui tenir accés a la fiscalització del compliment pressupostari.
Afegeix el Sr. Camps que la transparència ha estat en tot moment una premisa d’aquest pressupost, probablement
sorprenent algú dels que hi han intervingut en el treball previ a la seva aprovació.
 
Conclou el Sr. Camps demanant a tots els grups municipals l’aprovació definitiva del pressupost 2002.
 
Pren la paraula el Sr. Caballero dient que en la seva intervenció només vol ratificar el que ja va dir amb motiu de
l’aprovació inicial, tot recordant que es tracta d’un pressupost vinculat a un Pla de Finançament, respecte al qual ja
es va detectar un error en el document PR0, el que recull la taula amb la projecció plurianual fins el 2005, que
preveia passar d’una situació de dèficit de romanent de tresoreria de 2.869.798 € de finals del 2001 a una situació
positiva de 2.737.277 € a finals del 2005. En aquella sessió ja es va comentar l’error detectat, en el sentit que els
càlculs donaven un romanent de tresoreria de 1.700.00 €, amb una diferència, per tant, de gairebé 1 milió d’euros.
 
Diu el Sr. Caballero que amb les modificacions d’ofici exposades pel Sr. Camps s’han introduït petites variacions
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incorporant aquestes diferències, amb la qual cosa la previsió de dèficit pel 2002 que era de 730.000 €, passa a
1.163.000 €, i pel 2003, any que es preveia amb un romanent de tresoreria zero, es passa a un dèficit de 450.000 €,
per l’any 2004, el superàvit previst d’1.365.000 €, passa a 915.000 €. Tot plegat fa que amb aquesta darrera
previsió pressupostària, la diferència de càlcul sigui d’1.410.000 €. Conclou el Sr. Caballero que com que encara
està pendent de l’explicació demanada, es veu en l’obligació de ratificar-se en el mateix que va dir, tot avançant
que el seu vot serà contrari a l’aprovació del pressupost.
 
Intervé a continuació el Sr. Magrinyà, recordant en primer lloc que el Sr. Camps feia incís en les rectificacions
d’ofici, quan en realitat no són tant d’ofici perquè s’han introduït a proposta del grup municipal de CiU en el marc
d’una sèrie de condicions, a les quals tot seguit es referirà. Pel que fa a la transparència, diu el Sr. Magrinyà que és
cert que s’ha facilitat tota la informació, com també ho és que el grup municipal de CiU ha estat emetent a
estudiar-la i a trobar punts de coincidència.
 
Dit això, recorda el Sr. Magrinyà que en l’aprovació inicial es van abstenir perquè, tot i que la proposta de
pressupost incloia alguns objectius compartits, així com l’acceptació de la gravetat de la situació econòmica, ja
llavors van posar de manifest les dificultats que preveiem per tal que aquest equip de govern pogués aconseguir
complir el pressupost; es van basar llavors i ho mantenen ara, en la falta de garanties de l’equip gestor, un equip
que no ha canviat i amb una trajectòria que posava de rellleu la seva incapacitat per gestionar amb eficàcia i rigor
els pressupostos dels darrers set anys; amb tot, es va donar un marge de confiança alhora que es proposaven unes
condicions que, de ser acceptades, podien fer modificar l’abstenció de llavors. Aquestes condicions eren la
modificació de l’organigrama polític fent-lo més operatiu i menys costós i, d’altra banda, la concreció d’una bateria
de mesures de control pressupostari amb la implicació d’assessorament extern. És hora de preguntar-se si aquestes
propostes s’han tingut en compte, per determinar quina serà la posició del grup i quins canvis presenta el
pressupost d’avui respecte al que es va presentar a aprovació inicial.
 
Diu el Sr. Magrinyà que d’entrada l’equip de govern presenta una modificació pressupostària pel que fa a ingressos
de 237.000 € més, passant de 36.507.000 a 36.744.000 €. Pel que fa a les despeses, s’incrementen en 288.000 €,
passant de 34.633.000 a gairebé 34.922.000 €. Això dóna com a resultat pressupostari 1.822.000 € respecte a
1.874.000, una reducció de 52.000 €. Això vol dir que un dels objectius principals, que era obtenir un resultat
pressupostari el més positiu possible, queda reduït en aquest xifra.
 
Continua el Sr. Magrinyà dient que pel que fa al control pressupostari, ara, a diferència de l’aprovació inicial, es
disposa del quadre o estat d’execució de les despeses tancades a 30 d’abril del 2002. Això vol dir que tocaria haver
gastat un 33,33% de cada partida, mentre que la realitat demostra que en molts casos, com els que es diran tot
seguit, aquest percentatge ja està superat. Així, per exemple, en imprevistos ja s’està al 49,87%; en publicitat i
subscripcions, el 53,09%; en publicacions i butlletí municipal, en 96,65% -en aquest cas té una explicació, perquè
ja s’ha adjudicat tot-; en defensa jurídica el 44,36%; en anuncis en butlletins oficials el 43,54%; en el conveni
INEM-Corporacions Locals, el 95%; en promoció de la ciutat, el 61%; en ajudes al tercer món, el 85%; en material
d’oficina el 41%; o en contractació per excés de feina també el 41%; en definitiva  es tracta de desviacions que, tot
i no ser extraordinàries, demostren que efectivament encara hi ha molta feina a fer en matèria de control
pressupostari.
 
Segueix el Sr. Magrinyà dient que les condicions relatives a mesures concretes, se n’han incorporat 5, però de les 5
només una fa referència a la participació de l’oposició, totes les altres són actuacions que ja s’haurien d’haver fet
sempre per sistema. Recorda també el Sr. Magrinyà que respecte a l’assessorament extern, concretat amb la
col.laboració professional de Faura & Casas, el propi auditor aconsella que el seguiment es faci mitjançant la
convocatòria de reunions amb peridicitat quinzenal. La qual cosa demostra que, tot i que s’han incorporat mesures,
encara no són suficients.
 
Repecte a  les desviacions pressupostàries en l’apartat d’ingressos, diu el Sr. Magrinyà que l’estat actual comprovat
a través dels padrons facilitats a l’última comissió reflecteix, per exemple, que l’IBI està al 4,6% per sota de la
previsió, que l’Impost de Vehicles de Tracció Mecànica està un punt per sota i que la taxa de recollida
d’escombraries està un 0,3% per sota. Pel que fa al cementiri, deu tractar-se d’una situació extraordinària perquè
s’està al 62,3% per sota; l’esperança principal són les plusvàlues, les llicències urbanístiques i l’impost de
construccions, per bé que tot plegat indica que els ingressos no van massa sobrats.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que l’altra condició clau era la modificació de l’organigrama polític, qüestió que l’alcalde
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no ha tingut en compte justificant-ho, segons les converses mantingudes, en el fet que a l’alçada com es troba
l’exercici i del propi mandat era difícil afrontar un tema com aquest. Acceptar aquesta justificació seria com
acceptar que s’han prioritzat objectius electorals per sobre de la ciutat, i això no és positiu.
 
Respecte als canvis en relació al pressupost inicial, si bé és cert que alguna cosa s’ha modificat, també ho és que
cap mesura concreta de les demanades s’ha aplicat.
 
Conclou el Sr. Magrinyà que tot i que es valora l’esforç de l’Àrea econòmica, és evident que els canvis introduïts
no satisfan plenament les condicions que el grup municipal de CiU va posar en el moment de l’aprovació inicial, de
manera que no es donen motius per canviar la posició d'abstenció cap a la posició favorable; també seria injust
trobar motius per justificar la posició contrària, en conseqüència es mantindrà la posició d’abstenció, tal i com es
va fer a l’aprovació inicial.
 
Pren la paraula el Sr. Camps, recordant al Sr. Caballero que avui no s’aprova el Pla de Sanejament sinó el
pressupost i és important la matisació perquè sembla talment que el Sr. Caballero vulgui reproduir els arguments
del Plenari anterior pel que fa al Pla de Sanejament.
 
Recorda el Sr. Camps que en la darrera comissió informativa, quan es parlava de les al.legacions al pressupost o de
les rectificacions d’ofici, el Sr. Caballerp no hi era i ara no té sentit treure qüestions de les qual ja se n’ha parlant
amb anterioritat..
 
Respecte a la intervenció del Sr. Magrinyà, diu el Sr. Camps que ja han parlant llargament de les mesures de
control pressupostari, no tant per fer-li canviar el sentit del vot, com per convéncer-lo de que són mesures eficaces
per donar compliment al pressupost. Respecte als arguments sobre la confiança en l’equip de govern és un tema
sobre el que no hi poden fer res i respecte a les modificacions en l’organigrama polític, ja s’ha dit que és fàcil
d’entendre que en aquests moments no té massa senitt plantejar un canvi d’organigrama polític i tècnic, encara que
només sigui per qüestions pràctiques. El que és evident que a 8 o 9 mesos vista ens trobem damunt d’una comtesa
electoral i els possibles canvis encara ben just haurien agafat la dinàmica de treball.
 
En relació a l’assessorament extern, diu el Sr. Camps que els compromisos al respecte queden recollits
suficientment a les bases d’execució i no serà cada dos mesos amb motiu de la comissió de control pressupostari,
sinó que serà permanent i es concretarà amb reunions periòdiques amb els resposanbles de l’àrea.
 
En un altre ordre de coses, diu el Sr. Camps que la diferència de 50.000 i escaig €, és en les inversions, i cal
recordar que es tracta d’inversions que només es faran si des d’intervenció hi ha un informe positiu. En aquest
sentit, cal recordar que la premisa és complir el pressupost i el pla de sanejament i per tant modificacions en aquest
sentit -per exemple, anar a més crèdit per inversions- portarien a l’incompliment del Pla i no és aquesta la voluntat
de l’equip de govern.
 
Respecte a l’estat d’execució del pressupost, s’ha parlat de partides de despesa que estan per sobre, però no s’ha
parlat de moltes altres que es compleixen escrupulosament, de la mateixa manera que s’ha parlat de partides amb
una importància relativa en la gran majoria justificades, en el sentit que són despeses per tot l’any consignades els
primers mesos.
 
Respecte a les mesures de control, diu el Sr. Camps que les que reflecteixen certament ja s’havien de dur a terme,
però precisament per això és bo que en quedi constància escrita a les bases d’execució.
 
Finalment, pel que fa als ingressos, diu el Sr. Camps que aquests no fan referència als padrons perquè encara no
estan aprovats i per tant en la seva majoria no estan consignats definitivament. Respecte als ingressos no
contemplats en padró, com poden ser les llicències d’activitats, d’obres o les plusvàlues, es pot comprovar que en
aquests moments no només s’està al nivell d’ingressos que correspondria al mes de maig, sinó que en la majoria de
casos s’està al 60, 70 o 80% de recaptació. Això ha permés entre altres coses que en aquest moment l’Ajuntament
estigui complint les seves obligacions de pagament a proveïdors en un termini de 6-7 mesos. Tot plegat fa que
aquest sigui un pressupost amb perspectives de compliment pel que fa als ingressos i sobretot les despeses.
 
Pren la paraula el Sr. Caballero dient que certament avui no s’esta aprovant el Pla de Sanejament, però sí que s’està
aprovant un pressupost encaminat a complir precisament aquest Pla de sanejament i en conseqüència fortament
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condicionat per aquest.
 
Afegeix el Sr. Caballero que l’aprovació del pressupost té un aspecte objectiu, el numèric en el qual hi poden haver
errors i trobar ajustaments, però també té un aspecte subjectiu, que és el de la valoració que se li pot donar, i en
aquest sentit la seva valoració és que es tracta d’un pressupost condicionat per un Pla de Sanejament que per
alguna raó s’ha fet i si aquesta raó l’ha provocat l’equip de govern, és l’equip de govern a qui pertoca posar els
mitjans per sortir-se’n, malgrat que en aquest moment no li mereixi la total confiança.
 
Diu el Sr. Caballero que en qualsevol cas li agradaria haver de rectificar i donar la raó a l’equip de govern al final
d’aquest exercici, amb el compliment pressupostari i amb el compliment del Pla de finançament.
 
Diu el Sr. Camps que en qualsevol cas convida al Sr. Caballero a assitir a les Comissions Informatives i podrà
comprovar com això és així.
 
Intervé el Sr. Castells per matisar que, contràriament al que deia el Sr. Caballero sobre qui ha provocat el Pla de
Sanejament, ell considera que això és el fruit entre altres factors d’un canvi de normatives, tot i que aquest seria un
debat més profund, en el qual es pot entrar un altre dia.
 
Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que s’ha parlat dels canvis polítics i tècnics com d’una cosa impossible, quan
no fa gaire se’n van produir, fins i tot amb la discrepància dels socis de govern. Això vol dir que els canvis s’han de
fer quan convé i els arguments que s’han presentat sonen a excusa.
 
No havent-hi altres intervencions es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta de 11 vots a favor dels Srs. Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Garzón,
Fernández, Sendra i Moreno, 7 abstencions dels Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González i
Tomàs i 1 vot en contra del Sr. Caballero, el Plenari adopta el següent acord:
 
Vist que el Plenari de l’Ajuntament en sessió del dia 27 de maig de 2002, va aprovar inicialment el Pressupost
Únic de la Corporació i els seus organismes autònoms per l’exercici 2002.
 
Vist que l’esmentat acord ha estat publicat al BOP núm. 137 de 13 de juny de 2002.
 
Vist que durant el període d’informació pública no s’han presentat al.legacions per les parts legalment interessades.
 
Vistes les modificacions introduïdes d’ofici en el pressupost i les rectificacions en la plantilla del personal de
l’Ajuntament.
 
Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l’Ajuntament per l’art. 22.2.e) de la Llei 7/85, de 2 d’abril,
reguladora de les bases de règim local, el Ple de l’Ajuntament acorda:
 
PRIMER.- Aprovar les modificacions i ampliacions de l’expedient introduïdes d’ofici, durant el temps
d’al.legacions, segons la proposta detallada per l’Àrea de Serveis Econòmics.
 
SEGON.- Aprovar definitivament el pressupost únic de la corporació i els seus organismes autònoms per l’exercici
2002, que s’expressa en el següent resum per capítols:
 
 
AJUNTAMENT DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Impostos directes 5.799.766,80
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2 Impostos indirectes 1.021.720,58
3 Taxes i altres ingressos 3.051.984,60
4 Transferències corrents 3.094.601,00
5 Ingressos Patrimonials 100.970,03
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Alineació d'inversions reals 531.895,71
7 Transferències de capital 698.084,81
8 Variació d'actius financers  
9 Passius financers 3.598.054,45

  
TOTAL INGRESSOS 17.897.077,98

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 4.884.121,84
2 Compra de béns corrents i de serveis 4.189.899,90
3 Despeses financeres 759.009,00
4 Transferències corrents 1.925.863,13
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 2.723.922,83
7 Transferències de Capital  
8 Variació actius financers  
9 Variació passius financers 1.708.272,90
  

TOTAL DESPESES 16.191.089,60
 
 
 
 
I quedant en conseqüència aprovats implícitament cada un dels pressupostos que integren el general, que a
continuació s'especifiquen:
 
 
 
 
FUNDACIÓ PUBLICA MUNICIPAL PER LA INFANCIA I LA JOVENTUT "CASA CARITAT"
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 8.637,07
4 Transferències corrents 396.622,76
5 Ingressos Patrimonials 8.693,78
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B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Alineació d'inversions reals  

  
TOTAL INGRESSOS 413.953,61

 
                                                                                 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 330.044,87
2 Compra de béns corrents i de serveis 50.575,30
3 Despeses financeres 6.515,98
4 Transferències corrents 26.799,43
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 18,03
7 Transferències de Capital  
  

TOTAL DESPESES 413.953,61
 
 
 
MUSEU DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 3.119,25
4 Transferències corrents 69.122,40
5 Ingressos Patrimonials 180,30

  
TOTAL INGRESSOS 72.421,95

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 49.613,15
2 Compra de béns corrents i de serveis 22.796,78
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 12,02
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TOTAL DESPESES 72.421,95

 
 
 
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA ROBERT GERHARD
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
3 Taxes i altres ingressos 97.938,58
4 Transferències corrents 171.075,54
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
6 Inversions reals  
7 Transferències de capital  

  
TOTAL INGRESSOS 269.014,12

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 255.809,88
2 Compra de béns corrents i de serveis 12.380,85
3 Despeses financeres 811,37
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 12,02
  

TOTAL DESPESES 269.014,12
 
 
 
PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 418.311,53
4 Transferències corrents 299.153,78
5 Ingressos Patrimonials 114.973,62
  

TOTAL INGRESSOS 832.438,93
 
 
DESPESES  
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A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 530.898,07
2 Compra de béns corrents i de serveis 283.986,29
3 Despeses financeres 2.704,55
4 Transferències corrents 300,51
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 3,00
  

TOTAL DESPESES 817.892,42
 
 
 
FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 63.695,27
4 Transferències corrents 341.327,96
5 Ingressos Patrimonials 1,79

  
TOTAL INGRESSOS 405.025,02

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 81.848,76
2 Compra de béns corrents i de serveis 274.073,54
3 Despeses financeres 3.215,41
4 Transferències corrents 11.419,23

  
TOTAL DESPESES 370.556,94

 
 
INSTITUT MUNICIPAL PROMOCIÓ ECONÒMICA
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 19.204,21
4 Transferències corrents 342.714,90
5 Ingressos Patrimonials 25.367,74

  
TOTAL INGRESSOS 387.286,85
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DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 284.410,62
2 Compra de béns corrents i de serveis 51.922,72
3 Despeses financeres 607,02
4 Transferències corrents 24,04
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 42,07
  

TOTAL DESPESES 337.006,47
 
 
 
FUNDACIÓ PÚBLICA MUNICIPAL PIUS HOSPITAL DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
3 Taxes i altres ingressos  
4 Transferències corrents 22.093,25
5 Ingressos Patrimonials 351.872,97
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
9 Passius financers  

  
TOTAL INGRESSOS 373.966,22

 
 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal  
2 Compra de béns corrents i de serveis 119.476,75
3 Despeses financeres 18,03
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 237.372,50
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TOTAL DESPESES 356.867,28
 
 
GESTIÓ PIUS HOSPITAL DE VALLS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 16.819.731,97
4 Transferències corrents 14.965,20
5 Ingressos Patrimonials  
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
7 Transferències de capital  

  
TOTAL INGRESSOS 16.834.697,17

 
 
DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 11.141.829,55
2 Compra de béns corrents i de serveis 5.571.436,17
3 Despeses financeres 121.404,45
  

TOTAL DESPESES 16.834.697,17
 
 
VALLS INFRAESTRUCTURES, APARCAMENTS I SERVEIS
 
 
INGRESSOS  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
3 Taxes i altres ingressos 398.567,19
4 Transferències corrents 132.030,95
5 Ingressos Patrimonials 216,36
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
9 Passius financers 6,01

  
TOTAL INGRESSOS 530.820,51
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DESPESES  
  
A. OPERACIONS CORRENTS  
  
Capítol  
1 Remuneracions de personal 291.530,91
2 Compra de béns corrents i de serveis 77.462,84
3 Despeses financeres 79.814,91
4 Transferències corrents 53.248,68
  
  
B. OPERACIONS DE CAPITAL  
  
6 Inversions reals 24,04
9 Passius financeers 28.739,13

TOTAL DESPESES 530.820,51
 
 
TERCER.- Aprovar definitivament la relació de llocs de treball que integren la plantilla orgànica de l’Ajuntament,
segons s’indica a continuació
 
 
A) FUNCIONARIS DE CARRERA
 
Denominació
places

Nº places GRUP [1] ESCALA [2] SUBESCALA Observacions

Secretari 1 A Habil. Nacio.  1 vacant, 1 interí
Interventor 1 A Habil. Nacio.  1 vacant
Tresorer 1 A Habil. Nacio.  1 vacant
Tècnic admó. Gral. 2 A general Tècnica 1 vacant
Administratiu 10 C general Administrativa  --
Aux. administratiu 7 D general Auxiliar 3 vacants
Agutzil 1 E general Subalterna --
Tècnics superiors 5 A especial Técnica 1 amortitzar
Técnics mitjos 3 B especial Técnica 1 interí
Tècnic auxiliar 1 C especial tècnica 1vacant
Sots inspector 1 C especial Policia local --
Sergent 1 C especial Policia Local --
Caporal 4 D especial Policia Local --
Agents 27 D especial Policia Local 1 vacant (1 interí)

 
 

B) PERSONAL LABORAL FIXE[3]
 
Denominació llocs de
treball

Nº llocs Titulació exigida Observacions

Técnic medi ambient 1 Llicenciatura --
Ingenier tècnic 1 Diplomatura --
Tècnic Relacions
Ciudadanes

1 Diplomatura --

Tècnic informàtic 1 Diplomatura --
Tècnic cultura 1 Diplomatura --
Asistent social, educadors 4 Diplomatura --
Tècnic documentalista 1 Diplomatura --
Administratius, delineants 13 FP2 o BUP 3 vacants
Tècnic auxiliar
ensenyament

1 FP2 o BUP --

Encarregat S.mantenim. 1 FP2 o BUP --
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Sub encarregat manten. 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª obres 5 FP2 o BUP 2 vacant
Oficial 1ª electricista 2 FP2 o BUP --
Oficial 1ª ferrer 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª pintura 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª fuster 1 FP2 o BUP --
Oficial 1ª cementiri 1 FP2 o BUP --
Monitors 2 FP2 o BUP 2 temps parcial 1 vacant (1

interí)
Treballadores familiars 3 FP2 oBUP 2 temps parcial
Tècnic auxiliar informàtica 1 FP2 o BUP --
Auxiliar administratiu,
aux. delineant

11 FP1 o graduat escolar 1 vacant(1 interí)

Telefonista 1 FP1 o graduat escolar --
Oficial 2ª obres 5 FP1 o Graduat escolar 2 vacants, 1 interí
Oficial 2ª electricista 3 FP1 o graduat escolar 1 vacant
Oficial 2ª pintura 1 FP1 o graduat escolar --
Oficial 2ªcementiri 1 FP1 o graduat escolar --
Conductor grua 3 FP1 o graduat escolar 2 vacants (2 interí)
Ajudant electricista 1 Certificat escolaritat --
Peó especialista 3 Certificat escolaritat --
Peó 5 Certificat escolaritat 1 vacant (1 interí a

amortitzar)
Netejadores 16 Certificat escolariat 3 temps parcial
Subalterns 5 Certificat escolaritat 1 temps parcial
Conserges 6 Certificat escolaritat --

 
 
 

C) PERSONAL FUNCIONARI EVENTUAL[4][5]
 
Denominació llocs de
treball

Nombre de llocs Titulació exigida Observacions

Técnic superior 2 Llicenciatura --
Técnic mig 1 Diplomatura --
Tècnic auxiliar 1 FP2 o BUP --

 
 
NÚMERO TOTAL DE FUNCIONARIS DE CARRERA: 65
NUMERO TOTAL DE PERSONAL LABORAL FIX: 104
NUMERO TOTAL DE FUNCIONARIS EVENTUALS: 4
 
 
QUART.- Donar publicitat al present acord mitjançant la publicació íntegra del pressupost al Butlletí Oficial de la
Província, i la plantilla al Butlleti Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.
 
Acabada al votació pren la paraula el Sr. alcalde per agrair el treball de tots els regidors en l’elaboració del
pressupost i sobretot el to del debat, així com l’abstenció de CiU.
 
 
TERCER.- Aprovació inicial de l’Oferta Pública d’Ocupació corresponent a l’exercici 2002
 
Llegida la proposta es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta de 11 vots a favor dels Srs. Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Garzón,
Fernández, Sendra i Moreno, 7 abstencions dels Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González i
Tomàs i 1 vot en contra del Sr. Caballero, el Plenari adopta el següent acord:
 
Vista la proposta de l'Àrea d'Organització i Règim Intern.
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Vist el que disposen els arts. 56 i següents del Decret 214/90 de 30 de juliol, pel que s'aprova el Reglament del
Personal al Servei de les Entitats Locals, es proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció del següent acord:
 
ÚNIC.- Aprovar la relació de vacants que configura l'oferta pública d'ocupació per a l'exercici de 2002, segons
s'indica a continuació, publicant-la al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, al Butlletí Oficial de la
Província de Tarragona i al Butlletí Oficial de l'Estat i comunicar-ho al Ministerio de Administraciones Públicas i
al Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya.
 
a)      Personal funcionari

 
1 Tècnic d’administració General. Escala administració general. Subescala tècnica
3        Auxiliar administratiu . Escala General. Subescala auxiliar.
1        Inspector. Escala especial. Subescala tècnica auxiliar.
1 Agent. Escala especial. Subescala serveis especials. Classe policia local.

 
b)       Personal laboral fix
 

2 administratius, grup C, titulació exigida: FP2, batxillerat superior o Cicle formatiu de grau superior.
 
1 delineant, grup C, titulació exigida: FP 2 delineació o Cicle Formatiu de grau superior en especialitat en
delineació
 
2 oficial 1ª obres, grup C, titulació exigida: FP 2, batxillerat superior o Cicle formatiu de grau superior.
 
1 monitor a temps parcial, grup D, titulació exigida: FP1, graduat escolar, Cicle Formatiu en Cicle de Grau
Mitjà o graudat en  ESO.
 
1 auxiliar administratiu grup D, titulació exigida: FP1, graduat escolar graduat ESO o Cilce Formatiu de Grau
Mitjà.
 
2 oficials 2ª obres grup D, titulació exigida: FP1, graduat escolar, graduat ESO o Cicle Formatiu de Grau Mitjà.
 
1 oficial 2ª electricista grup D, titulació exigida: FP1, graduat escolar, graduat en ESO o Cicle Formatiu de
Grau Mitjà.
 
2 conductor de grua, grup D, titulació exigida: FP1, graduat escolar, ESO o equivalent o Cicle Formatiu de
Grau Mitjà.
 
1 peó, grup E, titulació exigida: certificat d’estudis primaris o equivalent.

 
 
QUART.- Aprovació provisional de la modificació puntual del Pla General en l’àmbit del Pla Especial de
Reforma Interior del Centre Històric
 
Llegida la proposta s’inicia el debat que serà conjunt amb el punt cinquè per raó de la unitat d’assumptes.
 
Intervé en primer lloc el Sr. Castells dient que quan van accedir al govern municipal la legislatura passada, es van
trobar sobre la taula una ciutat amb la crisi de dues importants empreses que havien fet fallida. Moltes persones es
quedaven sense feina i això repercutia en altres factors, com el comerç. Això va portar a què una de les prioritats
d’acció del govern fos la captació d’activitats productives. Però hi havia un altre tema essencial, una altra prioritat
compartida amb els socis de govern; tal era la necessitat de disposar d’un instrument urbanístic que fes possible la
intervenció en el centre històric de la nostra ciutat de manera constant i decidida; per això, l’elaboració d’aquest
instrument ha estat  prioritat de la present legislatura
 
Continua el Sr. castells dient que per tenir consciència de la magnitud del nostre centre històric, cal recordar que a
meitat del segle XVI la nostra ciutat ocupava el 7è lloc en nombre d’habitants a Catalunya. ciutats com Vic o Reus
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eren més petites que Valls i això dóna una idea de la importància del nucli històric, que representa una superfície
molt gran per una ciutat de 21.000 habitants.
 
Afegeix el Sr. Castells que si bé la Ciutat ha de liderar el procés de recuperació del centre històric, també és cert
que caldrà la intervenció decidida d’altres administracions per la pròpia magnitud de l’actuació. Planificar i invertir
en el Centre històric és una tasca que calia fer tot i saber-ne la dificultat;  és per això que es va encarregar
l’elaboració d’un Pla Especial de Reforma Interior d’aquesta part de la ciutat a un gabinet tècnic, amb uns objectius
inicials que posteriorment van ser ampliats. És possible que la plasmació d’aquests objectius sobre els plànols no
satisfaci tothom, però cal dir que s’ha escoltat totes les opinions sobre la base dels documents, no sobre les
abstraccions.
 
Continua el Sr. Castells que cal recordar, d’altra banda, que hi ha altres estudis complementaris pel futur del centre
històric que no s’han de contemplar des d’un punt de vista de pes jeràrquic respecte al PERI, sinó des d’un nivell
d’igualtat amb aquest instrument urbanístic, que no és inamobible i que futures revisions o aportacions poden
contribuir a la seva millora. Es tracta d’un PERI que en cap cas comporta operacions especulatives, i si en canvi
una important injecció de recursos públics.
 
Pel que fa a les esmenes presentades, fins a un total de 112, recorda el Sr. Castells que 36 han estat estimades en la
seva totalitat i 15 més parcialment, mentre que de la resta hi ha aspectes que ja es contemplen en el document; així
mateix s’ha conseguit gairebé “en temps de descompte” un informe de la Comissió Territorial de Patrimoni de
Cultura de Tarragona.
 
Conclou el Sr. Castells recordant que abans citava la necessitat de compromís de les altres administracions en el
desenvolupament del centre històric i en aquest sentit manifesta que si en una futura legislatura de la Generalitat
ERC té participació en el govern, posarà el tema sobre la taula com a prioritat i li agradaria que aquest compromís
l’assumissin també les altres forces amb representació al consistori per tirar endavant la recuperació d’aquest part
tan estimada de la ciutat.
 
Tot seguit pren la paraula el Sr. Caballero dient que el posicionament del grup municipal del PP és el mateix que
van proclamar amb motiu de l’aprovació inicial del PERI. Recorda el Sr. Caballero que la història arrenca del dia
18 de desembre de 2000, quan en un Ple extraordinari es va aprovar per unanimitat la suspensió de llicències a
l’àmbit del PERI, tot considerant que aquesta era una eina d’indubtable necessitat. En aquells moments el PERI
estava en fase d’estudi i elaboració per part de l’empresa de gestió urbanística Milà i Associats. Aquesta va ser una
actuació correcta, si bé no va deixar marge a les altres forces polítiques per cap aportació. Recorda el Sr. Caballero
que en princiipi es preveia que la suspensió fos per quatre mesos i que l’encàrrec simultani a l’empresa de Gestió
Urbanística Milà i Associats va tenir l’abstenció de CiU i el PP a la comissió de planejament per la manca
d’alternatives.
 
Recorda també el Sr. Caballero que el 20 de març de 2001 es va preguntar quin seria el procés un cop
transcorregut els 4 mesos i la resposta de la Sra. Segú fou que primer es redactaria el PERI i es faria l’aprovació
inicial i després l’aprovació provisional; era una resposta tècnicament correcta però ja en aquella data i per part del
Sr. Fernández es va posar de manifest la necessitat d’imposar-se l’obligació de redactat els estudis i plans
complementaris -viabilitat, comercials, culturals- alhora que es feu incís en la necessitat de retrassar el menys
possible l’acord d’aprovació inicial. El 3 d’abril del mateix any, a la Comissió hi va intervenir el Sr. Moreno qui va
proposar, per tal de no endarrerir el Pla, que els esmentats plans complementaris es fessin de forma paral.lela,
qüestió del tot correcta. El 4 de setembre de 2001 el Sr. Serra, membre de l’equip de govern, va preguntar
sorprenentment sobre la data prevista d’aprovació del PERI, a la qual cosa la Sra. Segú va contestar que era una
competència de la Comissió del Centre Històric, intervenint tot seguit el Sr. Castells, qui va puntualitzar que es
podria aprovar disn d’aquell mateix mes. En mig de tot plegat es va constituir la comissió de Participació Ciutadana
i l’Associació de Veïns del Barri Vell va promoure la taula de consens. Per fi el 20 de desembre de 2001 es va
aprovar inicialment el PERI i la modificació puntual del Pla General en aquest àmbit, amb els vots en contra de
CiU i el PP, i ja en aquell moment van quedar clars els posicionaments, que en el cas concret del PP es resumien
en el fet que s’havia començat la casa per la teulada.
 
Afegeix el Sr. Caballero que arribat el moment de l’aprovació provisional només pot dir que sent una forta
decepció, més encara després de la darrera Comissió Especial del Centre Històric, en el decurs de la qual es van
remetre les explicacions sobre les al.legacions a la Comissió de Participació Ciutadana que ni tan sols va comptar
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amb la presència del Sr. Milà, redactor del PERI, amb una total falta de respecte cap als membres de la comissió.
 
Recorda el Sr. Caballero que amb motiu de l’aprovació inicial va dir que lamentava votar que no, però que ho feia
amb el desig de canviar de vot. Aquest cop ha de dir que l’obliguen a votar que no, perquè amb aquestes actituds  i
amb la mancança de diàleg respecte a les aportacions i a les al.legacions, no es pot donar recolçament a aquest
PERI. Sens dubte se n’haurà de seguir parlant, però abans de tot convindria que l’equip redactor i els polítics
responsables, demanessin disculpes a la Comissió, com un gest per començar el diàleg.
 
Intervé a continuació la Sra. Batalla recordant que el grup municipal de CiU va votar en contra de l’aprovació
inicial del PERI del nucli històric en base a 4 motius fonamentals: el primer, que es tracta d’un treball fet de forma
precipitada, amb presses, motivat per la pressió ciutadana i això portava a un PERI amb  moltes mancances i
contradiccions; el segon motiu era que el grup municipal de CiU no compartia la filosofia en què s’abordava la
reforma del nucli històric; en tercer lloc van denunciar que no veien viable econòmicament el PERI perquè no era
assegurat el finançament de la majoria d’actuacions i com a quart fonament destacaven que no s’havia comptat de
forma suficient amb la participació de les altres forces polítiques ni dels propis veïns del barri. Afegeix la Sra.
Batalla que avui el que pertoca és veure si aquells motius de denúncia contineun o si per contra hi han hagut canvis
substancials. En aquest sentit cal dir, d’entrada, que de canvis substancials no se n’han produït. Així, pel que fa a
l’actuació precipitada es continua en la mateixa línia, perquè no s’han tingut en compte els suggeriments i
al.legacions que demanaven que hom s’esperés a tenir els informes i estudis complementaris, tot i que el propi
informe del Sr. Milà reconeixia la necessitat de disposar-ne. Pel que fa al segon aspecte, la filosofia amb que
s’abordava la reforma, el grup municipal de CiU denunciava que s’havia obtat per la substitució en lloc de la
rehabilitació, creant uns espais que desfiguraven excesivament l’estructura del centre històric. Al respecte, en els
darrers dies s’ha rebut un informe del Departament de Cultura de la Generalitat, que si bé s’ha tingut en compte en
alguns aspectes, en altres dóna la raó a l’argument que se sostenia des de CiU. Així, a la pàgina 3 de l’informe, es
diu que “el veritable interès dels nuclis històrics radica en la preservació de la tipologia autòctona, així com de la
silueta paisagística i de les característiques generals de l’ambient amb els seus edficis originals, sense els quals es
perd el més important d’un centre històric, la seva autenticitat.” Més avall es continua dient que “és prioritària la
rehabilitació a la substitució, i en conseqüència es fonamental que els edificis del centre històric conservin la seva
estructura i tipologia compositiva”. “Cal que la norma sigui més estricta i que estableixi que no es poden destruir
els elements originals de pedra, portalades, balconades, finestres o altres i que en cas que es modifiqui la façana,
aquests elements han de ser recuperats dins de la mateixa, tot mantenint el seu tamany original i estructura
compositiva”. Més endavant es fa referència a una actuació en concret, l’anomenada de “plaça Major”, i en aquest
sentit la Comissió diu, a la pàgina 5 de l’informe “la Comissió considera que l’enderroc que requereix aquesta
intervenció desfigura extraordinàriament un àmbit important del nucli històric, atès que afecta la pràctica totalitat
dels edificis de l’illa, llevat de la fàbrica de Ca Creus”. Proposen una alternativa consistent en la formació “d’un
espai obert exclusivament per la banda nord”, la qual cosa “permetria una operació similar, però menys
contundent”. Diu la Sra. Batalla que en aquesta part de l’informe es ratifica en certa manera la concepció sobre la
filosofia de la reforma del centre històric exposada pel grup municipal de CiU.
 
Pel que fa al tema econòmic, diu la Sra. Batalla que el que ha de fer l’equip de govern és complir el pressupost i a
partir d’aquí oferirà una major credibilitat. Difícilment un pressupost que s’aprova a 15 de juliol pot corregir massa
coses.
 
Continua la Sra. Batalla dient que el quart argument, el que feia referència a què el PERI s’havia fet d’esquena al
barri, ja va ser argumentat detalladament i s’ha explicat en totes i cadascuna de les reunions fetes. El mateix Sr.
Caballero ha mencionat dues qüestions que han passat aquesta mateixa setmana pel que fa a l’actuació en el
Consell de Participació Ciutadana, en el qual ni tan sols es van permetre les preguntes. És, doncs, un altre aspecte
que no s’ha corregit. L’equip de govern ha demostrat una forma molt particular d’entendre la participació
ciutadana, en la qual ni tant sols cap el dret de fer una pregunta.
 
Diu la Sra. Batalla que, en definitiva els motius d’oposició al PERI no han canviat, i per això el grup municipal de
CiU no canviarà el seu posicionament. Però a banda d’aquests arguments, en volen destacar un, el més important i
que va més enllà del propi PERI: la manera de fer política, com a mínim respecte a la forma de com s’ha portat
aquest tema. Al respecte diu la Sra. Batalla que convé fer un breu repàs hist`roic, tot recordant que el centre
històric ha estat molts anys abandonat, patint la deixadesa dels governs municipals, sobretot del PSC que porta
tants anys al govern, i també en els darrers 6 anys d’ERC. A partir de l’aparició de l’associació de veïns del Barri
Antic va començar una certa pressió social, respecte a la qual i malgrat tot el que s’ha dit, CiU ha actuat de forma
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respectuosa, sense fer demagogia i sense utilitzar el tema políticament. A iniciativa de l’associació es va posar en
marxa la taula de consens que durant 8 o 9 mesos es va reunir al centre cívic en representació de totes les forces
polítiques, fins i tot les no representades a l’Ajuntament i els propis veïns interessats, amb l’objectiu de millorar el
projecte del PERI i de buscar que al final s’aprovés, com deien els veïns, per 21 a 0, és a dir, per consens, i amb
l’unanimitat de totes les forces del consistori. Afegeix la Sra. Batalla, que des del grup municipal de CiU
consideren que l’equip de govern, o al menys la majoria dels seus membres, mai van creure en aquesta taula de
consens i globalment es pot dir que la seva actuaicó en la mateixa no ha estat prou justa perquè venien, deien una
cosa i després a la premsa en declaraven una altra. Malgrat això, tampoc se’ls va acusar des de l’oposició de doble
llenguatge, perquè s’havia assumit el compromís de no fer declaracions públiques per facilitar el consens i no
enrarir el clima polític. Les intencions van topar amb la crua realitat quan hom es va trobar sobre la taula amb el
document del PERI i amb la convocatòria d’un Ple per a la seva aprovació inicial. CiU ja va explicar en aquelll
moment extensament els seus arguments, sense que hi hagués cap contraargumentació i havent-se de sentir que
s’havia mirat el tema des d’una perspectiva política, cosa que era totalment falsa, com bé sabia la persona que ho
estava dient. Conclou la Sra. Batalla que hi ha d’haver una altra manera de fer política, que els ciutadans estan
decensitats i cansats i que el mínim que poden exigir és que l’actuació del polític es fonamenti en uns valors i en
sigui el seu reflex. L’equip de govern, lluny d’adoptar aquesta actitud, ha fomentat el contrari i amb aquesta
actuació ha fet impossible que avui s’arribés a un consens.
 
Intervé el Sr. Castells dient que no li cosnta que a la comissió es prohibís fer cap pregunta i si en algun moment
puntual es va donar aquesta impressió, en demana disculpes, perquè en cap cas hi havia la voluntat de limitar la
participació. Afegeix el Sr. Castells, que la intenció de l’equip de govern també ha estat sempre la del consens i
precisament per això no es va entrar a debatre la llarga exposició feta per CiU amb motiu de l’aprovació inicial;
però el consens s’havia de buscar sobre un projecte existent, si convé per canviar-lo completament, però no per
parlar d’abstraccions. Diu el Sr. Castells que no és cert que les taules de participació no hagin servit per res, molts
dels seus objectius s’han incorporat al PERI, i si bé és cert que no tot el que reflecteix el PERI serà de l’agrat de
tothom, no és menys cert que això es pot predicar de tots els projectes i que a ell mateix hi ha coses del PERI que
no li agraden, com és el tema de l’anomenada “plaça Major”, tot i tenir en compte que hi ha altres objectius també
reinvindicats, com un espai cèntric per aparcar, que justifiquen la solució adoptada.
 
Recorda el Sr. Castells que en tema de les al.legacions hi ha hagut una transparència total i que han estat a
disposició de tothom per a la seva consulta, si bé com ha pogut comprovar les consultes tampoc han estat massa
reixides. També respecte les al.legacions, diu el Sr. Castells que algunes per la seva complexitat s’hauran de tenir
en compte en el marc de la revisió del Pla General, com ara la que presentava el PP i les que proposen les
associacions de veïns.
 
Manifesta el Sr. Castells, que el projecte que han presentat els tècnics és el millor possible i sí que ha d’admetre la
seva incapacitat d’haver fet entrar els veïns a dialogar sobre temes concrets, perquè es va parlar molt de filosofia,
però han evitat d’entrar a la concreció. Diu el Sr. Castells que potser ha estat una qüestió d’incapacitat seva, però
mai de manca de voluntat, tot el contrari, perquè totes les aportacions han estat benvingudes; a part d’això, sí que
hi han hagut moltes persones que a nivell particular han vingut i han rebut totes les explicacions possibles.
 
Diu el Sr. Castells que el procés ha sigut pacient, s’ha escoltat a tothom i s’ha atès a tothom, una part de les
al.legacions s’ha pres en consideració i a la vista de tot plegat, l’equip de govern, que té una responsabilitat
consistent en tirar endavant el tema i no remenar més la perdiu quan no hi han aportacions substancials, ha assumit
el projecte. Si el debat hagués entrat en temes concrets, com la recuperació de la muralla, la plaça Major o altres,
s’hagués pogut parlar de qüestions concretes, però lamentablement no ha estat així
 
Manifesta el Sr. Castells que tot és prou complex i que de ben segur les diferències no són entre formacions
polítiques ni sectors, sinó entre concepcions personals del PERI i del centre històric, és per això que vol convidar
encara a fer aportacions perquè tot plegat som a l’inici d’unes actuacions que s’allargaran en el temps i que seran
susceptibles de millores. Afgegeix el Sr. Castells que a tothom li agradaria que el nostre centre històric tingués
molta pedra per recuperar edificis emblemàtics, però el paisatge del centre històric és el que és i s’ha de preservar
en la mesura que sigui possible, però també intervenir perquè es regeneri i la gent hi vulgui continuar vivint o
desenvolupant la seva activitat.
 
Finalment, i respecte a la intervenció del Sr. Caballero, recorda el Sr. Castells que a la Comissió de Participació hi
va intervenir un membre de l’equip del Sr. Milà que es va limitar a exposar les al.legacions, catalogar-les en grups
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i explicar el motiu de la seva acceptació o no, amb voluntat de no repetir les coses ni d’entrar en els tecnicismes o
en les al.legacions sense resposta, com aquelles que simplement manifesten la voluntat de què no se’ls afecti una
casa inclosa en una unitat d’actuació. Va ser una pinzellada general complementària de la resposta escrita a les
al.legacions.
 
Pren la paraula la Sra. Segú manifestant en nom del PSC els motius pels quals defensen la proposta que avui es
presenta al Plenari. Serà una intervenció breu, perquè en síntesi el PSC comparteix l’exposició del Sr. Castells,
responsable dins l’equip de govern de coordinar les actuacions del centre històric, no només pel que fa al PERI,
perquè com ja s’ha dit reiterament, aquesta intervenció al nucli històric s’ha d’entendre des d’un punt de vista
pluridisciplinar, i el PERI n’és només l’instrument urbanístic.
 
Diu la Sra. Segú que el seu grup defensa aquesta proposta, perquè consideren que és fruit d’un treball meditat amb
el temps necessari. Recorda en aquest sentit la Sra. Segú que la legislació vigent preveu un termini màxim d’un any
per l’estudi de les propostes, temps que es va esgotar en la seva totalitat i planteja un termini òptim de dos anys per
a la tramitació del planejament futur. S’ha esmerçat, doncs, el temps necessari per elaborar una porposta meditada i
treballada amb coherència des del punt de vista que es tracta d’una proposta global d’intervenció per tot l’àmbit del
centre històric. Indubtablement es podia haver fet un altre determini, es podien haver efectuat actuacions aïllades,
com les de la plaça de la Zeta i seguir o no en funció de com anessin venint els temes. Però l’equip de govern va
entendre que calia un marc global de planejament en la intervenció d’un centre històric molt gran en superfície,
element que és tot un handicap. Aquesta proposta global es basa en una estrategia clara fonamentada en dos eixos
d’intervenció: un eix és el que col.loquialment s’ha denominat “l’espina”, que consisteix en l’alliberament de
l’espai actualment construït a la muralla de Sant Francesc, efectuant les alineacions corresponents a les façanes fins
a la plaça Portal Nou. L’altre eix, paral.lel a l’actual carrer de la Cort, comportaria una intervenció, amb actuacions
al seu voltant des de l’inici, tocant a la plaça del Blat, amb una actuació central a l’illa formada pels carrers Sant
Pere, Peixateria, Forn Nou i Sant Francesc i una final davant la clínica Prats, amb la creació d’un nou espai lliure.
La delimitació d’aquests eixos d’intervenció ha d’ajudar a la regeneració urbanística del centre històric, que preveu
també operacions perifèriques que defineixen el model d’intervenció global.
 
Diu la Sra. Segú que sobre aquest model no s’ha primat la substitució per sobre la rehabilitació i les xifres així ho
reflecteixen. Els sectors d’intervenció comporten substitució, però hi ha una gran part del nucli en el qual no
s’intervé, si bé es marquen unes ordenances i uns criteris per a la rehabilitació d’habitatges. La conclusió és que ha
primat la rehabilitació sobre la substitució tenint en compte a més el factor de comfortabilitat dels habitatges del
centre històric. Precisament per això, l’equip de govern no pot compartir el criteri del Departament de Cultura de
respectar les parcel.les mínimes existents, doncs no es pot acceptar haver de tenir habitatges de dos metres de
façana i quatre pisos d’alçada. Ningú no hi voldria viure i per això no és assumible aquest plantejament. Altra cosa
és que es pugui trobar un terme mig i que la unificació de parcel.les es pugui fer respectant les qüestions d’impacte
visual o de percepció per tal que mitjançant recursos de caràcter tènic, com poden ser els colors, els paraments, les
cornises o les motllures de les façanes, donin una percepció pròxima a la configuració antiga del parcel.lari del
centre històric. Afegeix la Sra. Segú que l’informe parla de conservar el teixit urbà del centre històric, però això
també cal posar-ho a la balança, doncs si es conserva en la seva integritat hi ha molts indrets als quals no hi entra la
llum, molt indrets sense la ventilació necessària, per tant és necessari fer operacions d’esponjament per millorar
aquestes condicions que repercuteixen directament en l’habitatge. És a dir, que es pot conservar la imatge i
compaginar això amb les necessitats del centre històric pel que fa a la seva habitabilitat, condició essencial perquè
es revitalitzi.
 
Continua la Sra. Segú dient que el futur d’aquest PERI s’allarga en principi i sobre el paper, durant 12 anys, si bé,
a la vista d’experiències de ciutats properes, aquests terminis depenen no sols de la iniciativa i voluntat del
municipi, sinó també de l’oferta i la demanda existent en el mercat i això és més difícil de controlar, tal i com el
propi desenvolupament del Pla General ens demostra. També depèn del suport que pugui rebre el municipi des
d’altres àmbits. Així, hi han empreses públiques destinades a promocionar habitatges, la preocupació principal de
les quals, quan són de titularitat municipal, és promocionar els centres històrics. A nivell autonòmic, però, això no
està tan clar, i només cal veure a la nostra ciutat quines actuacions s’han fet per part d’aquestes empreses públiques
de titularitat autonòmica. En qualsevol cas els centres històrics necessiten un suport important per part de les
administracions i en aquest sentit diu la Sra. Segú que li agradaria molt que les plusvàlues que l’INCASOL  està
tenint a Palau de Reig puguessin revertir en el municipi, més tenint en compte la renúncia tan important que
l’Ajuntament ha fet, doncs, cal recordar que si la promoció hagués estat privada a l’Ajuntament li hagués pertocat
el 10% de les parcel.les resultants.
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Conclou la Sra. Segú que el PSC és un partit de tradició bàsicament municipalista i la proposta d’apostar per les
ciutats, la demostren cada dia. Quan algú diu que una Catalunya fora i un país fort comporta ciutats febles, la gent
del PSC no ho comparteix, ans al contrari, entenen que una Catalunya forta i un país fort el fan les ciutats fortes, i
avui, malhauradament, això no és així.
 
Pren la paraula la Sra. Batalla referint-se a la intervenció del Sr. Castells quan parlava de la possible incapacitat
pròpia per generar la complicitat del veïnat. Al respecte diu la Sra. Batalla que el Sr. Castells es va incorporar tard
a aquest procés, fruit del canvi d’alcaldia i, per dir-ho d’alguna manera, es va “perdre un tros de la pel.lícula”,
doncs, quan va començar a assistir a la taula de consens, ja hi havien moltes coses que anaven endarrerides. Diu la
Sra. Batalla que no dubta de la bona disponibilitat del Sr. Castells, però al govern se l’ha de jutjar globalment i des
d’aquest punt de vista es pot afirmar que s’ha negat informació, en altres casos s’ha donat tard i en molts altres qui
venia a les reunions obviava els compromisos del seu antecessor, tot plegat amb la corresponent sensació que hom
es passejava amb altres representants de la taula de consens.
 
Respecte la darrera comissió del Consell de Participació, diu la Sra. Batalla que no vol que es confongui el que va
passar aquest dia amb el que ha passat durant la resta del procés. en aquest sentit diu la Sra. Batalla que a ella
sempre se li ha facilitat la consulta de la documentació, però el cert és que a la darrera comissió del Consell de
Participació no es van poder fer preguntes. Recorda la Sra. Batalla que després de sentir l’exposició del tècnic i
després d’aguantar alguns comentaris sobre les al.legacions de CiU una mica fora de context, ella volia demanar-li
la seva opinió sobre l’alternativa que proposava l’informe del Departament de Cultura sobre l’operació de “plaça
Major”, però el cert és que aquell senyor va deixar molt clar que ell només havia vingut a informar i que no
pensava respondre cap pregunta.
 
Recorda també la Sra. Batalla que ja des de l’inici de la tramitació del PERI s’han donat circumstàncies com
aquesta, com per exemple quan es van assabentar per la premsa de la presentació oficial del PER a l’Institut
d’Estudis Vallencs o quan es va tardar més d’un any a encarregar uns estudis que se’ls va dir que ja eren fets.
Recorda també la Sra. Batalla que fins i tot la memòria on s’argumentaven les unitats d’actuació van tardar més
d’un mes a rebre-la amb l’excusa que el Sr. Milà encara ho havia d’elaborar. Tot plegat es va començar al revés,
disposant d’uns plànols però sense la filosofia que havia de guiar-los i amb els veïns i l’oposició exclosos del
procés. És per això que la taula de consens va fixar-se com a premisa parlar primer de les necessitats i després del
PERI.
 
Conclou la Sra. Batalla que més enllà de les concepcions del model de reforma que comentava la Sra. Segú hi ha
una necessitat més difícil de definir, per intangible, simbòlica o sociològica, que és la de crear vida urbana i
fomentar un sentit de pertinença al lloc. Es tracta de crear un focus d’atracció i uns espais de trobada, de gaudiment
i relacions personals  en què es puguin produir manifestacions de ciutadania. En definitiva, un centre històric no ha
de ser un simple assentament humà, com pot ser un barri residencial, sinó que ha de tenir un plus afegit, ha de ser
un espai on la gent no siguin simples residents, sinó que puguin exercir de ciutadans. El PERI  que ha dissenyat
l’equip de govern no farà possible que això sigui així i per tant és molt legítim que des de CiU hom s’hi oposi, no
per qüestions polítiques sinó per pur convenciment
 
No havent-hi més intervencions es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta de 11 vots a favor dels Srs. Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Garzón,
Fernández, Sendra i Moreno, 8 vots en contra dels Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González,
Tomàs i Caballero, el Plenari adopta el següent acord:
 
Vist que el Ple de l’Ajuntament, en sessió de 20 de desembre de 2001, per majoria absoluta, va adoptar el següent
acord:
 
“PRIMER.-  Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General d’Ordenació Urbana a l’àmbit del Pla
Especial de Reforma Interior del Centre Històric .
 
SEGON.-  Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes, mitjançant publicació de l’acord al BOP, al DOG i
a un dels diaris de major circulació a la província, i notificació individualitzada als propietaris afectats dels àmbits
de les actuacions aïllades i de les unitats d’actuació que es preveu que s’executin per expropiació.
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TERCER.-  Demanar informe a la Demarcació de Carreteres de l’Estat a Catalunya, als Serveis Territorials de les
Direccions de Carreteres, de Transports,  del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la
Generalitat de Catalunya, a la Agència Catalana de l’Aigua, i  a la Red Nacional de Ferrocarriles Españoles,
acompanyant còpia del projecte.”
 
Vist que l’esmentat acord ha sigut publicat al B.O.P. de 22-1-2002, al D.O.G. 22-1-2002, i al diari el Punt de 22-
01-2002,  i ha sigut notificat als propietaris afectats dels àmbits de les actuacions aïllades i de les unitats d’actuació
que es preveu que s’executin per expropiació.
 
Vist que s’han demanat els informes acordats a l’aprovació inicial.
 
Vistos l’informe emès per Renfe que no presenta cap objecció.
Vist l’informe emès per la Direcció General de Ports i Transports de la Generalitat que diu que cap de les
determinacions del projecte entren en conflicte amb aspectes que siguin de la seva competència.
Vist l’informe emès per la Demarcació de Carretes de l’Estat a Catalunya, que no presenta cap objecció.
Vist l’informe emès pel Ministeri d’Hisenda, que demana si afecta algun bé demanial o patrimonial de l’Estat.
 
Vistes les al·legacions presentades per la Senyora Carme Casas ( registre d’entrada a l’Ajuntament 2396) i per la
Senyora Montserrat Sanromà i Casas ( registre d’entrada nº.: 2308), que argumenten substancialment el mateix,
que es resumeix en:
 

1. La Modificació del Pla General no tracta el canvi de qualificació de l’illa delimitada pels carrers Sant Antoni,
Sant Pere, Forn Nou i Peixateria, quan aquest canvi ha de ser objecte de pla general i no de PERI.

2. La Modificació del Pla General ha omès el tràmit de l’Avanç previst a l’article 125 del Reglament de
Planejament.

 
 
Vist l’informe emès pel redactor del projecte, per l’arquitecte municipal i per l’assessora jurídica que indica que:
 
La Normativa del vigent Pla General d’Ordenació Urbana de Valls estableix, al seu article I.I.4, el que s’entén per
modificació del Pla, i, en aquest sentit, diu que “Tampoc constitueix modificació del Pla General la formulació i
reforma de Plans Especials de Reforma Interior no previstos en principi i que alterin l’ordenació detallada del
planejament general sense afectar l’estructura fonamental del Pla General. Per aquests efectes s’entendrà que
l’estructura fonamental està formada pels sistemes generals, pels usos globals previstos a l’àmbit que s’altera
deduïts de la seva ordenació detallada i que tenen el caràcter de màxims, per l’aprofitament urbanístic o índex
d’edificabilitat brut que té caràcter de màxim i pels estàndards o percentatges per a sistemes no generals fixats en el
mateix àmbit i que deduïts també de la seva ordenació detallada tenen caràcter de mínims.”
 
En aquest cas, el canvi de qualificació de l’illa no respon a cap d’aquests criteris que suposarien afectació de
l’estructura fonamental, i, per tant, no ha de ser objecte de la modificació del Pla general. La modificació es
planteja per a donar cobertura legal a elements molt puntuals.
 
Pel que fa a la tramitació segons l’article 125 del Reglament de Planejament, cal dir que aquesta es planteja per als
supòsits en els quals és possible la formulació de diverses alternatives, la qual cosa no resultava d’aplicació en el
cas que ens ocupa. Aquestes alternatives eren formulables en l’ordenació proposada pel PERI, a la qual la
Modificació del Pla General dóna cobertura legal en un aspecte concret, i que sí fou objecte de la tramitació
esmentada.
 
Per aquests motius, es proposa desestimar les al·legacions.
 
 
Vistos els articles 23, següents i concordants, 75, següents i concordants del Decret Legislatiu 1/90  de 12 de juliol,
i disposició transitòria tercera 2. de la Llei de l’Urbanisme 2/2002, el Ple de l’Ajuntament acorda:
 
PRIMER.- Desestimar les al·legacions presentades per Carme Casas ( nº registre d’entrada 2396) i Montserrat
Sanromà Casas ( nº registre d’entrada 2308), pels motius que contenen a l’informe tècnic i jurídic.
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SEGON.- Aprovar provisionalment la  modificació puntual del Pla General d’Ordenació Urbana a l’àmbit del Pla
Especial de Reforma Interior del Centre Històric.
 
TERCER.- Publicar aquest acord al B.O.P., al D.O.G, a un dels diaris de major circulació a la província, i
notificació individualitzada als al·legants i als propietaris afectats dels àmbits de les actuacions aïllades i de les
unitats d’actuació que es preveu que s’executin per expropiació.
 
QUART.- Remetre el projecte i l’expedient administratiu a la Comissió Territorial d’Urbanisme de
Tarragona per a la seva aprovació definitiva.
 
En torn d’explicació de vot, vàlida per aquest acord i pel següent de l’ordre del dia, intervé el Sr. Magrinyà dient
que el Sr. Castells feia referència a la importància del centre històric, remuntant-se al paper de Valls al segle XVI i
efectivament hi ha coincidència en aquesta importància que es projecte més enllà de les muralles, afectant tota la
ciutat, atès que la reactivació del centre és un objectiu global de tota la ciutat a aconseguir en un llarg termini i amb
una important injecció de recursos econòmics i d’altra mena. És precisament per aquesta importància que cal
preguntar-se si aquest PERI satisfarà aquestes espectatives i respondrà adequadament a la trascendència del tema.
 
Diu el Sr. Magrinyà que CiU ja ha explicat que no considera aquest PERI l’instrument vàlid amb les prestacions
necessàries per reactivar el barri antic i que no disposarà dels recursos ecomnòmics i el concens ciutadà i polítics
necessaris per utilitzar-los eficaçment; això ha quedat àmpliament demostrat.
 
Afegeix el Sr. Magrinyà que tothom coincideix que la reactivació del Centre històric no comença amb bon peu i
que es fa tard, precisament per això hauria estat exigible un major esforç del que s’ha fet, un esforç orientat a
incrementar les garanties d’èxit, perquè no n’hi ha prou amb la coincidència en la voluntat de reactivar.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que quan la Sra. Segú feia la comparació amb els PERIs de les altres ciutats, s’ha oblidat
que no en tots els casos hi ha hagut la contestació ciutadana que s’ha donat a Valls. Davant això CiU proposa, com
ho feia amb motiu de l’aprovació inicial, tornar a començar de nou i fer-ho amb bon peu perquè no es pot fer entrar
el clau per la cabota. Es podria dir, ben bé, que en aquest PERI no hi creu ningú, ni tan sols l’equip de govern. Ara
ja s’ha aprovat provisionalment aquest instrument, però molt probablement la ciutat no es dotarà de l’instrument
eficaç que pugui reactivar el centre històric fins la propera legislatura, quan aquest consistori sigui governat per
altres formacions polítiques; de fet el Sr. Castells ja n’avançava alguna cosa i per això s’hi ha referit.
 
També en torn d’explicació de vot, intervé la Sra. Segú dient que cal tenir en compte les diferències entre
l’aprovació inicial i la provisonal, atès que s’han introduït modificacions substancials en el document i encara
ningú s’hi ha referit. Recorda la Sra. Segú que han desaparegut 4 unitats d’actuació i s’han estimat el 42% de les
al.legacions -112 que es resumeixen en 40 perquè la resta són repetides-; per tant no es pot dir que no hi hagi hagut
un esforç per escoltar la ciutadania per part de l’equip de govern, un esforç que ha quedat reflectit en el document
aprovat provisionalment.
 
Intervé el Sr. Castells recordant al Sr. Magrinyà que la primera impressió que aquest va tenir davant les
explicacions del Sr. Milà, va ser que el PERI li agradava amb la salvetat de saber l’opinió de la Comissió de
Patrimoni de Tarragona sobre Can Segarra.
 
D’altra banda manifesta el Sr. Castells que ERC, tant si està al govern com si està a l’oposició, aquí o en altres
llocs, a la propera legislatura, farà l’esforç positiu perquè aquest PERI tiri endavant amb l’objectiu de satisfer la
ciutat i els seus ciutadans.
 
Diu el Sr. Magrinyà que la seva posició és un exemple de què sap rectificar i que no es posiciona en postures
intransigents, per tant agraeix el recordatori.
 
Manifesta el Sr. Castells que el que li passa al Sr. Magrinyà és allò que passava quan Franco era viu en temps de
manifestacions, que molts només agafaven la pancarta quan hi veien molta gent. Això és el que li ha passat al Sr.
Magrinyà, no ha tot el seu grup: ha vist una contestació popular i ha anat a agafar la pancarta per posar-se al
davant.
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Acaba el torn d’explicació de vot el Sr. alcalde dient que no val deixar passar per alt una afirmació que s’ha fet i
que és incerta, la que fa referència a què ningú creu en aquest PERI. Diu el Sr. alcalde que hi ha un equip de
govern que hi creu malgrat els dubtes que pugui presentar el seu grau  d’eficàcia tenint en compte que no tot depèn
del PERI i que hi ha factors en els quals l’Ajuntament difícilment pot incidir. Ara hi ha una altra administració
amb la responsabilitat de respondre, amb l’aprovació definitiva, amb un posicionament davant la ciutat sobre si
aquest instrument és útil i eficaç per tirar endavant la rehabilitació del nostre centre històric. És també el moment
que aquesta altra administració assumeixi compromisos i polítiques externes respecte a la ciutat. D’aquí 9-10
mesos la ciutat escollirà un nou consistori i si es considera que aquest PERI ha estat un instrument poc eficaç es
plantejarà la responsabilitat de decidir allò que es consideri més beneficiós per la ciutat.
 
Conclou el Sr. alcalde que el compromís de l’equip de govern ha estat tirar endavant un compromís electoral,
assumit després d’afirmar que aquesta és una prioritat absoluta per la ciutat, independentment de qui hi hagi a la
Generalitat o a l’Ajuntament en el futur. Diu el Sr. alcalde que el seu grup defensarà aquest instrument com
defensarà qualsevol modificació que amb raó, seny i democràticament permeti la seva millora, però en cap cas,
condicionaments polítics motivaran un canvi estratègic des del punt de vista de posicionament del seu grup.
 
 
CINQUÈ.- Aprovació provisional del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric
 
Llegida la proposta es procedeix a la votació amb el següent resultat:
 
Per majoria absoluta de 11 vots a favor dels Srs. Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano, Duch, Castells, Garzón,
Fernández, Sendra i Moreno, 8 vots en contra dels Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González,
Tomàs i Caballero, el Plenari adopta el següent acord:
 
Vist que el  Ple de l’Ajuntament en sessió de 20 de desembre de 2001 va acordar:
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric, condicionat a la
modificació puntual del Pla General del mateix àmbit que es tramitarà simultàniament.
Segon.- Obrir un període d’informació pública d’un mes mitjançant publicació d’aquest acord  al BOP, al
DOG i a un dels diaris de major circulació a la província per a què es puguin presentar al·legacions.
Tercer.- Suspensió de llicències de parcel·lació, edificació i enderrocament en els àmbits previstos en el
plànol d’àmbits de suspensió de llicències, i en tot l’àmbit del Pla Especial en allò que vagi en contra de les
seves determinacions.
Quart.-  Demanar informe als Serveis Territorials de Cultura de la Generalitat a Tarragona, a la Demarcació de
Carreteres de l’Estat a Catalunya, als Serveis Territorials de les Direccions de Carreteres, de Transports de la
Generalitat de Catalunya,  a l’Agència Catalana de l’Aigua,  al Serveis Territorials de Comerç, i a la Red Nacional
de Ferrocarriles Españoles.
Cinquè.- Notificació de l’acord a tots els propietaris afectats  dels àmbits de les actuacions aïllades i de les
unitats d’actuació que es preveuen s’executin per expropiació i a tots els que han presentat suggeriments en
el tràmit d’avanç del Pla Especial per tal de que puguin presentar al·legacions.
 
Vist que l’esmentat acord ha estat publicat al B.O.P. de 26 d’octubre de 2001, al D.O.G.C. de 26 d’Octubre
de 2001 i al diari el Punt de 30 d’Octubre de 2001.
 
Vist que s’ha notificat l’acord als  propietaris afectats  dels àmbits de les actuacions aïllades i de les unitats
d’actuació que es preveuen s’executin per expropiació i a tots els que han presentat suggeriments en el tràmit
d’avanç del Pla Especial
 
Vist que s’ha demanat informe  als Serveis Territorials de Cultura de la Generalitat a Tarragona, a la Demarcació
de Carreteres de l’Estat a Catalunya, als Serveis Territorials de les Direccions de Carreteres, de Transports de la
Generalitat de Catalunya,  a l’Agència Catalana de l’Aigua,  al Serveis Territorials de Comerç,  a la Red Nacional
de Ferrocarriles Españoles i a l’Institut d’estudis Vallencs.
 
Vist l’informe emès per Renfe que expressa la seva conformitat, per no afectar al traçat de la Red.
 
Vist l’informe emès per la Direcció General de Ports i Transports que indica que cap de les determinacions del Pla
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entren en conflicte amb aspectes que siguin de la seva  competència.
 
Vist l’informe emès per la Direcció General de Comerç que només és desfavorable en la mesura que s’admet l’ús
de comerç mitjà als àmbits UA.CH.21 i UA.CH 22.
 
Vist l’informe emès per la Demarcació de Carreteres de l’Estat a Catalunya que expressa la seva conformitat.
 
Vist l’informe emès pel Ministeri d’Hisenda que demana que si resulta afectat algun bé demanial o
patrimonial de l’Estat.
 
Vistos els informes emesos per l’Institut d’Estudis Vallencs de 12 de Març i 14 de juny de 2002 . El primer és
més genèric i es remet al resultat que va formular la Comissió on participava sobre la proposta d’elements a
protegir, demana la intervenció de la futura comissió municipal de patrimoni en les intervencions a l’àmbit
del centre històric i demana la realització d’un programa d’arqueologia urbana. El segon informe respon  a
la consulta formulada per l’Ajuntament sobre una sèrie d’aspectes concrets:  nivell de protecció
arqueològica de la Muralla de Sant Francesc, sobre la operació de la Rectoria, sobre la operació de la plaça
Major, i sobre el canvi de catalogació dels immobles núm. 8 del C/ Sant Sebastià i del núm. 19 del C/ de
l’Església, sobre la operació del pati del C/ dels Jueus, l’eixamplament del C/ dels Jueus a la confluència amb
el C/ de l’Església i demanen que es reconsideri l’operació al C/ Peixateria confrontant amb la Plaça de l’Oli.
Vist  l’informe emès pels Serveis Territorials de Cultura de la Generalitat a Tarragona que ha estat rebut
per l’Ajuntament el 8 de Juliol de 2002, que manifesta la conformitat a totes les actuacions del Peri, excepte
les següents propostes de modificació.
-         Pel que fa a la protecció del patrimoni,  la necessitat de corregir els plànols, que no especificaven el Nivells de

Protecció pels Béns Culturals d’Interès Nacional, si són del Nivell de Protecció 1 ó 2, així com recordar
l’aplicació de la Llei 9/93 de Patrimoni Cultural Català per a determinar quins béns es consideren d’interès
nacional, així com l’aplicació de la mateixa llei per a definir els Béns Culturals d’Interès Local (BCIL), i la
inclusió de tots aquests béns. També ens recorda l’aplicació de l’art. 17.4 de la llei pel que fa a la
descatalogació d’aquests béns d’interès local. Informa favorablement de l’adequació a la llei pel que fa a la
inclusió dels BCIL, ja que la inclusió es va fer abans de l’entrada en vigor de la Llei de Patrimoni Cultural,
però que a partir d’ara, per catalogar i descatalogar s’ha de seguir el procediment de l’article 17 de la Llei.

 
-         Pel que fa a la protecció mitjançant ordenances d’edificació proposa la necessitat de conservar les tipologies

autòctones i la prioritat de la rehabilitació a la substitució de materials, així com la necessitat de fer normes més
restrictives perquè es quedin els elements originals.

 
-         Pel que fa a les remodelacions de la trama urbana, el Departament de Cultura només posa objeccions a les

següents actuacions:
- Rectoria (AICH-25): ens recorda la necessitat de fer un procés de descatalogació.
- Illa de cases dels carrers Artús, Caylà, i Sant Isidre (UACH-1), informa desfavorablement perquè
considera que hi ha façanes històriques. Es demana que es protegeixi tot l’edifici, i en especial l’edifici
del Carrer Tomàs Caylà núm. 9.
- Carrer Espardenyers: s’oposa a l’enderroc de l’edifici que tanca frontalment la Plaça del Blat (Plaça del
Blat núm. 5), atesa la seva qualitat i envergadura. Proposa fer un estudi abans d’enderrocar el carrer
Espardenyers i recular-ne la façana. A més creu innecessari crear un carrer que connecti amb el Carrer
Sant Oleguer perquè desemboca en aquest sense continuïtat i ja existeix el Carrer de la Verdura, que el
connecta amb la Plaça de l’Oli.
- Creació de la Plaça Major:  proposa obrir un espai obert per la banda nord perquè hi ha elements
importants a la resta d’edificis, conservar millor la trama urbana., així com reconsiderar la creació de
noves places d’aparcament, procurant crear un sistema d’aparcaments perifèrics.
- Millora del traçat de la Muralla del Carme i de Sant Francesc: proposa, abans d’enderrocar les illes de
cases existents fetes a sobre del traçat de la muralla, que es faci un reconeixement previ de les restes de
la muralla, atès que s’interpreta que aquesta pot ser considerada un BCIN.
- Operació Mossos d’Esquadra: la ponència considera que l’operació comporta l’enderroc d’un edifici les
dimensions del qual i la seva qualitat i tipologia arquitectònica dins del conjunt mereix ser conservat.

 
Vist l’informe emès per l’Agència Catalana de l’Aigua que informa favorablement, i recorda la necessitat del
seu informe favorable per a qualsevol actuació que afecti al Torrent del Catllar, amb especial esment als
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aparcaments soterranis propers.
 
Vist l’informe emès sobre els anteriors informes l’arquitecte redactor del Pla, i l’informe emès per l’arquitecte
municipal i l’assessora jurídica, que indiquen:
 
-         Informe de l’Agència Catalana de l’Aigua : l’àmbit del Pla Especial no abasta les actuacions que refereixen, i

que en tot cas quan es tramitin els instruments de gestió com d’execució es demanarà l’informe preceptiu a
l’ACA.

-         Informe de la Direcció General de Comerç: la definició del comerç mitjà, d’acord al que disposa la Llei
d’equipaments comercials, Llei 17/2000, és la d’aquella superfície de venda superior a 400 m2. La UA.CH.21
s’hi preveuen 650 m2 de locals comercials, pel que la superfície neta de venda final seria menor. Es proposa:
1.- Modificar els usos permesos a la UA.CH.22, i excloure’n el comercial. 2.- Modificar els usos permesos a la
U.A.C-H.21 en el sentit de que quedi exclòs el comerç mitjà alimentari. Pel que fa al no alimentari només es
permetrà en les condicions que es fixa a l’article 8 de la Normativa del Pla territorial d’equipaments comercials
2001-2004 de Catalunya, sobre els criteris d’ubicació de les noves implantacions.

 
Vist l’informe emès pel redactor del Pla sobre els informes emesos per Institut d’Estudis Vallencs, que indica que :
 
 
Pel que fa al primer informe de 12 de març de 2002:
 

1. L’IEV es remet al resultat que va formular la Comissió on participava sobre la proposta d’elements a
protegir, que ha estat la base del Catàleg del PERI.

2. Demana la intervenció de la futura Comissió Municipal de Patrimoni en les intervencions a l’àmbit del
centre històric. Aquest aspecte ha quedat recollit a la Normativa del PERI.

3. Demana la realització d’un Programa d’Arqueologia Urbana. El PERI incorpora els procediments legalment
establerts per a les modificacions del Catàleg –incloses les de tipus arqueològic- així com la possibilitat
d’adaptar els nivells de protecció arqueològica establerts, sens perjudici que, paral·lelament, es desenvolupi
un programa específic d’Arqueologia Urbana.

 
 
Pel que fa al segon informe de 14 de juny de 2002.
 

1. Nivell de protecció arqueològica a la Muralla de Sant Francesc. Demanen la preservació de la muralla. Es
proposa modificar l’article corresponent de la Normativa per a explicitar el Nivell més elevat de protecció
arqueològica per aquesta zona.

2. Operació Rectoria. Demanen plantejar-se possibles alternatives al pas, per no afectar la Rectoria, i fer
prospeccions arqueològiques a la zona. Pel que fa al pas, es considera que aquesta és la millor opció, tota
vegada que també es planteja l’alliberament de l’absis de l’església de Sant Joan. En relació a les
prospeccions, aquest àmbit s’incorpora al màxim nivell de protecció.

3. Operació Plaça Major. Qüestionen l’operació per l’afectació de diversos edificis. En aquest sentit, cal dir que
qualsevol operació afecta elements patrimonials, que són dispersos pel barri, i no es poden separar del
conjunt de l’operació.

4. Canvi de catalogació dels immobles del núm. 8 del C/ Sant Sebastià i del núm. 19 del C/ de l’Església. Se’n
proposa la revisió, d’acord amb els procediments establerts a la llei 9/93, del Patrimoni Cultural Català.

5. Operació dels patis del C/ dels Jueus. Demanen un estudi més acurat abans de prendre qualsevol decisió que
afecti l’estructura, encara poc coneguda. Es proposa  eliminar la UA.CH.13 prevista.

6. Eixamplament del C/ dels Jueus a la confluència amb el C/ de l’Església. Consideren que caldria mantenir
l’estructura. Cal dir que, per una banda, els elements concrets a la cantonera, són traslladables, i que
l’eixamplament es justifica per motius de seguretat i de fluïdesa en el trànsit.

7. Finalment –i ja al marge dels elements que li havia plantejat l’Ajuntament- demanen que es reconsideri
l’operació al C/ de la Peixateria confrontant amb la Plaça de l’Oli. Sobre això, ens remetem a la resposta
donada al punt 3.

 
 
Vist l’informe emès pel redactor del Pla respecte de l’informe emès per la Comissió Territorial del Patrimoni
Cultural de Tarragona, que indica que:
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1.      Demana l’aclariment dels nivells de protecció arqueològica. S’ha redactat de nou l’article en qüestió.

2.      Demana especificar la capacitat dels titulats en arqueologia enlloc de les empreses. S’ha corregit.

3.      Demana especificar les categories de Bé d’Interès en noves catalogacions. S’ha especificat.

4.      Qüestiona les catalogacions i descatalogacions futures. Ens remetem a l’informe jurídic emès sobre la
qüestió. S’afegeix la referència a la llei 9/93, del Patrimoni Cultural Català..

5.      Demana majors concrecions sobre les tipologies compositives en les rehabilitacions i substitucions. Aquest
aspecte està tractat a les ordenances estètiques específiques de la zona, a l’article 111.11.10 i següents.

6.      Qüestiona el tractament de les alçades a tot l’àmbit del PERI. Ateses les preexistències, amb nombrosos
edificis de pb+4 i alguns de pb+5, s’ha cregut més adequat establir una alçada uniforme de pb+3, atenent,
però, que la rehabilitació integral permet el manteniment de l’alçada actual, per tal de primar la rehabilitació
enlloc de la substitució.

7.      Demana la prohibició de l’agrupació de parcel·les. Es considera que el manteniment estricte de la
parcel·lació actual, amb caràcter general, no afavoreix la millora de les condicions d’habitabilitat dels
habitatges, ja que sovint són molt petites.

8.      UA.CH.01. Demana la conservació de la façana de l’edifici núm. 9 del C/ Tomàs Caylà. S’hi preveu.

9.      UA.CH.09. Qüestiona l’enderrocament de l’edifici de la Plaça del Blat 5, i l’ordenació proposada. Es
considera que l’edifici en qüestió es troba en molt mal estat, i que cal l’enderrocament per a la nova
ordenació, que genera espais lliures, i una nova estructura més adient.

10.  UA.CH.21 i UA.CH.22. Qüestiona l’operació per l’afectació de les façanes del C/ Peixateria, i pels canvis
estructurals. Es considera que cal aquest canvi estructural, en aquest àmbit, per a generar un gran espai
lliure, i un nou pol de centralitat, que ha de tenir unes dimensions adequades. L’operació permet considerar
una alternativa –a concretar mitjançant Pla especial, i per la via de la rehabilitació integral- als edificis de
les façanes del C/ Peixateria, en la qual es mantindria l’alineació.

11.  UA.CH.13. Qüestiona l’operació a causa de l’interès dels patis jueus. S’elimina l’operació.

12.  UA.CH.08 i UA.CH.09. Demanen el reconeixement de les restes de l’antiga muralla a la Muralla Sant
Francesc. S’hi especifica el nivell de màxima protecció arqueològica abans esmentat.

13.  UA.CH.27. Qüestionen l’operació pel valor dels edificis. S’elimina l’operació.

Vist l’informe jurídic emès per l’assessora jurídica municipal sobre la previsió en el catàleg de nous béns d’interès
local.
 
 
Vist l’informe emès per l’enginyer tècnic industrial i l’assesor jurídic de l’àrea d’activitats de l’Ajuntament, amb el
vist i plau de l’enginyer municipal que indica que:
 
Primer.-  Hi ha certes referències a instal.lacions i usos que sembla que no s’escauen en la normativa del PERI:
 
-         Habitatge rural (art. 49)
-         Grans establiments comercials (art. 50)
-         Usos agraris (art. 55)
-         Abocadors, deixalleries, instal.lacions de tractament dels residus, cementiris, camps de golf, instal.lacions

hípiques, estacions de servei, activitats extractives, etc. (art. 56)
 
Segon.-  Article 63:  Caldria suprimir el darrer punt del primer paràgraf, que estableix que “D’una manera
particular el llistat d’activitats es podrà actualitzar periòdicament per un ban d’Alcaldia”. Els bans, d’acord amb
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l’article 67.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, no poden aprovar normes de caràcter
general, llevat dels casos de reconeguda urgència mentre duri aquesta situació.
 
Tercer.-  Article 64:  Considerat com a text explicatiu i introductori sembla correcte.
 
Quart.-  Article 65:  Caldria suprimir-lo, ja que entra en contradicció amb la normativa reguladora de les activitats i
la seva inclusió és innecessària.
 
Cinquè.-  Article 67:  Seria oportuna la inclusió d’un nou paràmetre al punt 1:  “P12 Impacte estètic i/o visual”.
 
Sisè.- Article 69:  Caldria suprimir el darrer punt.  Per fer les modificacions que s’hi descriuen cal seguir el mateix
procés que per a la seva aprovació.
 
Setè.-  Article 71:  Caldria substituir el punt 2.4 pel següent:  “Les mesures es realitzaran amb un temps
d’integració no inferior a un  minut.  Els aparells utilitzats estaran d’acord amb la normativa de metrologia vigent.” 
Caldria modificar el paràgraf segon del punt 6:  “El projecte acústic es presentarà com annex o separat amb la
sol.licitud de llicència d’activitat i/o instal.lació, o a requeriment tècnic posterior justificat.”  Caldira definir els
apartats mínims que ha d’incloure el projecte acústic.  Caldria suprimir el punt 8, ja que l’ordenança municipal
tipus a què es fa referència no és una norma vigent, sinó un document que pot ser aprovat pels ajuntaments que ho
considerin oportú. 
 
Vuitè.-  Article 72:  Caldria afegir “A les façanes” abans de “Se n’exceptuen les instal.lacions mòbils...”.  Caldria
afegir “i/o portàtils” després de “Se n’exceptuen les instal.lacions mòbils...”, al punt 1.3.
 
 
Vistes les al·legacions presentades per :
 
Al·legació núm. 1 presentada pel sr. Joan Rius (nre 204).
 
S’oposa al passatge entre els carrers Carnisseria i dels Metges, per motius de seguretat (pública i dels edificis) i
perquè ja està ben comunicat.
 
Es proposa estimar l’al·legació i, en conseqüència:
 
Suprimir el passatge entre els carrers Carnisseria i dels Metges, que passarà, per una banda, a tenir la qualificació
de SLLEPR, i, per l’altra, la corresponent a les edificacions confrontants.
 
 
Al·legació núm. 2 presentada per Residencial la Verneda (nre 717).
 
Planteja qüestions no identificades i, en tot cas, fora de l’àmbit del PERI.
 
Es proposa: desestimar l’al·legació, per no correspondre.
 
Al·legació núm. 3 presentada per la Sra. Maria Trinidad Encarnación (nre 1237).
 
Acumulada l’al·legació núm. 4 (presentada per Carmen Pozo Samaniego)
 
S’oposen a l’afectació de casa seva per la AI.CH.28, per motius econòmics.
 
Es proposa: desestimar les al·legacions, i contestar explicant els criteris de reallotjament i de valoració.
 
Al·legació núm. 5 presentada pel Sr. Joan Creus Armengol (nre 1255).
 
Manifesta que l’Ajuntament no té la plena propietat de Ca Creus.
 
Es proposa: desestimar l’al·legació, atès que no és un factor que influeixi en el planejament.
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Al·legacions en relació a les propostes sobre la Muralla Sant Francesc (núms. 6, 10, 56, 61, 67, 95)
 
Al·legació núm. 6 presentada pel Sr. Josep M. Domingo (nre 1283)
 
S’oposa a l’afectació a la Muralla Sant Francesc 60. No argumenta.
 
Al·legació núm. 10 presentada pel Sr. Francesc Murillo Galimany (nre 1656).
 
Planteja objeccions a nombroses actuacions en raó de l’afectació patrimonial (Muralles, Rectoria, etc).
 
Al·legació núm. 56, presentada pel Sr. Francisco Frías Parrizas (nre 1814).
 
Demanen que l’Ajuntament els compri l’immoble de la Muralla Sant Francesc 74, perquè necessiten vendre’l
urgentment i, en estar afectat, els és impossible.
 
Al·legació núm. 61, presentada pel Sr. Joan Galofré Boada (nre 1940).
 
Demana que s’afectin els edificis entre la muralla del Carme i la muralla de sant Francesc, enlloc dels de la muralla
Sant Francesc, per a continuar un pas ample entre la plaça Sant Francesc i el Portal Nou. És propietari afectat per la
UA.CH.05.
 
Al·legació núm. 67, presentada per la Sra. Angeles Ramos Plaza (nre 2047).
 
S’oposa a l’afectació de l’immoble de la muralla Sant Francesc on desenvolupa l’activitat de cafeteria (AI.CH.09).
Els edificis es troben en bon estat.
 
Al·legació núm. 95, presentada pel Sr. Joan Prats Vallès (nre 2306).
 
S’oposa a l’afectació de l’immoble de la muralla Sant Francesc  92 per la AI.CH.09. Creu que s’ha de conservar
l’estructura dels carrers del centre històric. Hi té una activitat en funcionament, que hauria de ser indemnitzada en
cas d’expropiació.
 
Es proposa:
 

1.       En relació a les qüestions patrimonials de l’al·legació 10, incloure el tractament de les restes de la muralla
com a zona arqueològica 1 de la Normativa.

2.       En relació a les diferents afectacions, vénen obligades per a donar funcionalitat a l’operació. Recalcar la
previsió d’indemnitzacions per les activitats.

3.       Desestimar les al·legacions.
 
 
Al·legacions en relació a l’operació de la Plaça Major, UA.CH,21 i UA.CH.22 (núms. 7, 60, 62, 94, 96, 98,
101, 107, 109 i 115)
 
Al·legació núm. 7 presentada per la Sra. Francisca Aranda (nre 1366).
 
S’oposa a l’afectació al carrer Sant Antoni 43, perquè és nova i reformada, i hi ha moltes cases per arreglar.
 
Al·legació núm. 60, presentada pels  Srs. Carlos Cubos Alvarez i Leonor Serra Cañellas (nre 1838).
 
Oposició general al PERI, especialment per manca de carrers amples, i per l’afectació del C/ Peixateria –és
propietari del núm. 17-.
 
Al·legació núm. 62, presentada per la Sra. M. Rosa Cubos Serra (nre 1960).
 
S’oposa a l’afectació al C/ Peixateria 17, que ha estat rehabilitada l’any 92. A més, el C/ Peixateria té activitat
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comercial.
 
Al·legació núm. 94, presentada pel Sr. José M. Buxons Solé (nre 2277).
 
S’oposa a l’afectació de l’immoble del C/ Peixateria 19 per la UA.CH.21.
 
Al·legació núm. 96, presentada per les Sres. Montserrat Sanromà Casas, Maria Candela Sanromà Casas, i
Rosa M. Sanromà Casas (nre 2307).
 
Planteja diverses qüestions:
 

1. Manca d’estudis que justifiquin les propostes del PERI.
2. La valoració de les finques a expropiar ha de ser el valor de mercat i no el que proposa el PERI, que és

segons la llei d’expropiació forçosa.
3. Les finques confrontants veuran augmentat el seu valor, i els hauria de ser repercutit el cost de l’actuació.
4. El PERI no pot modificar la qualificació d’una illa.
5. La modificació del Pla general que acompanya el PERI no ha estat tramitada correctament, en mancar la fase

d’avanç.
 
Al·legació núm. 98, presentada pel Sr. Diego Invernon Alcaraz (nre 2329).
 
Planteja l’afectació de l’activitat que duu a terme al C/ Peixateria 13 per part de la UA.CH.21.
 
Al·legació núm. 101, presentada per la Sra. M. Carme Casas Güell (nre 2402).
 
Propietària del 50% dels immobles del C/ Sant Antoni 51 i 53, i la planta baixa del C/ Sant Pere 16, tots ells
afectats per la UA.CH.22.
 
Planteja diverses qüestions:
 

1. Les finques confrontants veuran augmentat el seu valor, i els hauria de ser repercutit el cost de l’actuació
2. Manca d’estudis que justifiquin les propostes del PERI.
3. La valoració de les finques a expropiar ha de ser el valor de mercat i no el que proposa el PERI, que és

segons la llei d’expropiació forçosa.
4. El Catàleg incorpora com una unitat els immobles 53 i 55 del C/ Sant Antoni, quan es tracta de dues finques

independents. La catalogació del núm. 55 hauria d’incloure també l’interior, a més de la façana.
 
Al·legació núm. 107, presentada pels Srs. Robustiano Guijarro i Montserrat Navarro (nre 2933).
 
Afectats per la UA.CH.21, al C/ Peixateria 17. Demana reallotjament.
 
Al·legació núm. 109, presentada pel Sr. Miquel Martínez Casado (nre 3016).
 
Afectat per la UA.CH.22 (C/ Forn Nou 14). Demana un habitatge adequat a les seves condicions.
 
Al·legació núm. 115, presentada per Esteve-Carrera SL(nre 4547).
 
Va adquirir l’immoble de Sant Antoni 37, sense que se li comuniqués cap possible afectació. Considera que es
troba en bon estat, i té interès patrimonial.
 
Es proposa:
 

1. Desestimar les al·legacions en la mesura que les afectacions no són segons l’estat individual de cada
immoble, sinó per la funcionalitat de l’operació, sens perjudici d’explicitar millor les opcions de
reallotjament i indemnització ja previstes.

2. Pel que fa als punts 1, 2, 3 i 4 de l’al·legació núm. 96, cal dir el següent:
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2.1. Es considera que el PERI conté dades suficients i justificació de les operacions proposades.
2.2. La valoració s’estableix a la pàgina 215 del PERI, tal com segueix:

 
“12.1.- Criteris de Valoració segons la Llei del Sòl i Valoracions 6/1998 de 13 d’Abril:

 
El valor del sòl urbà consolidat per la urbanització serà:
 
D’acord amb el contingut de la Llei estatal sobre el règim del Sòl i Valoracions 6/1998, de 13 d’Abril, el valor del
Sòl es determinarà aplicant a l’aprofitament establert pel planejament, o a l’existent actualment si aquest és
superior per al terreny, el valor bàsic de repercussió en parcel·la recollit a les ponències de valors cadastrals, o en
el seu cas el de repercussió en carrer o tram de carrer corregit en la forma establerta a la normativa tècnica de
valoració cadastral.
 
Deducció de despeses en aplicació de valors de repercussió:

 
D’acord amb el contingut de la Llei estatal sobre el règim del Sòl i Valoracions 6/1998, de 13 d’Abril, en el cas de
Sòls Urbans subjectes a operacions de Reforma Interior es deduiran tots els costos que puguin comportar aquestes
operacions.

 
Valoració d’obres, d’edificacions i plantacions:

 
Es valoraran independentment, llevat que pel seu caràcter de millores permanents ja hagin estat considerades en la
valoració del terreny. Els criteris de valoració seran els de la Llei d’expropiació forçosa que també s’aplicarà per
valorar les indemnitzacions a arrendataris urbans.”

 
És a dir, el PERI es limita a aplicar allò que mana la Llei.

 
2.3. La possible repercussió dels costos en les finques confrontants és una possibilitat que admet la llei d’Hisendes
locals, i que haurà de ser valorada al seu dia per l’Ajuntament, al moment d’executar l’actuació.

 
2.4. El PERI pot modificar la qualificació de l’illa. El vigent Pla General estableix, al seu article I.I.4, quan es
considera que hi ha o no hi ha modificació del Pla General. Aquests aspectes vénen recollits i justificats a la
mateixa Memòria del PERI –pàgines 85 i següents- per la qual cosa entenem que no cal reiterar la justificació.

 
3. Pel que fa als punts 1, 2, 3 i 4 de l’al·legació núm. 101, els punts 1, 2 i 3 queden contestats pels punts 3, 1 i 2

de l’al·legació núm. 96 respectivament.
4. Pel que fa al punt 4, cal dir:

 
4.1. El Catàleg que unia les dues finques és l’existent al Pla General. Com molt bé diu l’al·legant, el Catàleg
del Departament de Cultura de la Generalitat ja distingia les finques, i el Catàleg del PERI també (E.56 i E.58).
Pel que fa a valorar-ne també l’interior, no hi ha cap inconvenient, en la mesura que el nivell de protecció
proposat és un HAD, a documentar.

 
Es proposa: desestimar les al·legacions, excepte la corresponent a la descripció dels elements d’interès de la finca
núm. 55 del carrer Sant Antoni.
 
 
Al·legació núm. 8 presentada per la Sra. Teresa Estrada Calvet (nre 1513).
 
S’oposa al PERI, i, especialment, a l’afectació del número 40 del C/ Sant Antoni (AI.CH.27).
 
L’edifici és rehabilitat de fa poc, i al conjunt de la AI. hi ha elements catalogats, el tractament dels quals caldria
considerar.
 
Es proposa estimar l’al·legació i eliminar la AI.CH.27.
 
Al·legacions en relació al pati lliure a l’interior de l’illa dels carrers Forn Nou, Nou, Sant Pere i Sant Antoni
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(núms. 9, 26, 29 i 30)
 
Al·legació núm. 9, presentada pel Sr. Albert Fábregas Puig (nre 1652)
 
Planteja una pluralitat de qüestions:
 

1. La qualificació de SLLEPR a l’illa dels carrers Forn Nou, Nou, Sant Pere i Sant Antoni és discriminatòria,
perquè és l’única illa de clau 11a3 amb aquesta qualificació. L’assenyalament de profunditat edificable que
no es produeix en altres illes és una limitació de la propietat.

2. Afecta edificacions no tingudes en compte, segons plànols aportats.
3. La qualificació vé motivada per un futurible com és un hipotètic pas a la plaça de la Zeta que el PERI no

preveu de manera expressa.
4. La línia d’edificació posterior del C/ Nou 4 és incorrecta.
5. L’assenyalament de la línia d’edificació posterior al C/ Nou 6-8 és incongruent amb la protecció de

l’immoble.
6. Hi ha una restricció de l’aprofitament que cal indemnitzar.

 
Al·legació núm. 26, presentada per la Sra.  Lluïsa Clols Jové (nre 1747).
Acumulades les al·legacions núms. 29 i 30.
 

1. Qüestiona la previsió d’un pas cap a la plaça de la Zeta a través del SLLEPR previst a l’interior de l’illa
delimitada pels C/ Forn Nou, Nou, Sant Pere i Sant Antoni. .

2. La delimitació posterior de les finques no és la correcta
 
Es proposa estimar parcialment l’al·legació parcialment en el sentit següent:
 

1. Cal definir i motivar l’actuació sense referències a un futur inconcret.
2. La qualificació no és l’única existent. El PERI preveu dues illes més amb SLLEPR al seu interior i la clau

11a3. En tot cas, tampoc no és arbitrària, tota vegada que es justifica –en tots tres casos- per les dimensions
de l’illa, ja que malament es pot qualificar de SLLEPR l’interior d’una illa totalment edificada o en la qual
no hi ha lloc físic per aquest espai. Per altra banda, la profunditat edificable marcada regeix en els casos de
substitució de l’edificació.

3. Cal corregir la delimitació dels patis,  de conformitat amb la documentació aportada.
4. No hi ha cap restricció singular d’aprofitament.

 
 
Al·legació núm. 10 presentada pel Sr. Francesc Murillo Galimany (nre 1656).
 
Planteja objeccions a nombroses actuacions en raó de l’afectació patrimonial (Muralles, Rectoria, etc).
 
Es proposa estimar parcialment l’al·legació en el sentit següent:
 

1. Incloure el tractament de les restes de la muralla com a zona arqueològica 1 de la Normativa.
2. Pel que fa a la Rectoria, ens remetem a la resposta a les al·legacions 104 i 105, sobre l’AI.CH.15.
3. Pel que fa a l’operació de la Plaça Major, entenem que la regeneració del barri que suposa aquesta proposta

compensa amb escreix les possibles pèrdues, inevitables si atenem al fet que el patrimoni és repartit per tot el
barri, i que qualsevol intervenció estructural l’afectaria.

 
 
Al·legació núm. 11 presentada per la Sra. Rosa Dasca Masip (nre 1669).
Acumulades, les al·legacions 11, 12, 13, 14, 15, 43, 44, 45, 46, 47, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55 i 58.
 
Demanen que la regulació de la UA.CH.13 mantingui els patis adjacents al C/ dels Jueus, i també que es rebaixi
l’alçada a menys dels PB+3PP permesos.
 
La modificació de la posició dels patis fou deguda al plantejament de Patrimoni, de conservar sense modificacions
l’actual traça i característiques del carrer. Pel que fa a les alçades, són inferiors a les existents, que abasten, en
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algun cas, els PB+4PP.
 
Ara bé, també des de l’Institut d’Estudis Vallencs es demana un estudi més aprofundit del tractament d’aquesta
zona, la no execució de la qual no dificulta altres operacions.
 
Es proposa:  estimar les al·legacions en el sentit d’eliminar la UA.CH.13.
 
 
Al·legació núm. 16 presentada per la Sra. Rosa Dasca Masip (nre 1674).
 
Demana que es modifiqui la catalogació de l’immoble del carrer de l’Església 19 (E.112 del Catàleg del Pla
General) perquè és totalment refeta. La catalogació s’hauria de limitar a l’arc de mig punt.
 
Es proposa:  estimar parcialment l’al·legació i passar-ho a nivell C. 
 
 
Al·legació núm. 17, presentada pels Srs. Joan Rafí Fontanilles i Acàcia Orrè Garcia (nre 1675).
Acumulades les al·legacions 18, 19, 20, 21, 31, 32, 33, 34, 35, 36, 37, 38, 39, 40, 41, 42 i 59.
 
Demanen que es recuperi la proposta de l’Avanç, de rectificar l’alineació final del C/ dels Jueus amb el C/ de
l’Església.
 
La supressió de l’afectació fou deguda al plantejament de Patrimoni, de conservar sense modificacions l’actual
traça i característiques del carrer. No obstant això, es considera que els elements físics de la cantonada són
traslladables en el supòsit de modificació.
 
Es proposa: estimar les al·legacions.
 
 
Al·legació núm. 22, presentada pel Sr. Ramon Montañà Cuadrat (nre 1739).
 
S’oposa a l’afectació com a equipament públic de l’immoble del C/ de la Cort 1. Els baixos ja són dependències
municipals, i el canvi d’habitatge a oficines municipals seria un perjudici per a la plaça del Blat. En l’elaboració del
PERI no s’ha tingut en compte el parer dels veïns.
 
Es proposa respondre en el sentit següent:
 
L’afectació té el seu origen en el Pla especial d’equipaments comunitaris, aprovat definitivament en data 5 de
desembre del 1990, per la qual cosa el PERI es limita a recollir i integrar una afectació ja existent. Es considera
convenient ampliar les instal·lacions municipals, i la manera racional és amb una continuïtat física. D’aquesta
manera es compleix l’objectiu de recuperar centralitat administrativa pel centre històric. L’existència de nombrosos
edificis plurifamiliars en aquell tram del C/ de la Cort fan que no hi hagi perill de pèrdua de densitat d’habitatge.
Pel que fa a possibilitats de participació, s’han fet l’exposició pública de l’avanç i la de l’aprovació inicial –aquesta
obre el període d’informació pública on participa l’al·legant- i nombroses reunions i actes públics.
 
 
Al·legacions núms. 23, 61, 63 i 106, en relació a les UA.CH.04, 05 i 06, a la muralla Sant Francesc.
 
Al·legació núm. 23, presentada pel Sr. Ramon Montañà Cuadrat (nre 1740).
 
S’oposa a l’afectació a l’immoble del C/ Marc Antoni cantonada Sant Francesc (UA.CH.05) pel perjudici
patrimonial en no poder negociar transmissions de la finca. Reitera la manca de tenir en compte les opinions dels
veïns.
 
Al·legació núm. 61, presentada pel Sr. Joan Galofré Boada (nre 1940).
 
Demana que s’afectin els edificis entre la muralla del Carme i la muralla de sant Francesc, enlloc dels de la muralla
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Sant Francesc, per a continuar un pas ample entre la plaça Sant Francesc i el Portal Nou. És propietari afectat per la
UA.CH.05.
 
Al·legació núm. 63, presentada per la Sra. Teresa Sans Monné (nre 1979).
 
Creu que s’hauria de conservar el que és antic. És afectada per la UA.CH.04, al C/ del Metges 27.
 
Al·legació núm. 106, presentada pel Sr. Francesc Esteso Cuenca, en representació de la parròquia Sant Joan de
Valls.
 
Demana que, en execució de la UA.CH.06, la compensació pels immobles del C/ del Carme 40 i del C/ Sant
Francesc 35 li suposa el mateix sostre de què disposen.
 
Es proposa desestimar les al·legacions per:
 

1. L’operació és necessària per a millorar la connectivitat amb el Portal Nou, i també per a substitució
d’immobles en mal estat.

2. L’immoble del C/ Sant Francesc 35 no està afectat per cap UA.
3. La UA.CH.06 s’executa per expropiació, per la qual cosa no hi haurà cap mena de compensació en sostre,

sinó que li seran aplicats els criteris de valoració que marca la Llei del Sòl i Valoracions.
 
 
Al·legació núm. 24, presentada pel Sr. Pere Gurí Comas (nre 1741).
 
L’immoble és catalogat (E.71 segons el PG, i E.73 segons el PERI) amb la clau HAB. Als anys 90, s’hi van fer
obres i es va modificar l’estructura, encara que es va conservar la façana. Demana que s’adeqüi la protecció a HAC
de la façana.
 
Es proposa:  estimar parcialment l’al·legació i passar-ho a nivell C.
 
 
 
Al·legacions núms. 25, 27, 28 i 108, en relació a les operacions a la Muralla del Castell (UA.CH.07 i UA.CH.20)
 
Al·legació núm. 25, presentada per la Sra. Amparo de Bofarull Puigdengoles (nre 1745).
 
Demana que no s’afecti l’immoble de la Muralla del Castell núm 42 (UA.CH.20).
 
Al·legació núm. 27, presentada per la Sra. M. Dolors Dalmau Piñas i el Sr. Andreu Boronat Dalmau (nre.
1748).
 
S’oposa a l’afectació de l’immoble del C/ de Sant Antoni núm. 93 per la UA.CH.07.
 
Al·legació núm. 28, presentada per la Sra. M. Dolors Dalmau Piñas (nre 1749).
 
Demana que no s’afecti l’immoble de la Muralla del Castell núm 50 (UA.CH.20).
 
Al·legació núm. 108, presentada per la Colla Joves Xiquets de Valls (nre 2938).
 
Demanen que l’ordenació que prevegi el PERI no afecti el pati-plaça del local situat al C/ d’en Gassó.
 
Es proposa: desestimar les al·legacions, atès que l’operació es planteja com un tot i no per l’estat individual de
cadascun dels immobles. El ritme d’execució, més enllà del Programa d’actuació del PERI, vindrà marcat també
per la propietat, atès que es preveu que sigui executada per compensació. A més, a l'al·legació 108, explicitar que
no hi ha variacions respecte el planejament vigent, pel que fa a condicions d'edificabilitat que puguin afectar el pati
de la Colla Joves.
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Al·legació núm. 48, presentada per la Sra. Maria Nogués Miquel (nre 1786).
 
S’oposa a l’afectació de l’immoble del C/ d’en Gassó 8.
 
Es proposa desestimar l’al·legació, atès que l’immoble no està afectat.
 
 
Al·legació núm. 57, presentada per la Sra. Rosa M. Nadal Martí en representació de la Sra. Rosa M. Martí
Fuster (nre 1828).
 
La seva finca té façana al C/ Peixateria, i un passadís cap al C/ Sant Antoni, i es veu afectada per la UA.CH.21 i
AI.CH.22. Demanen que la venda de la casa sigui d’un sol cop.
 
Es proposa desestimar-ho com a al·legació, sens perjudici de possible acord per a fer l’expropiació en un sol cop.
 
 
Al·legació núm. 64, presentada pel Sr. Francesc Caballero Ristol, del Grup Municipal del PP (nre 1980).
 
Planteja la necessitat d’una sèrie d’estudis previs a l’aprovació del PERI.
 
Bona part de la informació que proposa es conté en el mateix document o en antecedents expressament citats al
PERI, com ara l’estudi de la URV. I altres elements proposats no són objecte d’un document de planejament, sens
perjudici que en siguin complementaris en la seva execució, com es diu en el Pla d’actuació que el mateix PERI
incorpora.
 
Es proposa desestimar l’al·legació.
 
 
Al·legació núm. 65, presentada pel Sr. Francesc Caballero Ristol, del Grup Municipal del PP (nre 1981).
 
Proposa:
 

1. Comunicar el C/ de la Cort amb la plaça dels Alls, o allargar el C/ Sant Pere fins el C/ de la Cort.
2. Comunicar el C/ de la Cort amb la muralla Sant Antoni a l’alçada del C/ Pantà.
3. Prolongar el C/ de les Monges fins a la plaça Sant Francesc.
4. Enllaçar la prolongació del Passeig de l’Estació amb la plaça Sant Francesc i la muralla del Castell.
5. Adequació de la plaça del Quarter i del Passeig dels Caputxins.

 
Sobre això, cal dir:
 

1. La comunicació entre el C/ de la Cort i la plaça del Alls presenta problemes de desnivell, i l’estructura de la
propietat dificulta l’operació. Pel que fa al C/ Sant Pere, ja comunica amb el C/ de la Cort a través del C/ del
Roser.

2. Aquesta comunicació està prevista a l’AI.CH.24.
3. La comunicació en aquest sentit es fa a través del C/ d’en Bosc i de la muralla del Castell. Aquest nou vial

significa un replantejament de les UA.CH.07 i UA.CH.20 que, amb motiu d’haver de resituar l’aprofitament,
crearien una estructura complicada. Per altra banda, caldria afectar el cos d’edificis del C/ de les Monges,
que crearien una mitgera vista considerable al cos d’edificis de la plaça Sant Jordi.

4. Aquesta actuació és esmentada al PERI com un dels objectius de la futura revisió del Pla general.
5. La plaça del Quarter i el Passeig dels Caputxins se situen fora de l’àmbit del PERI.

 
Es proposa desestimar l’al·legació.
 
Al·legació núm. 66, presentada pel Sr. Francesc Caballero Ristol, del Grup Municipal del PP (nre 1982).
 
Proposa:

1. Allargar la plaça de la Zeta fins al C/ de les Monges.
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2. Eliminar la futura plaça de la AI.CH.28.
3. Ajardinar tot l’entorn de l’església de Sant Joan.
4. Obrir un nou pas de doble sentit entre la nova plaça i la muralla de Sant Francesc.
5. Un estudi de vialitat de tota la zona de l’espina.

 
Sobre això, cal dir:
 

1. No seria massa congruent amb l’ordenació que preveuen les AI.CH.28 i UA.CH.20.
2. No seria massa congruent amb l’ordenació que preveu la UA.CH.20.
3. El PERI preveu alliberar tota l’església de Sant Joan. Es mantenen, a l’absis, la sagristia i una capella, que

formen part del conjunt de l’església, i unes restes arqueològiques a planta. El tractament ajardinat o no dels
espais alliberats ja no és objecte del PERI.

4. Una comunicació de doble sentit i amplitud, com demana l’al·legació, suposaria afectar la totalitat dels
edificis de la banda esquerra del C/ Pouet, per enllaçar amb el C/ Mossos d’Esquadra i, d’allí, a la nova
plaça. Més d’una vintena d’immobles, amb un cost econòmic i social considerable.

5. Entenem que les dades que conté el PERI són suficients.
 
Es proposa:  desestimar l’al·legació, sens perjudici del nou tractament a l’AI.CH.15 pel que fa a l’església de Sant
Joan.
 
 
Al·legació núm. 68, presentada pel Sr. Santiago Torné Claramunt (nre 2154).
 
Acumulades les al·legacions núms. 69, 70, 71, 72, 73, 73, 74, 75, 76, 77, 78, 79, 80 81, 82, 83, 84, 86, 87, 88, 89,
90, 91, 102 i 103.
 
L’al·legació s’estructura en cinc punts:
 

1. Legitimació de l’al·legant.
2. Improcedència del sistema d’actuació per expropiació a la unitat d’actuació on s’inclou la finca propietat de

l’al·legant.
3. Improcedència de l’expropiació perquè no es justifiquen els mitjans econòmics necessaris per a executar-la.
4. Improcedència del PERI per no garantir el dret a reallotjament dels veïns afectats per les actuacions.
5. S’adhereix a l’al·legació formulada per l’Associació de Veïns

 
Sobre això, cal dir:
 

1. La legitimació la té qualsevol ciutadà que comparegui, com es desprèn del caràcter d’informació pública.
2.      L’elecció del sistema d’actuació d’expropiació ha de venir justificada, d’acord amb l’article 169 del text

refós aprovat pel Decret legislatiu 1/90, per raons d’urgència o necessitat. Aquesta necessitat es pot derivar,
entre d’altres, del fet que l’actuació, atesos els valors aplicables i les inversions necessàries, sigui
econòmicament inviable i, no obstant això, necessària per a l’ordenació del conjunt. El mateix text refós, a
l’article 171, preveu el supòsit d’unitats no rendibles, si bé ho fa per rebaixar-los les càrregues. En el cas
que ens ocupa, ens trobem amb unitats econòmicament deficitàries, segons l’aplicació dels criteris i valors
que explicita el PERI a l’Estudi Econòmico-financer, i amb la impossibilitat de rebaixar-ne les  càrregues,
tota vegada que són inherents –indemnitzacions, urbanització, etc- a la mateixa ordenació que es pretén, ja
que no ens trobem amb càrregues de sòl per equipaments o cessions per aprofitaments. Per tant, l’única
opció és la d’actuar per expropiació. En tot cas, però, els propietaris tenen sempre el dret de demanar
l’aplicació del sistema de compensació –article 169.4 del text refós-.

 
De les dades del PERI se’n desprèn, en una aplicació dels valors de l’estudi econòmico-financer a les
característiques de cada unitat d’actuació, la necessitat de l’actuació per expropiació.

 
 
3. No correspon al PERI acreditar els mitjans econòmics per a la seva execució. El PERI no pot avançar els

ingressos municipals dels propers 12 anys –escenari temporal contemplat- ni el grau de col·laboració de la
iniciativa privada o d’altres administracions, que el PERI planteja.
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4. Reallotjament.

 
El PERI contempla una previsió general en matèria de reallotjament, quan diu literalment (pàgina 64):
 
“Els primers interessats hi han de ser els afectats per les operacions, que han de trobar reallotjament –
provisional o definitiu- al seu mateix medi. La concreció d’aquest reallotjament –lloc, condicions, etc- es
farà en la concreció de cadascuna de les Unitats d’Actuació i Àmbits d’Intervenció, seguint aquests
criteris.”
 
Per altra banda, l’Estudi econòmic financer ha incorporat una previsió de costos (pàgina 225) del següent
tenor literal:
 
“Recol·locació dels residents afectats.

 
A efectes d'avaluació estimativa, s'ha considerat una mitjana de 2 milions de pessetes per unitat
indemnitzable corresponent a un lloguer de 3 anys. Les unitats idemnitzables són de 150 famílies afectades
a raó de 2,7 habitants per família segons estimacions recents de la Generalitat de Catalunya.”
 
És evident que la concreció –jurídica, física, econòmica- de cada reallotjament es farà en la formulació i
execució de cada una de les actuacions.
 
 

5. Es respondrà conjuntament amb l’al·legació núm 92.
 
 
Es proposa:
 
Desestimar l’al·legació.
 
Per altra banda, pel que l’aplicació del sistema d’expropiació en cada cas, i a tenor de la següent informació que
contenen les al·legacions:
 
 
 
 
al·legació Al·legant AI/UA Immoble afectat
68 Santiago Torné Claramunt UA.CH.04 c/ dels metges 35
69 Leonor Serra Cañellas UA.CH.21 c/ Peixateria 17
70 Josep M. Inglés Magriñà AI.CH.09 no identifica la

finca
71 Candela Pau Alentorn AI.CH.27 c/ Sant Antoni 40
72 Marcel.lí Cisteré Mateu AI.CH.09 no identifica la

finca
73 Joaquim Guasch

Domènech
AI.CH.09 c/ Sant Francesc 92

74 Joan Cortés Fontanilles AI.CH.16 c/ Escrivania 5
75 Miquel Escoté Ódena AI.CH.28 c/ Santa Anna 14
76 Anna Escoté Sendrós AI.CH.28 c/ Santa Anna 12
77 Josep M. Montalà

Carreras
UA.CH.21 no identifica la

finca
78 Francesc X. Amill

Rocamora
AI.CH.09 c/ Sant Sebastià 27

79 Leonor Robusté Clofent AI.CH.09 c/ Sant Antoni 89
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80 M. Mercè Llagostera
Domingo

UA.CH.21 c/ Indaleci Castells
8

81 Carme Oliva Bonet AI.CH.22 no identifica la
finca

82 Pepita Oliva Bonet AI.CH.22 c/ Sant Pere 2

83 Francisco Javier Muñoz AI.CH.09 c/ Sant Francesc 86

84 Josep Batalla Figueras AI.CH.08 c/ Sant Francesc 78

86 Assumpció Llagostera
Tomàs

UA.CH.21 no identifica la
finca

87 Luís López López AI.CH.28 c/ Monges 14

88 Rafael Garcia González AI.CH.09 c/ Sant Francesc
88-90

89 Rafael Garcia Martínez AI.CH.09 c/ Sant Francesc 84

90 M. Rosa Cubos Serra UA.CH.21 c/ Peixateria 17
91 Rosa Sans Trenchs AI.CH.09 Plaça Sant Francesc

3
102 Joan Magí Güell Leal AI.CH.28 c/ Santa Anna 10
103 Leonor Ferré Agras UA.CH.04 c/ Carnisseria 19

Es proposa:
 

1. Desestimar les al·legacions 70, 71, 72, 73, 74, 75, 76, 78, 79, 81, 82, 83, 84, 87, 88, 89, 91 i 102, que són
sobre actuacions en les quals no hi ha aprofitament, i on, per tant, s’ha d’actuar necessàriament per
expropiació. Per altra banda, l’al·legació 91 fa referència a la AI.CH.09, però l’immoble que s’hi esmenta és
afectat per la UA.CH.20, que s’executa per compensació i no per expropiació.

2. Desestimar les al·legacions 77, 80 i 86, perquè no s’indica de quin immoble es tracta.
3. Desestimar les al·legacions 68, 69, 90 i 103, perquè de l’aplicació dels valors exposats a l’estudi econòmic

financer del PERI se’n desprèn que no són rendibles i cal l’actuació per expropiació, sens perjudici que
aquest extrem s’expliciti més detalladament, com ja s’ha dit abans.

 
 
Al·legacions en relació a l’operació d’equipaments de Can Segarra (AI.CH.16) núms. 85 i 99.
 
Al·legació núm. 85, presentada per la Sra. Montserrat Folch Ferré (nre 2175).
 
S’oposa, a l’afectació de l’immoble del C/ d’en Simó núm. 5 (AI.CH.16). L’immoble és en bon estat, i rehabilitat
de fa poc. A més, hi ha un diferència de nivell amb la resta dels immobles objecte de l’actuació.
 
Sobre això, cal dir:
 
Les afectacions no es fan per l’estat individual de cada immoble, sinó per la funcionalitat del conjunt de l’operació.
No obstant això, es pot revisar l’afectació total dels equipaments.
 
Al·legació núm. 99, presentada pel Sr. Francesc Carreras Pi (nre 2370).
 
S’oposa a l’afectació de l’immoble del C/ Major 6 per part de la AI.CH.16. És en bon estat, i la manca
d’accessibilitat rodada no el fa adequat per a equipament.
 
Sobre això, cal dir que les afectacions no es fan per l’estat individual de cada immoble, sinó per la funcionalitat del
conjunt de l’operació. L’accessibilitat no necessàriament ha de ser rodada.
 
Es proposa:  estimar parcialment les al·legacions en el sentit d’excloure de l’àmbit de l’AI.CH.16 els immobles del
Carrer Major núm. 6 i 8, i 7 del Carrer de l’Escrivania.
 
Al·legació núm. 92, presentada pel Sr. Joan Manel Solé Aguilar, en representació de l’Associació de Veïns
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del Barri Antic de Valls (nre 2243).
 
L’al·legació s’estructura en diversos punts:
 

1. Legitimació de la compareixença
2. Arbitrarietat de l’ordenació, que no té en compte la realitat física actual de l’àmbit del Pla.
3. No justificació de la viabilitat de les actuacions previstes.
4. No garantia del dret a reallotjament dels veïns afectats per les actuacions urbanístiques.
5. Improcedència del Catàleg per no indemnització per vinculació singular.

 
Sobre això, cal dir:
 
1.      La legitimació la té qualsevol ciutadà que comparegui, com es desprèn del caràcter d’informació pública.
 
2.      Sobre l’ordenació proposada i la seva justificació
2.1.            La memòria conté nombroses dades d’anàlisi de l’actual estat del Centre històric. A tall d’exemple, anotem
les següents: població, activitats, anàlisi de l’espai urbà, estat de l’edificació, estat dels habitatges, infrastructures
de serveis, entre d’altres.
2.2.            La mateixa al·legació diu que el pla “no justifica de forma suficient”. Per tant, reconeix que hi ha
justificació, encara que opina –amb tot el dret per a fer-ho- que no és prou. No obstant això, aquesta és una opinió
subjectiva.
2.3.            L’al·legació sosté que el Pla no analitza la situació actual del centre històric en els següents aspectes:
accessos, circulació, salubritat, qualitat entorn, manca d’espais de lleure i convivència, serveis, neteja, inseguretat
ciutadana, i degradació. Ens remetem als punts següents del Pla:  1.5.1.2. (diagnòstic sobre l’espai urbà) 1.5.1.3
(accessibilitat i mobilitat) plànol núm. 2 (anàlisi d’usos i ocupació) 1.5.4. (Infrastructura de serveis).
 
I, per altra banda, cal indicar que alguns dels aspectes assenyalats no formen part d’un pla urbanístic, sens perjudici
que tinguin la seva importància en la millora del centre històric. En aquest sentit, assenyalem el que emmarca el
Pla d’actuació (pàgines 230 a 243)...). Especialment el punt 9.- PROPOSTES PER A UNA MILLORA DELS
SERVEIS PÚBLICS EN EL  CENTRE HISTÒRIC DE VALLS que incorpora els punts de manteniment, neteja i
seguretat, sempre en el context del PERI però sense oblidar que els instruments adients no són urbanístics i, per
tant, no són objecte del PERI. 
 
2.4.            Sobre l’actuació en matèria comercial, cal dir que el PERI ha tingut en compte el Pla de dinamització del
centre històric de Valls, aprovat el 25 de setembre de 2000, que, en la seva disposició transitòria, diu:
 

“Quan l’evolució dels treballs vigents de la Revisió del Pla i en el Pla especial del Centre Històric afecti
contraindicant alguna actuació sol·licitada, quedarà exclosa de la campanya fins a l’aprovació definitiva del
Pla general i/o del Pla Especial del Centre Històric.”

 
És a dir, que, en un pla molt centrat en l’aspecte comercial com era el Pla de dinamització específic del centre
històric, ja establia la preeminència del PERI.
 
Respecte a la manca d’aprovació del POEC, cal dir que els POEC, tal com vénen regulats a la llei d’equipaments
comercials 17/2000, de 29 de desembre, es plantegen, fonamentalment, per a emmarcar els grans equipaments
comercials, i per a les operacions de dinamització comercial, que comprenen més accions que les purament
urbanístiques. Resulta clar que, al casc antic de Valls, no hi ha cap mena de previsió de gran equipament
comercial.
 
Finalment, pel que fa a informació d’activitats, el PERI incorpora l’esmentat plànol núm. 2, on hi ha informació si
en certs carrers no hi ha comerços degut a una manca d’activitat, és a dir els locals existeixen, però estan inactius, o
si el que passa és que són carrers en els quals la majoria d’edificis són sols d’habitatges (unifamiliars o
plurifamiliars).
 
2.5.            Sobre problemes d’accessibilitat i connectivitat ens remetem al punt 1.5.1.3. de la memòria, dedicat
específicament a mobilitat i accessibilitat, i a les previsions del Pla d’actuació, pàgina 243, sobre millora de
l’accessibilitat i aparcament., així com al plànol 7.
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3.      Sobre la viabilitat de les expropiacions.
 

3.1.            La utilització majoritària del sistema d’expropiació s’explica per les característiques de les operacions,
de difícil autosuficiència econòmica, i, per tant, d’aplicació del criteri de necessitat d’aquest sistema.

 
3.2.            De les dades del PERI se’n desprèn, en una aplicació dels valors de l’estudi econòmico-financer a les

característiques de cada unitat d’actuació, la necessitat de l’actuació per expropiació.
 

3.3.            La utilització del sistema d’expropiació, però, no exclou la participació de la iniciativa privada, que
sempre pot demanar el canvi del sistema d’actuació, en ús del que disposa l’article 169.4 del Decret
Legislatiu 1/90.

 
3.4.            No correspon al PERI acreditar els mitjans econòmics per a la seva execució. El PERI no pot avançar

els ingressos municipals dels propers 12 anys –escenari temporal contemplat- ni el grau de col·laboració
de la iniciativa privada o d’altres administracions, que el PERI planteja.

 
3.5.            L’afectació per expropiació no exclou de l’obligació de manteniment elemental dels edificis.

 
4.      Reallotjament.
 

El PERI contempla una previsió general en matèria de reallotjament, quan diu literalment (pàgina 64):
 

“Els primers interessats hi han de ser els afectats per les operacions, que han de trobar reallotjament –
provisional o definitiu- al seu mateix medi. La concreció d’aquest reallotjament –lloc, condicions, etc- es farà
en la concreció de cadascuna de les Unitats d’Actuació i Àmbits d’Intervenció, seguint aquests criteris.”

 
Per altra banda, l’Estudi econòmic financer ha incorporat una previsió de costos (pàgina 225) del següent tenor
literal:
 

“Recol·locació dels residents afectats.
 
A efectes d'avaluació estimativa, s'ha considerat una mitjana de 2 milions de pessetes per unitat indemnitzable
corresponent a un lloguer de 3 anys. Les unitats idemnitzables son de 150 famílies afectades a raó de 2,7
habitants per família segons estimacions recents de la Generalitat de Catalunya.”

 
És evident que la concreció –jurídica, física, econòmica- de cada reallotjament es farà en la formulació i
execució de cadascuna de les actuacions.

 
5.      Catàleg.
 
Cal no confondre les limitacions de propietat indemnitzables –a les quals fa referència la STS citada a l’al·legació-
de les obligacions de manteniment d’estructura i façanes, que són la immensa majoria del catàleg, i que no es
considera una limitació singular. Això sens perjudici de la possibilitat d’establir règims fiscals diferenciats que, en
tot cas, han de correspondre a d’altres instruments (les ordenances fiscals) i a accions de conservació realment
fetes, i no pas a expectatives abstractes
 
Per tot això, es proposa desestimar l’al·legació.
 
 
Al·legació núm. 93, presentada pel Sr. Carles Guasch Guasch (nre 2248).
 
Plantegen la qüestió que l’immoble del C/ Espardenyers 17, afectat per la UA.CH.19, té un pas cap a l’immoble
del C/ de la Cort 12.
 
Sobre això, cal dir:
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Es considera que l’immoble del C/ de la Cort no vé afectat pel PERI i, que, en tot cas, la resolució del pas actual –
que deixarà d’existir- correspon a una qüestió projectual a tractar amb la promoció de la UA.
 
Es proposa desestimar l’al·legació, atès que és un tema de disseny de l'actuació, no del PERI.
 
Al·legacions en relació a l’operació de la rectoria (núms. 104 i 105)
 
Al·legació núm. 104, presentada pel Sr. Wigberto Serra Vilamajor (nre 2690).
 
Demana que també s’expropiï la part de la finca posterior del C/ de l’Església 4, qualificat de sòl lliure
d’edificació, ja que no té cap tipus d’aprofitament. És inclòs a la AI.CH.15.
 
Sobre això, cal dir que l’al·legant no ha interpretat bé el desenvolupament de la UA. Tota ella es desenvolupa per
expropiació, inclòs aquest sòl destinat a sòl lliure d’edificació privat (no públic). La qualificació de privat, quan la
resta del sòl objecte de la UA és públic –ja sigui sòl lliure, ja sigui equipament- és el que ha induït a un error
comprensible. La intenció de l’operació era fixar aquest espai al servei de l’equipament projectat, però mantenint-lo
lliure d’edificació.
 
Al·legació núm. 105, presentada pel Sr. Francesc Esteso Cuenca, en representació de la parròquia Sant Joan de
Valls.
 
Planteja la seva oposició a la previsió, continguda en la UA.CH.15, que l’actual rectoria, a expropiar, sigui
substituïda per la cessió d’ús d’un equipament públic, de dimensions menors. Demana la propietat plena d’un
immoble equivalent.
 
Sobre això, cal dir que l’execució de la UA es preveu per expropiació, en la qual es valoraran totes les propietats
d’acord amb els criteris que estableix la Llei del Sòl i Valoracions. La possible cessió d’ús d’un equipament públic
de titularitat municipal és un procediment independent de l’execució de la UA. En tot cas, caldria redefinir millor
els objectius de la UA, a fi de no induir a confusió com si la cessió d’ús proposada no fos independent de la pura
actuació urbanística proposada.
 
En tot cas, sembla que cal reconsiderar tota l’operació, i, per tant, es proposa estimar parcialment les al·legacions
en el sentit de modificar l’àmbit de la UA.CH.15, i excloure’n l’immoble núm. 4 del carrer de l’Església i el pati
posterior que dóna al carrer del Mur. L’operació es durà a terme previ acord per a la substitució de l’equipament
Rectoria en una zona propera i de les característiques adequades.
 
 
Al·legació núm. 110, presentada per la Cooperativa Agrícola i Secció de Crèdit (nre 3118).
 
Plantegen diverses qüestions:
 

1. S’oposen a la modificació de l’alineació al C/ Muralla núm. 9, amb façana  a la plaça del Carme, perquè no
suposa cap millora essencial.

2. Demanen la descatalogació d’aquest mateix immoble. Ja l’havien tramitada davant l’Ajuntament
 
Sobre això, cal dir:
 

1. La nova alineació proposada no és essencial, encara que segurament milloraria la circulació per aquesta zona.
2. La catalogació proposada ho és amb nivell HAD, de documentació, i no és obstacle per les actuacions

plantejades per l’al·legant.
 
Es proposa estimar l’al·legació pel que fa a l’alineació, i desestimar-la pel que fa a la catalogació, atès que no cal.
 
 
Al·legació núm. 111, presentada pel Grup Municipal de Convergència i Unió (nre 3148).
 
1.      L’al·legació manifesta l’oposició al PERI amb els mateixos arguments que els suggeriments presentats al seu
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dia a l’Avanç, a la vegada que  recull, en síntesi, els arguments de l’al·legació de l’Associació de Veïns del Casc
Antic.
 
2.      Pel que fa als suggeriments, en síntesi, deien el següent:
2.1.             Que cal, prèviament, el pla de dinamització comercial i equipaments comercials.
2.2.            Que uns dels objectius del Pla ha de ser garantir la cohesió social.
2.3.            Que uns dels objectius del Pla ha de ser garantir la seguretat ciutadana.
2.4.            Que uns dels objectius del Pla ha de ser procurar el sanejament de les zones insalubres.
2.5.            Que uns dels objectius del Pla ha de ser primar la rehabilitació d’habitatges en front de la substitució.
2.6.            Que uns dels objectius del Pla ha de ser la protecció del patrimoni.
2.7.            Una altra redacció dels objectius globals del Pla.
2.8.            Que cal un major ús del sistema de Cooperació per a una millor participació dels interessats.
2.9.            Que cal una proposta de prospeccions arqueològiques.
2.10.        Que les actuacions estiguin més repartides en tot l’àmbit del PERI.
2.11.        Que es revisi la valoració de les indemnitzacions per expropiació.
2.12.        Que s’hi ordenin els usos.
2.13.        Que s’hi faci un pla d’habitatge i un pla de rehabilitació d’habitatge.
2.14.        Que s’hi faci un pla de les dotacions urbanístiques.
2.15.        Que s’hi ordenin els serveis públics.
2.16.        Que es faci un pla d’accessibilitat i mobilitat.
2.17.        Que prèviament es conegui el resultat de l’estudi d’aparcament i mobilitat.
2.18.        Que prèviament es conegui el resultat de l’estudi del Pla d’equipaments culturals.
 

3.      Sobre aquests criteris, cal dir el següent:

3.1.            Manca d’estudis previs:
 
Al nostre entendre, el document presenta informació suficient sobre la realitat de l’estat del centre històric per a
formular propostes d’actuació. És evident que l’existència dels estudis que es proposen donaria una major
informació, però també que alentiria excessivament el procés de formulació del Pla.
 
Per altra banda, cal no confondre la necessària complementarietat dels àmbits i objectius d’estudi proposats amb
allò que constitueix el contingut formal d’un Pla especial de reforma interior. Els objectius i àmbit dels plans de
mobilitat o de dinamitzaciò comercial tenen, certament, punts de contacte amb el PERI, però constitueixen àmbits
autònoms de decisió, sotmesos a les pròpies regles de formulació, de continguts i d’execució. Incloure, dins el
PERI, aspectes propis de plans de mobilitat, com ara la mateixa ordenació del trànsit, suposaria subordinar aquesta
a un instrument inadequat com és l’urbanístic. A més, tots aquests treballs han d’anar en paral·lel, i no subordinats,
ja que també seria factible sostenir que el pla de dinamització comercial ha d’esperar què diu el PERI per saber
què, com i a on ha de dinamitzar, o bé que cal conèixer les determinacions del PERI per saber com s’ha d’ordenar
la mobilitat.
 
Pel que fa a l’anàlisi del patrimoni, considerem que el document presentat conté una informació exhaustiva i més
que suficient per als objectius que es planteja. El PERI incorpora els edificis i elements inventariats al Catàleg del
Pla general de Valls, l’Inventari del Servei del Patrimoni Arquitectònic del Departament de Cultura de la
Generalitat, i l’Inventari de la Normes subsidiàries i complementàries de la Comissió d’Urbanisme de Tarragona.
 
Finalment, el PERI té una dinàmica d’execució dilatada en el temps, que li permet anar-se acompassant amb la
posada en pràctica d’altres instruments, a la vegada que la mateixa execució del PERI i d’aquests altres instruments
modifica la realitat i crea les condicions d’actuació.
 
Respecte a la manca d’aprovació del POEC, cal dir diverses coses:
 
·        Els POEC, tal com vénen regulats a la llei d’equipaments comercials 17/2000, de 29 de desembre, es plantegen,

fonamentalment, per a emmarcar els grans equipaments comercials, i per a les operacions de dinamització
comercial, que comprenen més accions que les purament urbanístiques.

·        Pel que fa a les primeres, resulta clar que, al casc antic de Valls, no hi ha cap mena de previsió en aquest sentit.
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·        En relació a les segones, ens hem de referir –ultra les consideracions generals anteriors sobre el caràcter de
cada Pla- al Pla de dinamització del centre històric de Valls, que, en la seva disposició transitòria específica el
caràcter supletori del Pla de dinamització respecte les disposicions del PERI. És a dir, l’Ajuntament ja ha
previst que arribi el cas de possibles contradiccions entre Pla de dinamització i PERI, i ha optat per a fer
prevaler el PERI.

 
Pel que fa a l’estudi de mobilitat, recentment encarregat, a més de la conveniència de no retardar més el procés, cal
dir que es refereix a la totalitat de la ciutat de Valls, mentre que el casc antic, per les seves dimensions, i per la
tipologia dels seus carrers, no ha de resultar substancialment alterat. En efecte, hem de tenir present que el caràcter
del casc antic de Valls no és tant de tipus monumental com de l’ambient del teixit urbà. En aquest sentit, les
actuacions proposades –per bé que amb intervencions significatives- tindran el seu desenvolupament en termes de
mobilitat mitjançant altres instruments, com ara la mateixa ordenació del trànsit –que no s’articula a través de
planejament urbanístic- i la coherència amb la revisió del Pla general d’ordenació urbana. Ens remetem a l’apartat
1.5.1.3. de la Memòria del PERI.
 
2.3. Sobre els valors a aplicar:
 
La determinació de les valoracions, en el seu caràcter general, vé reglada per aplicació de la Llei del sòl i dels
corresponents reglaments. Per altra banda, les previsions actuals del PERI són, forçosament, de tipus general, i serà
l’execució concreta de cada unitat d’actuació la que permetrà la valoració de cada element. Això no obstant, es
recorda que res no impedeix l’adopció de pactes de mutu acord, o l’aplicació -també per mutu acord i de
conformitat amb la llei- de valors diferents en les actuacions per compensació.
 
2.4. Sobre els objectius del Pla:
 
Entenem que, en la definició dels objectius del PERI, i en la seva formulació, ja es contenen els objectius
proposats. Tot i això, cal tenir present que algun dels objectius ara formulats no tenen el seu lloc directe en la
formulació d’un PERI. Així, compartint la necessitat de millorar la seguretat ciutadana (suggeriment 3.3) i sens
perjudici que una determinada organització de l’espai urbà pot ajudar més o menys, és evident que els instruments
principals per assolir aquest objectiu no són els urbanístics. I, no obstant això, figura -com tants d’altres- al
Programa del PERI (capítol sisè, pàgines 199 i següents). Pel que fa a la centralitat, pàgines 57 i següents. Pel que
fa al foment de la rehabilitació, el punt 2.3.6.1. (pàgina 61).
 
2.5. Sobre el contingut del Pla:
 
En general, totes aquestes previsions figuren al PERI. Així, les prospeccions arqueològiques figuren a l’article 110
de la Normativa; l’ordenació dels usos, als apartats 2 a 5 del capítol 2 de les Normes urbanístiques. Pel que fa a les
previsions sobre habitatge, dotacions, serveis públics, i mobilitat i accessibilitat, figuren al Programa. Volem
insistir en el fet que el Programa depassa l’instrument específic d’un PERI, i suposa un marc d’actuacions
municipals, no necessàriament urbanístiques, els efectes de les quals són complementaris amb els del PERI. A més,
bona part dels instruments propis d’aquests objectius són autònoms respecte al PERI, la qual cosa permet, a
l’Ajuntament, una major flexibilitat i capacitat d’adaptació a la mateixa realitat que aquests instruments
transformen. L’execució del PERI no és incompatible -ans al contrari- amb la instrumentació de programes de
rehabilitació d’habitatges, més possibles en la mesura que el propi PERI vagi preparant les condicions per a fer-les,
però aquests programes han de poder ser desenvolupats i modificats sense la farragositat de la tramitació de
modificacions de PERI.
 
2.6 Altres:
 
2.6.1. Que les solucions plantejades són inadequades i arbitràries.
 
Les solucions que el PERI planteja es deriven de la informació que conté. Òbviament, se’n podrien derivar unes
altres, però això depèn de les prioritats i dels criteris que s’hi apliquin. En tot cas, no podem respondre a la
inadequació o a l’arbitrarietat, perquè aquestes no vénen explicitades en l’escrit presentat.
 
2.6.2. Que no hi queda garantit el dret de relocalització dels afectats en les actuacions que proposa.
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Aquest aspecte ha de venir concretat en el desenvolupament i execució de cadascuna de les actuacions que es
proposa, i d’acord amb la legislació vigent. Figura com a objectiu del PERI al punt 2.3.1.2. pàgina 58. Igualment,
una previsió econòmica s’ha tingut en compte a l’estudi econòmic financer (pàgines 221 i 225).
 
2.6.3. Que cal un major ús del sistema de Cooperació per a una millor participació dels interessats.
 
Pensem que hi ha una confusió en el plantejament. El sistema d’actuació per compensació permet un major
protagonisme al sector privat i, en especial, a les propietats afectades, sense intervenció municipal, mentre que el
sistema de cooperació que proposa l’escrit sí que és dirigit per l’Ajuntament. En qualsevol cas, la normativa
aplicable permet que, si un percentatge significatiu de la propietat així ho vol, l’execució de la unitat d’actuació
tingui lloc per iniciativa privada, és a dir, pel sistema de compensació. Per altra banda, no hi ha prevista cap
execució per cooperació. 8 de les Unitats d’actuació ho són per compensació i la resta, 20, per expropiació.
 
2.6.4. Que les actuacions estiguin més repartides en tot l’àmbit del PERI.
 
Entenem que les actuacions no estan especialment concentrades dins l’àmbit del PERI, i que els seus efectes
irradien sobre tot el barri i el milloren en el seu conjunt. A més, cal tenir present que el PERI és més que la suma
de les actuacions aïllades previstes, en la mesura que conté elements d’ordenació del conjunt, i que el
desenvolupament del programa que conté també afecta positivament tot el barri. A més, cal tenir en compte que no
sempre resulta possible una intervenció, si no és viable socialment, tècnicament i econòmicament. No obstant això,
és possible d’incorporar altres actuacions específiques, en zones que no en tenen cap, si hi ha propostes concretes.
 
 
Al·legació núm. 112, presentada pel Sr. Joan Cortés Fontanilles i 53 persones més (nre 3471).
 
L’al·legació s’estructura en 7 punts:
 
1.      Legitimació per a presentar-la
2.      Ordenació arbitrària per basar-se en documentació inadequada
3.      Connexió i circulació rodada i de vianants
4.      Qualitat de vida, habitatge, esponjament i sostenibilitat
5.      Identitat
6.      Comerç i equipaments
7.      Ordenació
 
Sobre això, cal dir:
 
1.      La legitimació la té qualsevol ciutadà que comparegui, com es desprèn del caràcter d’informació pública.
 
2.       
2.1.            El qüestionament de l’estudi elaborat per la Universitat Rovira i Virgili es fa sense argumentar-ne les
preteses deficiències. Així, s’afirma que es prèn com a referent el barri als anys 40-60, mentre que l’estudi, per
exemple, analitza la població segons les dades del 1997. També afirma l’al·legació que el barri té “una
problemàtica absolutament homogènia quant a les dificultats d’accés, circulació, aparcament, salubritat, qualitat de
l’entorn, manca d’espais de lleure i convivència, serveis, neteja, inseguretat ciutadana, desertització social,
problemàtica social, degradació dels habitatges i del comerç, etc”. Doncs bé, del mateix estudi, i de la simple
observació de la realitat, es pot deduir que hi ha força diferències internes pel que fa a estructura i realitat sòcio-
econòmica entre la plaça del Pati i el carrer Escrivania, per posar un exemple, o entre el carrer de la Cort i el carrer
Santa Marina. Que sigui possible una generalització simplement enunciativa de problemes, com fa l’al·legant, no
vol dir que, en una anàlisi mes detallada, no s’hi observin diferències.
2.2.            L’al·legant afirma que l’actual situació del barri es deu a una acció premeditada de l’Ajuntament. Deixant
de banda que això no qüestionaria l’existència de la situació que s’analitza, el cert és que el document és
precisament la mostra de la voluntat municipal explícita de corregir una situació real.
2.3.            Entenem que l’estudi de la Universitat és una base considerable per a l’anàlisi i diagnòstic del barri antic.
2.4.            L’al·legant planteja que no es disposa d’altres estudis que considera imprescindibles, com ara un Pla de
mobilitat, el Pla d’orientació dels equipaments comercials, o un Pla d’equipaments. A la vegada que diu que no
s’ha contrastat amb “tècniques d’intervenció pròpies de l’urbanisme contemporani”. Cal dir que els estudis que
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planteja no són alternatius al PERI ni imprescindibles en una mena de cadena jeràrquica que els faria previs a
qualsevol decisió. El PERI és un instrument urbanístic, no la totalitat d’una intervenció integral al centre històric,
ans una peça d’aquesta intervenció. I, pel que fa a les tècniques que anomena, al marge que seria bo saber quines
són, cal fer esment que el tant denostat estudi de la Universitat conté el resultat d’una enquesta contestada pel
63,76% de la població, marge prou representatiu.
2.5.            L’al·legant pressuposa una pretesa voluntat municipal de mantenir el barri per sota d’uns determinats
estàndards de qualitat de vida. Aquests estàndards, però, no són mai explicitats. Resulta legítim opinar que les
propostes plantejades no són les millors, però no sabem quina mena d’estàndards planteja l’al·legant, que, en tot
cas, l’Ajuntament considera que han de ser compatibles amb aspectes del barri que el mateix barri considera
importants, com ara la tranquil·litat, o la mateixa identitat.
 
3.      Connexió i circulació rodada
 

3.1. La tesi central de l’al·legant es resumeix en el fet que cal eixamplar els carrers per a donar una major
accessibilitat de manera generalitzada (almenys no explícita on i quins s’haurien d’eixamplar). Evidentment,
aquesta és una opció legítima, però l’Ajuntament no la comparteix, en la mesura que suposa desvirtuar tot el
barri, i suposaria –per la mateixa estructura de la parcel·lació- afectar una enorme quantitat d’immobles i de
persones, molt superior a les que l’actual projecte de PERI contempla. Resulta curiós que la mateixa
al·legació critiqui una les de les actuacions (la de la muralla Santa Francesc) pel fet que “té un cost molt alt
de destrucció d’habitatges” quan les intervencions que s’intueix que proposa el tindrien molt més alt. A tall
d’exemple, direm que el Pla Vives de l’any 35, que posa com a exemple de bona intervenció, afectava més
de 150 edificis al conjunt del barri, i suposava una alteració molt més important de l’estructura del barri, la
legitimitat de la qual no discutim, per altra banda-

3.2. L’al·legant proposa opcions que el mateix PERI contempla, com ara la de l’aparcament al Pati.
 
4.      Qualitat de vida, habitatge, esponjament i sostenibilitat.
 

4.1. L’al·legant qüestiona l’esponjament previst, fent un càlcul de 2.7 persones per habitatge. Certament aquesta
ratio és citada al Pla, com a potencial màxim teòric. A l’hora d’avaluar l’aplicació del PERI, però, no s’ha
d’oblidar que seran substituïts habitatges petits per uns d’altres característiques. Les 27 actuacions previstes
suposen l’afectació de 280 habitatges, en 214 edificis, i la construcció de 276 nous habitatges (veure quadre)
és a dir, menys. I, per altra banda, amb caràcter general –és a dir, no només als àmbits d’intervenció, sinó a la
totalitat del barri, en el cas de substitucions d’edificació- es limita l’alçada a 4 plantes, quan trobem molts
edificis amb cinc i sis plantes.

4.2. Aquest aspecte de les alçades també és qüestionat per l’al·legant, que troba excessiva l’alçada de pb+3pp.
Com ja s’ha dit al punt anterior, trobem molts immobles amb cinc i sis plantes. La previsió d’un màxim de
quatre plantes permet una rebaixa significativa, a la vegada que evita diferències massa grans, que
provocarien un paisatge “trencat”.

4.3. La proposta de solucions que no siguin costoses és interpretada per l’al·legant com a sinònim de baixa
qualitat. Ens remetem a la totalitat del punt 2.10.7 de la Memòria per a entendre el sentit de l’expressió.

4.4. Els valors del centre expressats a 2.10.1 no són dels anys 60, com diu l’al·legant. L’enquesta de la
Universitat –realitzada els anys 97/98- donava com a valors més esmentats pels veïns la centralitat, la
tranquil·litat, i la proximitat dels serveis.

4.5. L’al·legant opina que el PERI es limita a enunciar propòsits i que, per aquest fet, ja es faran realitat. El
PERI incorpora els instruments propis del planejament urbanístic per als objectius que es proposa, sens
perjudici d’altres instruments no urbanístics que també concorrin al mateix àmbit.

 
5.      Identitat
 

5.1. L’al·legant qualifica el Catàleg de fet “amb precipitació, incomplet i, en molts casos, incorrecte”. Cal dir
que el Catàleg refon els tres Catàlegs existents –el del Pla general vigent, el de les Normes subsidiàries
provincials, i el del Servei de Patrimoni de la Generalitat- i que s’ha consultat amb responsables de l’Institut
d’Estudis Vallencs. No obstant això, si hi troba incorreccions o mancances, estem disposats a estudiar-les, si
les concreta.

5.2. El conjunt de l’al·legació és, en aquest punt, un pressupòsit negatiu sense cap argumentació, difícilment
contestable perquè és tot ell subjectiu. Qualifica d’especulació la voluntat que es creï sòl que sigui realment
edificable i comercialitzable. És evident que, a més de les operacions només viables amb participació pública,
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cal que el resultat tingui sentit al mercat immobiliari, que és l’única manera d’atreure la inversió privada,
també necessària per a la rehabilitació del conjunt. Es tracta que el resultat de les operacions sigui
comercialitzable, és a dir, que els habitatges i locals comercials resultin atractius per a viure-hi i treballar-hi, i
amb totes les condicions d’habitabilitat ara deficitàries, i que la gent els adquireixi o llogui. Altrament, no
sabem què proposa l’al·legant, si un decorat de cartró pedra, o mantenir habitatges sense condicions, o què.

 
6.      Comerç i equipaments
 

6.1. De l’anàlisi d’usos, se’n desprèn que l’activitat comercial és concentrada. El PERI es proposa facilitar
l’oferta de locals comercials i possibilitar l’ús comercial. La resta d’accions necessàries –la senyalització, la
promoció, etc- no són instruments urbanístics que hagin de ser objecte del PERI. I, per altra banda, la
referència al Pla de dinamització comercial, és extreta d’aquest.

6.2. El C/ Sant Antoni constitueix una artèria important per al barri, i la realització d’operacions com
l’anomenada Plaça Major, suposaran un canvi important i, n’estem convençuts, un revulsiu pel que fa a les
activitats comercials.

6.3. En tot cas, del conjunt d’opinions de l’al·legació, sembla desprendre’s la idea que l’activitat comercial ja és
ben definida i que no cal intervenció en aquest sentit. Una opinió que l’Ajuntament no comparteix.

6.4. La previsió genèrica d’equipaments permet l’adaptació a les necessitats sense haver de modificar el PERI.
Si s’afectés un sòl a un tipus d’equipament concret, una nova necessitat obligaria a modificar el PERI, amb la
complicació que això suposa. I, a la vegada, el PERI també inclou alguns equipaments amb destí definit, com
ara l’ampliació de la llar d’avis, o de les dependències municipals.

 
7.      Sobre l’ordenació
 
7.1.            L’al·legant fa una  desqualificació absoluta de les operacions del PERI, especialment quan la compara amb

altres zones de la ciutat, oblidant que les preexistències són unes altres.
7.2.            A l’operació 3.1.1. Rectoria, planteja una solució alternativa, que passa per potenciar l’eix Portal Nou – el

Pati- la Cort, i redissenyar la plaça del Blat, se suposa que eliminant –o escapçant- Can Sagarra. L’operació,
tal com la planteja el PERI, pretén facilitar nous itineraris de penetració al centre, en els quals la plaça del
Blat fa la funció de punt de partida distribuïdor. Pel que fa a Can Sagarra, es considera que completa la
plaça del Blat i emmarca l’Ajuntament.

7.3.            Al punt 3.1.1.1. Operació Rectoria, l’al·legant planteja la indefinició de l’operació pel que fa a
l’equipament. Es considera que cal definir-la amb més exactitud i modificar-la, com s’ha dit en altres
al·legacions.

7.4.            El punt 3.1.1.2. Operació carrer del Mur, queda prou clar a la Memòria del PERI.
7.5.            Punt 3.1.1.3. Operació Artús – Tomàs Caylà – Sant Isidre. L’al·legant afirma que s’hi augmenta el volum

de l’edificació i que l’alçada és desproporcionada. Sobre això, cal dir que es passa d’una superfície de sòl
edificat de 735 m2 a 609 m2, i d’un sostre actual de 3.119 m2 a 2.437 m2, una reducció de prop del 25%.
Pel que fa a les alçades, s’unifica en pb+3pp, quan ara, dels 11 edificis existents, la majoria ja tenen aquesta
alçada, i tres en tenen pb+4pp.

7.6.            Punt 3.1.1.4. Operació carrer dels Espardenyers. L’al·legant invoca motius històrics i tradicionals per a
oposar-se a aquesta actuació, encara que els ha rebutjat al llarg de tota l’al·legació. Considerem interessant
crear un itinerari porxat, amb identitat pròpia, i la creació d’una nova plaça per a esponjar el barri.

7.7.            Punt 3.1.1.5, Operació Plaça Major. L’operació es planteja per a dotar d’un nou element de centralitat, que
actuï com a motor de regeneració més enllà de la pròpia plaça. Paradoxalment, l’al·legació la rebutja perquè
“trenca l’estructura de la xarxa medieval” quan fins ara ha estat reclamant intervencions molt més
dràstiques sobre aquesta mateixa xarxa, com ara les del Pla Vives. La possibilitat que el cos d’edificació de
la UA.CH.21 segueixi la façana de l’actual C/ Peixateria no crea cap inseguretat, atès que es tracta de la
concreció de la posició, sense modificar-ne la volumetria, i, en tot cas, mitjançant un Pla Especial. Pel que
fa a l’aparcament, entenem que resulta un equipament bàsic per a donar servei al barri, i que té accessos
suficients. Finalment, pel que fa a les alçades, l’edifici projectat és de pb+4pp i, contra l’afirmació de
l’al·legant, no és pas massa més alt que les façanes al voltant. Els números parells del C/ Peixateria tenen
quatre i cinc plantes; els immobles del C/ Forn Nou, tenen tres i quatre plantes; els immobles del C/ Sant
Antoni també tenen quatre i cinc plantes. I, pel que fa a les activitats comercials, s’hi fa referència expressa
al reallotjament al nou edifici.

7.8.            El punt 3.1.2.1. Operació illa Monges, Santa Anna, Gassó i d’en Bosc. L’operació es planteja per a un
millor esponjament, i per a crear un espai significatiu davant l’equipament a obtenir a la AI.CH.23.
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L’afirmació de l’al·legant segons la qual “s’obliga a enderrocar construccions existents als patis interiors”
és errònia; el PERI assenyala la línia d’edificació en el supòsit de substitució de l’edificació. Si aquesta no
es produeix, no hi ha cap obligació d’enderrocar.

7.9.            Punt 3.1.2.1. illa carrers Sant Pere, Sant Antoni, Forn Nou, i Nou. L’al·legant atribueix la condició d’ús
públic als patis, tot i reconeixent que l’ús és dels veïns i no públic. En tot cas, cal redefinir l’operació, com
s’ha dit en altres al·legacions.

7.10.        Punt 3.1.2.2. illa carrer d’en Bosc, d’en Gassó, plaça Sant Francesc i Muralla del Castell. La connexió amb
la futura perllongació del passeig de l’Estació permet una millor comunicació de l’eixample de la ciutat
amb el centre històric. Pel que fa a una excessiva edificació, assenyalar que es planteja –com totes les
noves edificacions- amb un màxim de pb+3pp, i la substitució de 37 habitatges, d’un desigual estat de
conservació, per 85 de nous. Aquest escreix d’habitatges és el que permet les operacions de reallotjament
d’altres unitats d’actuació, i el que fa rendible l’operació, que per això es planteja per compensació.

7.11.        Punt 3.1.2.3. Illa Costa d’en Puntarró, Garrofes, Carnisseria, Carme, Metges, Fusta.. L’al·legant s’oposa a la
creació del passatge entre el carrer dels Metges i el carrer de la Carnisseria. Entenem que es pot acceptar
l’al·legació, com s’ha dit en altres al·legacions.

7.12.        Punt 3.1.2.4. illa carrers Tomàs Caylà, Jueus, Carnisseria i Garrofes. L’al·legant s’oposa a l’operació per
motius de protecció del patrimoni –paisatge historicourbà protegit- i per un excés de volum d’edificació.
Com ja s’ha dit en la resposta a l’al·legació 11, s’elimina aquesta UA. Pel que fa a la fitxa E.83, l’absència
es deu a un error de numeració pel fet que, finalment, fou refosa amb la fitxa E.25. per tractar-se
d’elements d’un mateix immoble, i cal entendre-la com a no existent. Caldrà corregir el Catàleg en aquest
punt.

7.13.        Punt 3.1.2.5. Operació patis del barri jueu. Ens remetem a la resposta donada a l’al·legació 11.
7.14.        Punt 3.1.2.6 Pati posterior núm. 4 del carrer de l’Església. Ens remetem al punt 7.3.
7.15.        Punt 3.1.3.2. Operació de millora del traçat de la muralla del Carme i de Sant Francesc. L’al·legant

qüestiona que la circumval·lació tingui sentit sense una penetració per l’espina. Entenem que la
circumval·lació té sentit per ella mateixa, sens perjudici que es pugui fer el que l’al·legant proposa. Pel que
fa a l’afirmació que es tracta d’una “operació de manual d’especulació” desconeixem els manuals que
consulta l’al·legant. Entenem que un dels objectius del PERI és donar un nou valor al barri, a fi de fer-hi
atractiva la inversió. Si es revaloritzen les finques adjacents, se’n facilita la rehabilitació o substitució, si
cal, perquè serà rendible per als propietaris existents. Pretendre que això és especulació, suposa un concepte
molt peculiar de l’especulació.

7.16.        Punt 3.1.3.3. Operació millora de la secció del carrer Sant Francesc des del carrer del Carme fins al Portal
Nou. L’al·legant s’hi oposa pel que qualifica de volum d’edificació desproporcionat. Cal dir que, entre les
tres actuacions previstes (UA.CH.04, UA.CH.05 i UA.CH.06) es passa de 1.713 m2 de sòl edificat a 1.151
m2, i d’un sostre de 5.944 m2 a 4.610 m2. , amb un guany de 561 m2 d’espai lliure. Pel que fa a les
alçades, bona part de les illes té ara alçades de quatre i cinc plantes –també algunes de dues i tres- per la
qual cosa no es pot parlar d’un augment desorbitat.

7.17.        Punt 3.1.3.4. connexió del carrer de la Muralla del Carme i Sant Francesc amb l’àmbit del PERI 3.
L’al·legant creu que no es dóna la permeabilitat que es proposa. Entenem que cal plantejar solucions
d’encaix entre l’àmbit del PERI i la resta de la ciutat.

7.18.        Punt 3.1.3.5. connexió el carrer de la Cort i la muralla de Sant Antoni. L’al·legant hi proposa una solució
mecànica a la vista del desnivell. És una proposta a considerar al moment de l’execució i urbanització.

7.19.        3.1.4.1. operació Mossos d’Esquadra. L’al·legant planteja que cal prèviament un pla d’equipaments. Com
s’ha dit en altres ocasions, s’ha optat per fer reserves de terrenys, amb destinacions de caràcter indicatiu, per
a no dificultar l’adaptació a les necessitats del futur. I, en tot cas, com ja s’ha dit en l’al·legació 8, s’elimina
la AI.CH.27.

7.20.        Punt 3.1.4.2. operació clínica Prats. Es reitera l’argument dels equipaments.
7.21.        Punt 3.1.4.3. operació oficines municipals. L’al·legant proposa una altra solució, que afecta fonamentalment

els edificis de la Costa de l’Església, amb un pas elevat per a connectar-lo amb les actuals dependències
municipals. La solució apuntada és original, però creiem que resulta més senzilla i racional la que proposa
el PERI, amb l’objectiu de reforçar el caràcter de centralitat administrativa del barri.

7.22.        Punt 3.1.4.4. operació espai carrer Major, Escrivania. Es reitera l’argument dels equipaments, del punt 7.19
d’aquest informe, sens perjudici de la modificació de l’operació que s’ha fet segons la resposta donada a les
al·legacions 85 i 89.

 
 

Es proposa desestimar l’al·legació, llevat dels punts coincidents amb d’altres al·legacions ja estimades.
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Al·legació núm. 113, presentada pel Sr. Joaquín Lacruz, en representació de Lavi SL (nre 4157).
 
Demana ocupar amb elements lleugers els cossos d’edificació de la UA.CH.03.
 
Es tracta d’elements referents al projecte constructiu que, en tot cas, caldrà resoldre quan hi hagi projecte.
 
Es proposa: desestimar al·legació.
 
 
Al·legació núm. 114, presentada pel Sr. Pau Parés (nre 4537).
 
Demana que no se li redueixi l’edificabilitat a l’immoble del C/ Sant Isidre 20 (UA.CH.02).
 
L’operació es considera necessària per a millorar els carrers Sant Isidre, Artús i Sant Francesc. En tot cas, és
prevista per expropiació, en la qual es valoraran les propietats d’acord amb el que disposa la llei.
 
Es proposa: desestimar l’al·legació.
 
Vist l’informe emès pel redactor del pla sobre esmenes i correcció d’errades a introduir d’ofici, concretament:
 
Corregir els articles 63, 67, 71 i 72 de la Normativa, de conformitat amb l’informe emès per l’àrea
d’Activitats de l’Ajuntament.
 
Corregir l’article 111 de la Normativa sobre diversos aspectes del procés de catalogació d’elements, a fi d’ajustar-
lo a les previsions de la llei 9/93, del Patrimoni Cultural Català.
 
Corregir l’article 112 de la Normativa a fi d’ajustar alguns aspectes de l’organització de la Comissió Municipal de
Patrimoni Arquitectònic i Paisatgístic.
 
Corregir la numeració d’articles.
 
 
 Vistos els articles I.II.2 , I.II.7 i concordants de la Normativa del Pla General, articles 35, següents i
concordants, i 60, següents i concordants del Decret Legislatiu 1/90 de 12 de juliol, disposició addicional
quarta del Decret Legislatiu 1/92 sobre la Llei de règim del sòl i ordenació urbana, en relació a la Llei 6/98
sobre règim del sòl i valoracions, disposició transitòria Vuitena de la Llei d’Urbanisme de Catalunya 2/2002, 
Llei 9/93 del Patrimoni cultural Català del Parlament de Catalunya, i demés legislació i reglaments que li
siguin d’aplicació, el Ple de l’Ajuntament acorda:
 
El Ple de l’Ajuntament acorda:
 
PRIMER.- Estimar les al·legacions que es relacionen a continuació, en el sentit que s’especifica.
 
Al·legació núm. 1 presentada pel Sr. Joan Rius (nre 204).
 
Suprimir el passatge entre els carrers Carnisseria i dels Metges, que passarà, per una banda, a tenir la qualificació
de SLLEPR, i, per l’altra, la corresponent a les edificacions confrontants.
 
 
Al·legacio nº 10  pel Sr. Francesc Murillo Galimany (nre 1656).
 
Incloure el tractament de les restes de la muralla com a zona arqueològica 1 de la Normativa.
 
 
Al·legació núm. 101, presentada per la Sra. M. Carme Casas Güell (nre 2402).
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La catalogació del núm. 55 del Carrer Sant Antoni s’inclou també l’interior de l’edifici, a més de la façana.
 
 
Al·legació núm. 8 presentada per la Sra. Teresa Estrada Calvet (nre 1513).
 
S’ elimina la AI.CH.27.
 
Al·legacions en relació al pati lliure a l’interior de l’illa dels carrers Forn Nou, Nou, Sant Pere i Sant Antoni
(núms. 9, 26, 29 i 30)
 
Definir i motivar l’actuació sense referències a un futur inconcret.
Corregir la delimitació dels patis,  de conformitat amb la documentació aportada.
 
Al·legació núm. 11 presentada per la Sra. Rosa Dasca Masip (nre 1669).
Acumulades, les al·legacions 11, 12, 13, 14, 15, 43, 44, 45, 46, 47, 49, 50, 51, 52, 53, 54, 55 i 58.
 
 
Eliminar la UA.CH.13.
 
 
Al·legació núm. 16 presentada per la Sra. Rosa Dasca Masip (nre 1674).
 
Passar a nivell C la catalogació de l’immoble del carrer de l’Església 19 (E.112 del Catàleg del Pla general).
 
 
Al·legació núm. 17, presentada pels Srs. Joan Rafí Fontanilles i Acacia Orrè Garcia (nre 1675).
Acumulades les al·legacions 18, 19, 20, 21, 31, 32, 33, 34, 35, 36, 37, 38, 39, 40, 41, 42 i 59.
 
Incorporar nova l’alineació final del C/ dels Jueus a la cantonada del C/ de l’Església.
 
 
Al·legació núm. 24, presentada pel Sr. Pere Gurí Comas (nre 1741).
 
Passar a nivell C del catàleg :E.71 segons el PG, i E.73 segons el PERI) amb la clau HAB., l’edifici situat al carrer
Sant Sebastià núm.8.
 
 
 
Al·legacions en relació a l’operació d’equipaments de Can Segarra (AI.CH.16) núms. 85 i 99.
 
Al·legació núm. 85, presentada per la Sra. Montserrat Folch Ferré (nre 2175),Al·legació núm. 99, presentada
pel Sr. Francesc Carreras Pi (nre 2370).
Estimar parcialment en el sentit d’excloure de l’àmbit de l’AI.CH.16 els immobles del Carrer Major núm.6 i 8, i 7
del Carrer de l’Escrivania.
 
 
Al·legació en relació a l’operació de la rectoria ( 105),  presentada pel Sr. Francesc Esteso Cuenca, en
representació de la parròquia Sant Joan de Valls.
 
Modificar l’àmbit de la UA.CH.15, i excloure’n l’immoble núm. 4 del carrer de l’Església i el pati posterior que
dóna al carrer del Mur. L’operació es durà a terme previ acord per a la substitució de l’equipament Rectoria en una
zona propera i de les característiques adequades. 
 
L’execució de l’expropiació de la Rectoria es podrà portar a terme per compensació econòmica o bé per la cessió,
per qualsevol títol jurídic vàlid aplicable de béns municipals que permetin la continuïtat dels serveis que s’hi
presten actualment, en condicions similars en la mesura del possible pel que fa a la situació, característiques, etc,  a
acordar amb l’actual titular per la via de conveni.  En tot cas la cessió de béns municipals haurà de ser en propietat
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a favor de l’església en valor equivalent a la finca expropiada.
 
 
Al·legació núm. 110, presentada per la Cooperativa Agrícola i Secció de Crèdit (nre 3118).
 
 
Suprimir l’alineació proposada de la Muralla del Carme en el tram de la Plaça del Carme i la del carrer Sant
Francesc en front del números 38 A, a 46.
 
 
SEGON.- Estimar les següents propostes de l’Informe emès per la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de
Tarragona:
             

            1.-Redactar un nou article que aclareix els nivells de protecció arqueològica.

            2.- Especificar la capacitat dels titulats en arqueologia en lloc de les empreses.

            3.-Especificar les categories de Bé d’Interès en noves catalogacions.

            4.- Afegir, respecte de les  catalogacions i descatalogacions futures, la referència a la llei 9/93, del Patrimoni
Cultural Català..

            5.- Concretar les tipologies compositives en les rehabilitacions i substitucions:  ordenances estètiques
específiques de la zona, a l’article 111.11.10 i següents.

            6.- Conservar la façana de l’edifici núm. 9 del C/ Tomàs Caylà.

            7.- S’elimina la UA.CH.13.

            8.- UA.CH.08 i UA.CH.09. Especificar el nivell de màxima protecció arqueològica a les restes de l’antiga
muralla a la Muralla Sant Francesc.

            9.- UA.CH.27. S’elimina l’operació.

 
TERCER.- Desestimar la resta d’al·legacions presentades i relacionades amb aquest acord, segons els fonaments
que es contenen als informes tècnics i jurídics als que s’ha fet referència anteriorment.
 
QUART.- Introduir d’ofici les següents modificacions:
 
Corregir els articles 63, 67, 71 i 72 de la Normativa, de conformitat amb l’informe d’Activitats.
 
Corregir l’article 111 de la Normativa sobre diversos aspectes del procés de catalogació d’elements, a fi d’ajustar-
lo a les previsions de la llei 9/93, del Patrimoni Cultural Català.
 
Corregir l’article 112 de la Normativa a fi d’ajustar alguns aspectes de l’organització de la Comissió Municipal de
Patrimoni Arquitectònic i Paisatgístic.
 
Corregir la numeració d’articles.
 
Comerç col·lectiu: s’admet a totes les claus, en les condicions establertes a l’article 8 de la Normativa del Pla
Territorial sectorial d’equipaments comercials 2002-2004.
 
CINQUÈ.-  Aprovar provisionalment el Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric condicionat a la
modificació puntual del Pla General del mateix àmbit que es tramita simultàniament.
 
SISÈ.-  Aixecar la suspensió de llicències de parcel.lació, edificació i enderrocament, segons el plànol de suspensió
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de llicències, i suspendre les llicències de parcel.lació, edificació i enderrocament, segons el plànol de suspensió de
llicències.
 
SETÈ.-  Publicar aquest acord al B.O.P., al D.O.G., a un dels diaris de major circulació a la província, i notificar-
lo personalment a tots els al·legants, i als propietaris afectats dels àmbits de les actuacions aïllades i de les unitats
d’actuació que es preveuen s’executin per expropiació i tots els que van presentar suggeriments en el tràmit
d’avanç de Pla Especial.
 
VUITÈ.- Remetre l’expedient administratiu i el projecte a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona per la
seva aprovació definitiva.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió essent les 22 hores i d’ella s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari en dono fe.
 

 

[1] Article 25 Ley 30/1984, de 2 d’agost
[2] Article 169 a 175 Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril
[3] Article 177 del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril
 
[5] Article 101 Ley 7/1985, de 2 de abril
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A la Ciutat de Valls, essent les 20.15 hores del dia 29 de juliol de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l'Ajuntament a l'objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l'efecte. Presideix
l'alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas,
Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps
Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells
Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc
Caballero Ristol. Estan assistits per la secretària e.f Sra. Montserrat Córcoles Martí i per la interventora habilitada
acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.

De conformitat amb l'establert a l'art. 103.2 de la Llei 8/87 de 15 d'abril, municipal i de règim local de Catalunya,
es sol.licita al Plenari, en apreciació de la seva urgència, la incorporació a l'ordre del dia del següent punt:

- Ratificació de l'acord de la Comissió de Govern de data 29 de juliol de ratificació del conveni per la creació del
Museu Casteller

Apreciada la urgència pel Plenari, el punt proposat passarà a ocupar el lloc 3r de l'ordre del dia

PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l'ordinària del dia 26 de juny i l'extraordinària del dia 15 de juliol, són aprovats.

SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'Alcaldia del núm. 495/02 al 617/02, ambdós inclosos.

El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia del núm. 495/02 al 617/02, ambdós inclosos.

TERCER.- Ratificació de l'acord de Comissió de Govern de 29 de juliol de 2002, d'aprovació del conveni per a la
creació del Museu Casteller de Catalunya.

El Plenari, per unanimitat, acorda ratificar l'acord de Comissió de Govern de 29 de juliol de 2002, el contingut del
qual és el següent:

"Vist el conveni entre la Generalitat de Catalunya, l'Ajuntament de Valls, la Diputació de Tarragona, subscrit el
passat dia 22 de juny per a la creació del Museu Casteller de Catalunya, la Comissió de Govern acorda ratificar
l'esmentat conveni."

QUART.- Aprovació de la incoació d'expedient per l'agermanament amb la ciutat italiana de Settimo Torinese.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vista la proposta de l'Àrea de Desenvolupament i Ocupació en relació a l'agermananemt amb la ciutat de Settimo
Torinese (Italia).

Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l'Ajuntament per l'article 22.2 de la Llei 7/85, de 2 d'abril,
reguladora de les bases de règim local, el Ple de l'Ajuntament adopta el següent acord:

PRIMER.- Aprovar la incoació d'expedient per l'agermanament amb la ciutat italiana de Settimo Torinese.

SEGON.- Donar trasllat del present acord a l'alcaldia de Settimo Torinese.

TERCER.- Donar trasllat del present acord als serveis de l'alcaldia per tal que elaborin la documentació necessària
en ordre a la perfecció de l'acord d'agermanament.

QUART.- Donar publicitat al present acord mitjançant la inserció del corresponent edicte al tauler d'anuncis de
l'Ajuntament.

CINQUÈ.- Aprovació definitiva del Reglament Intern del Cos de la Policia Local de Valls.
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Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist que el Ple de l'Ajuntament el dia 29 d'abril de 2002 aprova inicialment el text del Reglament Intern del Cos de
la Policia Local, sotmeten l'acord a informació pública per un termini de 30 dies a comptar des de la inserció de
darrer edicte al BOP de Tarragona o al DOGC, a efectes d'al·legacions.

Vist que s'ha publicat al Diari oficial de la Generalitat núm. 3640, de 22 de maig de 2002, i al Butlletí oficial de la
Província de Tarragona núm. 115, de 18 de maig de 2002.

Vist que en data 11 de juny de 2002 s'han presentat al·legacions per part del Sr. José Antoni ROMEO GRACIA en
representació del Comitè Unitari de Personal, les quals han estat informades i es proposa el següent:

1.- Al·legació a l'art. 5 apartat 7, en relació a la possibilitat del torn rotatiu per tota la plantilla.

S'estima parcialment ja que ni l'art. 56 dels Pactes que regula els treball a torns, ni l'art. 60.2 que fa referència als
horaris no preveuen la possibilitat que el torn de nit l'hagi de realitzar tota la plantilla.

2.- Al·legació a l'art. 17 apartat f), que fa referència a l'establiment d'una franja de flexibilitat per la reincorporació
al treball.

S'estima parcialment, ja que la incorporació d'una franja de flexibilitat horària ocasiona pel servei i el resta de
companys de torn.

3.- Al·legació a l'art. 17 h) i apartat j), que fa referència a la supressió del reglament de diferents incidències en les
baixes per incapacitat temporal.

S'estimen.

4.- Al·legacions a l'art. 17 apartats k, l, o, p sobre correccions diverses

S'estimen.

5.- Al·legacions a l'art. 18 apartat a)

Es desestima d'acord amb l'informe de Prefectura.

6.- Al·legacions a l'art. 18 apartats d, f, i, j

S'estimen.

7.- Al·legació a l'art. 18 apartat k, en què es demana la seva supressió

Es desestima ja que per motius organitzatius del servei es considera necessària la seva existència.

8.- Al·legació a l'art. 19 apartat 1 proposen suprimir l'obligatorietat d'assistir als judicis en casos d'excedències i
jubilacions.

Es desestima ja que es tracta d'una obligació imposada judicialment.

9.- Al·legació a l'art. 19.4, proposen afegir que únicament en cas de estar en servei es demanarà justificant
d'assistència al judici.

S'estima.

10.-Al.legacions als arts. 19.6, 21 i 24.

S'estimen.

A l'empara de l'art. 22.2.d) i art. 49, 70.2 següents i concordants de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les
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bases de règim local.

El Ple de l'Ajuntament adopta el següent acord:

Primer.- Aprovar el text definitiu del Reglament Intern del Cos de la Policia Local, incorporant les al·legacions que
s'estimen i publicar-ho íntegrament en el Butlletí oficial de la província de Tarragona.

SISÈ.- Moció de l'alcaldia en relació a la fruita seca i les garrofes.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Segons el Cens Agrari de 1999 (Institut d'Estadística de Catalunya) a Catalunya el 6,36% de la Superfície Agrària
Utilitzada (SAU) està dedicada a la fruita seca, amb una major especialització a les comarques de Tarragona: el
percentatge assoleix el 46,2% al Baix Camp, el 43,0% al Terra Alta, el 35,4% al Priorat, el 33,11% al Tarragonès,
el 31,0% a l'Alt Camp i el 27,6% a la Ribera d'Ebre. L'especialització també és important a les Garrigues, amb un
24,84% de superfície d'ametllers, i a les comarques del Segrià, Urgell, la Noguera i el Pallars Jussà. Catalunya
concentra més del 90% de la producció d'avellanes de l'Estat espanyol.

La fruita seca pateix una crisi crònica de mercat, des de finals dels anys vuitanta, com a conseqüència de les
importacions a baix preu d'ametlles i avellanes de països tercers, en particular dels EUA i Turquia respectivament.
Tot i els ajuts en forma de Plans de Millora i Comercialització establerts per la Unió europea el 1989, amb
l'objectiu de reestructurar i fer competitives les explotacions productores de fruita seca, i el suport indirecte a través
de mesures compatibles amb el medi ambient adoptades a Catalunya el 1996, el cert és que, segons dades del Cens
Agrari, del 1989 al 1999 a Catalunya s'ha reduït la superfície d'ametllers en un 27% i en un 40% la d'avellaners. En
comarques com el Baix Camp i el Tarragonès aquesta disminució es deu bàsicament a l'abandonament de finques, i
ha suposat la reducció de la SAU d'un 18,5% i d'un 22,7% de la SAU respectivament.

Tot i això, cal reconèixer l'esforç realitzat per tot el sector a l'Estat espanyol, i sobretot a Catalunya, en reagrupar la
producció i millorar la comercialització, mitjançat la creació d'Organitzacions de Productors de Fruita Seca
(OPFS), organitzacions encarregades de crear i gestionar els plans. De les 95 OPFS creades inicialment, 72 ho van
fer a l'Estat espanyol, 11 a França i 6 a Itàlia. Concretament a Catalunya, l'organització del sector ha arribat al 85%
i al 96% de la superfície d'avellaner a Girona i Tarragona respectivament, i al 79% de la superfície d'ametller tant a
Lleida com a Tarragona (segons dades del Cens Agrari del 1999 i dades de certificacions del DARP). Per tant són
evidents l'esforç i les accions del sector per superar la crisi. Però, també és evident que la única sortida per
mantenir una renda mínima però suficient als productors de fruita seca, que els permeti viure de la terra i no
abandonar el conreu, és el recolzament a través d'un ajut permanent dins l'OCM de Fruites i Hortalisses,
desconnectat de la producció, i destinat als productors que formin part d'una OPFS i que es comprometin a dur a
terme les pràctiques habituals del conreu a la zona.

Coincidint amb la crisi del sector de principis dels 90 s'establí un règim de cooperació relatiu al sector de les
avellanes en el marc de l'Acord d'Associació entre la Unió Europea (UE) i Turquia. L'Annex II de la Decisió 1/98
del Consell d'Asociació CE-Turquia de 25 de febrer de 1998 relativa al règim comercial aplicable als productes
agraris descriu el règim a aplicar. L'objectiu del mateix és afavorir l'estabilitat del mercat, la continuïtat del
subministrament i uns preus de mercat de les avellanes estables. No obstant la campanya 2001 - 2002 celebrades
les consultes entre la CE i Turquia pel que fa a l'estabilització del mercat comunitari de l'avellana, sense que s'hagi
produït la desitjada estabilització, cal posar en marxa de forma urgent el mecanisme de la clàusula de salvaguarda a
les importacions d'avellana turca, d'acord amb el previst en l'article 5 de la Decisió 1/98 del Consell d'Associació
CE-Turquia de 25 de febrer de 1998 relativa al règim comercial aplicable als productes agraris: "En el cas que les
quantitats o els preus dels productes importats de l'altre Part respecte dels quals s'hagi concedit un règim
preferencial ocasionin o puguin ocasionar pertorbacions al mercat comunitari o turc, es celebraran consultes en el
Consell d'Associació amb la major brevetat possible. Això no impedirà l'aplicació, en cas d'urgència, les mesures
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previstes d'acord amb les normes comunitàries o turques."

La Comissió europea, al seu informe al Consell sobre l'aplicació del Reglament (CE) nº 2200/96, pel qual
s'estableix l'OCM de Fruites i Hortalisses [COM(2001)36 final], reconeix que la despesa destinada al sector de
fruita seca s'ha dedicat principalment a l'ajut a la renta, que el sector és tradicionalment no competitiu des del punt
de vista del mercat i que desenvolupa una funció important pel que fa al manteniment de la població rural i als
efectes medi ambientals.

El considerant 7 del Reglament (CE) número 545/2002 del Consell, de 18 de març, el qual es prorroga durant un
període màxim d'un any el finançament d'alguns plans de millora de la qualitat i la comercialització aprovats en
virtut del Títol II bis del Reglament (CEE) número 1035/72 i s'estableix un ajut específic per les avellanes, reconeix
al sector de la fruita seca la important funció medi ambiental en quant a defensa contra l'erosió, lluita contra
incendis i salvaguarda del material genètic autòcton, i també reconeix la important funció social en quant a la
fixació de la població al territori ajudant al manteniment de les àrees rurals. Aquest mateix Reglament comunitari
estableix un ajut per a les avellanes que, és tant sols per a les organitzacions de productors que no optin a la
prorroga dels plans de millora de la qualitat i la comercialització, de forma que els productors catalans no tindran
dret a aquest ajut, mentre que els productors italians si que el poden obtenir.

El Consell de Ministres del 18 de març de 2002 va prorrogar, per darrera vegada, l'ajut els Plans de Millora i
Comercialització de fruita seca, el Comissari Fishler té previst, pel mes de juliol, presentar un informe al Consell de
Ministres en el qual analitza la importància econòmica, medi ambiental i social del sector de fruita seca i garrofa, i
proposarà les actuacions necessàries a nivell comunitari.

És doncs el moment de fer arribar a les administracions competents propostes per garantir que les nostres
explotacions de fruita seca no desapareixin. El Ple de l'Ajuntament de Valls, tenint en compte la importància dels
sector de la fruita seca i garrofes per als pagesos productors i per a vàries comarques de Catalunya, acorda:

1) Instar al Govern de la Generalitat a que estableixi les gestions i negociacions necessàries amb al Govern de
l'Estat, per a que aquest darrer defensi a la Comunitat Europea:

- Que s'estableixi un ajut directe desconnectat de la producció, de caire permanent, que compensi la pèrdua de
renda als productors de fruita seca i garrofa.
- Que s'apliqui urgentment la clàusula de salvaguarda a les importacions d'avellana procedents de Turquia.
- Instant així mateix al Govern de l'Estat a rebutjar les propostes de la Comissió si el resultat final de la negociació
no recull els principis d'aquesta moció.

2) Instar al Govern de l'Estat que aquest defensi a la Comunitat Europea:

- Que s'estableixi un ajut directe desconnectat de la producció, de caire permanent, que compensi la pèrdua de
renda als productors de fruita seca i garrofa.
- Que s'apliqui urgentment la clàusula de salvaguarda a les importacions d'avellana procedents de Turquia.
- Instant així mateix a rebutjar les propostes de la Comissió si el resultat final de la negociació no recull els
principis d'aquesta moció.

3) Notificar l'aprovació d'aquesta moció a:

Excelentísimo Sr. Miguel Arias Cañete
Ministro de Agricultura, Pesca y Alimentación
Paseo de Infanta Isabel, 1
28014 MADRID

Honorable Sr. Josep Grau i Seris
Conseller d'Agricultura, Ramaderia i Pesca
Gran Via de les Corts Catalanes, 612 - 614
08007 BARCELONA

Sr. Josep Fortuny i Garriga
Unió de Pagesos de Catalunya
Avinguda dels Països Catalans, 25
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43202 REUS

Sr. Josep Maria Aubareda
Federació de Cooperatives Agràries de Catalunya
C/ València, 1. Subsòl. Pavelló Central
08015 BARCELONA

SETÈ.- Moció de l'alcaldia en suport al Correllengua 2002.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Atesa la necessitat de continuar reivindicant els drets i deures de la societat envers la plena normalització de l'ús
social de la llengua pròpia del país.

Atesa la situació en què viu el nostre país i que ens obliga a reafirmar, cada vegada amb més força, el compromís
dels ciutadans catalans envers la nostra llengua.

Atesa la consolidació que any rera any, està assolint la iniciativa del Correllengua gràcies al suports dels
Ajuntaments, Consells Comarcals, de les associacions i de la societat civil en general.

Atesa la voluntat de l'organització (CAL) de ratificar i augmentar aquests suports per arribar a tots els municipis i
comarques de parla catalana.

Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest municipi, el Ple de l'Ajuntament
acorda:

PRIMER.- Donar suport al Correllengua 2002 com un instrument reivindicatiu de la societat a favor de la plena
normalització i de l'ús social de la llengua catalana, així com del respecte a la seva unitat filològica.

SEGON.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats en organitzat el Correllengua i aportar la
infraestructura necessària per al normal desenvolupament de les activitats programades.

TERCER.- Fer públic i estendre aquesta iniciativa a tots els àmbits que sigui propis d'aquesta Corporació.

QUART.- Fer una aportació econòmica per al bon funcionament del Correllengua 2002.

CINQUÈ.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d'Associacions per la Llengua-CAL.

VUITÈ.- Moció de l'alcaldia d'adhesió a la Plataforma pel català als Registres Civils.

Llegida la proposta es procedeix a la votació amb el següent resultat: Per majoria absoluta de 20 vots a favor dels
Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano,
Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 abstenció del Sr. Caballero, el Plenari adopta el
següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Atès que les darreres accions del Jutjat d'Instrucció Número 3 de Santa Coloma de Farners que refusa la redacció
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dels assentaments del registre civil en català per part dels jutjats de pau adscrits a aquest jujat ha tornat a posar en
evidència la parcialitat lingüística de la justícia al nostre país, així com el progressiu augment, per activa o per
passiva, dels atacas, menyspreus i falsedats que pateix el català, i conseqüentment els ciutadans que fem i volem
seguir fent-ne ús.

Atès que la irrespectuosa actitud està avalada per una llei franquista del 1957, part de la qual segueix vigent, que
explícitament prohibia els actes dels jutjats en català.

Atesa la gravetat d'aquest cas, tant per la vessant lingüística com per la política, el Ple de l'Ajuntament, comprès en
territori de parla catalana, a proposta de la Coordinadora d'Associacions per la Llengua Catalana (CAL), acorda:

PRIMER.- Rebutjar l'actitud de prohibició de l'ús de la llengua catalana en els jutjats de pau dels Països Catalans.

SEGON.- Solidaritzar-se amb els Ajuntaments, jutjats de pau i funcionaris judicials implicats, tot expressant-los el
desig de no sotmetre's a la voluntat lingüística que ens imposen i promovent l'ús del català als assentaments del
Registre Civil.

TERCER.- Adherir-se a la Plataforma pel català al Registre Civil impulsora de la campanya per la plena
normalització de la llengua catalana en aquest àmbit.

QUART.- Demanar la derogació de la Llei del Registre Civil de l'any 1957 i del Reglament del 1958 que no
permeten l'ús del català als assentaments dels Registres Civils.

CINQUÈ.- Fer arribar l'acord d'aquest Ple municipal al Parlament de Catalunya instant-lo a posicionar-se a favor
de l'ús de la llengua catalana en totes les instàncies judicials.

SISÈ.- Fer arribar l'acord d'aquest Ple municipal al Ministerio de Justicia i al Congrés de Diputats de Madrid,
exposant-los aquesta nova imposició, així com instar-los a derogar lleis i actituds franquistes que encara imperen
als òrgans oficials de l'Estat Espanyol.

SETÈ.- Fer arribar l'acord d'aquest Ple municipal a la seu nacional de la Coordinadora d'Associacions per la
llengua (CAL).

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Caballero recordant que si bé està plenament d'acord en la utilització del
català en tots els àmbits institucionals vol recordar, com ja ho ha fet altres vegades, que aquesta és una moció no
estrictament municipal, el debat de la qual correspon a d'altres àmbits. Recorda també el Sr. Caballero que en el
cas d'aquesta moció s'està fent menció d'un cas d'un jutjat a Santa Coloma de Farners, un cas aïllat que de ben segur
que no passa als registres civils de Valls o Tarragona. No es tracta doncs de cap nova imposició, com es vol donar
a entendre en el text de la moció.

NOVÈ.- Moció de l'alcaldia en suport al manifest de la Plataforma Cívica per un 12-O en Llibertat.

Llegida la proposta es procedeix a la votació amb el següent resultat: Per majoria absoluta de 20 vots a favor dels
Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano,
Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 abstenció del Sr. Caballero, el Plenari adopta el
següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Atès que el 12 d'octubre, diversos promotors vénen desenvolupament a Barcelona actes d'apologia del nazisme, del
feixisme i del racisme.

Atès que els Estats i la Unió Europea han hagut d'emprendre legislacions nacionals o comunitàries, com la
tipificació de l'apologia del genocidi, fins la creació, el 1997, de l'observatori europeu de fenòmens racistes i
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xenòfobs.

Atès que les autoritats locals tenen un paper cabdal a fer, donada la seva proximitat a la ciutadania i la seva relació
amb el teixit associatiu.

Atès que els 12 d'octubre de passats anys es van produir enfrontaments que van acabar amb la detenció de persones
que mostraven el seu rebuig al racisme, al feixisme i a la intolerància.

Atès que diferents col.lectius socials, sindicats, veïns, etc., molts d'ells aplegats a la Plataforma Cívica per un 12
d'octubre en llibertat, han manifestat el seu rebuig a la celebració d'aquests actes, ni a Barcelona ni enlloc.

El Ple de l'Ajuntament adopta el següent acord:

PRIMER.- Sol.licitar a la Delegació del Govern que no autoritzi cap manifestació o acte públic d'apologia al
genocidi, al feixisme, al nazisme i al terrorisme que pogués ésser sol.licitat al nostre municipi o en altre del país,
especialment pel proper 12 d'octubre.

SEGON.- Rebutjar tota declaració o manifestació per part de grups polítics on es faci apologia del racisme, la
xenofòbia, el genocidi o la discriminació en contra dels drets humans.

TERCER.- Assolir el compromís de declarar el municipi com a espai antifeixista, tot negant la utilització dels
espais públics per activitats que inciten la discriminació racial, ètnica o cultural, o qualsevol altre tipus.

QUART.- Ratificar el compromís de defensa dels drets humans i de suport i recolzament a les entitats que actuen i
lluiten contra el feixisme i la xenofòbia i en defensa de la convivència i el diàleg.

CINQUÈ.- Traslladar aquests acords a la Delegació del Govern pel seu coneixement i trametre còpia a la
Plataforma Cívica per un 12-O en llibertat.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Caballero dient que reitera l'exposat amb anterioritat pel que fa al caràcter
genèric d'aquesta moció, tot i que està plenament d'acord amb el seu fons i fins i tot amb les formes.
Afegeix el Sr. Caballero que seria bo recordar que no només han de preocupar els actes d'aquest tipus que es
puguin produir el 12-O a Barcelona, sinó els que es puguin produir a tot el territori català durant els 365 dies de
l'any. Recorda en aquest sentit el Sr. Caballero que a la nostra ciutat s'han produit fets d'aquest tipus i mai ha sentit
cap veu en contra, com és el cas de les pintades amb amenaces de mort i altres, respecte a les quals no ha sentit
cap veu criticant-les públicament tot i que sí a nivell personal. Aquests també són actes de feixisme, d'apologia del
terrorisme, que atempten contra la llibertat personal, algun d'ells contra la seva persona. Recorda finalment el Sr.
Caballero que a la rotonda d'accés al Mas Clariana hi ha una pintada que porta molt de temps i que l'Ajuntament
hauria d'haver esborrat en compliment de la moció acordada al seu dia, així doncs, aprofita per a fer un prec en
aquest sentit.

Intervé el Sr. Magrinyà dient que no és cert que ningú s'hagi pronunciat públicament en contra d'aquests fets i la
prova és que tots els partits representats a l'Ajuntament van donar suport a la moció presentada pel Sr. Caballero en
el seu dia respecte a aquest tema. Afegeix el Sr. Magrinyà que està d'acord en què no sols el 12 d'octubre s'hauria
de vetllar perquè no es produissin actes d'aquest tipus, sinó els 365 dies de l'any.

Manifesta el Sr. Fernández que en referència al 12 d'octubre el més fàcil seria que desaparegués com a dia de la
Hispanitat i així tots els 365 dies de l'any serien iguals.

Pren la paraula el Sr. Alcalde dient que de l'esperit de la moció ja es desprèn que es refereix als 365 dies de l'any i
de fet el 12 d'octubre el posa com un afegit. Recorda el Sr. Alcalde en referència a la posició manifestada pel Sr.
Caballero que en aquest cas es tractava d'assumir un compromís municipal per tal que determinats comportaments
no es donin a la nostra ciutat, per tant, en la línia expressada pel Sr. Caballero hauria estat més coherent votar-hi a
favor. En qualsevol cas cal respectar el seu criteri.

DESÈ.- Moció del grup municipal de CiU en relació a la implantació d'una Unitat del Servei d'Emergències
Mèdiques a l'Alt Camp.

Abans de donar lectura a la moció recorda el Sr. Alcalde que malgrat que a l'ordre del dia apareix com a moció de
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CiU, el text ha estat consensuat per tots els grups polítics.

Diu el Sr. Magrinyà que està d'acord amb l'aclariment sempre i quan amb les presentades per l'Alcaldia també es
tingui en compte aquest fet.

Recorda el Sr. Alcalde que ja ho ha tingut en compte i en cap cas ha dit que fossin mocions de l'Alcaldia en
enunciar-les.

Llegida la proposta, el Plenari, per unanimitat, adopta el següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Que presenta al Ple de l'Ajuntament de Valls, el grup municipal de Convergència i Unió.

Durnt l'any 2001 es van produir a la comarca de l'Alt Camp un total de 104 accidents amb víctimes, en els quals
van resultar implicats un nombre de 160 vehicles. En aquest marc d'alta sinistralitat, a conseqüència del trànsit, o
per qualsevol altra causa, cal impulsar totes les mesures que permetin una ràpida assistència als afectats.

La societat Sistemes d'Emergències Mèdiques, SA (SEMSA), depenent del Servei Català de la Salut, del
Departament de Sanitat i Seguretat Social, té com objecte l'atenció de les urgències mèdiques mitjançant la gestió
de recursos personals, materials i econòmics per prestar l'atenció prehospitalària "in situ" i el transport assistit al
centre adequat en cada cas, de malalts crítics. Actualment el SEM disposa de 40 bases repartides per tot el territori
català.

Els serveis que realitza són els següents:
· Assistència primària d'emergència
· Trasllat interhospitalari de malalts crítics
· Coordinació de serveis d'urgències i emergències sanitàries (061)
· Serveis d'informació sanitària i consells de salut -Sanitat Respon
· Coordinació operativa del transport sanitari a Catalunya

Vist que el Parlament de Catalunya en la moció 177/VI sobre transport sanitari de data 28/06/02 va aprovar
"Desplegar a tot Catalunya bases del Sistema d'Emergències Mèdiques (SEM) d'assistència en emergències
integrades vinculades a la xarxa sanitària, d'acord amb criteris tècnics d'equilibri territorial, perquè mitjançant
vehicles d'assistència medicalitzada (VAM) es pugui proveir de suport vital avançat a les persones que es troben en
una situació potencial crítica i proporcionar a tots els ciutadans el mateix grau d'assistència".

Vist que la comarca de l'Alt Camp no disposa encara de cap base del SEM, per la qual cosa cal que totes les
institucions de la comarca, ajuntaments i entitats facin conèxier la necessitat i la urgència de la seva implantació.

Per aquest motiu el Ple de l'Ajuntament de Valls aprova els següents

ACORDS

PRIMER.- Demanar al Departament de Sanitat i Seguretat Social la implantació d'una unitat del Servei
d'Emergències Mèdiques a la Comarca de l'Alt Camp, vinculada al Pius Hospital de Valls, en tant que hospital
bicomarcal.

SEGON.- Trametre còpia certificada d'aquesta moció al conseller de Sanitat i Seguretat Social, al Servei Català de
la Salut, a la Delegació del Departament de Sanitat i Seguretat Social de Tarragona, i a tots els grups parlamentaris
del Parlament de Catalunya.

TERCER.- Donar la màxima difusió a aquesta moció.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Camps celebrant que tots els grups estiguin d'acord en reclamar aquest
SEM tot i que vol recordar que des del començament, amb l'aparició de la normativa del transport sanitari, van
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manifestar que s'havia fet precipitadament i que pressupostàriament no responia a les necessitats reals com després
s'ha demostrat.

ONZÈ.- Moció del grup municipal de CiU per l'adhesió a la Declaració pel retorn dels "papers de Salamanca",
promoguda per la Comissió per a la Dignitat.

Llegida la proposta, es procedeix a la votació amb el següent resultat: Per majoria absoluta de 20 vots a favor dels
Srs: Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano,
Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 abstenció del Sr. Caballero, el Plenari adopta el
següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Que presenta al Ple de l'Ajuntament de Valls, el grup municipal de Convergència i Unió.

Atès que des de la restauració de la democràcia a l'Estat espanyol, el Govern de la Generalitat de Catalunya, el
Parlament de Catalunya, molts ajuntaments del nostre país, així com moltes altres institucions, han demanat el
retorn dels documents confiscats per les tropes franquistes a Catalunya després de la Guerra Civil, que en aquests
moments estan dipositats a l'"Archivo de la Guerra Civil a Salamanca".

Atès que aquests documents pertanyen al poble de Catalunya, perquè provenen de domicilis privats,
d'organitzacions polítiques i sindicals, d'associacions, de tribunals, d'ajuntaments, del Parlament de Catalunya i de
la Generalitat.

Atès que la comissió tècnica paritària creada pel govern espanyol i la Generalitat de Catalunya ha donat per
conclosos els seus treballs sobre el retorn a Catalunya dels fons documentals confiscats, degut a la manca de
voluntat dels líders polítics espanyols.

Atès que la Comissió per la Dignitat està promovent per internet -www.partal.com/dignitat- una Declaració pel
retorn dels "papers de Salamanca", que en només cinc mesos ha aconseguit el suport de més de 500 personalitats
de 47 països, pertanyents al món de la cultura, de la política, de la història i l'art, en la qual es demana que
s'acompleixi sense més dilacions l'Acord del Consell de Ministres del govern espanyol (de 15 de març de 1995)
que decideix el retorn dels fons a Catalunya, i que es reconegui la titularitat dels fons a nom dels seus propietaris
legítims, exigint, en cas contrari, que se suspengui i es retiri de la programació dels actes a celebrar a Salamanca,
amb motiu de la seva proclamació de Ciutat Europea de la Cultura 2002, l'exposició "propaganda en guerra" que
s'ha d'inaugurar el 5 d'octubre i per la qual es volen utilitzar els fons documentals confiscats al poble català.

Per aquests motius, el Ple de l'Ajuntament de Valls aprova els següents:

ACORDS

Primer.- APROVAR l'adhesió de l'Ajuntament de Valls a la Declaració del retorn dels "papers de Salamanca"
promoguda per la Comissió per la Dignitat i s'acompleixi sense més dilacions l'Acord del Consell de Ministres del
govern espanyol (15 de març de 1995) de retornar a Catalunya els fons documentals confiscats durant la guerra
civil.

Segon.- MANIFESTAR el nostre rebuig a l'exposició "propaganda en guerra" que s'inaugurarà el 5 d'octubre dins
la programació dels actes a celebrar a Salamanca, amb motiu de la seva proclamació de Ciutat Europea de la
Cultura 2002, per la qual es volen utilitzar els fons documentals confiscats al poble català.

Tercer.- TRASLLADAR aquest acord al Govern de l'Estat espanyol, a la Generalitat de Catalunya, al Congrés dels
Diputats i al Parlament de Catalunya.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Caballero reiterant que correspon debatre aquests temes a altres instàncies
i per això s'ha abstingut, però perquè al Sr. Fernández no li quedin dubtes, vol recordar que està totalment d'acord
amb la petició de que aquests documents tornin a Catalunya, afegint que dins el PP a Catalunya hi ha plena
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llibertat de vot en aquest tema.

Manifesta el Sr. Fernández que li fa gràcia que el Sr. Caballero estigui d'acord amb la moció i sigui l'únic
d'abstenir-s'hi. Diu el Sr. Fernández que potser avui algun dels 500 o 600 votants del PP es penedirà d'haver-li
donat suport en el seu dia.

Intervé també el Sr. Camps dient que no entén l'argument del Sr. Caballero en el sentit de què no es tracta d'un
tema municipal quan en realitat s'està parlant d'una documentació entre la qual n'hi ha d'entitats, institucions i
particulars de Valls.

Manifesta el Sr. Caballero que desconeix si d'entre aquests documents n'hi ha que afectin la ciutat de Valls i
recorda d'altra banda que no van ser 500 o 600 votants sinó 759 els que van donar suport al PP a les eleccions
municipals.

DOTZÈ.- Moció del grup municipal de CiU relativa a l'actitud de RENFE respecte a l'ús de la llengua catalana.

Llegida la proposta es procedeix a la votació amb el següent resultat: Per majoria absoluta de 20 vots a favor dels
Srs. Magrinyà, Manresa, Batalla, Gibert, Sancho, González, Tomàs, Plana, Bonet, Segú, Camps, Migó, Serrano,
Duch, Castells, Serra, Garzón, Fernández, Sendra i Moreno i 1 abstenció del Sr. Caballero, el Plenari adopta el
següent acord:

El Ple de l'Ajuntament acorda l'adhesió a la moció del contingut següent:

MOCIÓ

Que presenta al Ple de l'Ajuntament de Valls, el grup municipal de Convergència i Unió.

Atès els incidents del passat mes d'abril, en els quals la companyia RENFE va obrir un expedient laboral
disciplinari al cap de circulació de l'estació de Reus, perquè havia comès una "pressumpta falta laboral" en registrar
els telefonemes en un llibre de bloqueig en català, al.legant la contravenció del que disposa una de les circulas
internes de la direcció de Protecció Civil i Seguretat de la Circulació.

Atès que la companyia RENFE, finalment, va sancionar al treballador amb una "falta greu" per considerar que
utilitzar el català per a ús intern a la població de Reus, posa en perill la seguretat i contravé la política lingüística,
discriminatòria, de la companyia.

Atès el que disposa l'article 3 de la Constitució, el qual contempla que "Les altres llengües espanyoles seran també
oficials en les respectives Comunitats Autònomes d'acord amb els seus Estatuts" i que "La riquesa de les diferents
modalitats lingüístiques d'Espanya és un patrimoni cultural que serà objecte d'especial respecte i protecció".

Atès el que disposa l'article 3 de l'Estatut d'Autonomia de Catalunya, el qual estableix que "La llengua pròpia de
Catalunya és el català", que "l'idioma català és l'oficial de Catalunya, així com també ho és el castellà, oficial a tot
l'Estat espanyol".

Atès que la llengua catalana, tal i com contempla la Llei 1/1998, de 7 de gener, de Política Lingüística, és un
element fonamental de la formació i la personalitat nacional de Catalunya, un instrument bàsic de comunicació,
d'integració i de cohesió social dels ciutadans i ciutadanes i de lligam de Catalunya amb les altres terres de parla
catalana, amb les quals forma una comunitat lingüística que ha aportat al llarg dels segles una valuosa contribució a
la cultura universal.

Atès que la companyia RENFE, amb la seva actuació, ha vulnerat l'article 4 de la Llei de Política Lingüística, el
qual considera els drets lingüístics a Catalunya, establint que "A Catalunya tothom té dret a conèixer les dues
llengües oficials, a expressar-se en qualsevol de les dues llengües oficials, oralment i per escrit, en les relacions i
els actes públics i privats, ésser atès en qualsevol de les dues llengües oficials en els termes que la Llei estableix,
emprar lliurament qualsevol de les dues llengües oficials en tots els àmbits i no ésser discriminat per raó de la
llengua oficial que empra".

Atès que Catalunya no es pot permetre que actituds com la portada a terme per la companyia RENFE, de
discriminació i ofensa a la llengua catalana i als catalans i catalanes que la senten seva i la fan servir com a mitjà
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de comunicació i interrelació, defensant la promoció i expansió de la llengua del país.

Per aquests motius, el Ple de l'Ajuntament de Valls aprova els següents:

ACORDS

PRIMER.- Rebutjar l'actitud de RENFE vers la sanció imposada al cap de circulació de l'estació de Reus per
utilitzar el català, al.legant que podia posar en perill la seguretat del transport, i sol.licitar la revocació de
l'expedient disciplinari, per considerar que atempta contra els drets del cap d'estació i del poble català per no poder
emprar la llengua pròpia del país, constituint una discriminació i una ofensa a la societat catalana i les seves
institucions.

SEGON.- Instar a la companyia RENFE perquè respecti la llengua catalana i als ciutadans que la utilitzen,
permetent i eviti que incidents com els del passat mes d'abril tornin a atemptar contra els interessos generals dels
treballadors al seu servei.

TERCER.- Instar al Govern espanyol a respectar els principis de pluralitat lingüística contemplats a la Constitució i
a l'Estatut d'Autonomia de Catalunya en tots els àmbits de la nostra societat.

QUART.- Fer arribar la present al Govern de la Generalitat, a la Direcció General de Política Lingüística, al
Govern de l'Estat espanyol, a l'Associació Catalana de Municipis i Comarques, a la Federació de Municipis de
Catalunya i a RENFE.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Caballero reiterant la seva abstenció pel caràcter genèric de la moció i
també pel fet que s'està parlant d'un expedient obert a un empleat de l'estació de RENFE de Reus, expedient que
desconeix i al qual no ha tingut cap accés i per tant no en pot analitzar el contingut. Afegeix el Sr. Caballero que
ell com a usuari de RENFE mai ha tingut cap problema per utilitzar la llengua catalana i que convé no oblidar que
si es tracta d'un tema de documentació interna pot ser degut a l'àmbit estatal de la companyía i al fet que els
empleats canvien freqüentment de zona i per qüestions de seguretat s'utilitza una llengua determinada, com és el
cas de l'anglès pels controladors aeris. Conclou el Sr. Caballero que no creu oportú que es tracti aquesta moció al
present Ple, cosa diferent seria si s'hagués donat un cas similar a l'estació de Valls.

Pren la paraula el Sr. Fernández dient que en aquesta bateria de mocions s'ha parlat dels documents de Salamanca,
uns papers expoliats a punta de metralleta per una gent relacionada amb les manifestacions del 12 d'octubre que
també s'han tractat, i finalment s'ha parlat d'una sanció a un treballador de RENFE per haver fet un escrit intern en
la seva pròpia llengua. Són fets puntuals i manifestacions extremes d'una mateixa qüestió de fons. El Sr. Caballero
ha dit que estava d'acord amb el fons de la qüestió però fa un pobre favor a la societat vallenca mantenint la seva
postura, una postura que fa una mica de pena tot i haver de reconèixer que és el paper que li toca fer al PP de
Catalunya.

Replica el Sr. Caballero que es tracta de mocions genèriques i que a la ciutat hi ha altra feina a fer. Afegeix el Sr.
Caballero que comprèn que es presentin aquest tipus de mocions, perquè venen a través dels partits i perquè
sempre hi ha qüestions de protagonisme; no ho vol criticar, però simplement vol que es respecti la seva postura
d'abstenció que pensa mantenir al llarg d'aquesta legislatura a no ser que hi hagi algun motiu especial que li ho faci
replantejar.

Pren la paraula el Sr. Castells dient que es complau en constatar que en aquestes mocions s'ha aconseguit un elevat
nivell de consens la qual cosa ja és prou important. Afegeix el Sr. Castells que és lamentable però que 25 anys
després de l'adveniment de la democràcia encara es produeixin fets que obliguin a proposar mocions, cosa que no
passaria en una situació plenament normalitzada, en un país que pugués fer ús normalitzat de la seva llengua
pròpia. En altres comunitats on conviuen altres llengües diferents, aquest tema s'ha resolt molt millor. Aquest és el
cas de Suissa, Bèlgica o el Canadà amb el Quebec; són qüestions per reflexionar-hi i per pensar si són prou útils les
nostres lleis de normalització.

TRETZÈ.- Precs i Preguntes
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En l'apartat de respostes pendents recorda el Sr. alcalde que dies enrere s'ha donat trasllat al grup municipal de CiU
de la relació de personal amb compatibilitats autoritzades a partir de l'acta d'una comissió informativa.

Pel que fa la problemàtica circulatòria de la plaça de la Creu ja es va donar resposta dels motius pels quals les
propostes fins aquell moment estudiades quedaven supeditades a l'aportació de nova documentació.

Respecte a les reunions del Consell de l'IMPE li consta que es va celebrar una darrera Junta fa pocs dies en la qual
es va donar compte de l'aprovació del pressupost del 2002 i de la liquidació del 2001.

Afegeix el Sr. alcalde que li consta que és previst el lliurament de la relació de projectes encarregats a PROVALLS
i que s'està a l'espera de recopilar la informació necessària per donar compliment als requeriments d'informació
sobre l'execució del conveni entre l'Ajuntament i la Fundació ONCE. El mateix passa amb l'estudi de
subministrament d'aigua potable i les inversions fetes en virtut de la concessió amb SOREA, dades que seran
facilitades en una propera comissió informativa.

Recorda també el Sr. alcalde que s'han celebrat algunes reunions relatives al Pla de Joventut entre la regidora de
Joventut i el Consell Comarcal.

Finalment recorda el Sr. alcalde que encara és pendent l'elaboració d'informes respecte a la conveniència o
possibilitat de la constitució d'una ADF a Valls en el marc del pla bàsic d'emergències, informe que es va
encarregar al tècnic de protecció civil.

Ampliant la informació facilitada pel Sr. alcalde recorda la Sra. Garzón, respecte al Pla local de Joventut que va
tenir diverses reunions amb la Núria París, tècnica de joventut del Consell Comarcal, amb la qual van estar
muntant la trobada comarcal que es va fer el mes de desembre alhora que van fer un buidat de totes les matèries a
estudiar per tal d'elaborar el pla local. Hi ha quatre municipis que l'han elaborat atès que pel seu número d'habitants
es tractava de plans molt senzills; Valls, com a ciutat més gran de la Comarca, té lògicament un procés més
complicat d'elaboració. En qualsevol cas la tècnica del Consell Comarcal s'ha compromès a col·laborar en el tema i
un cop estigui enllestit l'esborrany del pla es donarà a conèixer.

Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que no està del tot d'acord amb l'explicació que donava el Sr. alcalde en
resposta als temes pendents. Així, repassant-los cronològicament recorda el Sr. Magrinyà que la pregunta sobre el
personal amb la compatibilitat autoritzada no ha estat encara contestada, perquè l'únic que es va posar de manifest
a la comissió informativa era que "el Sr. Fernández dóna compte de les persones que han demanat la compatibilitat
a l'Ajuntament i que són les següents: Sr. Carbonero, Sr. Pere Domènech, Sra. Montserrat Iglesias, Sr. Joan Plana i
Sr. Lluís Ulloa", per tant no se'ls ha respost la pregunta perquè no preguntaven qui l'havia demanat sinó qui la tenia
autoritzada; així doncs la resposta continua pendent.

Respecte a la Plaça de la Creu diu el Sr. Magrinyà que l'interrogant continua pendent perquè es va parlar de tres
solucions possibles però encara no s'ha donat cap resposta definitiva.

Diu el Sr. Magrinyà que respecte a l'IMPE preguntaven si l'alcalde tenia constància de què feia 6 mesos que
l'IMPE no es reunia. L'alcalde ha respost que dimecres passat es va reunir el Consell Rector i que s'havia donat
compte del pressupost del 2002, quan el correcte pel bon funcionament de la institució hagués estat la prèvia
aprovació per part del Consell de l'IMPE, cosa que no es va poder fer perquè ni tan sols va ser convocat. Diu el Sr.
Magrinyà que de totes maneres en un proper Plenari ja es parlarà de l'IMPE, del seu funcionament i la seva utilitat,
perquè a la vista de la motivació que mostren els membres de l'equip de govern pel que fa a les seves assistències,
tot plegat dóna a entendre que no creuen massa en aquest instrument.

Continua el Sr. Magrinyà dient que pel que fa als projectes encarregats a PROVALLS avui mateix li ha estat
entregat un sobre que encara no ha tingut temps de repassar, en el que suposa hi deu haver la informació
sol·licitada. Respecte al conveni amb l'ONCE recorda el Sr. Magrinyà que encara estan esperant la resposta tot i
que hi porten mesos al darrera; en el Ple passat l'alcalde lamentava que la Sra. Segú no fos al Ple per a poder
contestar, però pel que es pot veure, és igual que hi sigui com que no perquè les respostes continuen pendents.

Afegeix el Sr. Magrinyà que en relació al tema de SOREA a l'acta del Ple anterior hi diu textualment que "a
petició de l'alcaldia manifesta el Sr. Serra que es donarà resposta a aquest tema en la propera comissió
informativa". La propera comissió informativa ja ha passat i tampoc se'ls ha donat resposta.
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Pel que fa als Plans de joventut recorda el Sr. Magrinyà que la pregunta formulada en un ple anterior s'adreçava al
Sr. Camps ca resultes del compromís que aquest va contrerure el 26 de març de l'any passat quan deia que el seu
grup presentaria una moció
respecte aquest tema. La sra. Garzón ha contestat i s'ha pogut constatar que fa temps que s'hi està treballant, però
també que ha hi ha quatre pobles de la comarca que han presentat el seu pla, amb la qual cosa, com a molt, Valls
serà el cinquè a fer-ho.

Conclou el Sr. Magrinyà que respecte l'ADF hi havia un compromís i una moció aprovada de fa molt temps; es
tractava simplement de comprovar el nivell de compliment dels acords.

Intervé el Sr. Fernández recodant que els treballadors que han demanat la compatibilitat es corresponen amb els
que la tenen autoritzada hores d'ara. en qualsevol cas, no hi ha cap problema a aclarir-ho per escrit. Respecte la
creació de l'ADF, el tècnic de protecció civil ho té assignat com a prioritat i el tema és força avançat, comptant fins
i tot amb la col.laboració d'algun municipi veí diu el Sr. Fernandez que confia que la qüestió sigui aclarida abans
de final d'any .

Pren la paraula la Sra. Segú agraint l'interès del Sr. Magrinyà pels temes de l'àrea de planejament, medi ambient i
projectes i reconeixent la seva constància i capacitat de treball, virtuts sempre lloables en un polític. Afegeix la Sra.
Segú que respecte el tema del conveni amb la fundació ONCE ja es va fer arribar al Sr. Magrinyà un informe sobre
el conveni i la seva execució en el qual es detallaven les actuacions desenvolupades -llar del jubilat, supressió de
barreres arquitectòniques a la Piscina del Fornàs-; si el que vol el Sr. Magrinyà és el detall o còpia de totes les
factures i certificacions d'obra d'aquestes actuacions, són a la seva disposició i segurament si es demana a l'Àrea
d'Hisenda se li podrà fer un resum. En qualsevol cas diu la Sra. Segú que s'ha facilitat la informació demanada,
altra cosa és que el Sr. Magrinyà la volgués amb més detall.

Al respecte, intervé el Sr. Castells dient que sovint es demana informació, com en el cas dels encàrrecs de projectes
a PROVALLS, oblidant que tots aquests encàrrecs s'han fet a través de la comissió de Govern i n'hi hauria prou de
fer un seguiment de les corresponents actes, sense necessitat de distorsionar els serveis a base de demanar
informació.

Pren la paraula el Sr. Camps respecte al Pla de joventut dient que el Sr. Magrinyà no pot pretendre que se li
contesti allò que vol sentir. Recorda en aquest sentit el Sr. Camps que amb motiu de la moció presentada al seu dia
l'únic que va dir és que el seu grup presentaria alternatives i altres mocions, i si bé és cert que no s'han presentat
aquí si que s'ha fet a nivell del Parlament. Així mateix, seguint l'esperit de la Llei s'han fet les gestions necessàries
en coordinació amb el Consell Comarcal per poder tenir els plans locals de joventut. També cal recordar que si bé
és cert que aquest any 4 municipis han presentat els seus plans abans que Valls, l'any passat va ser al revés i l'únic
que va fer un pla local de joventut va ser el nostre municipi.

Intervé novament el Sr. Magrinyà referint-se a la intervenció del Sr. Camps dient que de tot plegat el que en
resulta és que des del 26 de març de l'any passat el compromís resta per complir, i respecte a la intervenció del Sr.
Castells diu que si bé és cert que es pot fer el seguiment per la via de les actes també és cert que l'Ajuntament ha
de ser sensible a facilitar la feina dels regidors de l'oposició que han de demanar i així ho faran tota la informació
que sigui necessària per fer la seva feina.

Respecte a la intervenció de la Sra. Segú diu el Sr. Magrinyà que li agraeix el recordatori de virtuts però el cert és
que respecte al conveni amb l'ONCE encara no s'ha justificat res dels 17 milions que havia d'aportar aquesta
fundació. Si que s'han detallat les aportacions municipals, però la resta és encara tot penjat, cosa explicable perquè
els plans d'accessibilitat a que es refereix el conveni encara no s'han dut a terme. Difícilment es poden facilitar
factures si no s'ha fet la feina. Només s'han justificat 400 o 500.000 pts. la resta són compromisos a finançar sobre
la base dels 17 milions.

Respon al respecte la Sra. Segú que evidentment només es poden justificar les actuacions executades; el pla
d'accessibilitat s'està redactant i un cop estigui enllestit es podrà computar dins les aportacions contemplades al
conveni; tota la resta és a disposició del Sr. Magrinyà.

Manifesta el Sr. Magrinyà que en qualsevol cas la insisitència és justificada tenint en compte que el conveni es va
signar l'any 94 i s'havia de complir en el termini d'un any. Com es pot veure la persistència encara no ha sigut
suficient perquè no s'ha aconseguit res i malgrat tot el que es digui no es pot trobar cap factura perquè no n'hi ha, i
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si n'hi haguessin haurien de ser des de l'any 94.

Reitera la Sra. Segú que malgrat no hi pugui haver justificacions del pla d'accesibilitat els altres 18 milions estan
plenament justificats i així es pot comprovar. 

No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 21.10 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, la secretària e.f. en dono fe.
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A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 2 de setembre de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària (segons acord de Junta de
Portaveus de 29/07/02) convocada a l’efecte. Presideix l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els
senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan
Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet
Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó,
M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández
Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Plana i Sola i per la
interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 29 de juliol, és aprovat.
 
SEGON.- Dació de compte dels Decrets de l'alcaldia del núm. 618/02 al 734/02, ambdós inclosos.
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia del núm. 618/02 al 734/02, ambdós inclosos.
 
TERCER.- Precs i Preguntes
 
 
Recorda el Sr. Gibert que encara és pendent de resposta el tema de les compatibilitats del personal de la
Corporació. En aquest sentit diu el Sr. Gibert que al Ple de 29 de juliol el Sr. Fernández es va comprometre a
respondre per escrit però encara no hi ha constància de cap contestació.
 
Manifesta el Sr. Fernández que un cop passat el període de vacances està en condicions d'assegurar que ben aviat
el grup de CiU podrà disposar del document que demanen, sens perjudici de què en la propera comissió
informativa es tractarà altre cop el tema.
 
Pren la paraula altre cop el Sr. Gibert dient que de la lectura dels acords de la Comissió de Govern de 29 de juliol
els ha sorprès un acord referent al pagament d'una gratificació per serveis realitzats durant el mes de juny a una
serie de personal de la Corporació, al voltant de 80 persones, que segons sembla han efectuat treballs extraordinaris
durant el mes de juny. Afegeix el Sr. Gibert que si ja de per sí crida l'atenció aquest volum de personal encara la
crida més el fet que l'alcalde i el primer tinent d'alcalde siguin a la relació de persones beneficiàries d'aquesta
gratificació, circumstància que es contradiria amb la dedicació exclusiva de què gaudeixen. Demana el Sr. Gibert
que se'ls aclareixin els motius d'aquesta gratificació extraordinària especialment pel cas dels dos membres de la
Corporació amb dedicació exclusiva.
 
Respon el Sr. Fernández que aquests imports es corresponen a la deducció practicada amb motiu de la vaga
general. L'Ajuntament va creure oportú que els treballadors que havien fet vaga el dia 20 de juny no es veiessin
perjudicats i per això se'ls va fer aquesta gratificació.
 
Manifesta el Sr. Castells que per la seva part, no s'ha mirat la nòmina, però recorda perfectament que es va adherir
a la vaga amb totes les conseqüències pel que fa a la deducció del sou i així ho va manifestar al departament de
personal, per això, si s'ha produït algun error, en el seu cas particular, es farà l'oportuna devolució.
 
Diu el Sr. Gibert que s'ha limitat a llegir el què diu l'acta de la Comissió de Govern, que suposa que això que
manifesta el Sr. Castells constarà en l'oportuna rectificació. En tot cas el que queda clar és que la gratificació no es
correspon a cap treball extraordinari per la qual cosa caldria demanar una mica més de conseqüència perquè si no
algú podria interpretar que ens trobem davant un frau de llei.
 
Diu el Sr. Alcalde que el tema ha quedat prou aclarit tot i que vol recordar que en cap cas hi va haver
compromisos previs ni anuncis d'aquesta compensació a fi de què la gent pogués decidir amb absoluta llibertat i en
base a la seva consciència si realitzava la vaga o no. En quan a la compensació a l'alcalde i al primer tinent
d'alcalde és evident que no ha d'existir i com a error que és es modificarà.
 
Intervé el Sr. Manresa dient que en els darrers temps tan la Comissió de Govern com els mitjans de comunicació
han mostrat la seva preocupació per diversos temes posats de relleu en aquest plenari, sobretot pel que fa a
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qüestions de neteja i conservació d'espais característics de la ciutat. Diu el Sr. Manresa que a la Comissió de
Govern es va parlar de la qüestió del Mas Miquel i posteriorment van sortir diverses fotografies sobre l'aspecte de
dues entrades principals de la ciutat plenes de contenidors d'escombraries. Diu el Sr. Manresa que confia que la
Comissió de Govern estudiï una solució a aquest problema perquè és molt lamentable la situació en què es troben
les entrades a la ciutat.
 
Continua el sr. Manresa recordant que altres espais a tenir en compte són el solar de l'estació de RENFE, el de les
arcades del carrer de l'Escrivania o la plaça de les Escudelles que ha patit el trencament de l'escultura, dels punts de
llum i la inexistència i la desaparició d'una part de l'espai ajardinat. Recorda finalment el Sr. Manresa que al Pati fa
molts mesos que es va treure una de les escultures existents i no s'ha reposat. Conclou el Sr. Manresa que valdria la
pena que des de l'Ajuntament es prengués una actuació organitzada i conseqüent atès que s'està parlant de punts de
referència que donen ben bé la imatge de la ciutat.
 
Al respecte intervé el Sr. Serra recordant que pel que fa a les rotondes d'accés a la ciutat es netegen diàriament i
des del mes de gener es té una relació de totes les actuacions. Una qüestió diferent és la consciència ciutadana.
 
Diu el Sr. alcalde que queda recollit el prec i resulta evident que es tracta d'un problema a resoldre, com a mínim
perquè aquells espais restin en millors condicions que les que presenten en l'actualitat.
 
Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que el Sr. Manresa parlava de la imatge general pel que fa a la neteja i en
aquest aspecte cal també recordar la necessitat de mantenir en bones condicions els solars, ja siguin de titularitat
privada o pública. En aquest sentit diu el Sr. Magrinyà que s'ha comprovat amb satisfacció que de tant en tant el Sr.
alcalde fa algun decret instant la propietat d'un solar a netejar-lo amb l'advertiment de fer-ho de forma subsidiària;
aquesta és doncs una solució al problema que es podria aplicar perfectament a dos exemples molt característics
com és el cas del solar de RENFE i el solar del Fornàs on sembla ser hi ha d'anar una església; en ambdós casos
l'estat és lamentable malgrat ser solars de titularitat pública sobre els quals s'hi hauria d'intervenir de forma
prioritària.
 
Pren la paraula el Sr. Caballero demanant si és possible que el Sr. Magrinyà aclareixi si ha rebut  la relació de
treballs encarregats per l'equip de govern a PROVALLS, atès que ell també tenia demanada aquesta informació i
encara no l'ha rebut.
 
Manifesta el Sr. Magrinyà que efectivament el sobre que se li va lliurar contenia aquesta informació tot i que del
seu contingut no n'està gaire satisfet, tal com posarà de manifest en una propera comissió informativa.
 
Diu el Sr. Caballero que en aquest cas reitera la petició realitzada al seu dia perquè també a ell se li faci arribar la
documentació sol·licitada.
 
En un altre ordre de coses pregunta el Sr. Caballero si l'Ajuntament té algun tipus d'estudi realitzat en qüestió de
deficiències, millores i altres qüestions d'accessibilitat per a persones minusvàlides a la Ciutat.
 
Respon el Sr. alcalde que hi ha estudis fets al respecte i per a més concreció s'ampliarà la informació en la propera
comissió informativa o en el proper Plenari.
 
Intervé de nou el Sr. Caballero recordant que en el darrer plenari va demanar que s'esborrés la pintada que hi ha a
la rotonda de Mas Clariana i transcorregudes cinc o sis setmanes la pintada continua allà. Demana el Sr. Caballero
si està previst d'esborrar-la, si l'endarreriment és a causa de les vacances o si com a mínim s'ha pres nota del tema.
 
Respon el Sr. Serra que CESPA té l'encàrrec d'anar netejant les pintades i periòdicament se'ls fa recordatori de les
que queden, potser no han tingut temps d'esborrar aquesta però es netejarà tal com es fa amb la resta.
 
Diu el Sr. alcalde que en qualsevol cas si a la pintada hi hagués alguna al·lusió de caràcter personal ja es trobaria
algun mecanisme perquè això es fes de forma immediata.
 
Pregunta el Sr. Manresa si ja s'ha fet la devolució de la garantia de les obres del carrer Abat Llort, perquè ja s'han
pogut observar alguns defectes en el paviment del carrer per qüestions de resistència.
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Respon el Sr. alcalde que la devolució de la fiança no està feta i per tant es podrà exigir la reparació dels defectes
aplicant-hi la garantia dipositada si cal.
 
Demana el Sr. González que si és possible es donin les ordres oportunes per la retirada del pal d'electricitat que ha
quedat al mig del carrer Miralbosc sense cap senyalització i que aprofitant aquesta feina també es retirin uns cables
penjants, potser perillosos, que existeixen a la cantonada d'aquest carrer amb el carrer Miralcamp i que com a
mínim tenen un notable impacte estètic.
 
Diu el Sr. Serra que és un problema en vies de solució que té a veure amb el soterrament de línies amb el qual la
propietat hi està d'acord i si no s'ha fet abans és perquè ha coincidit amb el període de vacances.
 
Intervé el Sr. Caballero dient que alguns comerciants de la zona del Pati han posat en el seu coneixement que als
matins, en concret a les 6 del matí, l'enllumenat públic està totalment apagat circumstància que produeix un cert
temor a l'hora de transitar per la zona. Demana el Sr. Caballero que s'arranji aquest problema.
 
Al respecte, diu el Sr. Serra que això amb una simple trucada al departament corresponent es pot solventar, doncs
deu tractar-se d'una avaria a la cèl·lula fotoelèctrica, de fàcil reparació. En qualsevol cas s'intentarà posar-hi
solució demà mateix.
 
Recorda el Sr. Magrinyà que el 26 de febrer va rebre un escrit en relació amb el conveni amb la Fundació ONCE
en el qual se l'indicava que l'estudi de seguretat estaria acabat en un termini de dos mesos. N'han passat cinc i
encara no s'ha lliurat el referit estudi, per la qual cosa li agradaria saber que se n'ha fet.
 
Manifesta el Sr. alcalde que se li donarà resposta en la propera comissió informativa o en el proper Ple .
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20.30 hores i s'estén la present acta, del contingut de
la qual, el secretari, en dono fe.
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 A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 30 de setembre de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix l’Alcalde Sr.
Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa Ferrater, M. Dolors Batalla
Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey,
Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch
Sanahuja, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i
Francesc Caballero Ristol. Excusa l'assistència el Sr. Jaume Pau Tomàs. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús
i pel Sr. Guillem Jané Pujol, coordinador de l’àrea d’hisenda.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a l'ordinària del dia 2
de setembre, és aprovat.
 
SEGON.-  Donar compte dels Decrets de l'alcaldia núm. 735/02 al 770/02
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia núm. 735/02 al 770/02, ambdós inclosos.
 
TERCER.- Donar compte resolucions Comissió de Govern:
 
-         2 de setembre de 2002
-         9 de setembre de 2002
-         16 de setembre de 2002
-         23 de setembre de 2002
 
Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern celebrades fins el dia 23 de setembre, sense cap més incidència.
 
CULTURA, ESPORTS I JOVENTUT
 
QUART.- Ratificació conveni Unió Esportiva Valls
 
Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat dels assistents, adoptant-se el següent acord:
 
Vist l’acord adoptat per la Comissió de Govern d’aquest Ajuntament en la seva sessió del passat 16 de setembre, amb la següent
transcripció literal:
 
“ Vist el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Valls, la Unió Esportiva Valls i els ex presidents de la Unió
Esportiva Valls, per a determinar les aportacions econòmiques de l'Ajuntament i els expresidents de la UE Valls al
pressupost de l'entitat, amb una previsió de 19.407,94 €,  fixant les seves obligacions i mecanismes de seguiment i control.
Atès que s'ha donat compte de la proposta de conveni a la Comissió informativa de Cultura, Esports i Joventut.
Atès que el conveni preveu aportacions econòmiques per part de l'Ajuntament, que encara no gaudeixen de l'oportuna consignació
pressupostària
Vist el Decret 363/01 de 7 de maig de delegació de competències a la Comissió de Govern,  s'acorda:
Primer.- Aprovar el conveni descrit en antecedents.
Segon.- Condicionar l'eficàcia d'aquesta resolució a la prèvia consignació pressupostària per a fer front a les obligacions amb
càrrec a l'Ajuntament de Valls.
Tercer.- Sotmetre aquest acord a ratificació del Plenari.”
 
Atès el que disposa l’art. 155 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, pel que fa a despeses de
caràcter plurianual.
 
Vist l’informe emès per la intervenció municipal, el ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Ratificar íntegrament l’acord de la Comissió de Govern descrit en antecedents, i en conseqüència aprovar el conveni
entre l’Ajuntament de Valls, la Unió Esportiva Valls i els expresidents de la Unió Esportiva Valls, per a determinar les aportacions
econòmiques de l’Ajuntament i els expresidents al pressupost de l’entitat.
 
SEGON: Condicionar l’eficàcia d’aquest acord a la prèvia consignació pressupostària per a fer front a les obligacions amb càrrec
a l’Ajuntament de Valls, així com a la consignació suficient en els exercicis pressupostaris successius en els que tingui vigència el
conveni aprovat.
 
SERVEIS
 
CINQUÈ.- Denúncia conveni amb l'associació de propietaris d'aigua potable Lleonart i Sabatés de Valls
 
Pren la paraula el Sr. Magriñà preguntant que si aquest conveni ja es va denunciar l'any 85 per què actualment es torna a iniciar
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l'expedient i si l'aprovació de l'expedient suposa que el Ple en prengui posició.
 
Respon a la segona pregunta el secretari de la Corporació que en aquests moments únicament s'inicia l'expedient,  que s'ha
d’atorgar un tràmit d'audiència, que el Ple s'hi ha de tornar a pronunciar i que amb aquesta resolució EL Ple no adopta cap
posicionament concret.
 
Finalment intervé el Sr. Alcalde manifestant que es pretén corregir un acord de l'any 1985 en el qual es va denunciar el conveni i
no va ser vàlid. Actualment s'ha de corregir l'error efectuat l'any 85.
 
Sotmesa la proposta a votació s'aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
 
Vist el conveni amb l’Associació de Propietaris d’Aigua Potable Lleonart i Sabatés de Valls, de data 23 de maig de 1962,
aprovat pel Plenari de l’Ajuntament en data 15 de juny de 1962, en el qual es regulen les condicions de subministrament
d’aigua potable als membres de l’esmentada associació, en reconeixement del dret de domini dels afectats sobre les aigües
que en aquells temps abastien la Ciutat.
 
Atès que, malgrat que l’esmentat conveni no recull causes de resolució o denúncia ni la forma de dur-les a terme, a la vista dels
informes tècnics i jurídics obrants a l’expedient així com de les resolucions judicials recaigudes en els diversos litigis judicials
suscitats per l’aplicació del conveni, es dedueix la concorrència d’elements suficients que determinen l’obsolescència del referit
conveni i la seva contradicció amb els principis d’igualtat tarifària i d’igualtat en l’accés dels ciutadans als serveis públics, i en
conseqüència, l’oportunitat de la seva resolució en consideració a l’interès general de la població.
 
Atès que, entre d’altres circumstàncies que acrediten els elements assenyalats, cal destacar:
 
A)    L’extinció, acreditada fefaentment, de l’aqüífer de la Mina de la Xamora, causa essencial del dret reivindicat pels afectats, en

tant que de la referida mina procedien les aigües cedides al seu dia al Pius Hospital i que van donar dret als interessats a
l’adquisició de les respectives participacions en forma de plomes.

B)     La inexistència, en l’actualitat de cap aprofitament d’aigües subterrànies degudament legalitzat i inscrit als registres de les
administracions competents, a favor de l'associació de propietaris d'aigua potable Lleonart i Sabatés, (sentència del TSJC de 8
de maig de 1997, recurs ct-adm. 408/94)

C)    L’aprovació de la integració de l’Ajuntament al Consorci d’Aigües de Tarragona –acord del Plenari de l’Ajuntament de data 7
de juliol de 1997- i l’aprovació del corresponent conveni, pel qual es determinen les condicions d’abastament de la ciutat amb
aigua de la xarxa del Consorci, que representa en l’actualitat un 30% de l’abastament total.

D)    La consideració jurídica de les aigües continentals, pel seu caràcter de recurs unitari subordinat a l’interès general , que forma
part del domini públic hidràulic, principi consagrat per la legislació en matèria d’aigües.

E)     La subordinació de l’activitat administrativa i les seves relacions amb les particulars als principis d’igualtat tarifària i 
d’igualtat dels ciutadans a l’hora d’accedir als serveis públics municipals, elements posats de manifest a la pròpia sentència de
30 de juny de 1986 (j.menor quantia 6/86) recaiguda en litigi derivat de l’aplicació del conveni –fonament jurídic 5è-.

F)     La situació de morositat d’una part dels membres de la referida associació, derivada de la particular interpretació del conveni i
en clar aprofitament de les situacions d’impossibilitat s’actuació administrativa derivades de les reiterades actuacions judicials
al respecte, amb tot el que això comporta de greuge per a la resta de ciutadans i d’incidència en el funcionament del servei.

G)    La inoportunitat manifesta del sistema de subministrament per aforaments previst al conveni, per la seva radical contradicció
amb els principis més elementals d’ús racional d’un bé escàs com l’aigua, atès el malbaratament constant que l’aplicació
d’aquest sistema comporta.

H)    La naturalesa civil del conveni, incongruent amb la naturalesa jurídica dels elements        fiscals i de prestació de serveis
públics que constitueixen la seva essència, eminentment administrativa.

 
Vist l’acord del Plenari de l’Ajuntament de data 27 de juny de 1985, pel que es denunciava el conveni i es declarava extingida la
correlativa obligació de subministrament d’aigua.
 
Vist el que disposen els arts. 1124, en relació al 1261 i ss. del Codi civil.
 
Vist el que disposen els arts. 14 de la Constitució Espanyola  i concordants del Decret 179/95 de 13 de juny, pel que s’aprova el
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels ens Locals i de la Llei 39/88 de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals.
 
Vistes les competències atribuïdes al Plenari de l’Ajuntament per l’art. 22.2.j) de la llei 7/85 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases
del Règim Local, el Plenari adopta els següents acords:
 
PRIMER.- Incoar expedient per a la resolució del conveni subscrit amb l’Associació de Propietaris d’aigua Potable Lleonart i
Sabatés de Valls en data 23 de maig de 1962 i aprovat pel Plenari de l’Ajuntament  sessió celebrada el 15 de juny del mateix any.
 
SEGON.- Donar trasllat del present acord a l’Associació de Propietaris d’Aigua Potable Lleonart i Sabatés de Valls, amb
l’advertiment de que disposarà d’un termini de 10 dies per a comparèixer a l’expedient, mitjançant els seus legals representants,
degudament acreditats, si és del seu interès.
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SERVEIS ECONÒMICS
 
SISÈ.- Actualització de la delegació de gestió tributària i recaptació a la Diputació de Tarragona
 
Sotmesa la proposta a votació s'aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:
 
La Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, de 2 d’abril de 1985, atribueix a les Diputacions la competència, entre d’altres,
d’assistència i cooperació jurídica, econòmica i tècnica als municipis. En el mateix sentit, l’article 4 de la Llei de Règim Jurídic de
les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, de 26 de novembre de 1992, estableix que les
Administracions Públiques prestaran, en l’àmbit propi, la cooperació i assistència actives que altres Administracions poguessin
sol·licitar per l’eficaç exercici de les seves competències, sol·licitant l’assistència per l’execució de les seves competències.
 
En matèria de tributs locals, la Llei Reguladora de les Hisendes locals, de 28 de desembre de 1988, concreta aquesta assistència
disposant que, les entitats locals podran delegar en altres entitats locals, en quin territori, estiguin integrades, les facultats de
gestió, inspecció i recaptació de tributs que la mateixa Llei els hi atribueix.
 
La complexitat tècnica que comporta l’exercici d’aquestes facultats i, al mateix temps, la gran importància que un adequat exercici
de les mateixes té de cara a la bona marxa de la gestió econòmica d’aquest municipi, aconsella la utilització dels mecanismes de
delegació previstos en la legislació.
 
El Ple de l’ajuntament de Valls va adoptar en data 26.07.92 l’acord de delegació de la gestió de la recaptació dels impostos, taxes
i preus públics a la Diputació de Tarragona.
 
Així mateix el Ple de l’Ajuntament de 23.12.93 va acordar delegar la gestió tributària de l’Impost d’Activitats Econòmiques amb
efectes primer de gener de 1994. Per Ordre del Ministeri d’Economia i Hisenda de data 19.12.95 la Diputació de Tarragona va
assumir l’inspecció de l’IAE. Finalment per Ordre de 21.12.99 la Diputació de Tarragona ha assumit  la gestió censal de l’IAE.
 
Anteriorment per acord del Ple de data 25.11.93 es va delegar la recaptació de les multes i sancions de l’ajuntament de Valls.
 
La delegació es va fixar amb una vigència de dos anys prorrogables. S’han produït, en aquest període, diversos acords de
delegació que afecten a diferents conceptes d’ingressos de dret públic, que han modificat l’àmbit i contingut de l’acord original.
Per tot això es considera necessari adoptar un acord que concreti l’estat actual de la delegació de la gestió i la recaptació
d’ingressos de dret públic que l’Ajuntament té amb la Diputació de Tarragona i que aquesta realitza mitjançant l’Organisme
Autònom de Gestió d’Ingressos de Dret Públic denominat BASE - Gestió d’Ingressos Locals. Aquest acord comportarà la
signatura d’un nou conveni que reculli totes i cadascuna de les delegacions realitzades, així com els serveis que BASE - Gestió
d’Ingressos Locals presta actualment i que comporten actuacions en matèria de gestió, inspecció, liquidació i recaptació
d’ingressos de dret públic, així com assistència tècnica i jurídica en aquest àmbit.
 
Examinada la proposta pel ple de l’Ajuntament, i després del corresponent debat, amb la majoria exigida a l’art 47.3 de la Llei
7/1985 RBRL amb redacció de la Llei 11/1999, el Ple de la corporació, ACORDA:
 
Primer.- Aprovar la delegació de les facultats de gestió tributària i recaptació dels Ingressos Locals, relacionats als annexos, la
titularitat de les quals pertany a aquest Ajuntament, a favor de la Diputació de Tarragona, que les podrà dur a terme a través dels
serveis o ens instrumentals que a tal efecte determini, segons l’abast i condicions que s’estableixen a la present resolució, de
conformitat amb l’establert pels art.36.1.b i 106.3 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, art.4 de la Llei de Règim
Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, de 26 de novembre de 1992 i art. 7 de la Llei
39/88, Reguladora de les Hisendes Locals.
 
Segon.- Concretar, a més del contingut de les delegacions que l’Ajuntament de Valls ha realitzat a la Diputació de Tarragona, des
de 1992 fins al present, i que s’incorporen a l’annex del present acord. La Diputació de Tarragona realitza la gestió censal de
l’Impost d’Activitats Econòmiques per delegació del Ministeri d’Economia i Hisenda que es formalitza a l’Ordre de 21 de
desembre de 1999 (BOE núm. 311 de 29 de desembre).
 
Tercer.- El contingut de la delegació implica l’exercici de les funcions següents:
 
1.- En relació als ingressos que figuren en l’apartat I de l’annex, i que són els ingressos de Dret Públic respecte als quals la
Diputació de Tarragona realitzarà la gestió tributària:
a) La determinació del deute tributari que comporta la elaboració de les llistes cobratòries en els tributs de caràcter periòdic i la
seva aprovació i exposició pública, així com la pràctica de liquidacions d’ingrés directe.
b) Resolució de sol·licituds en matèria d’exempcions, reduccions i bonificacions.
c) Resolució dels recursos interposats contra els actes dictats en matèria de gestió dels ingressos delegats.
d) La revisió dels actes dictats en matèria de gestió d’ingressos indeguts.
f) Aquelles altres actuacions que coadjuvin a la major eficàcia de la gestió dels tributs locals.
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g) La comunicació del Pla d’Inspecció aprovat pel Consell d’Administració de BASE i la presentació d’un informe de l’any
anterior.
 
2.- En relació als ingressos que figuren en l’apartat II de l’annex, dels quals es delega la recaptació en període voluntari i
executiu:
 
a) La determinació dels períodes de pagament voluntari.
b) Emissió de documents cobratoris, rebuts o liquidacions, i acreditacions de pagament.
c) La recaptació dels mateixos en via voluntària i la concessió o denegació d’ajornaments i fraccionaments de pagament.
d) La resolució dels recursos que s’interposin contra els actes realitzats en l’exercici de les facultats delegades.
e) La resolució d’expedients en matèria de devolució d’ingressos indeguts
f) L’expedició de l’oportuna provisió de constrenyiment en relació als ingressos que resultin impagats en període de pagament
voluntari, així com l’exercici de les funcions pròpies del procediment administratiu de constrenyiment
g) La liquidació d’interessos de demora.
 
3.- En relació als ingressos que figuren en l’apartat III de l’annex, dels quals es delega la recaptació executiva.
 
a) Dictar la providència de constrenyiment en relació als ingressos que resultin impagats en període de pagament voluntari, així
com l’exercici de les funcions pròpies del procediment administratiu de constreyiment.
b) Emissió de documents cobratoris, rebuts o liquidacions, i acreditacions de pagament
c) La liquidació d’interessos de demora.
d) La concessió o denegació d’ajornaments i fraccionaments de pagament.
e) La resolució dels recursos que s’interposin contra els actes realitzats en l’exercici de les facultats delegades.
f) La resolució d’expedients en matèria de devolució d’ingressos indeguts
 
Quart.- Aprovar, i incorporar al present acord, els documents de l'annex I-II-III sobre concreció de la delegació, i annex IV del
conveni de delegació, a signar entre l’Ajuntament i la Diputació.
 
Cinquè.- La durada o termini per al qual s’acorda la present delegació de funcions s’estableix en un període de quatre anys,
prorrogable per reconducció tàcita, la qual es produirà, llevat que qualsevol d’ambdues administracions acordin deixar sense
efecte l’esmentada delegació, el que haurà de notificar-se en un termini no superior a tres mesos.
 
Sisè.- La prestació dels serveis que es derivin de la delegació de funcions que contempla la present resolució, comportarà una
compensació econòmica que consistirà en el pagament dels imports especificats a l’article 5 de l’Ordenança Fiscal núm. 11 de
prestació de serveis encomanats a BASE - Gestió d’Ingressos Locals de la Diputació de Tarragona.
 
Setè- Per a la realització i execució de les funcions delegades, la Diputació de Tarragona s’atendrà a la normativa general
aplicable, així com a la normativa interna dictada per aquesta, en virtut de les seves pròpies facultats d’autoorganització, per a la
gestió dels serveis atribuïts.
 
Vuitè.- El present acord haurà de notificar-se a la  Diputació de Tarragona,  als efectes que,  per la seva part, es procedeixi a
l’acceptació de la delegació ara conferida.
 
Novè.- Un cop acceptada la delegació per part de la Diputació de Tarragona, el present acord es publicarà al Butlletí Oficial de la
Província i en el de la Comunitat Autònoma, per a general coneixement, d’acord amb el previst a l’art. 7.2 de la Llei 39/88, de 28
de desembre reguladora de les hisendes locals.
 
Desè.- Es delega al Sr. Alcalde de l’Ajuntament de Valls a per la formalització d’aquells documents que siguin necessaris per
l’execució o desenvolupament del present acord.
 
ANNEX AL PUNT SEGON DE L’ACORD DE DELEGACIÓ DE FUNCIONS DE GESTIÓ D’INGRESSOS LOCALS.
 
ANNEX I:
 
Delegació de la gestió i inspecció del ingressos de Dret Públic següents:
 
- IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES
 
ANNEX II:
 
Delegació de la recaptació voluntària i executiva dels ingressos de dret públic següents:
 
 IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES- URBANA I RÚSTICA
 IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES
 IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA ( Inclou altes ).
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 TAXES I PREUS PÚBLICS (l’Ajuntament ha d’especificar cadascuna d’elles)
 TAXA PER RECOLLIDA I ELIMINACIÓ D’ESCOMBRARIES
 TAXA PER RESERVA D’ESTACIONAMENTS – GUALS
 TAXA PER CEMENTIRI
 SERVEI DE MULTES
 
ANNEX III:
 
Delegació de la recaptació executiva, i inspecció,  dels següents ingressos de dret públic:
 
IMPOST SOBRE INCREMENT DE VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA
IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS INSTAL·LACIONS I OBRES
TAXA DE SUBMINISTRAMEN D’AIGUA POTABLE
CONTRIBUCIONS ESPECIALS
MULTES I SANCIONS.
EXECUCIONS SUBSIDIÀRIES
QUOTES D’URBANITZACIO I CONSERVACÍO
ALTRES TAXES VIGENTS, SEGONS ORDENANCES FISCALS
PREUS PÚBLICS VIGENTS, SEGONS ORDENANCES FISCALS
 
CONVENI REGULADOR DE LA DELEGACIÓ DE FACULTATS DE GESTIÓ I RECAPTACIÓ D’INGRESSOS A FAVOR
DE LA DIPUTACIÓ DE TARRAGONA
 
Tarragona,______________
 
Es reuneixen d'una part:
 
L’Il.lm. Sr. JOSEP MARINÉ GRAU, president de la Diputació de Tarragona i assistit per la secretària general de la Corporació,
Sra. DOLORES VILLARROYA PASTOR i, de l'altra,
L'Il.lm. Sr. FRANCISCO MORENO ESPINOSA, Alcalde de l'Ajuntament de Valls, en nom i representació d'aquesta Corporació i
assistit pel secretari de l’Ajuntament, Sr. JOAN ANTON FONT MONCLÚS

MANIFESTEN:
 
I.- L'art. 7 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, estableix que les competències de les Entitats
Locals són pròpies o atribuïdes per delegació.
De conformitat amb allò que estableix l'art. 106.3 de l'esmentada Llei 7/1985, de 2 d'abril, i l'art. 7 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre reguladora de les hisendes locals,  la Diputació de Tarragona podrà realitzar, per delegació de les entitats locals
integrades en el seu territori,  les facultats de gestió, liquidació inspecció i recaptació dels tributs i restants ingressos de dret públic.
Que l'art. 8 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, estableix que les administracions tributàries de l'estat col·laboraran en tots els
ordres en la gestió, liquidació, inspecció i recaptació i preveu mecanismes de col·laboració entre elles.
 
II.- Que l'Ajuntament de Valls està interessat que la Diputació de Tarragona realitzi per delegació les facultats de gestió,
liquidació, inspecció i recaptació, en els termes i l'abast del present conveni, dels tributs i altres ingressos de dret públic de
titularitat municipal que es detallen a l’acord de delegació i annex addicionat al present document.. Amb aquesta finalitat i a
l'empara del que preveuen els articles 4 de la llei 30/92, de 26 de novembre i art. 7.1 de la Llei 39/88 Reguladora de les Hisendes
Locals, el Ple de la Corporació municipal en sessió del dia _________________adoptà acord de delegació a favor de la Diputació
de Tarragona.
 
III.- Que la Diputació de Tarragona, per acord plenari de ________________acceptà la petició de l'Ajuntament de Valls.
 
IV.- Que ambdues institucions procedeixen a la formalització del present conveni de delegació, segons el que preveuen els art.4
de la llei 30/92, de 26 de novembre de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú i
article 7 i 8 de la Llei 39/1988 reguladora de les hisendes locals.
 
A aquest efecte ambdues parts estableixen els següents:
 

P A C T E S
 

OBJECTE
 
PRIMER.- Mitjançant el present Conveni es concreta la realització, per part de la Diputació de Tarragona, de la funció de gestió i
recaptació d'ingressos de dret públic de l'Ajuntament de Valls, amb l’abast establert als acords plenaris de les respectives
corporacions. La Diputació de Tarragona podrà exercir aquestes funcions mitjançant un ens instrumental constituït per aquesta
finalitat.
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INGRESSOS DE LA DIPUTACIÓ
 
SEGON.- La Diputació de Tarragona percebrà, com a compensació econòmica, per les despeses que hagi d'atendre, per la
prestació integral dels serveis de gestió, inspecció, liquidació i recaptació, així com l’assistència tècnica i jurídica, les quantitats
que resultin de l’aplicació de l’ordenança fiscal núm. 11 de la Diputació de Tarragona que regula per la prestació de serveis
encomanats a BASE - Gestió d’Ingressos Locals i que les següents:
 
1.- Pel que fa a la recaptació en període voluntari, el 3,25 % per cent dels imports cobrats en concepte de principal del deute i dels
interessos de demora per altes extemporànees. El percentatge anterior es modificarà automàticament en funció de l’import del
càrrec líquid total a gestionar, adequant-se als trams corresponents vigents a l’art. 5è de l’Ordenança Fiscal núm. 11 de la
Diputació de Tarragona que regula la prestació de serveis encomanats a BASE- Gestió d’Ingressos Locals.
 
2.- Pel que fa a la recaptació en període executiu, una quantitat equivalent al 100% del recàrrec de constrenyiment i del 3,25 %
per cent dels interessos de demora cobrats.
 
3.- L’executiva sense recàrrec generarà un premi de cobrament igual al de la voluntària.
 
4.- Per la resta de serveis específics i puntuals l’article 5è de l’ordenança detalla les quotes a satisfer per cada supòsit en
particular.
 

APLICACIONS COMPTABLES
 
TERCER.- L'aplicació comptable, amb el detall de les quantitats recaptades per cada tipus d’ingrés es farà mensualment.
 

RENDICIÓ DE COMPTES
 
QUART.- La Diputació de Tarragona rendirà comptes de la gestió recaptadora, d'acord amb el que preveu la normativa interna de
l’ens instrumental constituït per la Diputació, almenys un cop a l'any.
 

COBRAMENT DE REBUTS
 
CINQUÈ.- Els imports dels rebuts posats al cobrament seran considerats íntegres, no podent acceptar el desglossament del
pagament per conceptes.
 

BESTRETES, LIQUIDACIONS I TRANSFERÈNCIES
 
SISÈ.- La Diputació de Tarragona facilitarà bestretes mensuals a compte dels ingressos de cobrament periòdic, fins al 90 per cent
de l'ingrés net efectuat en període de pagament voluntari a l'exercici anterior. La quantitat resultant de l'anterior percentatge
s'incrementarà en un 5% d'actualització.
 
La liquidació de les diferències entre els imports realment recaptats i les bestretes mensuals lliurades, es farà dos mesos després de
la finalització del període voluntari de pagament de cada concepte.
 
Els cobraments corresponents a ingressos directes en període voluntari i els ingressos en període executiu es transferiran a
l'ajuntament durant el mes següent al seu cobrament.
 
La Diputació de Tarragona, mitjançant BASE Gestió d'Ingressos Locals, podrà, prèvia sol·licitud de l'Ajuntament, transferir, en
concepte de bestreta, el 50% de l'import dels càrrecs de contribucions especials. Aquesta bestreta requerirà informe previ dels
serveis jurídics de BASE.
 
L'Ajuntament de Valls podrà sol·licitar una bestreta extraordinària, subjecte a interessos,  que es calcularà sobre l'ingrés líquid
mig dels dos últims exercicis, descomptant la bestreta ordinària.El tipus d'interès aplicable a l'esmentada bestreta extraordinària és
el cost mig de les operacions de Tresoreria que manté BASE en l'exercici corrent.
El sistema de reintegrament dels imports transferits en concepte de bestreta extraordinària es realitza per compensació dels
ingressos de voluntària liquidable, executiva, interessos de demora i de les diferències a liquidar dels ingressos de cobrament
periòdic en les dates que corresponguin. Si l’import bestret per aquest concepte supera el límit, s’efectuarà la compensació sobre
la bestreta ordinària.
 

TRAMESA D'INFORMACIÓ
 
SETÈ.- Les liquidacions tributàries i altres ingressos de dret públic que s'hagin de posar al cobrament, s'enviaran generalment en
suport magnètic i sempre d'acord a les normes contingudes al Quadern d'Especificacions per a l'Intercanvi d'Informació de la
Diputació de Tarragona.
 
La Diputació de Tarragona, mitjançant BASE, ostentarà la facultat de retornar a l’Ajuntament  aquells documents cobratoris que
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no continguin la informació tributària bàsica necessària pel seu cobrament.
 
BASE-Gestió d’Ingressos Locals, indicarà a l’Ajuntament els canvis en els programes i fitxers d’intercanvi amb un període mínim
de tres mesos d’antelació a la seva aplicació.
 
BASE-Gestió d’Ingressos Locals subministrarà a l’Ajuntament amb suport magnètic de format “uticàrrec 4 ge “ de longitud de
registre de 576 caràcters, tots els cobraments per conceptes amb periodicitat mensual.
 
Les sol·licituds, reclamacions i recursos en matèria de gestió, liquidació, inspecció i recaptació d’ingressos de dret públic delegats,
podran presentar-se en els registres de la Diputació de Tarragona, Base - Gestió d’Ingressos Locals o al propi Ajuntament, en els
dies i hores que aquestes administracions tinguin fixats a l’efecte, de conformitat amb allò que preveu l’art. 38 de la Llei 30/1992
de 26 de novembre.

 
BASE es compromet a tractar les dades personals de conformitat amb la normativa establerta a la Llei 15/1999 de 13 de
desembre de Protecció de dades de caràcter personal, incorporant les mesures que en cada moment la legislació estableixi.
De la mateixa manera l’ús d’aquestes dades queda restringit a l’àmbit d’aplicació del present conveni, quedant
expressament no autoritzat cap altre ús no especificat.

 
ALTRES FORMULES DE COL·LABORACIÓ

 
VUITÈ.- La Diputació de Tarragona, mitjançant BASE - Gestió d'Ingressos Locals, organisme autònom de gestió d'ingressos de
dret públic, i l'Ajuntament de Valls podran arbitrar fórmules de col·laboració que es tradueixen en actuacions de cooperació
tècnica, administrativa i jurídica en matèria de gestió tributària,  en sentit ampli, amb la finalitat de millorar l'eficàcia dels serveis i
de la recaptació municipals.
 
La Diputació de Tarragona disposarà d’una oficina de BASE al municipi de Valls, amb consideració d’oficina comarcal, 
destinant-se el personal suficient per a donar una atenció pública adequada.
 

EXERCICI DE LES FACULTATS I OBLIGACIONS
DE LA DIPUTACIÓ COM ENS RECAPTADOR

 
NOVÈ.- La Diputació de Tarragona tindrà, genèricament, les facultats i obligacions que corresponen, d'acord amb la normativa
vigent en matèria de gestió tributària i que regula les facultats de gestió, pròpiament dita, liquidació, inspecció i la recaptació, en
voluntària i executiva a l'ens titular de les facultats delegades.
 
DESÈ.- La realització de l'objecte d'aquest Conveni no comporta l'entrega per part de l'Ajuntament de la infraestructura i
organització per a la prestació del servei, sinó que serà la Diputació o l'Ens instrumental establert per a la realització d'aquest
servei, qui aportarà els elements personals i patrimonials que resultin necessaris per a la realització del mateix.
 
A efectes d’adscripció territorial al sistema d’organització de BASE, s’assigna l’Ajuntament de Valls a l’oficina de VALLS.
 
ONZÈ.- De conformitat amb l’art.34 del Reglament, les despeses de representació i defensa en els recursos contenciosos
administratius interposats contra actes administratius derivats de la gestió dels ingressos delegats són de càrrec de la Diputació.
No obstant en els casos en què la Diputació sigui condemnada a pagar costes judicials si la il·legalitat deriva amb tota claredat
d’un acte administratiu realitzat per l’Ajuntament, es repercutirà les costes judicials a aquest.
 
DOTZÈ.- En el supòsits d’estimació d’un recurs contenciós administratiu, el reintegrament de les despeses ocasionades per les
garanties dipositades per  la suspensió de l’acte, es realitzarà en funció de la fase en que s’ha produït la no conformitat en dret del
mateix, i en tot cas en els termes de l’abast de la delegació realitzada.
 

CAUSES D'EXTINCIÓ
 
TRETZÈ.- Seran causes d'extinció del present Conveni les següents:
 
1.- La no pròrroga, amb l’antelació fixada al punt catorzè.
2.- L'acord mutu entre l'Ajuntament de Valls i la Diputació de Tarragona.
3.- L'incompliment de les seves clàusules.
4.- Qualsevol altres determinades en la legislació vigent.
 

VIGÈNCIA
 
CATORZÈ.- Aquest Conveni serà vàlid a partir de la seva signatura i fins el dia 31 de desembre de l'any 2006.
 
El present Conveni s'entendrà prorrogat tàcitament per períodes consecutius de 4 anys, si cap de les dues parts no comunica la
seva decisió de donar-lo per extingit amb una antelació mínima de tres mesos.
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L'ALCALDE-PRESIDENT                                       EL PRESIDENT DE LA
DE L'AJUNTAMENT DE VALLS                           DIPUTACIÓ DE TARRAGONA
 
DAVANT MEU,                                                        DAVANT MEU,
EL SECRETARI                                                       LA SECRETÀRIA
 
 
SETÈ.- Aprovació del Compte General de l'any 2001
 
Pren la paraula el Sr. Caballero manifestant que la seva opinió es que si s'aprova el compte general s'aprova el seu contingut i en
conseqüència votarà en contra, malgrat estar d'acord en l'aspecte formal dels comptes generals. El seu vot en contra és per
coherència amb la seva posició contra l'aprovació de les ordenances fiscals de l'any 2001 així com dels pressupostos, ja que  per a
donar suport als comptes generals s'hauria d'haver donat suport a les ordenances fiscals i al pressupost i tenir confiança en la
gestió. Com que no és el cas, el Sr. Caballero manifesta que ha de votar en contra.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant que el Sr. Caballero no es pot pronunciar sobre el contingut dels comptes generals perquè no
se'ls ha mirat. Contesta el Sr. Caballero que aquests ja s'han discutit abastament i per tant té informació suficient per a poder-s’hi
pronunciar.
 
Tot seguit intervé el Sr. Magrinyà manifestant que la seva posició està justificada en els termes del dictamen de la Comissió
Especial de Comptes i per tant està d'acord amb els números dels comptes. Altra cosa és la gestió i l'ús dels fons municipals però
aquests no se sotmeten a votació.
 
Sotmès el dictamen de la Comissió Especial de Comptes a votació, el Sr. Caballero sol·licita votació nominal procedint-se a la
mateixa amb el resultat de 19 vots a favor de tots els regidors, excepte el Sr. Caballero que vota en contra, adoptant-se el següent
acord:

 
 

Els estats i comptes anuals de l’exercici pressupostari 2001 van ser sotmesos a informe de la Comissió Especial de Comptes, la
qual va emetre el seu dictamen aprovador en data 25 juliol de 2002. Exposat el Compte General, al públic, en el Butlletí Oficial de
la Província núm. 190, el dia 16/8/01, pel període reglamentari, no se’n varen formular reclamacions, al·legacions ni observacions.
 
Com que s’han complert totes les tramitacions legals que determinen els articles del 189 al 193 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, reguladora de les hisendes locals, a proposta de la Comissió Especial de Comptes el  Ple adopta els següents acords:
 
Primer. Aprovar definitivament els estats i comptes anuals corresponents a l’exercici 2001, de la corporació i dels patronats segons
es detalla:
 
CORPORACIÓ
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 5.283.939.038’-        pessetes, un passiu de 5.283.939.038- pessetes i un
resultat de l’exercici amb un guany/ pèrdua  de (69.300.410’-) pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua  de (69.300.410’-) pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 451.086.386’- pessetes, unes
obligacions pendents de pagament de 825.644.251’- pessetes, uns romanents totals de 187.416.992’- pessetes i un resultat
pressupostari ajustat de (32.951.402’- pts).
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de 744.052.732’- pessetes i unes obligacions pendents de pagar de 318.036.820’- pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 132.509.225’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 59.975.533.842’- pessetes i un total en
l’haver de 59.975.533.842’- pessetes.
 
- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total de
       77.351.407’- pessetes.
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- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de (477.494.156’-)
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de       0          pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
64.260.806’- pessetes i de pagament de 577.790.055’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 1.113.263.748’- pessetes i un total de
creditors de 1.723.267.129’- pessetes.
 
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 16.642.576’- pessetes, un passiu de 16.642.576’- pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/pèrdua de (459.992’-)pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua de (459.992’-) pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 7.662.415’- pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de 3.376.330’- pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de (82.976’-) pessetes.
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de         -           pessetes i unes obligacions pendents de pagar de       -            pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 6.265.298’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 540.257.354’-pessetes i un total en l’haver de
540.257.354’- pessetes.
 
- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total
de                    -           pessetes.
 
- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de 8.461.378’-
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de - pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
360.000’- pesseta i pendent de  pagament de 1.173.933’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 6.636.759’- pessetes i un total de
creditors de 4.440.679’- pessetes.
 
FUNDACIÓ MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 17.443.253’- pessetes, un passiu de 17.443.253’- pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/pèrdua de (4.331.277’-) pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pérdua  de (4.331.277’-) pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 3.909.587 pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de 9.960.880’- pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de (3.684.484’-) pessetes.
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de 347.600’- pessetes i unes obligacions pendents de pagar de 484.790’- pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 5.877.852’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 1.276.133.758’- pessetes i un total en l’haver
de 1.276.133.758’- pessetes.
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- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total de
646.793’- pessetes.
 
- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de (11.066.283’-)
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de  -pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
1.976.397 i de pagament de 11.732.589’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 6.234.124’- pessetes i un total de
creditors de 23.178.259’- pessetes.
 
MUSEU DE VALLS
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 17.588.486’- pessetes, un passiu de 17.588.486’- pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/pèrdua 2.599.958’- pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua 2.599.958’- pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 2.873.500’- pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de 1.376.182’- pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de 2.395.248 pessetes.
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de         -            pessetes i unes obligacions pendents de pagar de 559.104- pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 2.980.866’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 284.167.480’-  pessetes i un total en l’haver
de 284.167.480’- pessetes.
 
- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total de
                   -           pessetes.
 
- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de 7.388.880’´-
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de -   pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
3.879.347’- pessetes i de pagament de 409.547’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 6.752.847’- pessetes i un total de
creditors de 2.344.833’- pessetes.
 
FUNDACIÓ INFÀNCIA I JOVENTUT “CASA CARITAT”
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 162.880.934’- pessetes, un passiu de 162.880.934’- pessetes i un
resultat de l’exercici amb un guany/ pèrdua  de 13.130.289’- pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua  de 13.130.289’-        pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 36.162.793’- pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de 18.256.004’- pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de 2.359.743’- pessetes.
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de 36.162.793’- pessetes i unes obligacions pendents de pagar de 18.256.004’- pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 16.587.371’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
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- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 3.022.499.218’- pessetes i un total en l’haver
de 3.022.499.218’- pessetes.
 
- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de  2.641.213’-
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de - pessetes.
 
- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total de
(1.104.632’-) pessetes.
 
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
743.944 ‘- pessetes i de pagament de 38.092.651’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 42.466.543’- pessetes i un total de
creditors de 56.412.701’- pessetes.
 
INSTITUT MUNICIPAL DE PROMOCIÓ ECONÒMICA
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 56.383.690’- pessetes, un passiu de 56.383.690’- pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/pèrdua de 10.616.866’- pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua de 10 616.866’- pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 31.083.740’- pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de 26.045.260’- pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de (4.934.661’-) pessetes.
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de 5.805.822’- pessetes i unes obligacions pendents de pagar de 5.857.865’- pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de (85.554’-) pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 870.380.250’- pessetes i un total en l’haver
de 870.380.250’- pessetes.
 
- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de (8.365.952’-)
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de - pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
660.592’- pessetes, i de pagament de 13.927.527’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 37.550.154’- pessetes i un total de
creditors de 45.830.552’- pessetes.
 
FUNDACIÓ PIUS HOSPITAL DE VALLS
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 943.827.765’-pessetes, un passiu de 943.827.765’- pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/pèrdua 2.403.959’- pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua 2.403.959’- pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 2.102.005’- pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de (16.298.003’-) pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de (3.137.294’-) pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 13.005.731’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total de
       0 pessetes.
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- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de           
28.334.930’- pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de 0 pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
30.908.384 i de pagament de (35.296’-) pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 34.694.919’- pessetes i un total de
creditors de (19.365.720’-) pessetes.
 
PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 30.070.663’- pessetes, un passiu de 30.070.663’- pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/ pèrdua  de (7.703.854’-) pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua  de (7.703.854’-) pessetes.
 
- Liquidació del pressupost: en tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 3.534.901’- pessetes, unes obligacions
pendents de pagament de 10.458.885’- pessetes, i un resultat pressupostari ajustat de (8.049.642’-) pessetes.
 
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i les obligacions a pagar corresponents a pressupostos tancats: en tancar l’exercici dóna uns
drets pendents de cobrament de 3.534.901’- pessetes i unes obligacions pendents de pagar de 10.458.885’- pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 4.075.575’- pessetes.
 
2. Annex als estats i comptes anuals:
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 2.403.906.439’-pessetes i un total en l’haver
de 2.403.906.439’- pessetes.
 
- Estat de modificació de crèdit: en tancar l’exercici dóna unes modificacions en els crèdits pressupostaris per un import total de
15.660’- pessetes.
 
- Estat de romanent de tresoreria: en tancar l’exercici dóna un romanent de tresoreria per a despeses generals de (8.856.934’-)
pessetes i un romanent de tresoreria afectat a despeses de -  pessetes.
 
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de
621.944’- pessetes i de pagament de 6.728.238’- pessetes.
 
- Relacions nominals de deutors i creditors: en tancar l’exercici dóna un total de deutors de 5.180.420’- pessetes i un total de
creditors de 18.112.929’- pessetes.
 
VIAS
 
1. Estats i comptes anuals:
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 243.970.379’- pessetes, un passiu de 243.970.379’- pessetes i un
resultat de l’exercici amb un guany/ pèrdua  de (3.826.252’-) pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua  de (3.826.252’-)  pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de  8.858.712’-pessetes.
 
- Balanç de comprovació: en tancar l’exercici dóna un total acumulat en el deure de 1.247.150.974’- pessetes i un total en l’haver
de 1.247.150.974’- pessetes.
 
- El moviment d’operacions no pressupostàries: en tancar l’exercici dóna un saldo pendent de cobrament de  850.365’- pessetes, i
de pagament de 3.567.962’- pessetes.
 
- En tancar l’exercici dóna un total de deutors de 8.190.280’- pessetes i un total de creditors de 10.744.143’- pessetes
 
GESTIO PIUS HOSPITAL DE VALLS
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Comptes auditats
 
- Balanç de situació: en tancar l’exercici dóna un actiu de 412.862.046’- pessetes, un passiu de 412.862.046’-pessetes i un resultat
de l’exercici amb un guany/ pèrdua  de (133.275.190’)pessetes.
 
- Compte de resultats: en tancar l’exercici dóna un guany/pèrdua  de (133.275.190’-) pessetes.
 
- Estat de tresoreria: en tancar l’exercici dóna una existència de 504.878’- pessetes.
 
- En tancar l’exercici dóna uns drets pendents de cobrament de 295.174.437’- pessetes i unes obligacions pendents de pagament
de 888.980.568’- pessetes.
 
En relació als comptes de les societats mercantils VIAS i Gestió Pius Hospital de Valls, cal fer constar que la comprovació del
funcionament econòmic-financer, així com la presentació de la informació financera es realitza mitjançant la documentació
presentada.
 
Així mateix el control d’eficàcia i eficiència amb els objectius, queda complimentat en la promoció d’organització pressupostària i
amb l’anàlisi intern de consecució de les previsions establertes per la gerència de cada societat.
 
Els comptes de VIAS, van ser aprovats per la Junta General de 26/6/02
 
Els comptes de Gestió Pius Hospital de Valls, auditats per la societat “Faura Casas Auditors-Consultors S.L., van ser aprovats per
la Junta General de 19/6/02.
 
Segon: Rendir els esmentats comptes de la Corporació, patronats i de les Societats Mercantils, esdevinguts com a resultat de
l’exercici 2001 a la Sindicatura de Comptes, d’acord amb el que determinen els articles esmentats en la seva part dispositiva
 
 
VUITÈ.- Aprovació inicial modificació ordenances fiscals per l'any 2003
 
Intervé el Sr. Camps manifestant que l'Ajuntament va aprovar un Pla de Sanejament pels anys 2002 a 2005 i en el qual es
proposaven uns criteris per l'any 2003 d'increment del 7,5 % dels impostos directes, el 4,5 % els indirectes i 7,5 % les
taxes.
En aquests moments s'està efectuant un exercici rigorós sobre el control de la despesa i s'està preparant un pressupost en el qual es
preveu un increment de la despesa ordinària d'un 2 %. Per tant es treballa en la millora de la gestió per aconseguir reduir el
diferencial previst en el pla de sanejament entre previsió de despeses i previsió d'ingressos. En aquest sentit es proposa un
increment del 4 %, convençut de que amb aquest es podran aconseguir els objectius del pla de sanejament.
 
Intervé el Sr. Magrinyà manifestant que la proposta d'increment del 4 % s'ha fet sense comptar amb l'opinió del grup municipal de
CiU i es va presentar abans als mitjans de comunicació que a la comissió informativa. S'ha impedit la participació del seu grup i
no s'han recollit ni les seves reflexions ni la seva voluntat de treballar.
Tot seguit destaca dues característiques de la proposta de modificació de les ordenances, una que anomena proposta de
condicionament. Segons aquesta la credibilitat de la proposta de modificació d'ordenances fiscals depèn del pressupost de l'any
2003 que comprometrà la condició d'equilibri de la proposta, i aquest encara no el coneixem. Per tant, la solució seria reducció del
capítol de despeses del pressupost del 2003 per un import aproximat de 600.000 euros. La segona característica seria
l'incompliment del pla de sanejament. En el ple del passat 27 de maig es manifestava per l'equip de govern que el presentaven
amb la voluntat de complir-lo fidelment. Ara queda en evidència aquest compromís.
El Sr. Magrinyà efectua les següents preguntes. Es tenen les liquidacions dels pressupostos afectats pel pla de sanejament?.
Evidentment que no. Són suficients els resultats existents per justificar l'incompliment de les condicions del Pla? Opina que no.
S'ha aconseguit una situació normalitzada? opina que tampoc. Quina credibilitat tenen el pla de sanejament i els estudis de
l'empresa auditora si passats quatre mesos es pretenen modificar. Si els resultats  són tant bons per què s'ha d'incrementar el 4 % i
no una quantitat inferior i per què incomplim ara el pla de sanejament i no al final de període. Opina que una proposta basada en
incompliments no es pot acceptar i creu que la justificació de la proposta són les properes eleccions. Conclou afirmant que no es
pot creure la reducció de despeses proposada i més tenint en compte que la contractació recent de personal ha provocat un
increment de 116.000 euros.
 
Contesta el Sr. Camps manifestant l'obvietat que qui proposa les ordenances és l'equip de govern. Continua manifestant que pot
arribar a entendre que el Sr. Magrinyà afirmi desconèixer l'estat d'execució del pressupost o que no tingui confiança en la seva
gestió, però s'ha d'admetre que mai com ara s'ha tingut tanta documentació i informació i en relació a aquesta es pot concloure
que l'exercici es tancarà amb més superàvit que el previst. Pel que fa a la previsió de pressupostos per l'any 2003 no es pot
presentar de forma conjunta amb les ordenances fiscals perquè entre d’altres, depèn de l'aprovació dels pressupostos de l'estat. No
obstant es pensa presentar la proposta el proper mes de novembre, ara tan sols es poden avançar criteris.
Pel que fa a la quantia d'increment proposada del 4 % es considera suficient d'acord amb els càlculs efectuats per assolir els
objectius del pla de sanejament. L'exemple que s'ha posat sobre l'increment de costos de personal no és vàlid perquè són partides
que ja es van preveure en el pressupost de l'any 2002.
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Es pregunta el Sr. Camps si el grup de CiU  amb la intervenció que ha fet, proposa un increment de les ordenances igual al previst
en el pla de sanejament, en altre cas, s'ha de tenir en compte que quan s'intenta contenir la pressió fiscal és perquè es considera
que es pot complir.
 
Torna a intervenir el Sr. Magrinyà manifestant que és evident que la proposta és de l'equip de govern però primer es va presentar
a la premsa i no als grups municipals. Pel que fa a la informació que actualment es té només fa referència als set primers mesos de
l'any i transcorreguts tant sols tres mesos des de l'aprovació del pla de sanejament. Per analitzar la seva correcta aplicació com a
mínim ens hauríem d'esperar als pressupostos de l'any 2003 i que la seva liquidació el primer trimestre de l'any 2004 demostrés
l'efectivitat de les mesures proposades. Opina que estem davant una proposta electoral prova d'això és l'acusació que s'ha fet al
grup municipal de CiU de voler un increment superior. No obstant el que realment diu el grup municipal de CiU és que si tot va
tant bé que es congelin les ordenances fiscals.
 
Intervé el Sr. Castells manifestant que tota aquesta discussió pot quedar en no res davant la futura supressió de l’IAE, en relació a
la qual, malgrat ERC hi estigui d’acord, encara no sabem quines alternatives presentarà el P.P. Replica el Sr. Magrinyà posant en
dubte la credibilitat del Sr. Castells en qüestions econòmiques, a la vista dels resultats del seu període al front de l’alcaldia.
Respon el Sr. Castells que quan va assumir l’Alcaldia es pagaven 183 milions de pessetes en interessos, i quan la va deixar,
menys de 100. L’any 1995, el deute global de l’Ajuntament era de 2800 milions, i amb els refinançaments efectuats, s’ha reduït en
uns 1000 milions.  Finalment conclou el Sr. Magrinyà que es remet a l’auditoria que en el seu moment es va efectuar.
Intervé el Sr. Alcalde efectuant dues puntualitzacions. Per una banda el Sr. Magrinyà a vegades acusa que les informacions primer
es passen a la premsa que a la resta de grups municipals. Manifesta el Sr. Alcalde que l'obligació del govern és convèncer a la
ciutadania de la bondat dels seus projectes. Altra cosa és el procediment d'actuació per aconseguir-ho.
Per altra banda no es pot confondre el que el pla de sanejament planteja com a criteris i el que són els seus objectius. Opina que
l'equip de govern té recursos suficients per dissenyar actuacions més toves que les previstes al pla de sanejament.
Finalment manifesta que l'oposició pot acusar la proposta d'increment d'ordenances fiscals com electoralista però el mateix passa
amb les argumentacions que fa el grup municipal de CiU a no ser que plantegi una alternativa clara que no és el cas.
Torna a intervenir el Sr. Magrinyà manifestant que el que ell ha anat dient és que se n'ha parlat molt de les ordenances però
després de la premsa, no abans. També manifesta que el grup municipal de CiU ha insistit continuadament sobre la necessitat del
control pressupostari i que per tant alguna cosa hi haurà tingut a veure amb l'increment d'aquesta informació.
Intervé el Sr. Camps manifestant que les intervencions del grup de CiU a les reunions de la Comissió informativa d'Hisenda són
positives i ho agraeix. Ara bé s'ha de convenir que el nivell de documentació i informació que es dóna és correcte. Conclou que
cap Ajuntament presenta la proposta de pressupost tant aviat i encara més si tenim en compte que es desconeixen les previsions
de la Llei de pressupostos generals de l'Estat i de la Generalitat.
Torna a intervenir el Sr. Magrinyà manifestant que efectivament se subministra tota la documentació informació excepte la dels
patronats, fundacions i societats anònimes municipals i pel que fa al pressupost del 2003 aquest ve condicionat per les mateixes
ordenances.
Sotmesa la proposta a votació, se sol·licita votació nominal amb el resultat de 12 vots a favor dels regidors del grups municipals
del PSC i ERC i 8 vots en contra dels regidors dels grups municipals de CiU i PPC, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la memòria de l’alcaldia i la proposta de modificació de les ordenances fiscals per l’exercici 2003.
Vistos els informes tècnics inclosos en l’expedient, que contemplen els estudis econòmics financers.
Vistos els arts. 15 a 18 i 44 i següents de la Llei 39/88 de 28 de desembre Reguladora de les Hisendes Locals, que estableixen el
procediment d’aprovació de les Ordenances Fiscals Municipals.
 
Vistes les competències atribuïdes al Ple de la Corporació per l’art. 50.2.f.) en relació al 112.3.j.) de la Llei 8/87 de 15 d’abril,
Municipal i de Règim Local de Catalunya, el Plenari adopta el següent acord:
 
PRIMER:  Aprovar inicialment la modificació de les ordenances fiscals vigents segons s’indica a continuació:
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 1
 
IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES
 
Article 7è.  TIPUS DE GRAVAMEN I QUOTA
 
Per a l'exercici corrent es fixa un tipus de gravamen del 0'697 % per l'IBI urbana i el 0,40 % per l'IBI rústica.
 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 2
 
IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA
 
Article 5è.2
 
En els casos de baixa temporal voluntària i baixa temporal per transmissió, quan intervingui un venedor de vehicles amb
establiment obert a l’Estat per aquesta activitat, segons el que determina l’article 33 del Reglament General de vehicles, no es
procedirà al prorrateig de deute, però el vehicle no s’inclourà al padró del següent exercici.
Les baixes temporals per transmissió regulades al paràgraf anterior tindran una durada màxima d’un any. Vençut aquest
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termini el compravenda haurà de sol·licitar el canvi de titularitat al seu nom. Quan la transferència es produeixi l’any natural
següent a la data de la baixa, l’import de la quota es calcularà d’acord amb l’apartat 3 d’aquest article.
 
Article 7è.2
 
QUADRE TARIFES

 Import ( € )
 

A) Segons potència fiscal (Cavalls fiscals)
1. Turismes, ambulàncies, cotxes fúnebres i tot terreny  
De menys de 8 cavalls fiscals 22,05
De 8 fins a 11,99 cavalls fiscals 59,50
De 12 fins a 15,99 cavalls fiscals 125,65
De 16 fins a 19,99 cavalls fiscals 156,50
De 20 cavalls fiscals en endavant 195,60
  
2. Tractors, tractocamions, tractors d’obres i serveis,
tractora dels vehicles articulats, vehicles especials,
màquines agrícoles, màquines autopropulsades que poden
circular per les vies públiques sense ser transportades o
arrossegades per altres vehicles de tracció mecànica

 

De menys de 16 cavalls fiscals 30,90
De 16 fins 25 cavalls fiscals 48,45
De més de 25 cavalls fiscals 145,50
  
B) Segons el número de places  (places)
Autobusos, furgonetes i furgonetes mixtes habilitades pel
transport de més de 9 persones  

De menys de 21 places 145,50
De 21 a 50 places 207,25
De més de 50 places 259,05
  
C) Segons la càrrega útil (quilograms)
1. Camions, derivats de turisme, formigoneres, furgons,
furgonetes i furgonetes mixtes, habilitats per al transport de
fins a 9 persones, vehicles mixtes i vehicles habitatge

 

De menys de 1.000 quilograms de càrrega útil 73,85
De 1.000 a 2.999 quilograms de càrrega útil 145,50
De més de 2.999 a 9.999 quilograms de càrrega útil 207,25
De més de 9.999 quilograms de càrrega útil 259,05
 
2.  Remolcs i Semiremolcs arrossegats per vehicles de
tracció mecànica i remolcs i semiremolcs de vehicles
articulats

 

De menys de 1.000 quilograms de càrrega útil 30,90
De 1.000 a 2.999 quilograms de càrrega útil 48,45
De més de 2.999 quilograms de càrrega útil 145,50
  
D) Segons els centímetres cúbics
Ciclomotors 7,70
Motocicletes fins a 125 cc. 7,70
Motocicletes de més de 125 cc. fins a 250 cc 13,20
Motocicletes de més de 250 cc. fins a 500 cc 26,40
Motocicletes de més de 500 cc. fins a 1.000 cc 52,95
Motocicletes de més de 1.000 cc 105,85

 
1.    El concepte de les diverses classes de vehicles i les regles per a l'aplicació de les tarifes serà el que es determina al
Reglament General de Vehicles, aprovat pel Real Decret 2822/98 de 23 de desembre.
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 3
 
IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES
 
Article 3r.  BASE IMPOSABLE, QUOTA I ACREDITAMENT
 
3. El tipus de gravamen serà el 2'38%.
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ORDENANÇA FISCAL NÚM. 4
 
IMPOST SOBRE L'INCREMENT DE VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA
 
CAPÍTOL V. DEUTE TRIBUTARI
 
Secció primera. QUOTA TRIBUTÀRIA
 
Article 13è.
 
La quota d'aquest impost serà la que resulti d'aplicar a la base imposable el tipus del 21,84% .
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 6
 
TAXA PER EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS, PRESTACIÓ DE SERVEIS TÈCNICS I EMISSIÓ
D'INFORMES I DE DISTINTIUS
 
Article 5è.  EXEMPCIONS SUBJECTIVES
 
1.    Els tràmits per ajuts de serveis socials, municipals que siguin sol·licitats pel mateix departament de benestar social.
2.    Els certificats d’empadronament i convivència
 
Article 7è.  TARIFA
 
Epígraf primer. Certificacions i altres
 

1. Certificació de documents o acords municipals. 2,00
2. Certificació de documents que requereixin consulta a l'arxiu
municipal 4,05
3. Drets d'examen 10,60
4. Còpies fotogràfiques de l'arxiu. Cost professional més 20 %  

 
Epígraf segon. Documents expedits o estesos per les oficines municipals
 

1. Llistats d'informàtica, per cada full 0,85
  
2. Fotocòpies de documents 0,15
 Fotocòpies de documents amb color 1,30
 Fotocòpies documentació arxiu, unitat 0,30
  
3.Còpies de plànols:  
 3.1. Amb paper fotocòpia:  
 a) A4 1,00
 b) A3 1,60
 c) A2 2,10
 d) A1 4,10
 e) A0 10,20
 f) Format superior 13,60
 3.2. Amb paper vegetal:  
 a) A4 2,00
 b) A3 2,90
 c) A2 4,70
 d) A1 9,45
 e) A0 16,00
 f) Format superior 18,80
 3.3.Amb poliester:  
 a) A2 8,75
 b) A1 13,10
 c) A0 18,80
   
4. Còpies amb ploter-treball informàtica:  
 4.1. Amb paper normal:  
 a) A4 22,55
 b) A3 23,90
 c) A2 25,25
 d) A1. 26,50
 e) A0 29,10
 f) Superior 32,35
 4.2. Amb paper normal i plomes de color:  
 a) A4 32,05
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 b) A3. 33,40
 c) A2 34,65
 d) A1 36,00
 e) A0 38,60
 f) Superior 41,80
 4.3. Amb paper vegetal normal:  
 a) A4 32,05
 b) A3 33,40
 c) A2 34,65
 d) A1 36,00
 e) A0 38,60
 f) Superior 41,80
 4.4. Amb poliester:  
 a) A4 34,65
 b) A3 36,00
 c) A2 37,35
 d) A1 38,60
 e) A0 42,55
 f) Superior 45,45
 4.5. Fotocòpies color  
 a) A4 37,45
 b) A3 40,55
 c) A2 46,80
 d) A1 46,80
 e) A0 49,90
   
Les taxes relacionades en aquests apartats 3 i 4, tindran una bonificació del
50% pels estudiants que ho acreditin.
   
5. Còpies sobre suport informàtic cadastral autoritzat,  
 Fins a 100 KB amb CD 6,65
 Fins a 500 KB amb CD 20,00
 Fins a 1000 KB amb CD 33,30
 Excés per múltiples de 1000 KB 33,30
   
6. Còpies de projectes d'obres per a subhastes i concursos.  
 6.1. Pressupost total:  
 a) Fins a 2 milions 18,30
 b) De 2 a 3 milions 22,80
 c) De 3 a 5 milions. 27,45
 d) De 5 a 10 milions 36,70
 e) De 10 a 25 milions 73,30
 f) De 25 a 50 milions 137,80
 g) De 50 a 100 milions 243,15
 h) de 100 a 200 milions 276,65
 Més de 200 milions 366,10
   
7. Expedició de documents a instància de part.  
 7.1. Per informe sense visita d'inspecció 20,00
 7.2. Per informe amb visita d'inspecció 40,15
 7.3. Per altes d'obres noves o variacions de nou 24,00
 7.4. Per cada expedient tramitat a instància de part no

previst en la present Ordenança. 40,15
 
Epígraf tercer. Documents relatius a serveis d'urbanisme
 

1. Per cada expedient de declaració de ruïna física d'edificis 107,20
2. Per cada expedient de declaració de ruïna econòmica o
urbanística d'edificis 450,00
    Si excedeix de 100 m2 al pla de terreny 540,00
3. Per cada certificació que s'expedeixi de dotació de serveis
urbanístics. Sol·licitada a instància de part 30,60
4. Per cada certificat d'aprofitament urbanístic de terrenys. 30,60
Per cada expedient d'obres 0,1% del Pressupost, mínim 5,30
6. Per cada expedient d'activitats, 0,1% del Pressupost, un
mínim de 5,30
7. Per altres expedients, per full 0,62
8. Per cada inspecció dels Serveis Tècnics de condicions
d'habitabilitat 39,95
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9. Per cada llicència de primera ocupació i utilització
d'habitatges unifamiliars 20,70
10. Per cada llicència de primera ocupació i utilització
d'habitatges plurifamiliars 20,70
      A més per cada habitatge 10,60
      A més per cada local o aparcament 4,90
11.Consultes urbanístiques i d'Activitats 30,60
12. a) Per cada norma urbanística del Pla General 50,25
      b) Per cada full de les normes urbanístiques 0,26
13. Per certificació de valoració de danys per incendi, serà
segons tarifa general vigent.  
14. Per cada fixació sobre el terreny d'alineacions i rasants,
quota comuna 21,40
      A més, per cada metre lineal 0,47
15. Per tramitació de qualsevol figura de planejament (Comprèn
modificació puntual del Pla General, Pla Parcial, Pla Especial,
Estudi de Detall, Projecte d'Urbanització, Reparcel·lació, Projecte
de Compensació, Estatuts i Base de Compensació) 240,00
15. Per llicència de primera ocupació, naus industrials, per cada
1000 m2 o fracció, així mateix per magatzems agrícoles 20,40

 
Epígraf quart. Especials
 

1. Propostes de subhastes i actes de concessions 53,15
2. Llicències venda via pública 18,70
3. Llicències venda via pública, renovació per modificacions 7,70
4. Llicències d'armes d'aire comprimit 7,30
5. Compulses per pàgina 0,62
    Compulses fulls addicionals cada ú, per pàgina de cada
document complert 0,16

 
Epígraf cinquè. Plaques
 

1. Per obres 18,20
    En aquest cas es farà dipòsit previ addicional
    que es retornarà en tornar la placa, prèvia presentació del
rebut original. 76,55

 
Epígraf sisè. Activitats per aparcament de vehicles
 
 

1. Per cada aparcament en ratlles 41,90
2. Per cada aparcament tancat sigui únic o comunitari per
vehicle de cabuda 83,80

 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 7
 
TAXA PER LA LLICÈNCIA D'AUTO-TAXIS I ALTRES VEHICLES DE LLOGUER
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTÀRIA

Epígraf primer. Concessió i expedició de llicències 347,00
Epígraf segon. Autorització per a la transmissió de llicències:  
 a) Transmissió "inter vius" 347,00
 b)Transmissions "mortis causa" 200,00
Epígraf tercer. Llicències:  
 Autorització per substitució de vehicle 70,00

 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 8
 
TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES
 
Article 6è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 

a)   El 1,04 per cent, en el supòsit 1.a) de l'article anterior.
b)    El 1,04 per cent, en el supòsit 1.b) de l'article anterior.

 
Article 9è.  FIANÇA PER OBRA
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Al sol·licitar una llicència d’obra urbanística, el subjecte passiu haurà de constituir una fiança per l’import corresponent al
1,5% del pressupost d’execució material, establint-se un mínim de 150 €, a l’efecte de respondre de les obligacions vers
l’Ajuntament, derivades de la mateixa llicència. En especial, aquesta fiança ha de garantir el compliment de les condicions de
l’obra i la reparació dels desperfectes, pel que fa a la via pública o terrenys d’ús públic, del pagament dels impostos i de les
taxes derivades de la realització de la construcció, instal·lació o obra.
En les llicències d’obres que incloguin obertures de rases en la via pública, l’import de la fiança podrà ser incrementat en
l’import que determinin els Serveis Tècnics.
Una vegada finalitzada l’obra es podrà sol·licitar la devolució de la fiança, en l’escrit de sol·licitud s’haurà d’acreditar la
presentació de les alteracions cadastrals que es derivin de l’obra als efectes de l’IBI, que es retornarà una vegada
comprovats els extrems que garanteix la fiança.
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 9
 
TAXA PER LLICÈNCIA D'OBERTURA D'ESTABLIMENTS
 
Article 5è.  BASE IMPOSABLE
 
1.    La renda anual serà el 5,5% del valor cadastral que aquest establiment tingui fixat en l'Impost sobre Béns Immobles.
 
Article 6è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
1.    La quota tributària es determinarà després d'aplicar el tipus de gravamen del 36,4 % sobre la base definida en l'article
anterior i de corregir el resultat, obtingut així, pel coeficient que es fixa en l'apartat següent en funció de la categoria del
carrer, la plaça o la via pública on es trobi l'establiment.
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 10
 
TAXA DE CEMENTIRI MUNICIPAL
 
Article 6è.  QUOTA TRIBUTARIA
 
Epígraf primer. DRETS DE SEPULTURA.
 

A) En Capelles i panteons 97,75
B) En sepultures majors, menors i de capella 78,00
C) En nínxol 52,00
D) En fossar comú exempt
E) Columbari 39,00

 
Epígraf segon. DRETS D’EXPEDICIÓ DE TÍTOLS DE CONCESSIÓ I DUPLICATS,SEGONS EPÍGRAFS 4t i 5è.
 

Per cada nínxol, sepultura, capella o panteó 11,30
 
Epígraf tercer. TRASLLAT DE RESTES MORTALS
 

A) Trasllats dins del propi cementiri, per localitat funerària 42,20
B) Treballs en el recinte per trasllat a d'altres poblacions per
localitat funerària 72,00

 
Epígraf quart.
 

4.1 DRETS DE TRASPÀS
A) Entre parents de primer grau:  
- Panteons i capelles 133,10
- Sepultures majors i menors 46,30
- Sepultures de capella 35,60
- Nínxols i localitats restants 26,65
B) Entre parents de segon grau:  
- Panteons i capelles 180,00
- Sepultures majors i menors 89,50
- Sepultures de capella 62,60
- Nínxols i localitats restants 45,35
C) Entre parents de tercer grau:  
- Panteons i capelles 266,00
- Sepultures majors i menors 133,10
- Sepultures de capella 89,50
- Nínxols i localitats restants 62,60
D) Drets per successió a partir de quart grau: El 50% més
de la tarifa anterior.  
E) Drets per successió testamentària entre estranys el
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100% més dels drets assenyalats en la present tarifa
apartat C.  
F) Canvis de titularitat entre estranys regulats a l'art. 35 del
Reglament de Cementiri vigent, el 40% del valor de
l'atorgament de la concessió a 50 anys, segons tarifa de
l'epígraf 5è.  
G) En cas de concessió en co-titularitat, els drets de traspàs
es repercutiran proporcionalment.  
  
4.2 DRETS DE RENOVACIÓ DE CONCESSIÓ PER 50 ANYS
A) Drets de renovació de concessions sense canvi de titular,
tot tipus igual a 66,35
B) Drets de renovació de concessions amb canvi de titular,
segons tarifa de l'epígraf 4.1 més l'import corresponent a
drets de renovació, segons tarifa del punt 4.2 A) anterior.  

 
Epígraf cinquè. ATORGAMENT DE CONCESSIONS FUNERÀRIES A 50 ANYS

A) Capelles individuals i panteons 4.675,00
B) Sepultures majors 2.544,00
C) Sepultures menors 1.469,00
D) Sepultures de capella 1.469,00
E) Nínxols de galeria amb ossera 1.469,00
F) Nínxols de galeria sense ossera 1.131,00
G) Nínxols de capella - 1r. Pis 769,00
H) Nínxols de capella - 2n. Pis 769,00
I) Nínxols de capella - 3r. Pis 640,00
J) Nínxols 1r. pis amb ossera 1.100,00
K) Nínxols 1r. pis sense ossera 928,00
L) Nínxols 2n. Pis 1.050,00
M) Nínxols 3r. Pis 734,00
N) Nínxols 4t. Pis 659,00
O) Nínxols 5è. Pis 544,00
P) Nínxols 6è. Pis 469,00
Q) Columbari 197,00

 
D'aplicació a tots els apartats: Quant les construccions tinguin més de 10 anys d'antiguitat, s'aplicarà un descompte sobre la
taxa del 10%.
 
Epígraf sisè. LLOGUERS
 

A) Nínxols i columbaris per 2 anys 59,60
B) Pròrroga de lloguers, per cada 2 anys 59,60

 
Aquesta quantitat serà prorratejada per mesos en els casos de renúncia al lloguer i serà retornada la part proporcional a
l'interessat quan no s'hagi esgotat el termini dels dos anys.
 
Epígraf setè. SERVEI DE CONDUCCIÓ DE CADÀVERS
Les tarifes que regiran per aquests serveis seran les següents:
 

A) Cotxe 109,20 + IVA
B) Personal 43,70 + IVA
C) Servei de vetlla; aquest servei podrà ser prestat
directament per l'Ajuntament o mitjançant arrendament o
concessió administrativa en favor d'una empresa
especialitzada.
Per tots els trasllats que no realitzi l'empresa que ostenta la
concessió o arrendament del servei, aquesta, cobrarà els
drets de trasllat fixats en 86,30

 
Epígraf vuitè. MANTENIMENT GENERAL DEL CEMENTIRI:
 

a) Segons epígraf 5è, classificats A 47,30
b) Segons epígraf 5è, classificats B a D 25,40
c) Segons epígraf 5è, classificats E a P 18,80
d) Columbari 5'40 898 5,60

 
Article 10è.  SISTEMA DE COBRAMENT
 
El pagament anual de la taxa de manteniment general del cementiri es realitzarà dins del primer semestre de cada any i en el
període de cobrament que fixi l'Ajuntament, tot anunciant-ho per mitjà d'edictes publicats al Butlletí Oficial de la Província i
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per altres mitjans previstos per la legislació o que es creguin mes adient. En cap cas, el termini de cobrament en període
voluntari serà inferior a dos mesos.
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 11
 
TAXA PER RECOLLIDA, ELIMINACIÓ, VERIFICACIÓ I TRANSPORT D'ESCOMBRARIES
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
1.    A aquest efecte, s'aplicarà la tarifa següent:
 

A.  
1. Per cada habitatge, incloent els desocupats base de 83,20
2. Per construccions no situades en sòl urbà, quota per disposició
de contenidors incineració a partir d'IBI amb valor cadastral igual o
superior a 7.212,00 €. 35,05
3. Magatzem tancat sense activitat o auxiliar 41,60
4. Per habitatge inhabitable, que no disposa d'instal·lacions d'aigua
i electricitat  
  
B. COMERÇ I SERVEIS:  
1. Comerç al detall en establiment permanent  
a) Fins a 200 m2 (bx2)  
b) Fins a 400 m2 (bx4), amb factor regulador per supermercats i
pel mercat central.  
A partir de 400 m2 per cada 100 m2 de més fins a 1000 m2 (bx1).  
A partir de 1000 m2 per cada 250 m2 (bx2)  
2. Comerç a l'engròs  
a) De fruita i verdures fins a 400 m2 (bx6) i per cada 100 m2 de
més (bx1).  
b) Altres productes fins a 400 m2 (bx4) i per cada 100 m2 de més
(bx1).  
3. Serveis en general llevat dels relacionats amb l'hosteleria i
l'espectacle.  
a) Fins a 300 m2 (bx2) i per cada 100 m2 de més (bx1)  
  
C. INDÚSTRIES I TRANSPORT:  
1. Indústries i agències de transport fins a 10 empleats (b x 3).  
2. Indústries i agències de transport de més de 10 fins a 25
empleats (bx4).  
3. Factor regulador: Per cada 25 empleats més o fracció es
tributarà (bx2) addicional al punt anterior  
  
D. HOSTELERIA I ESPECTACLES:  
1. Cines, Bars, croissanteria, Frankfurt o similars i restaurants fins
a 30 places (b x 3).  
2. Restaurants, cafeteries que exerceixen com a restaurants 31 a
75 places, pensions, discoteques o similars (b x 6).  
3. Restaurants de 76 a 500 places, hotels de menys de 100 places
o similars (b x 8).  
4. Restaurants de més de 500 places i hotels de més de 100 places
(b x 10).  
  
E. MAGATZEMS DESTINATS A TANCAMENTS DE VEHICLES:  
1.1. Si són exteriors a vies d’ús públic (b x 0'4).  
1.2.Si són interiors d'edificis, patis o illes tancades privades (b x
0'2).  
1.3. Aparcaments per ratlles, cada unitat 5,20
  
F. SEUS SOCIALS D'ENTITATS  
1. Per les seus socials d'entitats sense ànim de lucre, s'aplicarà la
base, igual a 83,20

 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 12
 
TAXA PER RETIRADA DE VEHICLES ABANDONATS O ESTACIONATS DEFECTUOSAMENT O ABUSIVAMENT A LA VIA
PÚBLICA
 
Article 4t. SUBJECTE PASSIU
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En són subjectes passius els propietaris dels vehicles retirats o immobilitzats amb paranys, que estan obligats a pagar les
tarifes que s'assenyalen, amb independència de la multa que correspongui, segons la infracció comesa.
 
Article 5è. TARIFES
 
Les tarifes que s'han d'aplicar són les següents:
 

 Bicicletes

Motocicletes,
ciclomotors,

vehicles de tres
rodes i altres

anàlegs

Turismes i
furgonetes

Camions, furgons
i similars fins a
3.500 kg/PMA

Vehicles de
PMA superior a

3.500 kg

 € € € € €
Tarifa per dipòsit i
custòdia del vehicle.
Tarifa diària o
fracció.

2’20 4,15 13,00 (*) 19,45 (*) 32,45 (*)

Retirada 5,20 18,20 65,00 162,00 390,00
Immobilització de
vehicles mitjançant
paranys

--- 15,00 40,00 100,00 250,00

 
ORDENANÇA NÚM. 13
 
IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
2. El coeficient únic d'increment per a totes les activitats exercides en el terme municipal es fixa en 1´685 .
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 14
 
TAXA DE CLAVEGUERAM
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
A aquest efecte s'aplicarà la tarifa següent:
 

a) Habitatges i locals:  
Per clavegueram, cada m3., abonats fins 11 m3. 0,0832
Per clavegueram, cada m3. de més consum 0,1250

 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 15
 
TAXA PER OCUPACIÓ DE SUBSÒL, SOL I VOL DE LA VIA PÚBLICA
 
Article 5è.  BENEFICIS FISCALS
 
1.    L'Estat, les Comunitats Autònomes i les Entitats Locals, no estaran obligats al pagament de la taxa, quan sol·licitin llicència
per gaudir d'aprofitaments especials necessaris pels serveis públics de comunicacions que explotin directament i per altres
aplicacions que siguin d'interès per la seguretat ciutadana o la defensa nacional. Tanmateix, els mitjans de comunicació
(Ràdio, TV, etc.) públics i privats podran gaudir igualment d’aquesta exempció quan realitzin la seva tasca amb motiu de la
celebració a la ciutat de qualsevol mena d’esdeveniment i així sigui acordat pel organisme municipal competent.
 
Article 6è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
3. Les tarifes serrà les següents:

1. Pals, cables, caixes de distribució, canonades  
1.1 Perns per cables, a l'any 19,45
1.2 Caixes de distribució i amarra, a l'any  
1.3 Cables de conducció per treballs per ml. i dia  
1.4 Cables per comunicacions per ml. i any 3,22
1.5 Cables subterrani, per ml. a l'any 3,22
1.6 Pals:  
     De més d'1 m2 any d'ocupació 133,10
     De menys 1 m2 any d'0cupació 85,80
1.7 Canonades. per km. lineal i any 625,00
2. Màquines expenedores i aparells  
2.1 Aparells o màquines expenedores de productes
automàticament a l'any per m2. 250,00
3. Aparells sortidors de gasolina i similars  
3.1 Ocupació via pública, a l'any per m2 13,30
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3.2 Ocupació subsòl amb dipòsits, a l'any per m3. 13,30
4. Reserva especial de la via pública  
4.1 Ocupació m2 i dia botigues estables i indústries i casetes
de temporada 0,31
4.2 Circs  
      3 dies mínim 104,00
      Dies addicionals 33,07
      Fiança serveis i neteja 266,00
4.3 Mercats i ambulants periòdics i/o extraordinaris:  
      A tota la ciutat, m2 i dia 1,30
      En propietats privades d'ús públic, es redueixen aquestes
tarifes un 50%  
4.4 Ocupacions individuals amb atraccions de fira m2/dia 0,31
5. Ocupació per obres i reserves de via pública  
5.1 Materials i contenidors, m2 i dia 0,31
5.2 Tanques i bastides, voreres i vol, per m2 i dia 0,31
5.3 Grues en via pública, mensual, amb mínim de 15 dies 93,75
5.4 Grues en terreny privat, mensual amb mínim 15 dies preu
hora de 62,50
5.5 Reserves d'estacionament i/o tallaments de via pública
per motius diferents a la realització d'obres, preu hora 6,45
El sol·licitant dipositarà una fiança per dia de 32,50
5.6 Idem, amb assistència vigilada per agent . Preu hora 24,65
6. Ocupació d’espai públic amb instal·lacions visuals.
L’exposició pública de missatges, sigui el suport situat a
terreny privat o públic, necessitarà en tot cas, de l’autorització
governativa, mitjançant el departament de Relacions
Ciutadanes.  
6.1 Instal·lació de banderoles en mobiliari urbà i altres
elements publicitaris mòbils a la via pública €/ut../dia 0,31

 
Caldrà a més dipositar una fiança de 250,00 €, per a garantir la reparació dels possibles danys al mobiliari i instal·lacions
municipals i retirada dels elements publicitaris.  En el cas d’instal·lació de grues i bastides, l’import de la fiança serà el que
determinin els serveis tècnics municipals.
 

7. Ocupació de terrasses públiques  
7.1 Per cadira i any 5,45
7.2 Per cadira i dia 0,30
Si l’espai és privat, que té ús públic pagarà el 50%  
8. Màquines expenedores d’ús des de la via pública – caixers
automàtics, servei de préstec de video i altres.  
8.1  Per expenedor d’ús des de la via pública i any 115,00

 
Article 7è.  NORMES DE GESTIÓ
 
1.    Les llicències atorgades s'entendran caducades després de la data expressament assenyalada en les mateixes. En el cas de
tarifes d’aplicació anual (cas de les terrasses públiques i altres), les llicències s’entendran caducades en data 31 de desembre
de l’exercici en que hagin estat concedides.
Per ocupació de via pública sense l'autorització, o ja vençuda, s'imposarà una sanció equivalent a la taxa corresponent a la de
la llicència sol·licitada a més de l’import de la mateixa.
La neteja i ordre del lloc ocupat és responsabilitat del beneficiari autoritzat, i el dia compren fins les 12 de la nit. En cas
d’incompliment de l’obligació de neteja diària, al beneficiari li serà imposada una sanció de 30,00 €/dia.
 
6. En el cas de la concessió de llicències per a la instal·lació de màquines expenedores, aquesta tan sols serà possible quan el
sol·licitant sigui a l’hora titular d’una activitat comercial i/o mercantil directament relacionada amb el producte ofert en
aquestes màquines i situada en el mateix espai on s’ubiquin els aparells en qüestió.
 
7 Tanmateix, l’ocupació amb màquines expenedores tan sols serà autoritzat en el cas que l’espai on s’ubiqui permeti el pas
lliure dels vianants, considerant-se que la distància mínima entre aquests aparells i el vial de circulació dels vehicles sigui
d’almenys 2 metres, de manera que la circulació del vianant sigui possible amb tota llibertat malgrat que en el moment de
realitzar-se el pas algun altre ciutadà estigui fent ús de l’aparell expenedor.
 
8.En les reserves d’estacionament i/o tallaments de via pública, quan aquests es produeixin en vies on l’aparcament de
vehicles es trobi regulat mitjançant zones blaves, tindran un recàrrec del 15% sobre l’import resultant de l’aplicació de la taxa
preu hora que correspongui.
 
9. La no utilització del servei no implicarà en cap cas la devolució dels imports satisfets.
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 16
 
TAXA PER RESERVA D'APARCAMENTS I ENTRADA DE VEHICLES MITJANÇANT VORERES O ESPAIS RESERVATS PER A
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VIANANTS
 
Article 6è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
1.    La quantia de les taxes es determinarà, segons segueix:
 

1.1 Guals permanents, per ml. Any 29,02
1.2 Guals d'horari limitat per ml. any 15,60
1.3 Autoritzacions d'accés a zones reservades a vianants
 €/vehicle/any 45,45
Dipòsit d'una fiança pel lliurament de l'element d'obertura 30,00
1.4 Llicència i placa de gual 48,90
1.5 Placa de gual 23,60
1.6 Rebaix de vorera ml. any 15,05
  
Estacionaments:  
1.7 Parades de taxis 88,40
1.8 Gual de càrrega i descàrrega ml. Any 33,30
1.9 Zona estacionament comercial ml. any 322,90

 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 17
 
TAXA PER INSTAL·LACIÓ DE QUIOSCOS EN LA VIA PUBLICA
 
Article 2n.  FET IMPOSABLE
 
Constitueix el fet imposable de la taxa la utilització privativa o aprofitament especial que es derivi de la instal·lació de
quioscos en la via pública. Als efectes d'aquesta taxa, tindran la consideració de quiosc qualsevol instal·lació fixa o mòbil
situada a la via pública dedicat a la venda de qualsevol article..
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 

a) Quioscos per venda de begudes i aliments per m2 i any 33,28
b) Quioscos per venda de flors i annexes per m2. i any 21,84
c) Quioscos per venda de premsa, llaminadures i altres productes,
per m2. i any 15,60
d) Quioscos destinats a venda de loteries per m2 any 15,60

 
ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 18
 
TAXA PER ESTACIONAMENT DE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA EN VIES PÚBLIQUES MUNICIPALS
 
Article 6è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
Per l’estacionament de vehicles amb duració limitada s’aplicaran les següents tarifes
 

HORARI: DE DILLUNS A DIVENDRES DE 9 A 13  I  DE 17 A 20 H
 DISSABTES DE 9 A 13 H
     
  Totes les zones

menys les toves
11 parquímetres,

menys zones
toves Dimecres i
dissabtes matins

2 parquímetres Tota la
setmana

 EUROS TARIFA NORMAL
(Minuts)

TARIFA MERCAT
(Minuts)

TARIFA TOVA
(Minuts)

Mínim 0.15
(minim)

10 10 10

 0.20 17 20 20
 0.25 24 30 30
 0.30 30 40 40
 0.35 36 50 50
 0.40 42 60 60
 0.45 48 68 68
 0.50 54 76 76
 0.55 60 84 84
 0.60 63 92 92
 0.65 66 99 99
 0.70 69 106 106
 0.75 72 113 113
 0.80 75 120 120
 0.85 78 128 128
 0.90 82 136 136
 0.95 86 144 144
 1.00 90 152 152
 1.05 93 159 159
 1.10 96 166 166
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 1.15 99 173 173
 1.20 102 180 (màxim) 180
 1.25 105 - - - 188
 1.30 108 - - - 196
 1.35 112 - - - 204
 1.40 116 - - - 212
 1.45 120 (màxim) - - - 219
 1.50 - - - - - - 226
 1.55 - - - - - - 233
 1.60 - - - - - - 240 (màxim)

        
 

2. Targetes bonificades                                                                 
                                                                                                   

Preu IVA inclòs

- La targeta de 10 hores, amb un saldo de 6 euros  (10%
descompte)                                                                                                   
                                                                                                   
                                                                                                   

5,40

- La targeta de 25 hores amb un saldo de 15 euros (15%
descompte)                                                                                                   
                                                                                                   

12,75

- La targeta de 50 hores, amb un saldo de 30 euros (20%
descompte)                                                                                  
                                                                                                   

24,00

- La targeta de 100 hores, amb un saldo de 60 euros(25% descompte) 45,00
 

3. Règim sancionador  
Estacionar sense tiquet de control 30,05
Col.locació defectuosa del tiquet 18,03
Modificar les dades del tiquet 30,05
Excedir-se del temps permès 18,03
Tiquet d'una altra zona tarifària 18,03
Es poden anul.lar totes les denúncies excepte les modificacions de les
dades del tiquet .  L'import de l'anul.lació serà 3,30

 
TARIFES PÀRQUING DE SANT FRANCESC                                                                         

TARIFA NORMAL
 
Primera hora sencera. Passada la primera hora, fraccions de 30 minuts
  
Temps en minuts Preu IVA inclòs
0 a 60 0,85
61 a 90 1,25
91 a 120 1,70
121 a 150 2,10
151 a 180 2,55
181 a 210 2,95
211 a 240 3,40
241 a 270 3,80
271 a 300 4,25
301 a 330 4,65
331 a 360 5,10
361 a 390 5,50
391 a 420 5,95
421 a 450 6,35
451 a 480 6,80
481 a 510 7,20
511 a 540 7,65
541 a 570 8,05
571 a 600 8,50
En cas de pèrdua del tiquet s'aplicarà el màxim diari de 8,50 euros.

 
ABONAMENTS I ALTRES TARGETES PÀRQUING DE SANT FRANCESC

 
24 HORES Preu IVA inclòs
Preu de venda al mes 42,00
Abonament amb el que poden entrar i sortir lliurament durant totes
les hores

 

  
12 HORES DE DIA  
Preu de venda al mes 36,00
Abonament per entrar i sortir lliurament de 8 a 20 hores.  
  
12 HORES DE NIT  
Preu de venda al mes 36,00
Abonament per entrar i sortir lliurament de 20 a 8 hores  
  
50 HORES  
Preu de venda 34,00
Tarjeta amb un saldo de 40,00 euros per anar pagant la tarifa
normal                                                                                     
                                                                                               

 

  
100 HORES  
Preu de venda 60,00
Tarjeta amb un saldo de 80,00 euros per anar pagant la tarifa
normal
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TARGETA D'HOSPITALITZACIÓ
Tarjeta per aplicar tarifa reduïda a qui tingui un malalt ingressat al Pius Hospital de Valls
El Pius Hospital de Valls expedirà una targeta que demostrarà l'ingrés a l'hospital. A partir
d'aquesta targeta el Pàrquing n'expedirà una altra per gaudir de la tarifa reduïda durant
l'ingrés del/la pacient
   
 Temps en minuts Preu IVA inclòs
mínim 0 a 60 0,70
 61 a 90 1,05
 91 a 120 1,40
 121 a 150 1,75
 151 a 180 2,10
 181 a 210 2,45
 211 a 240 2,80
màxim 241 a 270 3,15
   
En cas de pèrdua del tiquet s'aplicarà el màxim diàri de 3,15 euros
   
   
Treballadors hospital: pàrquing Hospital 2 (Finca Paradís)                       
 Preu per ús diari 0,70

 
 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 19
 
TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS EN EL CEMENTIRI MUNICIPAL
 
Article 5è.  QUOTES TRIBUTÀRIES
 
Per la realització de qualsevol dels següents treballs s'aplicaran les següents tarifes:
 

1. Per la col·locació de làpides
a) Nínxols sense tancament metal·litzat ni peces laterals de marbre,
ni volta, per materials i temps dedicat 13,00
b) Nínxols sense tancaments metal·litzats i amb peces de marbre
laterals i volta, per materials i temps dedicat 26,00
c) Nínxols amb peces de marbre laterals, volta i tancaments
metal·litzatz i vidre, per materials i temps aplicats 39,00
d) En sepultures i capelles 52,00
  
2. Altres treballs sense col·locació de làpides
a) Col·locació de tancaments metal·litzats 13,00
b) Col·locació de peces de marbre laterals i volta 13,00
  
3. Independents
a) Separacions de localitats en sepultures, panteons, capelles i
nínxols de galeria 39,50
b) Separacions de localitats en d'altres nínxols 26,00
  
4. Treballs sol·licitats, en particular, per hora de treball/persona 13,00

 
ORDENANÇA FISCAL NUM. 22
 
TAXA PER SERVEIS D’EDUCACIÓ FÍSICA I PISCINA
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTARIA
 
La quantia de la taxa es determinarà aplicant les tarifes següents:
 
1 – PISCINES                                                                                       
 
Tarifes:                                                                                               

  EUROS  
ENTRADES I ABONAMENTS PISCINA VILAR I
FORNÀS

Infant /
Jubilat

Adult Familiar

Entrada Piscina Vilar 2,00 2,25  
Piscina Vilar / Abonament 10 banys 17,50 19,35  
Piscina Vilar / Abonament temporada 34,40 36,55  
Entrada Piscina Fornàs 2,15 2,70  
Piscina Fornàs / Abonament 10 banys 20,30 25,75  
Piscina Fornàs / Abonament anual 71,20 103,35 170,00
    
ACTIVITATS PISCINA FORNÀS Abonat No Abonat  
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Escola Natació - 2 dies/set. 119,13 196,22  
Escola Natació - 1 dies/set. 61,32 99,86  
Perfeccionament - 2 dies/set. 129,65 221,97  
Tecnificació - 3 dies/set. 149,79 257,00  
Natació Adults 1 quatrimestre - 2 dies/set. 48,13 87,66  
Natació Adults anual - 2 dies/set. 80,79 143,70  
Natació Nadons - 2 dies/set. 125,44 213,71  
Natació Nadons - 1 dies/set. 63,07 108,62  
Matronatació - 2 dies/set. 18,86 29,90  
 1 Quatrim. Anual  
Natació Especial / De Valls 31,53 57,86  
Natació Especial / Fora de Valls 37,54 69,56  
Natació 3a. Edat 44,20 70,21  
Natació Escolar / De Valls 30,22 55,26  
 1 Quatrim. Anual  
Natació Extraescolar / De Valls 39,87 74,26  
Natació Extraescolar / Fora de Valls 46,76 83,89  
    
Grups promoció lúdica / de Valls 1,62   
Grups promoció lúdica / Fòra de Valls 1,96   
    
NATACIÓ ESTIU Abonat No Abonat  
Natació Infants Estiu - 5 dies/set. 25,84 42,74  
Tecnificació / Perfeccionament 25,84 42,74  
Natació Nadons Estiu - 5 dies/set. 19,94 33,00  
Natació Adults Estiu - 5 dies/set. 27,96 50,70  
    
ACTIVITATS ESTIU    
Campus Futbol 104,00   
Esportiueig / Amb Colònies  -  10 dies 162,50   
Esportiueig / Sense Colònies  - 10 dies 91,00   
Esportiueig jove 175,50   
Miniesportiueig - 10 dies 92,80   
Miniesportiueig - 20 dies 164,35   
Servei guarderia Miniesportiueig – 10 dies 15,60   
Servei guarderia Esportiueig -  10 dies 15,60   
Servei guarderia C. Futbol – 10 dies 15,60   
    
LLOGUER INSTAL.LACIONS Entren. Partits Llum
Camp Futbol del Vilar 18,75 24,20 6,00
Camp Annex 1 9,40 15,10 3,00
Camp Futbol del Fornàs 12,50 18,10 6,00
Pista Atletisme Fornàs 9,40 0,00 6,00
Pista Poliesportiva Vilar 18,75 21,20 3,00
Pista Poliesportiva Eugeni d'Ors 15,65 18,15 3,00
Sala Starpan 18,75 24,20 6,00
Pista Candela 15,65 18,15 3,00
Pista Pisos Clols 15,65 18,15 3,00
Pavelló Joana Ballart 21,90 24,25 3,00
1 Vestidor 6,25   

 
ORDENANÇA FISCAL NUM. 23
 
TAXA PER TRANSPORT PÚBLIC DE VIATGERS
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTARIA
 
La quantia de la taxa es determinarà aplicant les tarifes següents:
 

Transport urbà de viatgers en autobús
  
Bitllet individual 0'70 €/viatge
Abonament 10 viatges 4,00 €
Bitllets reduït:  

Reduït 0'30 €
gratuït 0,00 €
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ORDENANÇA FISCAL NUM. 24
 
TAXA PER SERVEIS CULTURALS
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTARIA                                                               
 
TAXA PER SERVEIS CULTURALS
 
Tarifa lloguers:
 
Actes organitzats per associacions d'afeccionats vallenques
 

Hora d'assaig 11,75
 
Actes organitzats per altres:

 Import
 Centre Cultural Teatre Principal
Actes amb entrada, organitzats per vallencs 812,00 324,00
Actes amb entrada, organitzats per no
vallencs 1.072,00 454,00
Actes gratuïts 487,00 194,00
Hora d'assaig 11,75 11,75

 
ORDENANÇA FISCAL NÚM. 26
 
TAXA PER LA UTILITZACIÓ DE BÉNS I INSTAL·LACIONS MUNICIPALS
 
Article 5è.  QUOTA TRIBUTÀRIA
 
Epígraf 1- Utilització de la Sala Kursaal:
 

Activitats esportives
Preu activitats esportives (entrenaments) 20,80 € / hora
Preu activitats esportives (competició) 23,90 € / hora

Activitats d'accés lliure
Preu per dia o fracció Ocupació parcial Ocupació global
General 98,80 135,20
Activitats d'interès públic i/o social 36,40 46,80

Activitats amb entrada i sense ànim de lucre
Preu per dia o fracció Ocupació parcial Ocupació global
General 166,40 228,80

Activitats amb entrada i ànim de lucre
Preu per dia o fracció Ocupació parcial Ocupació global
General 988,00 1482,00

 
Epígraf 2 - Serveis addicionals
 

RESPONSABLE DE SALA € /hora
Prestació del servei dins l'horari habitual (dies feiners de 8 a 15
hores) 16,64

Prestació del servei fora de l'horari habitual feiner (dies feiners
de 15 a 22 hores i de 6 a 8 hores) 18,72
Prestació del servei en horari festiu o nocturn (dies festius i els
feiners de 22 a 6 hores) 23,92

SERVEIS DE NETEJA(1) €/hora
Neteja integral de la Sala Kursaal 936,00
Neteja parcial de la Sala Kursaal 405,60
Neteja de manteniment de la Sala Kursaal 249,60

MUNTATGE D'INSTAL·LACIONS COMPLEMENTARIES(2) €/operari/hora
Prestació del servei 14,56

 
 
SEGON.-  Aprovar inicialment les modificacions sobre els annexos de l’ordenança reguladora de Preus Públics, segons s’indica a
continuació:
 

ANNEX 1
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PREU PÚBLIC
 

PRESTACIÓ DE SERVEIS D'AJUT A DOMICILI
 
Art. 4: Tarifes.
 

4.1 Preu hora del servei presta per una treballadora familiar 7’25 €
 
Art. 5: Subvencions i exempcions.
 
Barems d’aplicació als familiars obligats
 
En els supòsits de:

- percepcions econòmiques individuals que superin els 21.084,34 €. nets o
- rendes cadastral superiors 6.024,10 €.

 
ANNEX 2

 
PREU PÚBLIC

 
PRESTACIÓ DE SERVEIS DE MANTENIMENT I VENDA DE MATERIALS

 
Art. 1. TARIFES
 

a)  Per execució subsidiària de treballs per part de personal de
l’Ajuntament el departament de manteniment, per hora/persona 8,11 €
b)  Venda de llambordes per unitat 1’35 €
c)  Material i col·locació de número de carrer, per edifici 16’85 €

 
ANNEX 3

 
PREUS PÚBLICS

 
SERVEIS DE L’ESCOLA DE MÚSICA

 
Art. 1 TARIFES
 
Pels serveis que es detallen es facturaran els següents imports:
 

  Preu mensual
1h setmana

Matrícula  24,13 €
Alumnes LOGSE Llenguatge musical 15,70 €
 Instrument 41,81 €
   
Alumnes no professional Instrument 68,64 €

 
ANNEX 4

 
PREUS PÚBLICS

SERVEIS D’ESPECTACLES CULTURALS
 

Art. 1 TARIFES
 
Pels serveis que es detallen, es facturaran els següents imports:
 

 Preu mínim Preu màxim
TEATRE PRINCIPAL
Preu d’entrada zona A                         8’41 € 12,50 €
Preu d’entrada zona B                         6’01 € 10,00 €
Preu d’entrada  fets especials i esporàdics           3’01 € 5,63 €
   
CENTRE CULTURA MUNICIPAL
Preu d’entrada, actes extraordinaris                   24’04 € 50,00 €
Preu d’entrada teatre, dansa i música                 3’01 € 18,75 €
Preu d’entrada balls diversos                             3’01 € 9,38 €
Preu d'entrada revetlles: taules i llotges              60’10 € 112,50 €

 
                                                                                                         

ANNEX 5
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PREUS PÚBLICS

SERVEIS ESPORTIUS
 
Art. 1 TARIFES

 €  
ACTIVITATS ADULTS   
Gimnàstica Manteniment - 2 dies/set. 116,89  
Campionat Futbol-7 481,29  
Campionat Futbol-Sala 618,80  

   
ESCOLES ESPORTIVES   
Atletisme - 2 dies/set. 151,26  
Esports rodats - 2 dies/set. 151,26  
Escacs - 1 dia/set. 34,38  
Escola inic.esport. 2 dies/set. 82,50  
Escola inic.esport. 1 dies/set. 48,13  

   
ACTIVITATS GIMNÀS Abonat No abonat
Aeròbic - 2 dies/set. 134,76 180,14
Aeròbic - 3 dies/set. 201,46 267,11
Servei Salut - 2 dies/set. 144,38 191,48
Servei Salut - 3 dies/set. 214,52 285,68
Servei Salut + Natació 214,52 285,68
Musculació-Manteniment  - 3 dies/set. 144,04 191,48
Preparació Proves d'Accés 42,29 45,90

   
ACTIVITATS DISMINUÏTS   
Gimnàstica disminuïts 28,19  

   
UNITAT DE MEDICINA DE L'ESPORT De Valls  De Fora
Revisió Nivell 1 -- --
Revisió Nivell 2 A -- --
Revisió Nivell 2 B -- --
Consultes particulars -- --

   
GORROS   
Làtex 1,79  
Silicona 5,37  
Licra 3,58  

   
MITJONS LÀTEX   
Talla 1, 2, i 3 2,43  

   
ULLERES   
Model Concep 5,82  
Model Junior 6,76  
Model Zak Adult 6,86  
Model Zak Junior 7,18  
Model Unitech 8,12  
Model Niko 9,36  
Model Kobe 13,32  
Model Terminator 17,56  

   
ALTRES   
Servei de Fax - 1r. Full 1,00  
Servei de Fax - fulls restants 0,50  

   
LLOGUERS ESPAIS PUBLICITARIS   
Tanques model 1 Camp de Futbol 17,19  
Tanques model 2 Camp de Futbol 27,50  
Tanques model 3 Pista Vilar 13,75  
Tanques model 4 Pista Vilar 24,07  
Tanques model 5 Piscina Fornàs 343,78  
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ANNEX 6
 

PREUS PÚBLICS
SERVEIS DEIXALLERIA

 
1 MATERIAL
 

Electrodomèstics amb substàncies perilloses 0’02 €
Electrodomèstics sense substàncies perilloses 0’02 €
Ferralla 0’04 €
Voluminosos i mobles 0’06 €
Vidre 0’04 €
Pneumàtics 0’09 €
Runes 0’02 €
Restes vegetals 0’02 €
Paper 0’02 €
Plàstic 0’10 €
Tèxtils 0’06 €
Pintures 10,00 €
Dissolvents 10,00 €
Aerosols 10,00 €
Pesticides 10,00 €
Fluorescents 0’12 €
Vidre net pla 0’04 €
Altres vidres (laminats,miralls...) 0’04 €

 
Els condicionants són els següents:
 
Els comerciants i petits industrials estan sotmesos al compliment dels següents límits:
 

·         La limitació en pes és de 300 kg/dia
·         La freqüència d'ús de la instal·lació per a cada tipus de residu és mensual
·         Sobrevolem de runes: 0’06 €

 
ANNEX 8

 
PREUS PÚBLICS

 
PROTOCOL – CASAMENTS

 
 
1. TARIFES
Cerimònia  95,00 €                                                                                
 
 

ANNEX 9
 

PREU PÚBLIC
 

DIPÒSIT DE RUNES
 
 
Article 4.- QUOTA TRIBUTÀRIA
 
La quantia del preu públic es determinarà aplicant les tarifes següents (€/Tona):
 

escalat de tarifes Runa Runa bruta terres
fins a 1 tona 10,63 € 13,75 € 7,50 €
de 2 a 10 tones 8,75 € 13,12 € 6,25 €
de 11 a 20 tones 7,81 € 12,50 € 5,63 €
banyeres de 20 tones 6,87 € 11,88 € 5,00 €

 
 
TERCER.- Sotmetre a informació pública el present acord per un període de 30 dies  mitjançant la inserció del corresponent
edicte al BOP i al tauler d’anuncis  de la Corporació, a fi de que puguin presentar-se les al·legacions  i reclamacions que es
considerin oportunes.
En cas de no haver-n’hi l’acord esdevindrà definitiu i es publicarà el text íntegre de les modificacions al BOP.
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Intervé el Sr. Caballero manifestant que ho fa en concepte d'explicació de vot manifestant que li provoca certa desorientació que
al mes de maig s'aprovés un pla de sanejament que ell va votar en contra i que la proposta d'ordenances fiscals contradigui
l'esmentat pla de sanejament. Opina que la proposta és electoralista malgrat que el PP sempre ha proposat que els increments de
les ordenances fiscals mai superessin l'IPC. Opina que qui ha fet el pla de sanejament l'ha d'assumir i que ell ha de votar en contra
perquè la proposta continua sent superior a l'IPC que és d’un 3,6 % a Espanya i un 3,8 % a Catalunya. Necessita garanties que en
aquests moments no té del compliment dels objectius del Pla de sanejament en l'actual proposta d'ordenances fiscals, en relació a
la qual tampoc s'hi podrà pronunciar fins que no tingui el projecte de pressupost.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que l'obligació del govern és governar i opina que l'oposició hauria d'actuar d'una altra
manera i no confondre als ciutadans. L'equip de govern tenia l'opció d'incrementar les ordenances tal com preveu el pla de
sanejament o actuar de forma responsable com ho fa amb l'actual proposta.
 
NOVÈ.- Precs i preguntes
 
Intervé la Sra. Segú per respondre la pregunta que va fer el Sr. Caballero en l'últim plenari sobre els estudis o propostes que hi
havia sobre accessibilitat a la ciutat. Manifesta que hi ha un pla d'accessibilitat de la ciutat de Valls, bàsicament pel que fa
referència a la via pública redactat per l'empresa Proa Solutions, encarregat per Desarrollos Via Libre, SA, que depèn de l'ONCE i
estem esperant que ens l'enviïn.
 
Continua la Sra. Segú dirigint-se al Sr. Magrinyà demanant-li una mica de modèstia i que entengui que la situació econòmica de
l'Ajuntament de Valls en els últims 7 anys ha variat i també hauria de variar el seu discurs en temes econòmics.
 
Tot seguit el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Marcel·lí Morera i Figuerola, en representació de la Cambra de Comerç que ha
demanant intervenir en aquest Ple per tal d'exposar el vot que va emetre en la reunió del Consorci del Camp de Tarragona del
passat 16 de setembre.
 
Intervé el Sr. Morera manifestant que la seva intervenció a la reunió del Consell del Consorci del Camp de Tarragona ha estat
manipulada a la premsa ja que ell va votar un no rotund amb el que allí s'explicava. A l'esmentat Consorci només es proposava
demanar celeritat a l'actuació del Ministeri de Foment en relació a l'autovia Montblanc-Tarragona,  i l'únic que va votar en contra
va ser ell, quan moltes entitats han reclamat un estudi alternatiu. Manifesta que el Sr. Alcalde de Valls va votar en contra del que
s'havia aprovat en un Ple d'aquest Ajuntament demanant al Ministeri de Foment que demanés un estudi ràpid i concís. Finalment
es va queixar del tractament que l'Alcalde de Montblanc va fer en relació a la ciutadania de Valls, a l'Ajuntament de Valls i a les
dues colles castelleres de Valls.
 
Intervé el Sr. Alcalde lamentant la part final del comentari del Sr. Morera fins i tot per qüestions de cortesia institucional i de talla
humana per no posar en dubte la relació entre dos Ajuntaments. Pel que fa a les declaracions de l'Alcalde Montblanc i conversant
amb el mateix li ha assegurat que no era la seva intenció atacar ni a la ciutadania ni a les institucions de Valls.
Pel que fa a l'acord del Ple, en el mateix s'instava al Ministeri de Foment a que resolgués amb la màxima celeritat possible les
decisions que s'haguessin de prendre tenint en compte una petició ja sol·licitada quan es van presentar al·legacions al projecte.
Manifesta el Sr. Alcalde que personalment li va saber greu que del Consorci la única veu contrària de tot el territori va ser la de la
Cambra de Comerç de Valls.
 
Intervé el Sr. Caballero recordant que a l'últim Ple es va fer una puntualització en relació a unes retribucions als treballadors el
dia de la vaga general. Considera aquesta retribució una discriminació per a la gent que va treballar o va optar per fer vacances o
assumptes propis i demana que es recondueixi aquesta resolució, manifestant que tothom té dret a la vaga però no obligació a la
mateixa.
 
Contesta la Sra. Segú que el primer precedent en aquest país de retribució en una vaga va ser del Sr. Aznar quan era president
d'una Comunitat Autònoma i que a més ho va comunicar abans de fer-se la vaga. l'Ajuntament ha estat més prudent i la seva
proposta ha sigut posterior a la vaga.
 
Tot seguit intervé el Sr. Gibert referint-se a la gratificació extraordinària per la vaga manifestant que s'han pagat uns treballs que
realment no s'han fet. Amb aquesta actuació s'ha provocat una discriminació en relació a les persones que han treballat i amb els
que ho han descomptat d'assumptes propis o vacances. El que demana el grup municipal de CiU és que se solventi aquesta
discriminació, ja sigui retirant la gratificació o compensant els treballadors per igual,  i als que no van realitzar la vaga se'ls
compensés de la mateixa manera com es va fer amb la resta de treballadors que sí van fer vaga. Per tant pregunta si l'equip de
govern té intenció d'esmenar-ho en algun d'aquests sentits.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant que aquesta qüestió ja es va discutir a la Comissió de Govern i que ja es donaran
explicacions a la propera comissió informativa.
 
Intervé el Sr. Alcalde manifestant que a Comissió de Govern ja se’n va parlar i entenent que ja s’estava d’acord amb la resolució
efectuada en el seu moment, no es va considerar convenient de modificar-la, plantejant que si algú vol presentar una alternativa,
que presenti una moció per tractar-la en el Ple.
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Intervé el Sr. Gibert manifestant que no consta en cap acta de Comissió de Govern que s’hagués discutit aquest assumpte,
contestant el Sr. Alcalde que no hi consta perquè no es va adoptar cap resolució, malgrat que sí que es va discutir.
 
Intervé el Sr. González demanant explicacions sobre la intervenció del Sr. Fernández en la Comissió de Govern del dia 16 de
setembre, en la qual manifestava en relació a la cobertura de la plaça de Secretaria de l’Ajuntament que no li semblava correcta la
forma, malgrat està plenament d’acord en el fons i que si s’havia de treballar per Decrets d’Alcaldia, és que alguna cosa no
funciona.
 
Contesta el Sr. Fernández manifestant que el Sr. Alcalde no era present en aquella Comissió de Govern i manifestant que la seva
intervenció va ser perquè el recolzament a la cobertura de les places de Secretaria i Intervenció per part d’ERC ho era per cobrir-
les de forma definitiva i malgrat tot continuem amb una cobertura provisional. A més en el mateix dia de la Comissió es van
assabentar del nomenament de secretari i de la plaça de TAG.
 
Intervé el Sr. Gibert manifestant la seva estranyesa en relació al Decret d’Alcaldia per cobrir interinament i per urgència la plaça
de TAG, tenint en compte que ja estava en marxa un procés de selecció per concurs de mèrits per cobrir aquesta plaça i que aquest
procés es va resoldre tot just una setmana després. Es pregunta el motiu d’aquesta urgència per una plaça que des de l’any 1979
fins ara no s’havia considerat mai.
 
Contesta el Sr. Fernández que la urgència va venir provocada per la incorporació del nou secretari que comportava deixar sense
efectes el nomenament del secretari accidental i considera que és normal que qui ocupava aquesta plaça pugui treballar
conjuntament amb el nou secretari per col·laborar en la seva tasca.
 
Intervé el Sr. Magrinyà realitzant unes preguntes en relació a l’autovia. En primer lloc manifesta que li sap greu, li molesta i li
indigna tant el que va manifestar l’Alcalde de Montblanc en la reunió del Consorci del Camp de Tarragona, com el silenci de
l’Alcalde de Valls sense defensar les acusacions d’aquell.
En relació a l’autovia manifesta el Sr. Magrinyà que el 29 d’octubre de l’any passat es va aprovar per unanimitat una moció que
reclamava la resolució de les al·legacions,  i sol·licitava que s’ampliés l’estudi amb alternatives en el traçat situat  per l’est de
Valls. En el mateix Ple el Sr. Alcalde va dir textualment  que “és precisament el posicionament de l’Ajuntament de reclamar al
Ministerio una resposta a allò que en el seu moment se li va demanar i que aquesta resposta sigui suficientment argumentada a fi i
efecte de què tota la ciutadania pugui disposar de criteris per arribar a un convenciment respecte a la decisió final que ha de
prendre l’administració actuant, en aquest cas, el Ministeri”. Des d’aquell moment el Consistori no ha modificat el seu
posicionament, però el Sr. Alcalde ha manifestat públicament que el millor traçat és el que es faci realitat abans. Per això li fa les
següents preguntes: primera, l’esmentada afirmació seria només a nivell personal, del grup socialista o del govern municipal?
Segona, ha respost el Ministerio de Fomento les al·legacions ampliant l’estudi amb alternatives en el traçat est? Tercera, ha
disposat tota la ciutadania dels criteris per arribar a un convenciment respecte a la decisió final?
Conclou el Sr. Magrinyà que si no és així i tenint en compte que la prioritat de l’Alcalde és la de complir els acords del Ple, es
pregunta per quins motius ha actuat i s’ha manifestat sense respectar els acords aprovats pel Consistori.
 
Contesta el Sr. Alcalde que sempre ha vetllat fidelment pel compliment dels acords del Plenari i que en cap de les seves
afirmacions se’n pot desprendre un incompliment dels mateixos. El Ministerio de Fomento no ha tramès cap resposta a
l’Ajuntament i encara està pendent d’aprovació definitiva l’estudi d’impacte ambiental. Manifesta que l’autovia és una de les
prioritats del govern central i també de la nostra ciutat i del nostre territori, com a tal està inclosa en el Pla de carreteres programat
del Ministeri amb una data de caducitat del 2007, prorrogable fins el 2010,  i l’Alcalde esta molt preocupat de què els
compromisos del govern central no es puguin complir dins d‘aquest termini. Continua el Sr. Alcalde afirmant que ja fa uns dos
anys que s’està discutint aquesta qüestió i que s’està sentint molest perquè s’està posant com a centre de la polèmica la postura de
l’Ajuntament de Valls, amb un risc de fractura social, en lloc de mirar cap endavant per tal que es prengui una decisió. I no és
l'Ajuntament qui ha de prendre la decisió, sinó que són altres administracions les que tenen competències per la mateixa. Per tant
l’objectiu de l’alcaldia és aconseguir que el Ministeri prengui la millor decisió pel futur de la ciutat i quan ell afirma que la millor
és la que es pugui fer més aviat, ho diu perquè en altre cas el que estem aconseguint és donar excuses al Ministeri per tal que no
prengui una decisió que provocaria un greuge a la nostra ciutat per la manca d’una infrastructura que tant de bo resulti  la del
millor traçat possible.
 
Torna a intervenir el Sr. Magrinyà recordant que la resposta que reclamava al Ministeri havia de ser suficientment argumentada i
preguntant si ja es tenen documents que permetin dir públicament que el millor traçat és el més ràpid.
Continua el Sr. Magrinyà afirmant que té clar que la prioritat de l’Alcalde és defensar els acords Plenaris, però considera que
l’Alcalde no ho fa de forma convincent, sinó només per complir l’expedient, ja que opina que no ha defensat suficientment l’acord
Plenari del 29 d’octubre de l’any passat. Opina que va recolzar l’esmentat acord per força i sense convenciment i manifestant que
si nosaltres no ho tenim clar, qui ens ha de defensar?
 
Contesta el Sr. Alcalde manifestant que la moció del 29 d’octubre del 2001 es va aprovar per un esforç de generositat de l’equip
de govern per voler assumir un consens de totes les forces polítiques en una qüestió que ens allunyava del conflicte i provocava
fractura social. La seva actuació posterior no és de manca de convicció sinó de seny a l’hora de prendre decisions. Tot seguit li
demana al Sr. Magrinyà, que pot tenir capacitat d’influència en els òrgans de decisió de l’administració autonòmica, que se
sol·liciti al Sr. Conseller que actuï conjuntament amb el Ministre per arribar a l’acord que correspongui, i en relació a aquest
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acord la ciutat es pronunciarà. El que no podem fer és generar noves polèmiques ni nous conflictes sobre el traçat est o oest,
conflictes provocats per les preguntes de l’oposició. Per la seva part continuarà sentint vergonya quan la gent del Tarragonès que
reclama pel futur dels pobles del litoral una via d’accés ràpida pel seu desenvolupament, o  la gent que reclama connexió des de
l’interior amb el litoral per millorar les mancances d’infrastructura, manifesti que això no és possible fins que no es posin d’acord
els de Valls. Opina que a la resta del territori també hi poden haver interessos contraposats, però no fan públics els seus conflictes
i aquí el grup de CiU té l’habilitat de fer que el conflicte es limiti tan sols a la ciutat de Valls.
Conclou el Sr. Alcalde que mentre que no es prengui cap decisió i aquí continuem discutint, donant arguments i motius per
continuar sense decidir, estem perjudicant greument els interessos i el futur de la nostra ciutat.
 
Torna a intervenir el Sr. Magrinyà, manifestant que al Ministerio i a la resta del territori tant del litoral com de l’interior, tant els
fa que l’autovia passi pel traçat est o oest de Valls. El que reclamen és que es faci la inversió. Accepta la petició  de l’Alcalde de
sol·licitar a la Conselleria una actuació immediata, posant com a condició que el Sr. Alcalde l’acompanyi per defensar amb la
mateixa fermesa que ell el compliment dels acords Plenaris.
 
Conclou el Sr. Alcalde que si el grup de CiU s’ofereix i creu que l’administració autonòmica pot influir en aquesta decisió,
l’Alcalde no tindrà cap inconvenient en assistir-hi i donar-li suport, però també manifesta que el Sr. Magrinyà no és ningú per
posar condicions a cap Alcalde d’aquesta ciutat.
 
Torna a intervenir el Sr. Magrinyà fent referència al Museu Casteller, manifestant que hi ha un estudi realitzat per tal de resoldre
les necessitats d’ubicació dels diferents equipaments culturals de la ciutat, aquest estudi dedicava una atenció especial al Museu
Casteller. El passat 22 de juliol es va signar a Tarragona el Conveni per a la creació del Museu Casteller de Catalunya, aquest
conveni estableix la constitució de la Comissió Gestora del Museu Casteller de Catalunya i les seves funcions, la primera de les
quals és aprovar la ubicació del museu dins de la ciutat de Valls. Fa pocs dies el Sr. Alcalde va manifestar públicament que
pensava el mateix que fa 10 anys, que Can Segarra és la millor ubicació i l’única que permet signar calendari. Opina el Sr.
Magrinyà que caldria actuar respectant els acords i treballant conjuntament, demanant al Sr. Alcalde que actuï amb el màxim
respecte i sentit de la responsabilitat.
 
Continua el Sr. Magrinyà fent referència a diferents projectes que últimament s’estan presentant als mitjans de comunicació i que
prèviament no han passat per Comissió Informativa. El mateix passa amb la comissió de serveis econòmics, ja que s’han autoritzat
dues pòlisses de tresoreria sense passar per comissió. Manifesta que això ja ho ha recordat massa vegades i massa vegades han
escoltat el compromís de rectificar-ho, compromís que constantment s’incompleix. Per tant demana que a partir d’ara s’informi
primer de les actuacions a les comissions informatives abans que als mitjans de comunicació.
 
Continua intervenint el Sr. Magrinyà dirigint-se en aquest cas al Sr. Sendra, manifestant que ja fa temps el grup de CiU va alertar
que les actuacions urbanístiques de l’estadi del Vilar comportarien problemes d’accessibilitat i estacionament, però tal com s’estan
executant actualment també comporten un greu problema de seguretat, ja que per a l’accés a l’estadi s’ha de passar per un carreró
de menys d’un metre d’amplada, que impedeix l’accés de vehicles de vigilància i d’urgències i pot provocar greus accidents. Creu
que s’hauria d’habilitar una solució alternativa per corregir aquestes deficiències.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que tenint en compte que no es van fer els cinc minuts de silenci habituals pel darrer acte
terrorista, vol manifestar el rebuig del PP a la violència terrorista, el despreci cap a aquestes formes d’actuació i la seva solidaritat
i homenatge a les víctimes i les seves famílies.
 
Intervé el Sr. Fernández donant la benvinguda al nou secretari i donant les gràcies al Sr. Joan Plana pels anys que ha estat prestant
els seus serveis a la Secretaria de l’Ajuntament de Valls, tasca en la qual ha ajudat a tots els regidors i els ha ensenyat una mica
més com funciona la vida municipal.
 
Intervé el Sr. Magrinyà afegint-se també a la benvinguda al nou secretari i manifestant que hagués cregut més convenient que la
seva presa de possessió hagués estat de forma més corresponent a la responsabilitat del lloc de treball que assumeix. Finalment
també subscriu la seva gratitud per l’actuació del Sr. Plana i el reconeixement pels mèrits que ha contret.
 
 
No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 10.30 hores i s'estén la present acta del contingut de la qual, el
secretari, en dono fe.
 
L’ALCALDE                                                                 EL SECRETARI
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: per fer constar que aquesta acta consta de 28 folis per les dues cares, números                           
a                                      ambdós inclosos.
 
EL SECRETARI
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Joan Anton Font Monclús
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A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 28 d'octubre de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte. Presideix
l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M. Manresa
Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas,
Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps
Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells
Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc
Caballero Ristol. Estan assistits pel secretari  Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal.
Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.
 
PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, s’aprova per unanimitat l’acta de la sessió ordinària del passat 30
de setembre.
 
SEGON.- Donar compte Decrets de l'Alcaldia núm. 771/02 al 882/02
 
El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia del núm. 771/02 al núm. 882/02, ambdós inclosos.
 
TERCER.- Donar compte resolucions Comissió de Govern:
-         30 de setembre de 2002
-         7 d'octubre de 2002
-         14 d'octubre de 2002
-         21 d'octubre de 2002
 
Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern celebrades fins el dia 21 d'octubre, sense cap més
incidència.
 
ÀREA DE PLANEJAMENT URBANÍSTIC, MEDI AMBIENT I PROJECTES
 
QUART.- Responsabilitat patrimonial autoritats i personal.
 
Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
El Plenari acorda ratificar l'acord de Comissió de Govern de 7 d'octubre de 2002, el contingut literal del qual és el
següent:
 
“Vist l’art. 145 de la Llei 30/1992, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment
administratiu comú, segons el qual la responsabilitat patrimonial de l’administració per danys causats per les seves
autoritats o personal al seu servei s’han de reclamar directament a l’administració, i que l’acció de repetició en
relació a aquests tant sols s’efectua en casos d’actuacions doloses, culposes o negligents greus. Actualment el codi
penal no contempla  els conceptes de negligència i culpa, sinó que fa referència al concepte d’imprudència.
 
Atès que es poden donar situacions de reclamacions directes per la via penal d’actuacions de personal o autoritats
de la Corporació que defugin la reclamació en via administrativa, i que podrien derivar en una sentència
condemnant el pagament d’una quantitat en concepte de responsabilitat civil  derivada de la penal.
 
Atès que es considera convenient assegurar l’actuació d’autoritats i personal al servei de l’Ajuntament, en el sentit
que si es produeix un procés penal que provoqui una indemnització, haurien de tenir la mateixa cobertura que si
aquesta es produís en una reclamació administrativa.
 
La Comissió de Govern adopta el següent acord:
 
PRIMER: L’Ajuntament de Valls reintegrarà a les seves autoritats i personal al seu servei per aquelles quantitats
en les que siguin condemnats a indemnitzar per danys provocats a persones o coses, en virtut de sentència ferma
dictada en un procés penal, i sempre i quan l’actuació generadora de responsabilitat no hagi estat causada per dol o
imprudència greu.
 
SEGON: Donar compte d’aquesta resolució al ple per a la seva ratificació.”
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CINQUÈ.- Aprovació inicial de la imposició i ordenació de contribucions especials pel finançament de les
obres d'ampliació i millora dels serveis d'aigua i paviments del Grup d'Habitatges de la Colla Vella dels
Xiquets de Valls.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vist el pressupost del projecte d’ampliació i millora dels serveis d’aigua i paviments del grup d’habitatges de la
Colla Vella dels Xiquets de Valls.
 
Atès  que el cost i finançament de l'obra es deglosa  de  la següent manera:
 

-         Cost: 119.333,14  €
-         Aportació Ajuntament:  35 % (41.766,60 €)
-         Aportació beneficiaris: 65 %  (77.566,54 €)

 
Vistos  els  articles  15 a 19 i 28 i següents  de  la  Llei 30/1988,  de 28 de desembre, Reguladora de les  Hisendes
 Locals, l'Ordenança  Fiscal Reguladora de Contribucions Especials, i  els articles 49 i 111 de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, Reguladora  de les Bases de Règim Local.
 
Vist l'informe conjunt de Secretaria i Intervenció, el  Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: Aprovar inicialment la imposició  de  contribucions especials  per  al finançament de les obres
 d’ampliació i millora dels serveis d’aigua i paviments del grup d’habitatges de la Colla Vella dels Xiquets de Valls
.
 
SEGON: Aprovar inicialment l'Ordenança Específica reguladora de  les referides contribucions especials, la qual
s'adjunta  com annex al present acord.
 
TERCER: Els afectats per les obres podran constituir-se  en Associació  Administrativa  de Contribuents,  durant
 el  període d'informació  pública  d'aquest acord, sempre i quan  l'acord  de constitució  es prengui per la majoria
absoluta dels  afectats  i que representin, al menys, els dos terços de les quotes que hagin de satisfer.
 
QUART: Delegar a la Comissió de Govern l'aprovació  i notificació de les quotes individuals.
 
CINQUÈ:  Aquest acord s'exposarà al públic per un termini  de 30  dies mitjançant anunci que serà inserit en el
B.O.P.,  durant el  qual els interessats podran examinar l'expedient i  presentar les  reclamacions  que creguin
convenients. Cas de  que  no  se’n presenti cap, s'entendrà definitivament aprovada.
 
ORDENANÇA  FISCAL ESPECIFICA DE LES CONTRIBUCIONS ESPECIALS PER LES  OBRES
 D’AMPLIACIÓ I MILLORA DELS SERVEIS D’AIGUA I PAVIMENTS DEL GRUP D’HABITATGES
DE LA COLLA VELLA DELS XIQUETS DE VALLS
 
 
ARTICLE PRIMER:  L'objecte de la present ordenança fiscal  és desenvolupar i fixar les especialitats de règim
jurídic previstes a l'article 34.3 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora  de les Hisendes Locals,
aplicables a aquest municipi per  les obres  d’ampliació i millora dels serveis d’aigua i paviments del grup
d’habitatges de la Colla Vella dels Xiquets de Valls.
 
ARTICLE SEGON: El cost total repercutible de les obres i  la quantitat a repartir entre els beneficiaris es fixen
en:
 

-         Cost: 119.333,14  €
-         Aportació Ajuntament:  35 % (41.766,60 €)
-         Aportació beneficiaris: 65 %  (77.566,54 €)

 
ARTICLE  TERCER:  Criteris  de  repartiment: Superfície de parcel·la. Pel que fa als garatges, s’aplicarà l’11 %
del cost amb el mateix criteri..
 
ARTICLE QUART: Col·laboració  ciutadana:  Els afectats per les obres  podran constituir-se en Associació
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Administrativa de  Contribuents,  durant  el període d'informació  pública  de  l'acord d'ordenació, sempre i quan
l'acord de constitució es prengui  per majoria absoluta dels afectats i que representin al menys els dos terços de les
quotes que s'hagin de satisfer.
 
ARTICLE  CINQUÈ: Remissió  normativa:   En tot allò no  previst en  la  present Ordenança Fiscal, regirà 
l'Ordenança  General  de  Contribucions Especials.
 
DISPOSICIÓ  FINAL: Aquesta Ordenança entrarà en vigor el dia de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la
Província.
 
 
SISÈ.- Aprovació inicial del Plec de clàusules administratives generals per a la contractació d'obres.
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:
 
Vista la proposta de plec de clàusules administratives generals per a la contractació d'obres de l'Ajuntament de
Valls i els seus organismes autònoms.
 
Vista la legislació aplicable, especialment l'art. 48 del Real Decret Legislatiu 2/2000, pel qual s'aprova  el Text
refós de la llei de Contractes de les Administracions Públiques, 66 del reial Decret 1098/2001, pel qual s'aprova el
Reglament de la Llei de Contractes de les administracions públiques, articles 22.2.d, 49 i 70.2 de la Llei 7/1985;
162.2 i 269 de la Llei 8/1987 Municipal i de Règim Local de Catalunya, 60 a 66 del Reglament d'Obres, Activitats
i serveis dels ens locals de Catalunya, així com l'informe conjunt de Secretaria i d'intervenció, el Ple adopta el
següent acord:
 
PRIMER: Aprovar inicialment el plec de clàusules administratives generals per a la contractació d'obres de
l'Ajuntament de Valls i els seus organismes autònoms.
 
SEGON: Exposar aquest acord al públic per un termini de 30 dies, mitjançant anuncis inserits en el B.O.P., en el
D.O.G.C., i en un diari de la Província, per tal que els interessats puguin presentar les al·legacions i reclamacions
que considerin convenients.
 
TERCER: En el cas de que no es presentin al·legacions ni reclamacions esdevindrà definitivament aprovada,
procedint-se a la publicació del seu text íntegre en el B.O.P.
 
 
ÀREA DE SERVEIS ECONÒMICS
 
SETÈ.- Aprovació inicial expedient de modificació del pressupost.
 
Sotmès el dictamen a votació, se sol.licita votació nominal amb el següent resultat: 12 vots a favor dels regidors de
l’equip de govern i 9 abstencions de la resta de regidors, adoptant-se el següent acord:
 
Vista  la  memòria  d'Alcaldia del passat 23 d’octubre,  que justifica  la conveniència de la modificació del
 pressupost  en vigor, per donar cobertura a les despeses que s'hi detallen.
 
Vistos els articles  150,  158  i  161 de la  Llei  Reguladora  de  les Hisendes  Locals, i articles 20 i 34 i següents del
 Real  Decret 500/1990,  i bases setena i vuitena de les d'execució del  pressupost,  Art. 291 de la llei 8/1987,
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i legislació concordant.
 
Vist l'informe conjunt de Secretaria i d’Intervenció,  el Ple adopta el següent acord:
 
PRIMER: : Aprovar el següent suplement de crèdits  del pressupost del present exercici:
 
Partides que se suplementen:
 

Partida  Descripció Increment Consignació
final
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50000  12132 627 Tecnologies de la informació i
ocupació

5.071,96 € 17.092,2 €

40000    4133 482 Tele assistència 2.708,00 € 5.112,05 €
40000  45164 482 Subv. Finalitats cíviques 751,41 € 26.594,93 €
70000    4340 224 Assegurances edificis 2.108,92 € 13.291,61 €
80030  12131 626 Informàtica 19.800,00 € 79.901,21 €

   
Total

 
30.440,29 €

 

 
Finançament amb transferència d’altres partides:
 

Partida  Descripció Decrement Consignació final
40030    3222 22609 Programa equal

(ocupació)
5.071,96 € 10.204,30 €

40000  32314 480 Ajuts a domicili 2.708.00 € 24.337,54 €
40000  32321 480 Programes prevenció 751,41 € 1.652,64 €
50000    6460 483 Rehabilitació habitatges 2.108,92 € 33.951,81 €
60000    4352 601 Urbanització espais públics 19.800,00 € 40.301,21 €

   
Total

 
30.440,29 €

 

 
 
SEGON: Aprovar la següent habilitació de crèdits extraordinaris del pressupost del present exercici:
 
Partides Noves  Descripció Import

     
20030 45246 470 Unió Esportiva Valls 6.469,31 €
80000 22202 164 Ajut familiar OTD 5,40 €
80000 5331 120 Retrib. Bàsiques Medi ambient 3.667,67 €
80000 5331 121 Retrib. Complem. Medi ambient 2.902,55 €

                    13.044,93 €
 
 
Finançament amb baixa d’altres partides:
 
Partida   Descripció Import baixa Consignació

final
20030 45245 470 Conveni Pavelló CB Valls 6.469,31 € 23.581,30 €
80000 12130 164 Ajut familiar desenv. I ocupació 5,40 € 16,20 €
80000 5331 13000 Retrib. Medi ambient 6.570,22 € 54.352,87 €

    13.044,93 €  
 
 
QUART:  Exposar al públic aquest acord per un termini de  15 dies,  per  tal  de  que els  interessats  puguin
 presentar  les al·legacions  i reclamacions que creguin oportunes. Cas de que  no se'n presenti cap, s'entendrà
definitivament aprovat, i es procedirà a la publicació de la modificació, resumida per capítols, en el B.O.P.
 
 
ASSUMPTES ALCALDIA
 
VUITÈ.- Moció contra el Pla de delinqüència presentat pel Govern Central de l'Estat.
 
Intervé el Sr. Fernández manifestant el seu reconeixement a la tasca realitzada per les Policies Locals i entenent
que hi ha d’altres mitjans, com per exemple la prevenció, els judicis ràpids i la integració, abans que l’actuació
policial, i a més manifesta el seu posicionament a favor del desplegament prioritari dels Mossos d’Esquadra abans
que l’ampliació de la plantilla de la Policia Nacional i la Guàrdia Civil.
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Intervé el Sr. Caballero manifestant que la proposta de moció té expressions desafortunades, com per exemple la
referència a l’opció “criminalitzadora del PP”. Estem vivint un moment històric amb el desplegament dels Mossos
d’Esquadra i creu que és important el diàleg i la coordinació, però amb el desplegament sempre hi han mancances
de cobertures. Manifesta que no pot votar a favor de l’acord, malgrat compartir la necessitat de potenciar les
policies locals i conclou que a Valls sí que s’han fet esforços d’increment de les dotacions de la Guàrdia Civil i
existeix una bona coordinació entre la policia local i la Guàrdia Civil.
 
Es procedeix a la votació nominal de la proposta, amb el resultat de 20 vots a favor de tots els regidors, excepte el
Sr. Caballero que vota en contra, adoptant-se el següent acord:
 
L'any 1996 el govern Aznar va presentar, amb gran quantitat de mitjans, el Plan Policia-2000.
 
Des dels ajuntaments ja vàrem posar de manifest que aquest pla no podia resoldre els problemes de delinqüència i
seguretat ja que només tenia en compte compensacions salarials en funció de delictes denunciats. Així mateix, al
llarg d'aquests sis anys, les plantilles de les Forces de Seguretat de l'Estat han anat minvant. De fet, s'han perdut
6.000 llocs de treball públics mentre el sector de la seguretat privada ha augmentat el seu volum de negoci amb un
increment de 26.000 vigilants privats, la qual cosa ha generat també, en l'àmbit de la seguretat, una
mercantilització dels drets dels ciutadans.
 
Amb la presentació del nou "Plan de Lucha contra la Delincuencia", presentat fa unes setmanes, el govern del Partit
Popular ens dóna la raó sobre el fracàs del "Plan Policia-2000".
 
Considerem que el nou Pla arriba tard i excessivament plantejat en clau electoral ja que la majoria de les mesures
proposades estan impregnades de l'opció criminalitzadora del Partit Popular i opta per polemitzar públicament sobre
aquest tema amb fins suposadament electorals.
 
Considerem que per abordar les qüestions de seguretat cal fer-ho, tant des de la coordinació de les policies, i
d'aquestes amb la resta dels operadors del sistema, i amb el nivell òptim de recursos humans i tècnics, com amb la
posada en marxa de mesures i programes socials i de recuperació de les víctimes i dels autors dels il·lícits penals.
 
Vistos aquests antecedents els grups polítics amb representació municipal proposen al Ple l'adopció dels següents:
 
ACORDS
 
1.- Qüestionar públicament l'efectivitat del nou "Plan de Lucha contra la Delincuencia", i manifestar el rebuig
d'aquesta corporació a les declaracions del Ministre de l'Interior sobre les funcions de les policies municipals, en
les que s'observa un desconeixement sobre la realitat de les policies locals.
 
2.- Trametre al Ministeri de l'Interior les Memòries de la Policia Local de Valls per deixar constància de la
rellevància de la implicació d'aquest cos policial en les tasques relacionades amb la seguretat ciutadana.
 
3.- Trametre al Ministeri de l'Interior la reiteració que la ciutat necessita més recursos humans i dotació d'agents
per millorar els serveis a la ciutadania i al Ministeri de l'Interior que cobreixi les vacants existents a la plantilla de
la Guàrdia Civil a Valls.
 
 
MOCIONS GRUPS MUNICIPALS
 
NOVÈ.- Moció presentada pel Grup Municipal d'ERC de suport al Sr. Jesús Artiola en les diligències
prèvies per un suposat delicte d'injúries i calúmnies a la figura del Rei.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que no és una moció vinculant a la vida municipal i en conseqüència
s’abstindrà. Manifesta que el cas ja està en mans judicials i en desconeix el seu contingut.
 
Intervé el Sr. Castells, manifestant que s’ha de fer arribar el sentit popular a les institucions i l’instrument de la
moció és clarament vàlid per aconseguir-ho i més en un cas com aquest de manteniment de la memòria històrica.
Quan es produeix una provocació com la del Rei, s’ha de fer record històric.
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Se sotmet a votació nominal la proposta i és aprovada per 20 vots a favor de tots els regidors, excepte el Sr.
Caballero que s'absté, adoptant-se el següent acord:
 
El dia 23 d'abril del 2001, en el decurs de l'acte de lliurament del Premi Cervantes a l'escriptor Francisco Umbral,
va intervenir el Sr. Juan Carlos de Borbón y Borbón, Rei d'Espanya. En el discurs s'assegurava literalment que:
 
"Nunca fue la nuestra lengua de imposicion, sino de encuentro; a nadie se le obligó nunca a hablar en castellano:
fueron los pueblos más diversos quienes hicieron suyos por voluntad libérrima, el idioma de Cervantes"
 
El dia 8 d'abril d'enguany, una plataforma de catorze entitats cíviques de l'àmbit dels Països Catalans presenten,
davant l'Audiència Nacional a Madrid, una denúncia a partir de l'esmentat discurs entenent que les expressions allà
reflexades poden ser constitutives de delicte en base a l'article 607.2 del Codi Penal, que preveu el delicte de
difusió d'idees relacionades amb el genocidi, tal i com també es contempla a nivell internacional en la Convenció
sobre el Genocidi aprovada des del 9 de desembre de 1949 i de la qual l'Estat espanyol n'és signatari.
 
El dia 24 de setembre d'enguany, en Jesús Artiola, que actuà en la presentació de la denúncia com a portaveu de
l'esmentada plataforma, és cridat a l'Audiència Nacional de Madrid per portar a terme les diligències prèvies per
encausar-lo per un suposat delicte d'injúries i calumnies a la figura del Rei previst en l'article 490 núm. 3 del Codi
Penal espanyol.
 
Atesa la gravetat dels fets relacionats, l'Ajuntament de Valls, comprès en territori de parla catalana
 
ACORDA
 
1-     Denunciar el falsejament i el menyspreu històric cap a la llengua i cultura catalanes que suposen les paraules

transcrites anteriorment.
 
2-     Donar suport a les persones i entitats encausades tot reclamant que es tanqui qualsevol acció jurídica i legal en

contra d'elles entenent que no hi ha cap prova que justifiqui l'aplicació del Codi Penal.
 
3-     Donar suport a les accions que es puguin endegar per tal de portar a instàncies internacionals la denúncia dels

fets.
 
4-     Instar el Parlament de Catalunya a posicionar-se a favor dels encausats tot ratificant la injustícia històrica que

ha patit la llengua i la cultura catalanes.
 
5-     Fer arribar aquest acord a l'Audiència Nacional i a la Fiscalia General de l'Estat com a parts acusadores.
 
6-     Fer arribar aquest acord a la plataforma "Jo també em planto" com a impulsora de la campanya a l'adreça

assemblea@assemblea.org, o bé al cr. Rocafort, 242 Bis 3r. 08029 Barcelona.
 
 
PUNTS D’URGÈNCIA
 
Tot seguit intervé el Sr. alcalde argumentant i justificant la introducció per urgència de les següents mocions per la
seva discusió en el Ple:
 
-         Moció referent a la reforma del finançament local.
-         Moció referent al traspàs de personal de les biblioteques als Ajuntaments.
-         Moció presentada pel grup municipal del PP referent a la suspensió de l’acord de la Comissió de Govern de 29

de juliol de 2002.
-         Moció presentada pel grup municipal de CiU sobre gratificacions extraordinàries del personal amb motiu de la

vaga general.
 

S’acorda per unanimitat aprovar la urgència de totes les mocions presentades entrant-se en el coneixement del fons
dels assumptes.

mailto:assemblea@assemblea.org
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1.- Moció referent a la reforma del finançament local.
 
Per part del secretari de la Corporació es procedeix a la lectura de la següent moció:
 
Acord sobre el Projecte de llei de reforma de la llei d'hisendes locals
 
L'actitud del Govern central en relació a l'aprovació del Projecte de llei de reforma de la Llei 39/88, de 28 de
desembre, reguladora de les hisendes locals, ha provocat una enorme inseguretat jurídica als municipis i, en
general, als ciutadans.
 
D'altra banda, l'aprovació d'aquest projecte i la seva presentació a les Corts Generals han estat fetes de forma
precipitada i sense diàleg amb els representants dels ens locals, ignorant d'aquesta manera els acords i treballs que
els municipis havien dut a terme.
 
Les resolucions aprovades en el 2n Congrés de Municipis de Catalunya, i plasmades en la Ponència de
Finançament Local elaborada conjuntament entre la Federació de Municipis de Catalunya, l'Associació Catalana de
Municipis i Comarques i el Govern de la Generalitat, constaten que la participació dels ens locals en la despesa
pública no ha sofert cap variació significativa, cosa que no es correspon amb l'increment i l'exigència de nous i
millors serveis als ciutadans prestats des dels ens locals.
 
Reunits a Barcelona el dia 25 d'octubre de 2002, el Consell Nacioanl de l'Associació Catalana de Municipis i
Comarques i el Consell Nacional de la Federació de Municipis de Catalunya hem valorat el projecte de llei, que
afecta directament a la capacitat dels ens locals per finançar els serveis que presten a les ciutadanes i els ciutadans.
 
Instem, doncs, a tots els ajuntaments a aprovar mocions en relació al projecte que garanteixi la suficiència
financera dels municipis en relació als serveis públics que presten.
 
Així, a tots els ciutadans i ciutadanes de Catalunya, al Govern central, al Govern de la Generalitat i als grups
parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Parlament de Catalunya els fem saber que hem pres els següents:
 
ACORDS
 
1.- Manifestar i denunciar que les entitats locals no hagin participat d'una autèntica negociació del model de
finançament local, de manera que el Govern no ha tractat les Administracions locals com a governs
corresponsables.
 
2.- Evidenciar que el projecte de llei no es correspon amb un nou model de finançament local, tal com havíem
reclamat reiteradament, sinó només amb una reforma parcial que frustra les expectatives d'una millora dels recursos
econòmics amb què compten els municipis i, en conseqüència, que es reforcin i reconeguin les competències dels
ens locals.
 
3.- Denunciar la inseguretat jurídica i, per tant, la irresponsabilitat que suposa iniciar la tramitació d'aquest projecte
de llei en el moment que els ajuntaments en el compliment dels seus deures, estan aprovant ordenances i
pressupostos.
 
4.- La reforma presentada pel Govern central amenaça l'equilibri financer de les hisendes locals, rebaixa una part
important del capítol d'ingressos dels pressupostos locals i es vulnera el principi constitucional  de suficiència
financera. S'obliga, per tant, o bé a una rebaixa de la prestació dels serveis públics locals o a un increment de la
pressió fiscal als ciutadans. Eixgim, doncs, el respecte a l'autonomia local i a la capacitat financera, garantint la
prestació dels serveis públics sense un increment de costos per als ciutadans.
 
5.- Exigir la modificació del projecte de llei incloent la quantificació que resulti de garantir pel 2003, i per a tots i
cadascun dels municipis, uns ingressos equivalents als obtinguts en l'actual exercici, actualitzats d'acord amb
l'evolució de l'IPC.
Igualment, s'haurà d'establir la garantia que aquesta compensació s'integrarà de forma definitiva i estable en el Fons
de participació en els ingressos de l'Estat. En cas contrari, exigir l'ajornament de l'aplicació de la reforma fins l'1 de
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gener de 2004 i l'inici immediat d'una negociació efectiva i real a nivell polític entre els representants del Govern
central i de les entitats locals.
 
6.- Defensar un model que prevegi que, per la via de la cessió de recaptació d'impostos estatals i de la participació
en ingressos de l'Estat, s'incrementi el pes financer dels governs locals.
 
7.- Exigir que l'Estat financi, suficientment i de forma immediata, les competències que els ens locals presten en
resposta a la demanda socials de les ciutadanes i els ciutadans en suplència de les altres administracions.
 
Així doncs, el Ple de la Corporació de Valls
 
ACORDA
 
1r.- ADHERIR-SE al contingut expressat Acord Conjunt dels Consells Nacionals de l'Associació Catalana de
Municipis i Comarques i de la Federació Catalana de Municipis aprovat a Barcelona el dia 25 d'octubre de 2002.
 
2n.- MANIFESTAR la preocupació i el rebuig a una proposta que no serveixi per dotar els municipis de més
suficiència financera i de més recursos sense suposar un increment de la pressió fiscal als ciutadans.
 
3r.- COMUNICAR aquest acord d'adhesió al Ministre d'Economia, al Ministre d'Administracions Públiques, tots
els grups polítics del Parlament de Catalunya, als grups polítics de les Corts Generals i a l'Associació Catalana de
Municipis i Comarques i a la Federació de Municipis de Catalunya.

Sotmesa la moció a votació nominal, s’aprova per 20 vots a favor de tots els regidors, excepte el Sr. Caballero que
vota en contra.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que encara no té el text de la moció alternativa que se sotmet a votació.
Continua dient que interpreta la moció com una queixa a la supressió de l’IAE, i sembla ser que la motivació de la
mateixa és perquè no es dóna cap opció ni alternativa, traspassant-se la pressió a l’IBI. Fent referència a la
supressió de l’IAE, entén que no es tracta d’una proposta electoralista, encara que potser seria discutible el moment
i la manera en què s’ha fet. Interpreta que la supressió de l’IAE per un 92% dels afectats i que només paguin
l’esmentat impost qui facturi més d’un milió d’euros anuals, vol dir que s’està carregant l’esforç tributari a les
rendes més altes. Amb la supressió de l’IAE opina que s’està incentivant l’activitat econòmica. Pel que fa l’IBI la
proposta fa una distinció entre vivendes i activitats comercials i a més es graven les vivendes desocupades. També
es faculta la reducció de l’IBI a famílies nombroses. Opina que amb la llei es vol oferir un sistema definitiu de
finançament i que la mateixa llei preveu la negociació amb la FEMP i que per tant la proposta que es fa a la moció
és en aquest sentit reiterativa.
 
Intervé el Sr. Magrinyà lamentant que el Sr. Caballero no conegui el text alternatiu, però afegint que sí que va tenir
accés a la proposta de moció de l’equip de govern, en relació a la qual no va presentar cap proposta alternativa, tal
com sí que ho ha fet el grup municipal de CiU.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant que la proposta del govern no s’ha consensuat amb les associacions
municipalistes i que fa un any es va convocar una comissió d’experts per estudiar la modificació i en tot aquest
temps no es va reunir i ara de forma sorpresiva es presenta el text al Consell de Ministres sense que hi hagi hagut
cap tipus de participació. La proposta de la Llei és la supressió de l’IAE, encara que no se suprimeixi del tot, sinó
que es manté per les empreses que facturin més d’un milió d’euros anuals, que hauran de pagar més
independentment de la seva situació real. El resultat final serà que qui té més pagarà menys i a més a més es
gravarà la propietat. El text de la Llei no diu com es compensarà el que es deixarà de rebre per part dels
Ajuntaments, i que tant sols s’obra la porta a un increment d’altres impostos. Continua el Sr. Camps manifestant
que el moment en què es treu la llei és totalment inoportú, ja que la major part d’ajuntaments han aprovat
inicialment les ordenances fiscals per l’any 2003, generant-se una gran inseguretat jurídica. Conclou que no s’obra
una línia clara de finançament local, sinó que encara s’obren més dubtes en relació al mateix, sobretot pels
municipis de menys de 100.000 habitants. Per compensar aquesta pèrdua, afirma el Sr. Camps, ens obligaran a
incrementar impostos.
 
Intervé el Sr. Castells manifestant que en l’últim Ple ja va advertir d’aquest perill. Afirma que de vegades ja han
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denunciat l’insuficient finançament dels Ajuntaments. Com a partit polític està en contra de l’IAE, però a favor
d’un millor finançament dels ens locals.
 
Continua el Sr. Castells fent referència a un article del Sr. Antoni Soy publicat en el Diari Avui i que diu
textualment: “és obvi la insuficiència financera dels Ajuntaments, als que només correspon el 13% del total de la
despesa pública de l’estat, quan a la majoria de països desenvolupats i dins de la UE arriba del 20 al 25%. S’ha
demostrat abastament que els municipis donen i financien molts serveis que correspondrien a altres
administracions, de l’estat o bé autonòmic, cosa que dificulta que pugui donar convenientment altres serveis
obligatoris o els nous serveis que són demandats per la població.”. Opina que estem molt lluny dels mítics
percentatges de finançament: 50% administració general de l’estat, 25% comunitats autònomes, 25% ajuntaments.
Conclou que ens trobem davant d’una altra LOAPA o LOFCA i que el govern estatal vol deixar els municipis com
a simples administradors, deixant de fer aquelles funcions que per proximitat al ciutadà comporten més contingut
social i polític i són més pròpies de l’autonomia municipal.
 
Torna a intervenir el Sr. Caballero manifestant que comparteix algunes de les manifestacions del Sr. Castells i que
encara falta molt per fer en el finançament local. Opina que la proposta possibilita a les corporacions locals
diferents opcions, com poden ser la de participació en impostos estatals, o incrementant de forma potestativa
l’impost sobre béns immobles. També es preveu un oferiment per negociar compensacions amb els ens locals.
Opina que no pot agafar per sorpresa la proposta de supressió de l’IAE ja que era una promesa electoral.
 
Torna a intervenir el Sr. Camps, manifestant que es faculta als ajuntaments a incrementar impostos per compensar
el que es deixa d’ingressar per concepte d’IAE i en conseqüència uns deixaran de pagar en detriment de tots els
ciutadans. Les propostes de compensació s’han dissenyat per municipis de més de 100.000 habitants mitjançant la
participació en tributs estatals. Conclou el Sr. Camps manifestant que és una proposta irresponsable.
 
Finalment intervé el Sr. Magrinyà manifestant que el text de la moció és prou clar, que s’ha aprovat quasi per
unanimitat. Pel que fa a la proporció 25-25-50 a què feia referència el Sr. Castells, aquesta va ser una promesa del
PSOE l’any 1982 i encara no s’ha realitzat. Opina que hauríem de ser respectuosos i exercir des de la
responsabilitat.
 
 
2.- Moció referent al traspàs de personal de les biblioteques als Ajuntaments.
 
Per part del secretari de la Corporació es procedeix a la lectura de la següent moció presentada pel grup municipal
d’ERC:
 
El decret 210/2002, de 23 de juliol, de transferència als municipis del personal de l'Administració de la Generalitat
que presta servei a biblioteques públiques, traspassa el personal de les bibilioteques municipals als ens locals,
preveient un període transitori de 10 anys durant el qual l'administració autonòmica n'assumirà el cost.
 
Aquest traspàs, necessari en virtut de la Llei 8/87, es fa sense que la descentralització dels serveis i el personal
estigui precedida del desplegament del Mapa de Biblioteques, necessari per fer una planificació territorial que
garanteixi l'accessibilitat i la qualitat de la lectura pública.
 
Per aquests motius, s'acorda:
 
1r.- Des de l'acceptació de la responsabilitat local de les competències relatives a la lectura pública, es manifesta la
disconformitat amb la tramitació del Decret 210/2002, de transferència als municipis del personal de
l'Administració de la Generalitat que presta servei a biblioteques públiques, per haver estat realitzat i aprovat sense
la participació dels ens municipals, part essencialment afectada, i perquè reflecteix la manca de voluntat per part de
la Generalitat de Catalunya de realitzar un desplegament coherent de la Llei de Biblioteques, que garanteixi un bé
cultural tant important com és la lectura pública a Catalunya.
 
2n.- Traslladar aquest acord al Conseller de Cultura de la Generalitat de Catalunya.
 
Sotmesa a votació nominal, s’aprova per 12 vots a favor dels regidors de l’equip de govern i 9 vots en contra de la
resta de regidors.
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Tot seguit intervé la Sra. Batalla manifestant que no comparteixen ni l’exposició de motius ni els acords de la
moció. Opina que amb la Llei municipal i de règim local de Catalunya de l’any 1987, el servei de lectura pública
es va definir com a servei municipal. En aquells moments hi havia un gran dèficit estructural i per aquest motiu la
Generalitat de Catalunya va finançar les despeses de personal. Posteriorment l’any 1993 es va aprovar la Llei del
sistema bibliotecari de Catalunya que va confirmar les competències locals. Passats quasi 10 anys i malgrat ser una
competència municipal, la Generalitat continua finançant el cost del personal. En tota la moció no ha trobat cap
argumentació sobre la inoportunitat del decret i l’únic motiu de disconformitat és la manca de participació dels
municipis. En conseqüència ens trobem davant d’un Decret de caràcter tècnic i que ve a corregir una situació i en
cap moment s’està definint el mapa de biblioteques de Catalunya. Per tant opina que és una moció política, motiu
pel qual han votat en contra.
 
Intervé el Sr. Camps manifestant que es va aprovar una Llei de biblioteques en execució d’una competència
exclusiva de la Generalitat, que havia d’anar acompanyada d’un mapa de desplegament i d’infrastructures.
Actualment es vol traspassar el personal i això hauria de comportar al mateix temps una dotació pressupostària, en
altre cas es pregunta com es finançarà aquest major cost.
Conclou el Sr. Camps manifestant que el Decret en cap moment s’ha consensuat amb les entitats municipalistes i a
més ha generat el rebuig unànime de tots els bibliotecaris i bibliotecàries afectats.
 
Torna a intervenir la Sra. Batalla manifestant la seva sorpresa perquè aquests arguments no consten a la moció
presentada i que en qualsevol cas si hi ha disconformitat amb el Decret, aquest es pot impugnar. Opina que aquest
Decret no requereix cap tipus de consens ja que només es tracta de l’aplicació d’una Llei i del traspàs de personal.
 
Contesta el Sr. Camps que la Llei es va aprovar per unanimitat perquè entre altres coses preveia el finançament,
cosa que no fa aquest Decret.
 
Torna a intervenir la Sra. Batalla dient que el que s’hauria d’haver fet era posar totes aquestes argumentacions a la
moció.
 
Intervé el Sr. Caballero manifestant que les mancances que manifesta la Sra. Batalla són certes i que la proposta no
es pot ni arribar a considerar moció, ja que tant sols es tracta d’un full enviat per fax pels assessors d’ERC.
 
Intervé la Sra. Segú ratificant el caràcter polític de la moció i que manifesta la disconformitat amb un procés i no
amb la Llei. Afirma la Sra. Segú que l’any 1994 va tenir l’oportunitat de veure el mapa de lectura pública de
Catalunya i actualment l’any 2002 aquest encara no s’ha aprovat. Encara s’han de crear biblioteques centrals
comarcals i dotar-les de personal i de finançament. Estem parlant de traspàs de funcionaris d’una administració a
una altra i amb l’oposició frontal del col·lectiu afectat i del col·legi de bibliotecaris. Conclou afirmant que és un
procés que tots haguéssim pogut compartir i que malgrat tot s’ha fet de forma unilateral.
 
Torna a intervenir la Sra. Batalla que propostes com aquestes no són més que un intent d’erosió del Govern de la
Generalitat i aconsellant que en un futur redactin millor les mocions.
 
Intervé el Sr. Castells manifestant que mocions de l’estil com aquesta, amb un suport documental de còpia tramesa
per altres grups polítics, se n’han votat moltes a l’Ajuntament.
 
Finalment intervé el Sr. Magrinyà per concretar que d’acord amb el que diu la mateixa moció s’ha de tenir present
que durant 10 anys més l’administració autonòmica n’assumirà els costos de personal.
 
 
3.- Moció presentada pel grup municipal del PP referent a la suspensió de l’acord de la Comissió de Govern
de 29 de juliol de 2002.
 
Per part del Sr. secretari es procedeix a la lectura de la següent moció:
 
Atès que tots els treballadors tenen reconegut, per Llei, el dret a la vaga.
 
Atès que el tractament d'aquest dret ha de ser per igual a tots els treballadors municipals, evitant discriminacions o
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greuges comparatius.
 
Atès que l'Ajuntament de Valls, a través de l'equip de Govern, ha violat la igualtat en el dret dels treballadors,
provocant una discriminació dels treballadors que van optar per no fer vaga, front els que amb tot el seu dret van
optar per fer-la, en un acord de Comissió de Govern.
 
Atès que aquest acord de Comissió de Govern va ser redactat amb una explicació incorrecte, com és la treballs
extraordinaris realitzats, la qual cosa es pot interpretar com un engany premeditat per la confusió o error que
comporta.
 
Atesa la situació econòmica que pateix l'Ajuntament de Valls, per a tots coneguda, i que cal governar amb seny i
exemple vers el ciutadà.
 
El Grup Municipal del Partit Popular, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents
 
ACORDS
 
1.- Deixar sense efecte l'acord de Comissió de Govern, esmentat en aquesta moció, amb el retorn de les
percepcions no procedents al fons econòmic de l'Ajuntament que, en definitiva, és de tots els ciutadans de Valls.
 
2.- Enviar un escrit al Comitè d'Empresa de l'Ajuntament notificant tal decisió, que rectifica una actuació
discriminatòria vers molts treballadors municipals amb els greuges comparatius provocats.
 
3.- Demanar al propi Comitè d'Empresa de l'Ajuntament que transmeti les disculpes pels greuges comparatius
provocats entre els empleats municipals.
 
 
Intervé el Sr. Caballero en defensa de la moció manifestant que malgrat que es pugui interpretar que és una moció
dura perquè se sol·licita la devolució d’una gratificació, entén que s’ha de rectificar una actuació incorrecta, com és
la remuneració del personal que fa vaga, creant greuges comparatius amb la resta del personal.
 
Tot seguit es procedeix a la votació nominal de la moció, que és desestimada per 12 vots en contra dels regidors de
l’equip de govern, 8 abstencions dels regidors del grup municipal de CiU i 1 vot afirmatiu del regidor del grup
municipal del PP.
 
Intervé tot seguit el Sr. Magrinyà fent explicació del seu vot i manifestant que comparteix la finalitat de la moció
presentada però pensa que no es pot aplicar. Considera que s’ha de corregir un greuge i per això considera més
encertada la proposta que ha presentat el seu grup municipal.
 
4. Moció presentada pel grup municipal de CiU sobre gratificacions extraordinàries del personal amb motiu
de la vaga general.
 
Per part del secretari es procedeix a la lectura de la següent moció:
 
Atès que en Comissió de Govern de data 29 de juliol, va acordar-se el pagament d'una gratificació extraordinària,
en concepte de serveis extraordinaris durant el mes de juny, a una part dels treballadors de l'Ajuntament de Valls.
 
Atès que en el Plenari de data 2 de setembre, a pregunta del Grup Municipal de CiU, l'equip de govern va posar de
manifest que els serveis extraordinaris a que feia referència l'acord de la Comissió de Govern no varen existir i que
la gratificació en qüestió responia a la decisió de l'esmentat òrgan d'establir una compensació d'un dia de sou als
treballadors de la corporació que varen exercir el seu dret a la vaga el dia 20 de juny de 2002, per tal de compensar
l'import deduït de la nòmina en aquest concepte.
 
Atès que considerem que aquesta decisió, a banda de qüestionar-ne la seva legalitat, suposa una discriminació
envers aquells treballadors que no varen secundar la vaga general del 20 de juny.
 
Atès que creiem necessari retornar aquesta situació a un punt d'equilibri entre tots els treballadors de l'Ajuntament
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de Valls, amb independència del seu ús al dret a la vaga del proppassat dia 20 de maig.
 
Proposem al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents:
 
ACORDS
 
Establir una gratificació extraordinària per als treballadors de l'Ajuntament no inclosos en la relació aprovada per la
Comissió de Govern del dia 29 de juliol per import d'un dia de salari, inclosa la part proporcional de pagues
extraordinàries.
 
Donar la possibilitat als treballadors esmentats en el punt anterior d'escollir entre la gratificació en qüestió o el
gaudi d'un permís retribuït d'1 dia laboral.
 
Donar trasllat d'aquest acord a tots els treballadors de l'Ajuntament, així com als seus òrgans de representació
sindical.
 
 
Tot seguit intervé el Sr. Gibert manifestant que bàsicament està d’acord amb la moció presentada pel grup del PP
perquè la resolució de la Comissió de Govern està gratificant uns treballs realment no realitzats i en aquest sentit
pot no ajustar-se a la legalitat. Entén també que no es pot procedir a la devolució dels imports cobrats pels
treballadors als quals se’ls va fer la gratificació i per tant considera que la única solució possible és la proposada a
la seva moció, compensant els treballadors que no van fer vaga o bé en un dia de sou o ampliant el número d’hores
d’assumptes personals.
 
Torna a intervenir el Sr. Caballero manifestant que el PP ha volgut ser estricte amb la legalitat i opina que amb la
solució proposada pel grup de CiU encara s’empitjora la legalitat de l’actuació. A la vista de la intervenció de CiU
proposa modificar la moció que ell ha presentat, mantenint  només la mateixa en la seva última part de notificació
al Comitè d’Empresa de les disculpes pel tractament de greuges que hi ha hagut a l’Ajuntament.
 
Respon el Sr. alcalde que la proposta és absurda, malgrat que el Sr. Caballero pot tenir el dret a manifestar el que
cregui oportú als treballadors.
 
Tot seguit intervé el Sr. Fernández manifestant que estem parlant d’una vaga general de gran importància, que a
més va provocar una rectificació de l’actuació del govern central i en relació a la qual l’Ajuntament va respectar de
forma escrupulosa el dret de vaga dels treballadors. Manifesta que l’equip de govern té en comú el progressisme i
el seu ideal social i en conseqüència en el seu moment va celebrar la vaga i posteriorment va acordar la gratificació
extraordinària.
 
Finalment manifesta el Sr. Fernández que a l’últim Ple es va acordar que d’aquesta qüestió se’n parlaria a la
propera Comissió Informativa. Aquesta es va celebrar el 17 d’octubre i a la mateixa no hi va assistir cap
representat ni del grup municipal de CiU ni del grup municipal del PP.
 
Torna a intervenir el Sr. Caballero manifestant que a la moció que ell presenta es defensa el reconeixement al dret
de la vaga, no obstant s’està parlant d’un greuge comparatiu a la lliure elecció.
 
Torna a intervenir el Sr. Gibert manifestant que la motivació del seu grup per presentar aquesta moció és per una
qüestió de legalitat. Ens trobem davant un acord de la Comissió de Govern de gratificar uns 70 treballadors per uns
serveis extraordinaris realitzats el mes de juny, serveis que no es van realitzar. Entén que la solució a aquesta
situació és difícil i que s’ha de procurar un equilibri entre els treballadors que van fer vaga i els que no en van fer.
Continua el Sr. Gibert manifestant que li sobta el progressisme de l’equip de govern i que aquesta sigui la primera
vegada que es recompensi els treballadors que fan vaga, quan ja se n’han fet d’altres.
 
Conclou el Sr. Gibert pel que fa a la seva assistència a la Comissió Informativa, recordant que en l’anterior Plenari
se’ls va convidar a presentar una moció per tal de poder debatre aquesta qüestió amb més profunditat, i això és el
que han fet. També manifesta que a vegades es fa difícil assistir a aquestes comissions informatives, ja que no es
respecta el règim de sessions.
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Torna a intervenir el Sr. Fernández manifestant que en totes les vagues generals, s’ha descomptat la part
proporcional. En algunes ocasions els diners s’han destinat al fons social i altres a entitats benèfiques. Totes
aquestes compensacions s’han acordat amb posterioritat a la celebració de la vaga i s’han negociat amb els
representants dels treballadors, tal com ha passat amb la gratificació ara acordada. En relació a la gent que va
treballar, manifesta que van ser un total de 35 treballadors, més 4 que ho van ser per serveis mínims i el total de
personal sobre una plantilla total de 141 persones. I finalment i pel que fa a les comissions informatives, manifesta
que aquestes es convoquen amb suficient antelació, s’han reduït de dues mensuals a una, opinant que així
s’estalvien diners.
 
Intervé el Sr. Magrinyà manifestant que la intenció del seu grup municipal és la de corregir una discriminació.
Manifesta que si l’objectiu del PP és corregir una il·legalitat hauria de demanar el corresponent informe i, si és el
cas, presentar el corresponent recurs. Continua el Sr. Magrinyà dirigint-se al Sr. Fernández i manifestant que
aquest no ho ha explicat tot. Manifesta que a la Junta de Portaveus, en la qual es va estudiar l’ordre del dia del
Plenari, va proposar retirar la moció si aquesta qüestió es discutia a la propera comissió i l’equip de govern va
manifestar que no modificaria la seva actitud, motiu pel qual han hagut de presentar aquesta moció. Continua el Sr.
Magrinyà fent referència a la periodicitat i costos de les comissions, al canvi de sistema retributiu i al fet que
només se’n convoca una al mes. El Sr. Fernández és qui surt més car i manifesta que qui estalvia diners és CiU que
cobra per assistències, i no com el Sr. Fernández que cobra assisteixi o no a les comissions.
 
Tot seguit intervé el Sr. Fernández manifestant la seva curiositat en el fet que sembla que siguin els partits de
dretes els que defensen els drets dels treballadors i els d’esquerres els que els perjudiquen i conclou que també és
curiós que doni consells l’única persona dels assistents que ha estat sancionada pel Departament de Treball de la
Generalitat de Catalunya.
 
Contesta el Sr. Magrinyà que mai ha estat personalment sancionat, sinó que ell era soci d’una societat anònima en
relació a la qual es va fer una proposta de sanció que finalment va retirar.
 
Intervé el Sr. Castells manifestant que el Sr. Fernández sense ser membre de la Comissió de Govern assisteix a
totes les que es fan i sense percebre cap retribució, tot i tenir una dedicació molt considerable. Opina que el
sistema retributiu actual ha vingut imposat per una  nova normativa i en altres administracions hi ha gent que
encara té retribucions superiors per dedicacions inferiors.
 
 
DESÈ. - Precs i preguntes.
 
Pren la paraula el Sr. Caballero demanant als membres del consistori que en un futur s’evitin espectacles
llastimosos com el d’avui, en què s’han barrejat qüestions polítiques amb qüestions personals. Creu que no hem
d’oblidar que som ciutadans i que a l’Ajuntament venim a fer-hi política i no a entrar en debats personals.
 
Tot seguit el Sr. Caballero demana al secretari de la Corporació que emeti un informe sobre la retribució dels
funcionaris el dia de la vaga.
 
Conclou el Sr. Caballero preguntant si s’han plantejat solucions  més dràstiques pel que fa a les empreses amb
abocaments reiteratius no correctes.
 
Contesta la Sra. Segú que en relació a les empreses que vulneren la normativa sobre abocaments s’estan exercint
les competències pròpies, controlant i si és el cas sancionant. Pel que fa a les competències sancionadores sempre
es fa conjuntament amb l’informe de l’Agència Catalana de l’Aigua. Manifesta que la reincidència pot provocar la
suspensió de l’autorització per abocaments. Afegeix que abans d’arribar a aquesta última solució, s’ha de procedir
a un diàleg amb l’empresa afectada.
 
Tot seguit intervé el Sr. Magrinyà efectuant les següents preguntes:
1.      Manifesta que fa temps que la zona nord-est de la ciutat durant els caps de setmana se senten moltes pudors i

pregunta si se’n té coneixement, se’n saben les causes i si se’n prendran mesures.
2.      A la zona del Vilar s’estan executant unes obres d’urbanització i demana que l’Alcaldia es dirigeixi a la

promotora per tal que utilitzi aigua per evitar la contaminació per pols que està afectant a una zona àmplia de la
ciutat.
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3.      En relació a la planificació urbanística del Vilar, manifesta que abans hi havia un servei gratuït d’aparcaments,
del qual ara no es gaudeix. A més al passeig de l’Estació encara hi ha un senyal que condueix a aquell
aparcament. Demana que o s’habilita una zona d’aparcaments o es tregui el senyal.

4.      En relació a l’escorxador el passat 25 de març es va acordar una auditoria complerta que abarcava des de l’any
1994 fins al 25 de març de 2002. Aquesta auditoria s’havia de fer en el termini de tres mesos i encara no en
saben res, preguntant en quina situació està.

 
Respon el Sr. alcalde:
1.      Té constància de les pudors que es produeixen en una zona de la ciutat i ha demanat el corresponent informe de

Medi Ambient. Quan es tingui aquest informe se’n donarà compte a la Comissió Informativa.
2.      Queda entès el prec pel que fa a la pols de les obres d’urbanització de la zona del Vilar.
3.      Agraeix el suggeriment del Sr. Magrinyà pel que fa a la senyalització de l’aparcament del Vilar, que es retirarà

de forma immediata.
4.      Pel que fa a l’auditoria, manifesta que l’import inicial semblava excessiu i es va renegociar amb l’empresa

auditora, aconseguint-se contractar-la per un nou import. Actualment s’han realitzat els treballs de camp i s’està
en fase de redacció de l’informe.

 
 
I no havent-hi altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió essent les 22 hores i d’ella s’estén la present acta, del
contingut de la qual, el secretari, en dono fe.
 
L’ALCALDE                                                                 EL SECRETARI
 
 
 
 
 
DILIGÈNCIA: per fer constar que aquesta acta consta de 10 folis per les dues cares, números                           
a                                      ambdós inclosos.
 
EL SECRETARI
 
 
 
 
 
 
Joan Anton Font Monclús
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A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 25 de novembre de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M.
Manresa Ferrater, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González Ribas, Jaume Pau Tomàs
Yvern, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M.
Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré,
Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusen l'assistència les Sres. Batalla i
Plana. Estan assistits pel secretari Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M.
Assumpció Bonet Casanova.

Abans d'entrar en el coneixement dels assumptes de l'ordre del dia intervé el Sr. Alcalde argumentant i justificant la
introducció per urgència d'un nou punt a l'ordre del dia, per la ratificació de les resolucions adoptades pel Ple de
l'EMD de Picamoixons d'aprovació del Pla de Sanejament i concertació d'operacions de préstec.

S'aprova per unanimitat la introducció per urgència d'aquest assumpte a l'ordre del dia.

PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegit l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, corresponent a
l'ordinària del dia 28 d'octubre, és aprovat.

SEGON.- Donar compte dels Decrets de l'alcaldia núm. 883/02 al 968/02

El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'alcaldia núms. 883/02 al 968/02, ambdós inclosos.

TERCER.- Donar compte resolucions Comissió de Govern del 4 de novembre fins al 18 de novembre de 2002.

Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern celebrades fins al 18 de novembre, sense més
incidència.

ÀREA DE PLANEJAMENT URBANÍSTIC, MEDI AMBIENT I PROJECTES

QUART.- Aprovació el Reglament de la Comissió Municipal de Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic.

Es procedeix a la votació nominal del dictamen de la Comissió informativa amb el següent resultat: Per 12 vots a
favor dels regidors de l'equip de govern, 6 vots en contra dels regidors del grup municipal de CiU i una abstenció
del Sr. Caballero, el Ple de l'Ajuntament acorda:

Vist que el Pla General d’Ordenació Urbana, i el Pla Especial de reforma interior del Centre Històric integren a
nivell urbanístic, els valors del patrimoni cultural dels elements d’interès arqueològic, d’interès històric - artístic i
arquitectònic i del paisatge urbà per a la seva conservació i revalorització, en relació a l’ordenació territorial i
Urbana, i que el desplegament de la protecció del patrimoni cultural es realitza sobre la base de les determinacions
del Catàleg que acompanya el Pla General d’Ordenació Urbana i Pla Especial de reforma interior del Centre
Històric, aprovat definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona en sessió de 23 d’octubre de
2002, en l’àmbit de la seva competència, degudament actualitzat pel que fa als continguts descriptius, informatius i
de les normes d’actuació en béns catalogats i inventariats.

Atesa la voluntat política de constitució de la “Comissió Municipal del Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic” per
facilitar un control àgil, obert i correcte de les actuacions en un procés qualificat tècnicament i, a la vegada, obert a
la participació, partint de la base que la conservació i protecció del patrimoni que passa necessàriament per uns fets
d’intervenció complexos i sotmesos a un procés cultural dinàmic, que són impossibles de preveure exhaustivament
des d’una òptica purament ordenancista.

Vista la proposta de l’Àrea de Planejament Urbanístic, Medi Ambient i Projectes del Reglament de la Comissió
Municipal de Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic Vallenc, el Ple de l’Ajuntament acorda:

PRIMER: Aprovar el Reglament de creació i funcionament de la Comissió Municipal del patrimoni Arquitectònic i
Arqueològic Vallenc.

SEGON: Constituir la Comissió del Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic Vallenc, sol•licitant a totes les entitats
que efectuïn els nomenaments de vocals, d’acord amb l’art. 5 del Reglament.
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TERCER: Exposar al públic aquest acord per un termini de 30 dies, mitjançant anuncis inserits en el B.O.P., en el
D.O.G.C., i en un diari de la Província.

QUART: En el cas de que no es presentin al•legacions ni reclamacions esdevindrà definitivament aprovat,
procedint-se a la publicació del seu text íntegre en el B.O.P.

REGLAMENT DE CREACIÓ I FUNCIONAMENT DE LA COMISSIÓ MUNICIPAL DEL PATRIMONI
ARQUITECTÒNIC I ARQUEOLÒGIC VALLENC

Art.:1.- Motius de la creació i objectius de la comissió.

El Pla General d’Ordenació Urbana, i el Pla Especial de reforma interior del Centre Històric integren a nivell
urbanístic, els valors del patrimoni cultural dels elements d’interès arqueològic, d’interès històric - artístic i
arquitectònic i del paisatge urbà per a la seva conservació i revalorització, en relació a l’ordenació territorial i
Urbana.

El desplegament de la protecció del patrimoni cultural es realitza sobre la base de les determinacions del Catàleg
que acompanya el Pla General i Pla Especial en l’àmbit de la seva competència, degudament actualitzat pel que fa
als continguts descriptius, informatius i de les normes d’actuació en béns catalogats i inventariats.

Es constitueix la “Comissió Municipal del Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic” per facilitar un control àgil,
obert i correcte de les actuacions en un procés qualificat tècnicament i, a la vegada, obert a la participació, partint
de la base que la conservació i protecció del patrimoni passa necessàriament per uns fets d’intervenció complexos i
sotmesos a un procés cultural dinàmic, que són impossibles de preveure exhaustivament des d’una òptica purament
ordenancista.

Art.:2.- Caràcter de la Comissió.-

La “Comissió Municipal del Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic” s’entén com un òrgan consultiu de caràcter
tècnic que té com a missió l’assessorament als diferents Serveis Municipals i a l’Ajuntament, per aconseguir
l’adequat compliment de l’esperit, directius i objectius de la normativa del pla general, del pla especial de reforma
interior del centre històric, dels nous plans que es puguin aprovar per a la preservació del patrimoni, i de la
legislació d’aplicació.

Art.:3.- Intervenció de la Comissió.

A.- La Comissió informarà a petició de l’Alcalde/ssa o qualsevol Regidor/a en matèria d’urbanisme i/o patrimoni
arquitectònic o arqueològic en els següents casos:

- Concessió de llicència d’obres en tot l’àmbit del terme municipal, incloses les actuacions d’iniciativa pública.

B.- La Comissió emetrà informe preceptiu i no vinculant en els següents casos:

- En la concessió de llicència d’obres que tinguin incidència en els béns protegits o inventariats pels Catàlegs i els
seus entorns definits, incloses les actuacions d’iniciativa pública.

- Sobre l’adequació de les obres executades a la llicència concedida, en les que tinguin incidència en els béns
protegits pels Catàlegs i els seus entorns definits, incloses les actuacions d’iniciativa pública.

- Sobre noves catalogacions i inventariat d’elements.

- Sobre propostes de modificació del catàleg o canvi de protecció d’edificis o elements catalogats.

- Sobre totes aquelles qüestions que afectin als elements del Catàleg.

- En actuacions en matèria de protecció del patrimoni arqueològic.

- En matèria de protecció del paisatge urbà.
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- Abans de l’aprovació inicial dels instruments de planejament en l’àmbit del pla especial de reforma interior del
Centre Històric.

C.- La Comissió podrà proposar noves catalogacions, modificacions del catàleg i descatalogacions, així com
actuacions amb caràcter general sobre el patrimoni arquitectònic i arqueològic vallenc.

Art.:4.- Control de les actuacions per part de la Comissió.

La Comissió Municipal del Patrimoni assessorarà, prèvia petició del President/a de la Comissió municipal del
Patrimoni Arqueològic i Arquitectònic, a l’Ajuntament de l’adequació a la llicència de l’execució de les obres
sobre els edificis o elements dels que hagi informat prèviament

Per això, podrà disposar del Servei d’Inspecció Municipal. Aquesta tasca s’efectuarà sota la direcció dels Serveis
Municipals d’Urbanisme, i de l’administració competent en els casos de Béns Culturals i d’Interès Nacional.

Art.:5.- Composició de la Comissió.

La Comissió Municipal del Patrimoni estarà formada per:

- L’Alcalde/ssa o el Regidor/a en qui delegui, que presidirà la Comissió.

- Arquitecte Municipal, nomenat/da per la Comissió de Govern a proposta de la Comissió informativa municipal
d’Urbanisme.

- Un representant de la demarcació de Tarragona del Col•legi d’Arquitectes de Catalunya.

- Un representant de l'Institut d’Estudis Vallencs.

- Una persona vinculada amb el patrimoni, nomenada per la Comissió de Govern a proposta del President/a de la
Comissió municipal del Patrimoni Arquitectònic i Arqueològic.

- Un tècnic/a del personal de l’Ajuntament o dels seus ens autònoms, nomenat per la Comissió de Govern a
proposta de la Comissió Informativa de Cultura.

- El Secretari/a de l’Ajuntament de Valls, o la persona en qui delegui, sense vot.

La Comissió podrà sol•licitar la col•laboració de les entitats ciutadanes o persones relacionades amb els diversos
camps, ja siguin de l’art, història, arqueologia, agricultura, biologia i qualsevol altre que pugui tenir relació amb els
temes objecte d’informe, per tal de dur a terme la seva tasca amb la màxima eficàcia.

La Comissió podrà sol•licitar la presencia en les seves sessions dels agents implicats en qualsevol actuació que hagi
d’informar.

El càrrec de membre permanent de la Comissió Municipal del Patrimoni, implicarà la incompatibilitat professional
dels encàrrecs privats d’intervencions en els elements del catàleg.

Art.:6.- Funcionament de la Comissió.

El funcionament de la Comissió serà el propi dels òrgans col•legiats de l’Ajuntament.

Convocatòria.- La Comissió serà convocada pel President /a, es a dir l’Alcalde/ssa o Regidor/a delegat, en hores de
jornada laboral de l’Ajuntament, per escrit a tots els seus membres, amb una antelació de sis dies hàbils, en la que
farà constar els temes de l’ordre del dia, restant la documentació de l'objecte de la reunió a la seva disposició a
l’àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament.

Lloc de celebració.- Les sessions de la Comissió es portaran a terme a la seu de l’Ajuntament.

Quòrum.- La comissió s’entendrà vàlidament constituïda si hi concorren la majoria simple dels seus membres.

Presa de decisions.- Els informes s’emetran per unanimitat, i en cas de discrepàncies per majoria simple dels
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membres concurrents a la sessió de la comissió vàlidament constituïda segons els quòrum establert. En cas d’empat
decidirà el vot de qualitat del President/a de la Comissió.

Acta.- De cada sessió el Secretari/a n’estendrà una acta que s’aprovarà, si així s’acorda, al final de la mateixa
sessió. En altra cas, s’aprovarà en la propera sessió que se celebri.

Termini per emetre informes.- En cada sessió s’informaran els temes inclosos a l’ordre del dia remés als membres
de la Comissió. Només en cas excepcional, en temes de clara complexitat, es podrà ajornar la emissió de l’informe
per una sessió posterior de la Comissió.

Art.: 7.-Pressupost de la Comissió.

Els pressupostos generals de l’Ajuntament han de preveure una partida que garanteixi el correcte funcionament
d’aquesta Comissió.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Magrinyà manifestant que ara segons la seva opinió, no és el moment
oportú per aprovar el reglament d'aquesta comissió. El seu grup municipal no ha donat suport al PERI que encara
està pendent d'aprovació definitiva i a més a més la composició de la Comissió la pot decidir, pràcticament en la
seva totalitat, la Comissió de Govern.

Finalment manifesta que aquest reglament no ha passat per la comissió de planejament.

Intervé el Sr. Caballero manifestant que malgrat passar per comissió informativa no es va discutir sobre el fons del
reglament i dient que no està d'acord amb la composició proposada de l'esmentada comissió. Considera que és
important constituir-la però aquesta s'ha dissenyat amb manca de participació.

Intervé el Sr. alcalde manifestant que ara ens trobem en una fase d'aprovació inicial i que es poden presentar
al•legacions i suggerències al text proposat. En el moment en què s'aprovi definitivament el reglament ja estarà
definitivament aprovat el PERI.

Intervé la Sra. Segú manifestant que el reglament pretén concretar i materialitzar un dels apartats del PERI complint
les directrius i la composició que aquest ja marca. Es tracta d'una comissió de caràcter tècnic que té per finalitat
dictaminar sobre aspectes tècnics. En un principi s'havia previst la participació d'un representant de la Generalitat
en aquesta comissió, proposant-se un tècnic del Departament de Cultura. No obstant per part del Director General
de Patrimoni Cultural es va manifestar que no era la voluntat de la Generalitat incorporar-se en aquesta comissió ni
en cap de les comissions similars constituïdes arreu de Catalunya.

ÀREA DE SERVEIS, DISCIPLINA URBANÍSTICA I EXECUCIÓ D'OBRES

CINQUÈ.- Aprovació inicial Ordenança de llicències d'obres menors.

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:

Vista la proposta d’Ordenança municipal de regim de comunicació prèvia d'obres menors.

Vista la legislació aplicable, especialment els arts. 22.2.d, 49 i 70.2 de la Llei 7/1985; 162.2 de la llei 8/1987
Municipal i de Règim Local de Catalunya, 60 a 66 i 96 i 97 del Reglament d'Obres, Activitats i serveis dels ens
locals de Catalunya, el Ple adopta el següent acord:

PRIMER: Aprovar inicialment el L’ordenança Municipal de règim de comunicació prèvia d'obres menors.

SEGON. Exposar-la al públic per un termini de 30 dies, mitjançant anuncis inserits en el B.O.P., en el D.O.G.C., i
en un diari de la Província.

TERCER: En el cas de que no es presentin al•legacions ni reclamacions esdevindrà definitivament aprovat,
procedint-se a la publicació del seu text íntegre en el B.O.P.

ORDENANÇA MUNICIPAL DE RÈGIM DE COMUNICACIÓ PRÈVIA DE LLICÈNCIES D'OBRES MENORS



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-11-25.htm[31/03/2017 14:11:37]

1.- Aquesta ordenança es refereix al procediment a seguir en la concessió de llicències d'obres menors, entenent
aquestes com aquelles obres la realització de les quals, segons la normativa aplicable en cada moment, no
requereixi la presentació d'un projecte redactat per tècnic competent i visat.

2.- El volum important de sol•licitud de llicències d'obres d’aquest tipus, requereix d'un procediment àgil i ràpid,
que permeti quasi de forma immediata l’execució de les obres.

3.- L'art. 96 del Reglament d'obres, activitats i serveis, preveu la possibilitat de substituir la necessitat d'obtenció de
llicència d'obres per una comunicació prèvia.

CAPÍTOL ÚNIC

ARTICLE 1: És objecte d'aquesta ordenança la regulació del procediment a seguir en la comunicació prèvia
substitutiva de la llicència d'obres, per totes aquelles obres respecte de les quals no sigui necessària la presentació
de projecte redactat per tècnic competent i visat.

ARTICLE 2: Seran obres que no requereixin presentació de projecte, les que així ho defineixi La Llei d’Ordenació
de l’Edificació, així com la normativa urbanística directament aplicable al municipi de Valls o altra normativa
sectorial.

ARTICLE 3: PROCEDIMENT

1.- La comunicació prèvia de la realització de les obres s'haurà de presentar al registre d'entrada de l'Ajuntament
segons model normalitzat i hi haurà de constar, o s'hi haurà d'adjuntar la següent documentació:

- Promotor i propietari de les obres.

- Descripció detallada de les mateixes. Si tenen certa complexitat, s’haurà de presentar una breu memòria
descriptiva i constructiva de les obres a realitzar.

- Emplaçament exacte, acompanyant plànol d'ubicació. Aquest es pot substituir per identificació cadastral, aportant
còpia liquidació IBI, o referència cadastral.

- Si és necessari per a una major comprensió i identificació de les obres, les sol•licituds aniran acompanyades de la
necessària documentació gràfica (plànols a escala o croquis acotats). Aquesta s’haurà de presentar amb correcció
de dibuix, exactitud i presentació (a la mida A4 UNE)

- Pressupost justificat de les obres

2.- En el termini de 15 dies naturals a comptar des de l'endemà de la presentació de la comunicació prèvia,
l'Ajuntament podrà requerir al titular de les obres per tal de que en el termini màxim de 10 dies esmeni les
deficiències observades en la documentació presentada. Si en aquest termini no les subsana s'aplicarà el règim
previst a l'art. 71 de la llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del
procediment administratiu comú i es tindrà el sol•licitant de la llicència per desistit de la seva sol•licitud,
procedint-se a la resolució en aquest sentit i a l’arxiu de l’expedient sense més tràmits.

3.- També en el termini de 15 dies naturals a comptar des de l'endemà de la presentació de la comunicació prèvia,
l'Ajuntament podrà requerir al titular de les obres per tal de que adapti la documentació presentada a la normativa
aplicable, impedint l'execució de les obres fins que hagi obtingut la llicència preceptiva d'acord amb el procediment
general per a l'atorgament de llicències.

4.- Si en el termini d'un mes a comptar des de l'endemà de la presentació de la comunicació, l'Ajuntament no
manifesta de manera motivada la disconformitat, l'actuació comunicada quedarà legitimada i podrà realitzar-se,
sempre que sigui conforme amb la normativa aplicable.

ARTICLE 4: Per totes aquelles qüestions expressament no previstes en aquesta ordenança, serà aplicable la
normativa urbanística o sectorial segons el cas.

ARTICLE 5: Entrada en vigor.
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La present ordenança entrarà en vigor l'endemà mateix de la seva publicació.

ÀREA DE DESENVOLUPAMENT I OCUPACIÓ

SISÈ.- Aprovació inicial modificació Estatuts IMPE.

Sotmesa la proposta a votació s'aprova per 13 vots a favor dels regidors de l'equip de govern i del Sr. Caballero i 6
vots en contra dels regidors del grup municipal de CiU, adoptant-se el següent acord:

Vist l’acord del Consell Directiu de l’Institut Municipal de Promoció Econòmica de Valls, adoptat en la seva sessió
del passat 8 de novembre, d’aprovació de la proposta de modificació d’Estatuts efectuada per la Secretaria de
l’Ajuntament.

Vistos els Arts. 85.3 b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases de règim local, 237 de la Llei
8/1987, Municipal i de Règim Local de Catalunya, i arts. 199 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel
qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, el Ple adopta el següent
acord:

PRIMER: Aprovar inicialment la següent modificació dels estatuts de l’Institut Municipal de Promoció Econòmica
de Valls:

Article 1: El segon paràgraf tindrà el següent redactat:

“La seva naturalesa jurídica és la que es deriva de l’art. 85.3 b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les
bases de règim local, i arts. 199 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya.”

Article 4: Tindrà el següent redactat:

“ El funcionament de l’Institut es regularà per la present normativa, pel Reglament orgànic Municipal, i per les
disposicions de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases de règim local, del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, i legislació
concordant.

La durada de l’Institut serà indefinida, sens perjudici de les disposicions d’aquests estatuts sobre la seva
dissolució.”

Article 5: Tindrà el següent redactat:

“ Els òrgans de govern i administració de l’Institut són els següents:

- La Junta de Govern

- El President

- El President executiu

- El gerent

- Els altres òrgans d’administració complementaris que acordi la Junta de Govern.”

Totes les referències que els Estatuts fan al Director, s’han de modificar per “gerent”, i les que fan referència al
Consell, per “Junta de Govern”.

Article 8: Tindrà el següent redactat:

“Corresponen a la Junta de Govern les següents funcions:

- Aprovar els programes d’actuació de l’Institut.
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- Proposar a l’Ajuntament la modificació d’aquests estatuts o la dissolució de l’Institut

- Aprovar la memòria anual d’activitats i els estats financers, prèviament a la seva elevació a l’Ajuntament.

- Accionar i excepcionar en tota classe de judicis i comparèixer davant qualsevol jutjat, tribunal, autoritat o
organisme en defensa dels interessos de l’Institut.

- Aprovar inicialment el projecte de pressupost de l’Institut, les modificacions pressupostàries i la liquidació de
comptes, per elevar-los posteriorment a l’Ajuntament per a la seva incorporació als documents municipals generals
respectius i llur tramitació posterior

- Proposar a l’Ajuntament l’aprovació de la plantilla de personal de l’Institut, el catàleg o relació de llocs de treball
i les normes generals de retribució del personal.

- Proposar a l’Alcalde la persona per ocupar el càrrec de gerent.

- Les contractacions i concessions de tota classe quan superin el 10 % dels recursos ordinaris del pressupost, els
plurianuals amb una duració a 4 anys, o els de menor duració, si el seu import acumulat supera el percentatge abans
esmentat, referit al primer exercici econòmic.

- L’aprovació de projectes d’obres i serveis quan sigui competent per a la seva contractació i concessió.

- L’adquisició de béns i drets quan el seu valor superi el 10 % dels recursos ordinaris del pressupost.

- Sol•licitar a l’Ajuntament autorització per a l’alienació de béns immobles no previstes en el pressupost, o que
superin el 10 % dels recursos ordinaris del mateix.

- Sol•licitar subvencions i aprovar convenis amb altres institucions, organismes i entitats

- Proposar a l’Ajuntament la concertació de préstecs i operacions de tresoreria.

- Concedir subvencions, beques i ajuts.

Exercir aquelles altres competències no atribuïdes estatutàriament a cal altre òrgan què, inherents a les comeses de
l’Institut, la legislació de règim local atribueixi al Ple.

Article 10: Tindrà el següent redactat:

Són atribucions del President o del President Executiu indistintament:

- Convocar, presidir, suspendre i aixecar les reunions de la Junta de Govern, fixar l’ordre del dia, dirigir les
deliberacions i dirimir els empats amb vots de qualitat.

- Representar a l’Institut i presidir els actes públics que celebri.

- Autoritzar les despeses que no siguin competència de la Junta de Govern.

- Ordenar els pagaments.

- Obrir i tancar tota classe de comptes corrents i d’estalvi en qualsevol establiment bancari, en metàl•lic o en
valors, juntament amb la signatura mancomunada de l’interventor i el tresorer.

- Les contractacions i concessions de tota classe quan no superin el 10 % dels recursos ordinaris del pressupost, els
plurianuals amb una duració inferior a 4 anys, si el seu import acumulat no supera el percentatge abans esmentat,
referit al primer exercici econòmic.

- L’aprovació de projectes d’obres i serveis quan sigui competent per a la seva contractació i concessió.

- L’adquisició de béns i drets quan el seu valor no superi el 10 % dels recursos ordinaris del pressupost.
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- Sol•licitar a l’Ajuntament autorització per a l’alienació de béns immobles previstes en el pressupost, o que no
superin el 10 % dels recursos ordinaris del mateix.

- Adoptar les mesures d’urgència que procedeixin en defensa de l’Institut davant de qualsevol institució, organisme
o tribunal, donant-ne compte a la Junta de Govern en la primera reunió que celebri.

- Nomenar el personal de l’Institut.

- Acceptar subvencions.

- Incoar expedients sancionadors, a proposta del Gerent.

- Subscriure escriptures, documents, pòlisses, convenis, concerts, sol•licituds de subvenció, protocols d’acord i
altres figures legals afins, tant amb persones públiques com privades.

- Executar i fer complir els acords de la Junta de Govern, així com les ordenances, reglaments i acords municipals.

- Proposar a la Junta de Govern la creació de comissions específiques de treball i la seva composició.

- Exercitar aquelles altres atribucions que, essent inherents a les comeses pròpies de l’Institut, la legislació de
règim local atribueixi al president de l’Entitat Local i no estiguin atribuïdes a cap altra òrgan en els presents
estatuts.”

Article 17: Tindrà el següent redactat:

“El quòrum per a la vàlida celebració de les sessions de la Junta de Govern de l’Institut serà, tant en primera com
en segona convocatòria, d’una tercera part dels seus membres amb veu i vot. En tot cas hi hauran d’assistir el
President i el Secretari o qui legalment els substitueixi.”

Article 19: Tindrà el següent redactat:

Els acords s’adoptaran per majoria simple dels membres presents, i en cas d’empat decidirà el president amb vot de
qualitat.

Article 27: Tindrà el següent redactat:

El Personal de l’Institut no adquirirà en cap cas la condició de funcionari de l’Ajuntament de Valls.

En cas de dissolució de l’Institut, el personal laboral contractat de nou per aquest no serà subrogat per
l’Ajuntament. Això excepte en el cas que l’Ajuntament continuï prestant directament el servei al qual estava adscrit
aquest personal. En aquest cas, s’integraran a la plantilla de l’Ajuntament en idèntiques condicions a les que tenien
en l’Institut.

Article 37: Canviar “recurs ordinari”, per “recurs d’alçada”.

SEGON: Exposar al públic aquest acord per un termini de trenta dies, mitjançant anunci inserit en el Butlletí
Oficial de la Província, per tal que els interessats puguin presentar les al•legacions i reclamacions que considerin
oportunes. Cas de no presentar-se’n cap, s’entendrà definitivament aprovat, i es procedirà a la publicació del text
íntegre de la modificació en el B.O.P.

En torn d'explicació de vot intervé el Sr. Magrinyà manifestant que el seu grup municipal ja no va estar d'acord ni
amb la creació de l'IMPE. Opina que els recursos que s'hi destinen no reverteixen a l'Ajuntament. Pel que fa a les
modificacions proposades, algunes són pròpies de la normativa vigent i per adaptar-nos a la mateixa. No obstant,
n'hi ha d'altres que proposen la variació de distribució de funcions i competències entre òrgans. Així per exemple,
es proposa que la Junta de Govern sigui competent quan es sobrepassin el 10 % dels recursos ordinaris i per sota
d'aquest import la competència és del President.

També es modifiquen quorums i majories, amb la proposta seran suficients 4 membres per poder constituir la Junta
de Govern, assegurant-se que el President tingui un altre vot favorable s'asseguren l'aprovació de qualsevol
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proposta.

A l'art. 19 també es corregeix el quorum de majoria simple decidint en cas d'empat el vot de qualitat del President.

La conclusió final és que amb dos vots n'hi ha suficient per adoptar acords i al final convertir a l'IMPE en un
Institut de quatre persones.

Respon la Sra. Segú que les modificacions proposades ho són per adequar els estatuts a la normativa en vigor i per
facilitar el seu funcionament ja que més d'una vegada no s'ha pogut constituir per falta d'assistència. Evidentment
ara amb quatre persones es podrà constituir la Junta de Govern i prendre els acords corresponents. No obstant, s'ha
de tenir en compte que acords com l'aprovació de pressupostos, són competència última del Ple.

Torna a intervenir el Sr. Magrinyà suggerint les següents modificacions de redacció dels articles 8 i 10 :

A l'article 8, al 8è paràgraf serà: "Aprovar les contractacions i concessions de tota classe ...."

A l'article 10, al punt 5è serà: "aprovar les contractacions i concessions de tota classe ...."

ÀREA DE SERVEIS ECONÒMICS

SETÈ.- Aprovació definitiva Ordenances Fiscals any 2003

Sotmesa la proposta a votació s'aprova per 12 vots a favor dels regidors de l'equip de govern, 1 vot en contra del
Sr. Caballero i 6 abstencions dels regidors del grup municipal de CiU, adoptant-se el següent acord:

Vist l'acord del ple de l'Ajuntament adoptat en la seva sessió del passat 30 de setembre, d'aprovació inicial de la
modificació d'ordenances fiscals per l'any 2003.

Atès que exposat al públic mitjançant anunci inserit en el BOP número 235, d'11 d'octubre, no s'han presentat
al•legacions ni reclamacions.

Vista la memòria explicativa presentada per la Regidoria de benestar social sobre modificacions a l'annex 1 de
l'Ordenança reguladora de preus públics, referents a serveis de SAD 2003.

Vista la normativa aplicable, el ple adopta el següent acord:

PRIMER: Aprovar definitivament la modificació d'ordenances fiscals i de preus públics, ratificant íntegrament
l'acord adoptat pel Ple de l'Ajuntament de Valls en la seva sessió del passsat 30 de setembre, amb la següent
modificació pel que fa a l'annex 1 de l'ordenança reguladora de preus públics, referents a serveis de SAD:

Art. 4.1.- Tindrà el següent redactat:

on diu "Preu hora del servei prestat per una treballadora familiar -------------- 7,25 €"

ha de dir "Preu hora del servei prestat per una treballadora familiar ------------ 9 €

Art. 4.2.

Preu hora del servei prestat per una auxiliar domèstica --------------------------- 7,50 €

Art. 5

On diu: "... els ingressos del/s beneficiari/s, de tots els membres de la unitat de convivència (persones que viuen en
un mateix domicili) i dels parents fins al primer grau de consanguinitat (pares i fills del/s beneficiari/s)."

Ha de dir: "... Per establir el pagament es comptabilitzaran els ingressos de:

- el/s beneficiari/s i el seu cònjugue.

- de tots els membres de la unitat de convivència amb relació de primer grau de consanguinitat.



Plenari

file:///C|/temp/intranet_plenari/2002/2002-11-25.htm[31/03/2017 14:11:37]

- familiars obligats: els parents fins al primer grau de consanguinitat (pares i fills del/s beneficiari/s)."

On diu: "Els ingressos i rendes computables seran totes aquelles que procedeixin del treball personal (ingressos
bruts) ...."

Ha de dir: "Els ingressos i rendes computables seran totes aquelles que procedeixin del treball personal (ingressos
nets)..."

En el punt de barems del beneficiari, on diu :

Barems beneficiari/s i unitat de convivència Pagament

Per percepcions econòmiques inferiors al SMI 0 %

Per percepcions econòmiques inferiors als ingressos màxims 0 %

Per percepcions econòmiques superiors als ingressos màxims fins en un 0,50

50 %

Per percepcions econòmiques que excedeixin el 0,50 dels ingressos màxims i siguin inferiors al 0,80

75 %

Per percepcions econòmiques que excedeixin en un 0,80 els ingressos màxims

100 %

Ha de dir:

Barems beneficiari/s i unitat de convivència Pagament Bonificacions

Per percepcions econòmiques inferiors al SMI 0 % 100 %

Per percepcions econòmiques inferiors als ingressos màxims 0 % 100 %

Per percepcions econòmiques superiors als ingressos màxims fins en un 0,50 25 % 75 %

Per percepcions econòmiques que excedeixin el 0,50 dels ingressos màxims i siguin inferiors al 0,80 50 % 50 %

Per percepcions econòmiques que excedeixin en un 0,80 els ingressos màxims sense superar 18.030,36 euros. 100
% 0 %

SEGON: Procedir a la publicació del text íntegre de les modificacions en el BOP.

Intervé el Sr. Magrinyà manifestant que la seva posició és idèntica a la que ja van manifestar en fase d'aprovació
inicial.

En el mateix sentit es manifesta el Sr. Caballero.

Finalment intervé el Sr. Camps manifestant que no s'han presentat al•legacions i que tan sols es proposa una
modificació tècnica.

ASSUMPTES ALCALDIA

VUITÈ.- Aprovació inicial dels Estatuts del Consorci del Transport del Camp de Tarragona.

Intervé el Sr. alcalde proposant deixar-ho sobre la taula ja que encara no es disposa de l'informe jurídic definitiu
del Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya.
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S'acorda per unanimitat deixar-ho sobre la taula.

NOVÈ.- Adhesió a la sol•licitud per a la concessió de la Creu de Sant Jordi col•lectiva a l'Associació d'Exinternats
del franquisme de Catalunya.

Sotmesa la proposta a votació s'aprova per unanimitat adoptant-se el següent acord:

Vista la sol•licitud presentada davant la Generalitat de Catalunya per l’Associació d’exinternats del franquisme a
Catalunya, per a la concessió de la Creu de Sant Jordi col•lectiva a tots els catalans i catalanes que sofriren
internament per la seva lluita per les llibertats i la democràcia.

Atès que per part de l’Ajuntament de Valls es considera encertat el reconeixement públic i institucional a una sèrie
de persones que van sofrir la privació de llibertat, vexacions i humiliacions per lluitar pels valors de democràcia i
llibertat, el Ple adopta el següent acord:

Manifestar l’adhesió i recolzament de l’Ajuntament de Valls a la sol•licitud presentada davant la Generalitat de
Catalunya per l’Associació d’exinternats del franquisme a Catalunya, per a la concessió de la Creu de Sant Jordi
col•lectiva a tots els catalans i catalanes que sofriren internament per la seva lluita per les llibertats i la democràcia.

Punt d'Urgència

DESÈ.- Ratificació de les resolucions del Ple de l'EMD de Picamoixons d'aprovació del Pla de sanejament i
aprovació de la concertació de dues operacions de préstec.

Intervé el sr. Sancho manifestant que els préstecs sol•licitas ho són per executar les inversions previstes en el
pressupost de l'EMD i que en aquests moments es necessiten 31 milions de pessetes. Manifesta que per a aquestes
inversions ja s'ha concedit el finançament del PUOIS, del PAM, del FEDER i de l'Ajuntament de Valls.

Continua manifestant que ja fa uns anys que es van iniciar les obres del casal social, amb un pressupost previst de
81 milions de pessetes. Amb aquest préstec es podran executar les inversions previstes. El que es proposa al Ple de
l'Ajuntament és que es ratifiqui i aprovi un Pla de sanejament que és perfectament viable.

Conclou afirmant que tenir l'EMD ha possibilitat tenir altres aportacions de subvencions, com per exemple del
PUOIS que en altre cas no s'haguessin tingut i això indirectament beneficïa a l'Ajuntament de Valls.

Finalment informa que dels crèdits aprovats 25 milions de pessetes se sol•liciten a la Diputació que subvenciona el
cost dels interessos.

Sotmesa la proposta a votació s'aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:

Vistes les resolucions del ple de l’EMD Picamoixons en la seva sessió del passat 29 d’octubre, d’aprovació de pla
de sanejament i aprovació de la concertació de dues operacions de préstec amb les següents condicions:

Operació 1:

- Import: 150.253 €

- Entitat: Caixa Tarragona

- Període de carència: 9 mesos.

- Període d’amortització: 177 mesos

- Interès: Euríbor a 1 any + 0.2 %

- Comissió de corretatge: 0.002 %

-

Operació 2:
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- Import: 56.649 €

- Entitat: Caixa Tarragona

- Termini: 20 anys. Els 2 primers de carència d’amortització.

- Tipus d'interès: Euríbor trimestral + 0.5 %

- Amortització trimestral.

- Comissió d’obertura: 0.1 %

Vist l’art. 80.3 de la Llei 8/1987, Municipal i de Règim Local de Catalunya, segons el qual els acords relatius a
operacions de crèdit han de ser ratificats pels Ajuntaments, el ple adopta el següent acord:

Ratificar íntegrament les resolucions adoptades pel ple de l’EMD Picamoixons, d’aprovació del Pla de Sanejament
i de concertació de les operacions de préstec descrites en antecedents.

Tot seguit intervé el Sr. Camps manifestant que ho ratifiquen perquè estan d'acord en què es facin les inversions i
també ratifiquen el Pla de Sanejament tot i que alguna de les previsions de despeses puguin contradir el de
l'Ajuntament de Valls.

Intervé el Sr. Fernández manifestant que desconeix el Pla de Sanejament però entén que donar-ne suport és fer
ciutat i que s'han de recolzar les inversions necessàries. Demana que una altra vegada la informació es doni abans.

Intervé el Sr. Sancho demanant disculpes però manifestant que fins a última hora no ha pogut tenir tota la
documentació.

ONZÈ.- Precs i preguntes.

Intervé el Sr. Magrinyà demanant si hi ha resposta a dues qüestions pendents, com és el tema de les pudors,
preguntant si ha es té l'informe i si s'ha adoptat alguna mesura i per altra banda, sobre l'auditoria de l'Escorxador.

Contesta el Sr. alcalde que precisament avui en Comissió de Govern s'ha donat compte dels Decrets d'obertura
d'expedients sancionadors que probablement estiguin relacionats en la línia de responsabilitat de la primera
pregunta.

Desconeix si l'informe està conclós manifestant que quan ho estigui ja es passarà a la comissió informativa perquè
el pugui valorar.

Pel que fa a l'auditoria de l'Escorxador manifesta que s'està a l'espera de rebre-la.

Intervé el Sr. Caballero recordant que al Ple del mes de setembre va preguntar sobre l'existència de l'estudi
d'accessibilitat preguntant si ja es té aquest informe.

Respon la Sra. Segú que ja tenim l'informe del Pla d'accessibilitat, conjuntament amb el Pla d'aparcaments i
mobilitat redactat pel RACC i el programa d'orientació d'equipaments comercials que actualment s'estan estudiant
pels tècnics de l'Ajuntament per tal de poder-ho tractar.

Torna a intervenir el Sr. Caballero preguntant si la revisió del Pla General es pretén aprovar durant aquesta
legislatura.

Respon la Sra. Segú que els treballs de revisió del Pla General es van adjudicar al mateix equip redactor del PERI i
en el seu moment es va donar prioritat al PERI. En aquests moments s'estan elaborant els treballs de redacció de la
revisió del Pla general i en els propers mesos es sabrà si es podrà tramitar.

Pel que fa als tres estudis anteriors, aquests són importants a l'hora de definir el Pla General encara que no l'afectin
de forma directa.
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Intervé el Sr. alcalde fent referència a la tempesta que hi va haver ahir al municipi amb una gran intensitat de
descàrregues elèctriques. Manifesta que la intervenció de FECSA davant els problemes de subministrament elèctric
que va patir la ciutat va ser immediata i absolutament diligent, corregint l’avaria principal a l’estació receptora i
instal.lant 4 transformadors mòbils per garantir el subministrament a partir de les primeres hores de la nit.

Finalment informa que la durada de manca de subministrament elèctric va provocar que s'esgotés la bateria del SAI
de l'Ajuntament que alimenta l'ordinador i la centraleta telefònica, fet que va provocar que l'Ajuntament estigués
durant una estona incomunicat.

No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 21 hores i s'estén la present acta, del contingut de la
qual, el secretari, en dono fe.
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A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 4 de desembre de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el Plenari
de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió extraordinària convocada a l’efecte.
Presideix l’alcalde Sr. Francesc Moreno Espinosa i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, M. Dolors
Batalla Nogués, Eduard González Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey,
Núria Segú Ferré, Bonaventura Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M.
Dolors Duch Sanahuja, Jordi Castells Guasch, Joan Serra Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu,
Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusen l'assistència els Srs. Manresa, Gibert i Sancho. Estan
assistits pel secretari Sr. Joan Anton Font Monclús i per la interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció Bonet
Casanova.

ÀREA DE PLANEJAMENT URBANÍSTIC, MEDI AMBIENT I PROJECTES

PRIMER: Aprovació del Text Refós del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric de Valls.

Intervé la Sra. Segú manifestant que es proposa l'aprovació del text refós en compliment de l'acord de la Comissió
d'Urbanisme de Tarragona del passat 23 d'octubre. Manifesta que hi ha tres prescripcions fonamentals a l'esmentat
acord i que les 5 restants són errades materials o propostes de clarificació que ja s'han incorporat.

Pel que fa a les tres qüestions fonamentals són les següents:

La primera continguta al punt 1.1 de la resolució de la Comissió d'Urbanisme que fa referència al compliment de
l'informe del Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya.

Manifesta la Sra. Segú que l'actual Pla general té un inventari d'edificis i béns catalogats. Posteriorment es va
aprovar la Llei 3/93 del Patrimoni Cultural de Catalunya que en les seves disposicions transitòries preveu que les
relacions existents als Plans Generals passavent a tenir la consideració de béns culturals d'interès local (BCIL).
Així doncs la Sra. Segú manifesta que tenim un catàleg extens que té la naturalesa de BCIL i que s'havia de
clarificar. En aquest sentit es va lograr un catàleg fixant 4 nivels de protecció: els béns culturals d'interès nacional,
béns culturals d'interès local, béns culturals d'interès locals circumscrits a elements concrets dels mateixos i
elements aïllats amb valor relatiu que no tenen la categoria de BCIL.

La Generalitat de Catalunya en el seu informe interpreta que aquesta última categoria provoca una descatalogació i
que per tant s'ha de fer un expedient de descatalogació. En conseqüència aquesta previsió s'ha incorporat al text
refós.

La segona qüestió fonamental és la contemplada al punt 1.5 de la resolució de la Comissió d'Urbanisme, és la que
estableix el manteniment de l'aliniació de la plaça de Sant Francesc i la Muralla del Castell. Manifesta la Sra. Segú
que el text refós ho recondueix d'acord amb les previsions de la Comissió d'Urbanisme que al mateix temps
coincideix amb les primeres propostes que es van descriure en el PERI.

La tercera qüestió fonamental és la prevista al punt 1.7 de la resolució de la Comissió d'Urbanisme referent al
manteniment de les aliniacions de la plaça de l'Oli (carrer Peixateria) i el carrer Sant Antoni i que afecta a les
UACH núm. 21 i 22.

Manifesta la Sra. Segú que s'han plantejat dues unitats d'actuació, una, la UACH 22, centrada a l'eix format pel
carrer Sant Pere i el carrer Forn Nou, creant un espai lliure i preveient-se un edifici d'equipaments comunitaris.

Una altra, la UACH 21, delimitada pels carrers Peixateria i Sant Antoni. En relació a aquesta última es defineixen
els paràmetres generals deixant la concreció de la seva aliniació en la redacció d'un pla especial posterior.

Entén la Sra. Segú que així es compleix la resolució de la Comissió d'Urbanisme de tarragona aplaçant la resolució
definitiva pel que fa a l'ordenació de l'edificació. Això permetrà poder desenvolupar de manera immediata les 27
unitats d'actuació restants i les 10 actuacions de regularització d'aliniacions previstes en el PERI i així no paralitzar
l'activitat urbanística de la ciutat.

Tot seguit intervé la Sra. Batalla manifestant que el grup municipal de CiU sempre ha argumentat el seu vot
desfavorable en base a quatre grans qüestions:
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1.- Els treballs de redacció del PERI que opina que s'han efectuat de forma precipitada i amb un text incomplert.

2.- El PERI era econòmicament inviable

3.- Concepció o filosofia el PERI ja que no hi ha una visió global estratègica de barri i es primava la transformació
i no la rehabilitació.

4.- El PERI s'havia fet a esquena del barri vell i sense tenir en compte a l'oposició.

Tots aquests factors, manifesta la Sra. Batalla, s'han anat confirmant. Opina que l'informe del Departament de
Cultura diu moltes més coses que les que es reflecteixen en el text refós i es posaven en qüestió algunes actuacions
com les de la plaça major i la plaça de Sant Francesc. Això ha comportat importants modificacions. Les condicions
imposades per la Comissió d'Urbanisme de Tarragona són de gran emvergadura i provoquen que el resultat final
del PERI sigui totalment diferent, ja que aquelles afecten al 60 % de la superfície de les unitats d'actuació
afectades.

Manifesta la Sra. Batalla que es continuen fent els mateixos errors d'abans ja que es continua actuant
precipitadament i sense escoltar a l'oposició. Manifesta que en aquests moments no es disposa ni de l'esborrany de
la memòria ni de còpies dels plànols i que la Comissió informativa va ser ahir mateix. Sorpren que s'actuï tan
precipitadament fet que ha provocat que falti temps per estudiar la proposta. Segons la Sra. Batalla s'hagués pogut
intentar consensuar el text refós ja que les modificacions imposades per la Comissió d'Urbanisme de Tarragona
coincideixen bàsicament amb el criteri del grup municipal de CiU.

Continua la Sra. Batalla afirmant que no s'ha resolt bé l'acord de la Comissió d'Urbanisme de Tarragona. Per
exemple, pel que fa a l'informe del Departament de Cultura de la Generalitat, el text incorporat no coincideix
íntegrament amb el de l'informe.

Continua la Sra. Batalla fent referència a l'actuació de la plaça Major, que es considerava una actuació emblemàtica
del PERI i li donava sentit, i que ara es proposa congelar per resoldre-ho en un proper Pla Especial. Opina que és
una forma de no resoldre les coses.

Conclou la Sra. Batalla manifestant que es continua amb masses presses, que no s'escolta i que es reprodueixen els
defectes, fet que ha provocat la redacció d'un text apedaçat que deixa sense resoldre l'actuació més emblemàtica
que havia de ser el motor del canvi al barri i a més provoca una gran incertesa en el mateix. Per tot això, votaran
en contra.

Intervé el Sr. Castells manifestant que el seu grup municipal estava disposat a parlar de coses concretes però no hi
ha hagut manera d'entrar en aquest diàleg. Opina que l'equip de govern ha acreditat la seva voluntat de diàleg a
través de les converses efectuades amb el Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya i de la Comissió
d'Urbanisme de Tarragona. També opina que la solució dissenyada per la plaça Major, remetent-ho a un futur Pla
Especial amb un contingut similar al que seria un estudi de detall, és una bona solució. Continua el Sr. Castells
manifestant que la voluntat de negociar sempre hi ha sigut, malgrat que la participació sempre es pugui millorar,
però hi ha exemples de PERIS de ciutats properes, en què la participació ha sigut molt menor. Pel que fa al tema
de Sant Francesc, manifesta que és un tema obert, ja que la prolongació del carrer de les Monges es remet a la
futura revisió del Pla General.

Conclou que encara que sigui un text millorable l'oposició no va fer l'esforç necessari per entrar a discutir qüestions
de millora.

Tot seguit intervé el Sr. Caballero manifestant que el PERI és un instrument que tots acceptavem com a necessari.
Opina que a part de diferències en el fons hi ha hagut mancança de criteris i de formes que han malmès el que
hagués pogut ser. Opina que no tots podem estar orgullosos de com queda definitivament el PERI. Conclou
recordant que d'aquí a quatre dies es compleixen els dos anys de la suspensió de llicències quan aquella es va
acordar es va dir que seria breu, i malgrat tot, ja han passat dos anys.

Torna a intervenir la Sra. Batalla, dirigint-se al Sr. Castells, i manifestant referint-se a l'actuació de la plaça Major
que la diferència fonamental entre el Pla Especial i l'Estudi de Detall és que l'aprovació definitiva d'un Pla Especial
correspon a la Comissió d'Urbanisme de Tarragona i la d'un Estudi de Detall al propi Ajuntament. Continua
manifestant que el procediment seguit en altres Ajuntaments no li interessa, el que a ella li interessa és el fet a
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Valls. Opina que des del moment en què es va crear la Comissió de defensa del centre històric es va demanar a
l'oposició que no fes populisme i l'oposició ho ha respectat.

Manifesta que el grup municipal de CiU no ha entrat en la discussió d'algunes actuacions perquè es van demanar
estudis que es consideraven convenients per adoptar solucions, per les limitacions temporals en la tramitació no
s'han efectuat aquests estudis i el seu grup municipal considera que sense aquesta informació no es podria entrar en
el coneixement d'actuacions concretes.

Conclou afirmant que l'argument de la pressa, malgrat les necessitats d'elaboració d'estudis previs, és
responsabilitat del govern, que és qui havia de fer la feina més d'hora.

Sotmesa la proposta d'acord a votació s'aprova per 12 vots afirmatius dels regidors de l'equip de govern i 6 vots
negatius dels regidors dels grups municipals de CiU i del PP, adoptant-se el següent acord:

Vist que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona, en sessió de 23 d’Octubre de 2002, va acordar aprovar
definitivament el Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric, supeditant la seva publicació, i per tant la
seva executivitat a la presentació d’un text refós verificat per l’òrgan que ha atorgat l’aprovació provisional, que
incorpori diverses prescripcions.

Vist el text refós presentat pel redactor del Pla Josep Maria Milà i Rovira.

Vist l’informe tècnic i jurídic, així com l’informe de Secretaria.

El Ple adopta el següent acord:

Primer.- Aprovar el text refós del Pla Especial de Reforma Interior del Centre Històric, constatant la seva identitat
amb el definitivament aprovat per la Comissió d’Urbanisme de Tarragona més les prescripcions acordades per
aquesta.

Segon.- Remetre tres exemplars del projecte, del suport informàtic, de l’informe tècnic i jurídic i certificació
d’aquest acord a la Comissió d’Urbanisme de Tarragona per a la seva publicació al diari de la Generalitat de
Catalunya.

Tot seguit intervé el Sr. Castells manifestant que l'execució del PERI està condicionat amb els recursos i que s'hi
haurà de treballar durant molts anys i s'haurà de fer entre tots. Fa una crida afirmant que és una de les prioritats de
la ciutat i que en el futur entre tots ens hi haurem d'esmerçar.

Intervé la Sra. Segú manifestant que sempre s'ha demanat al Consistori que s'esperi. No obstant des de la resolució
de la Comissió d'Urbanisme de Tarragona d'aprovació definitiva del PERI fins avui dia s'han realitzat 4 comissions
informatives. Tot seguit justifica les solucions adoptades en el text refós, fent especial referència al Pla especial de
la plaça Major, que encara que suposi un aplaçament per a la resolució d'aquesta zona permet desencallar la resta i
l'àmbit afectat es podrà desenvolupar en el seu moment. Creu que aquesta ha sigut la millor opció.

ÀREA D'ACCIÓ SOCIAL

SEGON: Sol•licitud de subvenció per a la creació de places de Llar d'Infants municipals.

Pren la paraula el Sr. alcalde efectuant una àmplia explicació del projecte i del procediment que s'està seguint per
la posada en marxa de la Llar d'Infants municipal, així com del finançament de part dels costos per part de la
Generalitat.

Sotmesa la proposta d'acord a votació, s'aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:

Atès que l’Ajuntament de Valls va aprovar la redacció del projecte d’una Llar d’Infants Municipal, destinada a la
creació de places escolars de primer cicle d’educació infantil, de 0 a 3 anys. El projecte de llar d’infants contempla
fins 4 aules, amb una capacitat de fins 61 alumnes.

Atès que la Generalitat de Catalunya, mitjançant l’Ordre ENS/264/2002 de 18 de juliol, va fer convocatòria pública
per a la concessió de subvencions per a la creació i la consolidació de places escolars de primer cicle d’educació
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infantil en centres de titularitat municipal.

Atès que l’Ordre especifica que l’import de la subvenció és del 50% del cost de les obres efectuades i acreditades.
L’import anterior té els següents límits:

- 1.323’00 € per cada plaça escolar creada, ampliada o consolidada quan la llar d’infants resulti de més de 40 places
escolars autoritzades – que s’ajusta al projecte encomanat per l’Ajuntament.

- Quan l’obra efectuada consisteixi en el bastiment d’un edifici de nova planta, els imports màxims per plaça
escolar s’incrementen en un 25 % - això és, 1.653’75 €

Tot i que el pressupost d’edificació de la llar d’infants està calculat en 362.755’95 € - el 50 % correspondrien
181.377’97 € - l’import de la subvenció al que pot accedir l’Ajuntament és de 100.878’75 €, entenent que es fa
sol•licitud per creació d’una llar d’infants de 61 places.

Atès que a l’annex 2 de la mateixa Ordre s’especifica que, a part d’altra documentació, es requereix aportar
l’Acord del Ple de la corporació local conforme s’assumeix el compromís d’executar les obres si es concedeix la
subvenció del Departament d’Ensenyament.

El Ple adopta el següent acord:

PRIMER: Sol•licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya una subvenció per a la creació
de places de llar d’infants municipal, per un import de 100.878’75 €.

SEGON: Manifestar el compromís de l’Ajuntament de Valls d’executar les obres de la llar d’infants municipal si es
concedeix la subvenció del Departament d’Ensenyament.

No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 21 hores i s'estén la present acta, del contingut de la
qual, el secretari, en dono fe.
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A la Ciutat de Valls, essent les 20 hores del dia 30 de desembre de 2002, es reuneix a la Casa Consistorial el
Plenari de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar en primera convocatòria, la sessió ordinària convocada a l’efecte.
Presideix el 1r. Tinent d'Alcalde Sr. Jordi Castells i assisteixen els senyors Carles Magrinyà Miracle, Josep M.
Manresa Ferrater, M. Dolors Batalla Nogués, Jordi Gibert Bonet, Joan Miquel Sancho Beltran, Eduard González
Ribas, Jaume Pau Tomàs Yvern, Mercè Plana Boladeras, Jaume Bonet Vallvey, Núria Segú Ferré, Bonaventura
Camps Sanromà, M. Carme Migó Pasalaigua, M. Màxima Serrano Gassó, M. Dolors Duch Sanahuja, Joan Serra
Morlà, Lídia Garzón Escarré, Andreu Fernández Mateu, Ramon Sendra Vidal i Francesc Caballero Ristol. Excusa
l'assistència l'alcalde-president Sr. Francesc Moreno. Estan assistits pel secretari e.f. Sr. Joan Plana i Sola i per la
interventora habilitada acctal. Sra. M. Assumpció Bonet Casanova.

Abans de donar inici a la sessió informa l'alcalde en funcions de la retirada de l'ordre del dia del punt sisè,
corresponent a l'aprovació inicial de la constitució del Consorci del Transport Públic del Camp de Tarragona i dels
seus estatuts.

PRIMER.- Oberta la sessió per la presidència, llegits els esborranys de les actes de les sessions anteriors,
corresponents a l'ordinària del dia 25 de novembre i a l'extraordinària del dia 4 de desembre, són aprovats.

SEGON.- Donar compte Decrets de l'Alcaldia núm. 969/02 al 1037/02

El Plenari es dóna per assabentat dels Decrets de l'Alcaldia núm. 969/02 al 1037/02.

TERCER.- Donar compte resolucions Comissió de Govern del 25 de novembre fins al 16 de desembre de 2002.

Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern celebrades fins al 16 de desembre, sense més
incidència.

ÀREA DE SERVEIS ECONÒMICS

QUART.- Expedient de suplement de crèdit i de crèdit extraordinari

Sotmesa la proposta d'acord a votació s'aprova per majoria absoluta d'11 vots afirmatius dels regidors de l'equip de
govern i 9 vots negatius dels regidors dels grups municipals de CiU i del PP, adoptant-se el següent acord:

Vista la providència de l'Alcaldia del passat 18 de desembre, que justifica la conveniència de la modificació del
pressupost en vigor, per donar cobertura a les despeses que s'hi detallen.

Vistos els articles 150, 158 i 161 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i articles 20 i 34 i següents del Real
Decret 500/1990, i bases setena i vuitena de les d'execució del pressupost, Art. 291 de la llei 8/1987, Municipal i de
Règim Local de Catalunya, i legislació concordant.

Vist l'informe de Secretaria i d’Intervenció, el Ple adopta el següent acord:

PRIMER: : Aprovar els següents expedients de suplement de transferències de crèdit i de crèdit extraordinari del
pressupost del present exercici:

Partides que se suplementen:

Partida Descripció Increment Consignació final

AUGMENTS

40020 42217 410 Escola Municipal de musica 30.000,00 € 120.151,82 €

60010 4421 22700 Recollida orgànica 10.000,00 € 98.066,13 €

50010 5131 22707 Autobús urbà 6.100,00 € 163.128,58 €

60000 4323 2132 Manteniment enllumenat poligon 6.592,80 € 18.613,04 €
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60000 4331 22100 Electricitat enllumenat 40.000,00 € 183.762,10 €

60000 4340 22100 Electricitat edificis 7.000,00 € 52.075,91 €

60000 4413 22100 Electricitat servei d'aigües 6.000,00 € 24.030,36 €

105.692,80 €

Finançament amb transferència d’altres partides:

Partida Descripció Decrement Consignació final

SOBRANTS

80000 31310 16004 Quotes SS Funcionaris 40.100,00 € 482.998,90 €

80000 31312 16000 Quotes SS personal 10.000,00 € 572.490,26 €

50000 6460 483 Rehabilitació habitatges 17.593,00 € 18.467,73 €

50000 6461 483 Rehabilitació nucli antic 38.000,00 € 10.080,97 €

105.693,00 €

CREDITS EXTRAORDINARIS

80010 2221 621 Vehicles policia 670,00 €

30000 62295 710 SAM VIAS – inversions 13.707,14 €

14.377,14 €

SOBRANTS Decrement Consignació

final

70010 12101 625 Equips d'oficina 670,00 € 8.345,18 €

50020 22230 601 Normes Senyalitzacions 3.707,14 € 12.668.40 €

14.377,14 € 14.377,14 €

SEGON: Exposar al públic aquest acord per un termini de 15 dies, per tal de que els interessats puguin presentar les
al.legacions i reclamacions que creguin oportunes. Cas de que no se'n presenti cap, s'entendrà definitivament
aprovat, i es procedirà a la publicació de la modificació, resumida per capítols, en el B.O.P.

En torn d'explicació de vot intervé la Sra. Batalla manifestant que el vot contrari a la proposta obeeix a la
coherència amb el sentit del vot del grup municipal de CiU al pressupost de l'exercici 2002. Afegeix la Sra. Batalla
que l'oposició del seu grup també es fonamenta en el fet que les modificacions proposades tenen lloc en un moment
en el qual és impossible la seva aplicació.

Manifesta la Sra. Batalla que s'estan modificant partides destinades a inversions prioritàries, com ara la
rehabilitació del nucli antic, que no s'han dut a terme, per desviar-les a cobrir despesa corrent; aquest és un altre
argument que justifica el posicionament del grup municipal de CiU.

Intervé a continuació el Sr. Caballero qui manifesta que els arguments del seu grup són similars als exposats per la
Sra. Batalla i que a la coherència amb el sentit del vot al pressupost cal afegir-hi la preocupació pel fet que, per
exemple, 76.600 euros destinats a la rehabilitació d'habitatges i al nucli antic es retirin d'aquest destí per fer front a
despesa corrent quan es tractava de despesa prioritària per al desenvolupament del PERI.
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Intervé finalment en el mateix torn el Sr. Camps qui respecte als arguments de CiU puntualitza que aquest grup
municipal no va votar en contra del pressupost sinó que s'hi va abstenir.

Afegeix el Sr. Camps que segurament hom no trobaria cap administració que no dugui a terme modificacions de
crèdit o modificacions pressupostàries; el pressupost és en essència una proposta d'actuacions i no hi ha cap
administració que compleixi al 100 % les previsions.

En relació al nucli antic recorda el Sr. Camps que el desenvolupament del PERI encara no s'ha pogut tirar endavant
per la senzilla raó de la seva aprovació recent; en conseqüència les partides relacionades amb el PERI no es podien
aplicar. A més d'aquestes partides n'hi havia d'altres que no eren necessàriament destinades al nucli antic, com ara
les que corresponen a execucions subsidiàries que es poden fer efectives en qualsevol lloc de la ciutat; tot i això
s'han destinat totes elles al centre històric. Així doncs d'una manera o una altra aquesta despesa ha repercutit al
nucli antic.

Conclou el Sr. Camps que en qualsevol cas al final de l'exercici pressupostari s'han de fer les modificacions que
calgui i no fixar-se tant en els conceptes pressupostaris estrictes, sinó en el destí real de la despesa.

ÀREA DE PLANEJAMENT URBANÍSTIC, MEDI AMBIENT I PROJECTES

CINQUÈ.- Aprovació definitiva de l'estudi de detall de fixació d'alineacions i rasants del tram del carrer Vapor de
Maó, comprès entre la Muralla del Castell i el carrer Santa Teresa (vorera oest)

Llegida la proposta, el Plenari per unanimitat, adopta el següent acord:

Vist que la Comissió de Govern en sessió de 28 de desembre de 2001 va acordar aprovar inicialment l’estudi de
detall presentat per Provallès, SA de fixació d’alineacions i rasants del tram del carrer Vapor de Maó comprès entre
el carrer Muralla del Castell i el carrer de Santa Teresa (vorera oest), condicionat a l’aportació del projecte visat
pel col.legi professional.

Vist que l’esmentat acord va ser publicat al BOP de 23-1-2002, al DOG de 21-1-2002 i al diari El Punt de 21-1-
02.

Vist que Joan Artigas Cruells va presentar al.legació en la que com a propietari de l’edifici situat al carrer Vapor
de Maó núm. 5 no estava d’acord en que s’aprovés l’estudi de detall, i que Joan Blesa Gaya, com a propietari de
l’edifici situat al carrer Vapor de Maó núm. 1, i afectat per l’estudi de detall, va presentar al.legació oposant-se al
mateix.

Vistos els articles IV.II.6.c., en relació a l’art.: IV.II.3.c. de la Normativa del Pla general, que indiquen que aquests
estudis de detall podran establir noves alineacions no expressament previstes en els plànols d’ordenació del Pla
general sempre que es mantinguin les edificabilitats de les finques afectades o comptant amb l’autorització dels
propietaris es disminueixin aquestes, als quals efectes podrà preveure’s la construcció d’àtics sobre els volums
resultants i també la transferència de volums entre finques de l’àrea situades o no a més de 20 m de distància de les
afectades, la Comissió de Govern en la sessió del dia 22 d’abril de 2002 va acordar:

Primer.- Suspendre la tramitació del procediment pel termini de dos mesos pel que la promotora del projecte
Provallès, SA, acredités la propietat de totes les finques afectades o l’autorització de tots els propietaris afectats.

Segon.- Notificar aquest acord a Provallès, SA, als al.legants i a tots els afectats per l’estudi de detall.

Vist que el 15 de novembre de 2002, Joan Blesa Gaya va presentar escrit a l’Ajuntament retirant les seves
al.legacions, que Provallès, SA va presentar el 29 de novembre de 2002 escrit en que adjunta contracte de
compravenda de la finca situada al carrer Vapor de Maó núm. 5, essent comprador Provallès i venedors Juan
Artigas Cruells i Maria Espin Noya, i que Juan Artigas Cruells va presentar escrit dient que ha arribat a un acord
amb Provallès, SA i que demana que es deixin sense efecte les seves al.legacions.

Vist que Provallès, SA ha presentat el projecte visat pel Col.legi professional.

Vistos els articles 26 i concordants, i 64 i 65, del Decret legislatiu 1/90 de 12 de juliol que aprova la refosa dels
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, article 140 i concordants del Reglament de planejament, i
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vist l’article 21.1 m) de la llei 7/85 de bases de règim local, segons redacció donada per la Llei 7/97m articles
IV.II.6.c., en relació a l’article IV.II.3.c. de la Normativa del Pla general, i el Decret de l’Alcaldia 363/01 de
delegació d’atribucions, el Plenari de l’Ajuntament adopta els següents acords:

Primer.- L’aprovació definitiva de l’estudi de detall presentat per Provallès, SA de fixació d’alineacions i rasants
del tram del carrer Vapor de Maó comprès entre el carrer Muralla del Castell i el carrer Santa Teresa (vorera oest).

Segon.- Publicar aquest acord al BOP, al DOG i a un dels diaris de major circulació de la província, i notificar-lo
personalment als al.legants, a la promotora i a tots els propietaris afectats en l’àmbit de l’estudi de detall.

Tercer.- Remetre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona una còpia de l’expedient adminsitratiu i del
projecte.

ASSUMPTES ALCALDIA

SISÈ.- Retirat de l'ordre del dia

SETÈ.- Moció sobre el Pla nacional contra el racisme

Llegit el text de la moció, intervé en primer lloc el Sr. Castells dient que el grup d'ERC hi votarà a favor sempre i
quan s'hi afegeixin les següents rectificacions puntuals: en primer lloc totes les referències al "Pla nacional"
s'haurien de modificar per transformar-les en "Pla estatal"; en segon lloc, al punt 3r. quan es parla d'editar posters
en diferents idiomes, caldria afegir-hi el català; de la mateixa manera que quan es parla de les diverses policies
caldria afegir-hi el cos dels mossos d'esquadra.

Pel que fa a la resta diu el Sr. Castells que si bé no els satisfà del tot la concepció estatalista de la moció
l'acceptaran en el ben entès que els proponents són organismes de caire internacional i és possible que se'ls hagin
escapat algun dels aspectes que s'acaben de posar de manifest.

Pren la paraula el Sr. Magrinyà dient que el grup municipal de CiU dóna suport a les modificacions proposades per
ERC a les quals caldria afegir-hi una modificació consistent en què on es parla de "mesures específiques per
prevenir la tortura i els maltractaments per agents de l'estat" es substituís aquesta darrera expressió agents de l'estat
per la de "agents dels cossos i forces de seguretat".

Manifesta el Sr. Camps que està d'acord amb les propostes de rectificació presentades i ratifica el que manifestava
el Sr. Castells respecte a l'origen de la proposta de moció, procedient d'ONGs relacionades amb la conferència de
Ciutat del Cap de manera que la moció vol ser la plasmació dels acords que allí es van adoptar.

Intervé el Sr. Caballero dient que a banda del criteri general que ja ha expressat en altres ocasions en aquest
plenari respecte a la procedència d'aquesta mena de mocions vol posar de manifest que aquesta en concret la troba
bastant impresentable en quan a les formes. Afegeix el Sr. Caballero que tothom convindrà que en el tema del
racisme encara hi ha molta feina per fer però no a base de mocions com aquesta que en el 95 % del seu contingut
pressumeix la culpabilitat de les forces de seguretat, com si la funció habitual d'aquesta fossin les pràctiques
racistes o violentes. Diu el Sr. Caballero que per aquesta raó i perquè no és ara el moment de proposar
modificacions de les modificacions s'abstindrà en la votació de la proposta.

Sotmesa la proposta d'acord a votació s'aprova per majoria absoluta de 19 vots afirmatius dels regidors de l'equip
de govern i dels regidors del grup municipal de CiU un abstenció del regidor del grup municipal del PP, adoptant-
se el següent acord:

Considerant que el govern espanyol s'ha compromès en la Conferència Mundial contra el Racisme, la
Discriminació Racial, la Xenofòbia i les Formes Connexes d'Intolerància, celebrada a Durban (Sud-Àfrica) els dies
31 d'agost a 8 de setembre del 2001, a adoptar mesures de prevenció, educació i protecció destinades a eradicar el
racisme, la discriminació racial, la xenofòbia i les formes connexes d'intolerància en els àmbits nacional, regional i
internacional.

Tenint en compte que en els últims temps, diverses organitzacions (Amnistia Internacional, l'Associació contra la
Tortura, el Defensor del Poble, Human Rights Watch, SOS Racisme), així com organismes internacionals (Comitè
per a l'Eliminació de la Discriminació Racial, Comitè contra la Tortura, Comitè per a l'Eliminació de la
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Discriminació contra la Dona o el Comitè dels Drets del nen) han denunciat l'augment de casos de tortura i
maltractaments a immigrants i membres de minories ètniques com els gitanos per part d'agents de l'estat i
particulars.

Amb l'objectiu de contribuir a lluitar contra el racisme, la discriminació racial, la xenofòbia i l'augment de
maltractaments a immigrants i gitanos.

El Ple de l'Ajuntament adopta el següent acord:

INSTAR al govern espanyol a dissenyar, aprovar i engegar UN PLA ESTATAL CONTRA EL RACISME que
contingui, entre d'altres:

- Mesures de caràcter polític, social, d'índole educativa o de sensibilització, en relació amb la comunicació i
mitjans de difusió per a lluitar contra actes i actituds que engendrin conductes xenòfobes i manifestacions de rebuig
generalitzat als immigrants, per a eliminar el racisme, la discriminació racial, la xenofòbia i les formes connexes
d'intolerància en el lloc de treball, en el seu accés a la sanitat, educació, prestacions socials, a l'habitatge, a locals
d'entreteniment, etc.

- Mesures específiques per a prevenir la tortura i maltractaments per agents de l'estat, així com manifestacions
connexes de racisme en les forces de seguretat i l'administració de justícia com les següents:

1. La ratificació dels Protocols 4, 7 i 12 del Conveni Europeu de Drets Humans així com de la Convenció
Internacional sobre la protecció de tots els treballadors immigrants i membres de les seves famílies.

2. La incorporació als reglaments disciplinaris de les forces de seguretat, si encara no està inclosa, de l'agreujant per
racisme, la possibilitat d'adoptar mesures per a apartar provisionalment del servei directe amb immigrants a qui han
estat denunciats durant la investigació i una guia d'actuació per a oficials al comandament per a sancionar a qui no
denuncia o cobreix casos d'abusos.

3. La promoció dels drets de les víctimes mitjançant, per exemple, la col.locació de fullets informatius, pòsters en
català, espanyol, anglès, francès, àrab en les comissaries de policia. En totes les comissaries s'exposarà en lloc
destacat informació sobre el procediment de presentació de denúncies.

4. La publicació d'estadístiques periòdiques sobre casos de racisme o de denúncies de maltractaments per forces de
seguretat (morts sota custòdia, violacions i agressions sexuals per agents de l'estat, ús excessiu de la força) on
existeixi un component ètnic, de les investigacions internes obertes, dels expedients disciplinaris oberts en aquests
casos, les mesures cautelars adoptades, de les sancions que s'estableixin en cas de condemnats, etc.

5. Mesures per a vigilar i avaluar la manera que han estat dutes a la pràctica les reformes del Codi Penal destinades
a combatre el racisme des de la seva aprovació el 1996 (per exemple l'ús de l'agreujant de racisme, etc.). Així
mateix caldrà adoptar mesures per a garantir que els agents de policia i els Tribunals investiguin adequadament la
possible existència de motivació racial en els maltractaments o tortura, inclòs el fet que l'origen ètnic hagi estat el
factor determinant per a la detenció d'aquesta persona.

6. L'estudi de la possibilitat d'establir una comissió d'investigació dels casos d'índole racista com existeixen en
altres països i que estaria formada per persones de reconeguda independència, imparcialitat i experiència en aquests
camps.

7. Mesures perquè la violació i l'agressió sexual comeses per agents de les forces i cossos de seguretat sigui
considerada una forma de tortura. La interpretació del Codi Penal en relació amb la tortura no ha de ser més
restrictiva que la de l'article 1 de la Convenció contra la Tortura.

8. L'adopció d'un protocol clar i detallat d'actuació en els procediments i pràctiques de detenció que hauran
d'ajustar-se a les normes internacionals com el Conjunt de Principis per a la Protecció de Totes les Persones
Sotmeses a Qualsevol Forma de Detenció o Presó. Els detinguts han de tenir accés a familiars, advocats i metges
sense dilació. Ha d'existir un codi de conducta en els centres de detenció d'estrangers i en les comissaries que
regulin el registre, trasllat i custodia dels detinguts.

9. Una política activa de reclutament de dones policies, guàrdies civils o mossos d'esquadra per a vigilar a les
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dones detingudes.

10. L'adopció d'un protocol d'actuació amb clares directrius sobre l'ús de la força i els mitjans d'immobilització en
cas d'expulsions de sol.licitants d'asil, refugiats i immigrants.

11. L'adopció de mesures que garanteixin tots els drets dels nens no acompanyats, de conformitat amb la
Convenció de Nacions Unides sobre els drets del nen.

12. Mesures per a una major formació en matèria de drets humans i de sensibilització respecte al racisme de tots
els funcionaris encarregats de fer complir la llei: funcionaris judicials, d'immigració i forces de seguretat. Així
mateix és necessari un seguiment de com les pràctiques professionals han incorporat tals valors.

En el procés d'elaboració del pla i l'estratègia han de participar, al costat de les autoritats pertinents, representants
de grups afectats, ONG i experts que treballin sobre la qüestió del racisme i l'administració de justícia, procurant
incloure en ells objectius mesurables i mecanismes de vigilància.

VUITÈ.- Precs i preguntes

Intervé el Sr. Magrinyà fent referència a les preguntes pendents de resposta tot recordant que una d'elles és en
relació a les pudors suposadament procedents del polígon tema que es va posar de manifest en aquest plenari el
passat octubre a instàncies del grup municipal de CiU. Recorda el Sr. Magrinyà que als mitjans de comunicació
han llegit i escoltat algunes informacions facilitades per la Sra. Segú al respecte, tot i que a la comissió informativa
es va acordar que res es faria públic fins que no s'hagués completat el corresponent informe. A la vista del que s'ha
publicat pregunta el Sr. Magrinyà si ja es disposa del mencionat informe.

Respon la Sra. Segú que tot i que no recorda amb detall el contingut de la informació que apareix en els mitjans de
comunicació sí que recorda que les seves declaracions eren les mateixes que va efectuar al sí de la comissió
informativa, de forma que prèviament havia estat facilitada als membres de la comissió.

Pregunta el Sr. Magrinyà quan és previst tenir l'informe a disposició dels regidors.

Contesta la Sra. Segú que les conclusions definitives, tal i com ja es va avançar a la comissió, es tindran durant el
mes de gener.

Recorda el Sr. Magrinyà que una altra resposta pendent és la que fa referència a l'auditoria de l'escorxador en el
sentit de saber si ja s'ha lliurat o encara està pendent de rebre.

Respon el Sr. Camps que des de l'auditora Faura Casas se'ls va indicar que s'estaven realitzant les conclusions
definitives i si bé és cert que es va parlar d'una entrega imminent, a la data d'avui aquesta encara no s'ha produït,
probablement per raó de les dates en què ens trobem.

En el capítol de respostes pendents, recorda finalment el Sr. Magrinyà que tampoc s'ha aclarit del tot el tema de les
auditories energètiques en el qual han vingut insistint d'uns mesos ençà. Diu el Sr. Magrinyà que la qüestió ve a
tomb perquè a l'expedient de suplement de crèdit que s'ha aprovat fa un moment hi figura un increment de la
partida de subministrament elèctric de 53.000 euros, una bona part dels quals han sortit de partides destinades a la
rehabilitació d'habitatges. Pregunta el Sr. Magrinyà si aquestes modificacions pressupostàries per atendre excessos
de consum elèctric ja venen recollides per les auditories que, segons l'equip de govern, estan realitzades si més no
en part.

Pregunta també el Sr. Magrinyà si hi ha més possibilitats de millores i si s'han adoptat mesures per corregir aquests
desviaments que com es pot compobar pel seu cost són prou importants, en tant que suposen un 26 % d'increment.

Diu el Sr. Castells que es pren nota de les preguntes als efectes de la seva resposta en un proper plenari, atès que
en aquest moment no es disposa de dades per contestar.

Pren novament la paraula el Sr. Magrinyà fent referència al manteniment del polígon industrial pel que fa a
l'enllumenat públic, qüestió que s'ha posat de manifest al sí de diverses comissions informatives. Recorda el Sr.
Magrinyà que el Sr. Serra ha indicat reiteradament que la solució està pendent de l'empresa que s'ocupa del
manteniment; doncs bé, fa una hora escassa ell mateix ha pogut comprovar personalment que continua havent-hi
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42 o 43 lluminàries sense funcionar i no pas perquè hi hagin làmpades foses sinó per problemes de la isntal•lació
soterrada, com es pot deduir del fet que hi ha rengleres senceres apagades. Afegeix el Sr. Magrinyà que caldrà tenir
en compte aquesta circumstància a l'hora de tornar els avals d'una obra prou important com la que es va dur a
terme al Polígon.

També pel que fa al Polígon formula un prec el Sr. Magrinyà en el sentit que es destini una partida important a la
millora de la imatge del polígon com a element de captació de noves activitats. Recorda en aquest sentit el Sr.
Magrinyà els problemes d'encintat dels carrers principals, els que s'acaben d'exposar respecte a l'enllumenat i els
derivats de la manca de neteja, com és el cas del tram final del carrer Artesans que malgrat algunes actuacions de
neteja ja torna a estar ple d'andròmines.

Intervé el Sr. Serra dient que haurà d'admetre el Sr. Magrinyà que tot sovint es van arranjant els desperfectes que
es produeixen, tot i que de vegades factors imprevisibles com els accidents fan que aquests problemes adquireixin
certa dimenssió.

Reitera el Sr. Magrinyà que hi ha un tram molt llarg, casualment sempre el mateix –com a mínim els dies de
plenari- en el qual el problema es reitera.

Diu el Sr. Serra que es deu tractar del cam comprès entre la rotonda de Crysalis i la següent rotonda del polígon.

Manifesta el Sr. Magrinyà que no, que aquest és un altre cas, i que ell en concret es referia al tram del carrer
Artesans, des de Valls Química fins al final.

Conclós l'apartat de precs i preguntes aporfita el Sr. Castells per adreçar-se als presents i desitjar-los unes bones
festes

No havent-hi altres assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20.35 hores i s'esten la present acta, del contingut de
la qual, el secretari e.f. en dono fe.
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